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Maspex dostał zgodę
na wyższe budynki
na terenie Agros Nova. str. 16

Akcja pomocy 
dla Kasi cieślak
zatacza szerokie kręgi. str. 17

Łowicz | inwestycje PKP: tory, wiadukt, dworzec i centrum kierowania ruchem 

Kolej ogłosiła przetarg
na wiadukt i dworzec
Duży przetarg na modernizację przechodzącej przez Łowicz linii kolejowej Warszawa – Poznań na 
odcinku od Sochaczewa do Swarzędza ogłosiła spółka PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. Inwestycja 
przewiduje m.in. wymianę 230 km torowiska, przebudowę 10 stacji i przystanków – w tym również 
m.in. stacji w Łowiczu – oraz budowę oczekiwanego od wielu lat wiaduktu kolejowego w Łowiczu. 

W ramach dużego, wspiera-
nego unijnymi pieniędzmi pro-
jektu, zmodernizowane mają 
być stacje PKP w Łowiczu, 
Kutnie, Kole, Koninie i Pod-
stolicach oraz przystanki PKP 
w Leonowie, Mysłakowie, Kut-
nie-Azory i przystanek Konin 
Zachód. 

W ramach tej inwestycji PLK 
wybudują także dwa wiadukty 
drogowe: ten najbardziej nas in-
teresujący w Łowiczu oraz wia-
dukt w Koninie. Zmodernizowa-
na zostanie także sieć trakcyjna 
oraz urządzenia sterowania ru-
chem. Powstać mają trzy nowe 
lokalne centra sterowania ru-
chem: w Łowiczu, Kutnie i Ko-
ninie. 

Wstępne ogłoszenie informa-
cyjne, zawierające krótki opis 
rodzaju i zakresu robót budow-
lanych oraz zapowiedź ogłosze-

nia przetargu, PLK opublikowa-
ła w maju tego roku. 

Od tamtego czasu spółka 
przygotowywała przetarg, kom-
pletowała dokumentację, po-
zwolenia środowiskowe oraz 
podzieliła przetarg na trzy czę-
ści, dotyczące robót w zasięgu 
wspomnianych LCS-ów w Ło-
wiczu, Kutnie oraz Koninie. 

Roboty te są kolejnym przed-
sięwzięciem, jakie będzie reali-
zowane w ramach tzw. Wielkiej 
Ofensywy Inwestycji Kolejo-
wych. 

czego dotyczy 
przetarg? 
PKP PLK planuje przeprowa-

dzić modernizację nawierzchni 
torowiska z częściową wymianą 
podtorza, przebudowę sieci trak-
cyjnej (wraz z wymianą konstruk-
cji wsporczych) oraz systemu ste-
rowania ruchem kolejowym (tzw. 
SRK) i telekomunikacji. Nowo-
czesne rozwiązania telekomuni-
kacyjne na tej linii (E20) już są 
wdrażane. Dobiegła bowiem koń-
ca budowa infrastruktury systemu 
GSM-R na odcinku linii kolejowej 

z Kunowic do Terespola. Wzdłuż 
linii wybudowanych zostało 107 
wież radiokomunikacyjnych 
(w tym np. 2 w samym Łowiczu: 
przy kładce na dworcu Łowicz 
Główny oraz przy przejeździe 
przy ul. Seminaryjnej), rozbudo-
wano też centrale telekomunika-
cyjne w Warszawie i Poznaniu 
oraz położono wzdłuż torów linie 
światłowodowe. 

Planowana jest też przebudo-
wa i budowa nowych obiektów 
inżynieryjnych, budowa wiaduk-
tu drogowego przy stacji Łowicz, 
modernizacja układów torowych, 
a także bardzo ważna z punktu wi-
dzenia bezpieczeństwa kolejowe-
go oraz zarządzania linią kolejo-
wą – budowa Lokalnego Centrum 
Sterowania w Łowiczu.  str. 5

Projekt zakłada, 
że osiągane 
prędkości na tej linii 
będą wynosiły 
do 160 km/godzinę. 

MArcIN
KucHArsKI

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Łowicz 
Niepodległości 
i Księstwa 
Łowickiego
Uroczyste otwarcie 
ul. Józefa Piłsudskiego 
i Ronda Niepodległości 
zaplanowano na 11 listopada, 
o godz. 9.30, u zbiegu ulic 
Broniewskiego 
i Sikorskiego z nowo 
pobudowaną Piłsudskiego.

Dwa nowo pobudowane w Ło-
wiczu ronda mają już nadane na-
zwy. Decyzja o tym, jak będą się 
nazywać, zapadła na sesji 29 paź-
dziernika. 

Jak już pisaliśmy wcześniej 
na łamach NŁ, rondo przecina-
jące ul. Kaliską, od której odcho-
dzi nowa ul. Józefa Piłsudskiego, 
nazwano Rondem Niepodległo-
ści. W przyszłości planowane jest 
ustawienie na nim masztu, na któ-
rym przez cały rok powiewała bę-
dzie biało-czerwona fl aga. Nazwa 
została przyjęta jednogłośnie.

Zgodności takiej nie było przy 
nadawaniu nazwy Księstwa Ło-
wickiego rondu u zbiegu ulic Sta-
nisławskiego, Jana Pawła II, Bro-
niewskiego i Starościńskiej. W tej 
sprawie radny Mariusz Siewiera 
proponował, aby nosiło imię Kry-
styny Idzikowskiej, która patro-
nowała zlikwidowanemu w tym 
roku liceum w Zdunach. Podob-
ny wniosek złożyła też Krystyna 
Brodecka – jako przedstawiciel-
ka Europejskiej Unii Kobiet oraz 
Stowarzyszenia Krystyn Pol-
skich. Wniosków tych nie podda-
no głosowaniu, ponieważ nazwę 
Rondo Księstwa Łowickiego po-
parło 18 radnych. 

Przed głosowaniem burmistrz 
Krzysztof Kaliński mówił, że na-
zwa Księstwa Łowickiego jest 
dla niego zasadna, ponieważ po-
łożone w jego pobliżu starostwo 
dofi nansowało inwestycję (reali-
zowaną w ramach Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lo-
kalnych) i zajmuje się sprawami 
urzędowymi dużej części dawne-
go Księstwa Łowickiego.  str. 8

Łowicz | uroczystość Świętej Wiktorii

Przyjedzie arcybiskup 
z Katowic
Od 4 listopada trwają 
przygotowania do 
uroczystości Świętej 
Wiktorii w Łowiczu, której 
11 listopada przewodniczył 
będzie abp senior 
archidiecezji katowickiej 
Damian Zimoń.

Relikwie patronki diecezji ło-
wickiej odwiedziły wczoraj ko-
ściół ojców pijarów, dzisiaj 5/6 li-
stopada będzie można się przy 
nich pomodlić u sióstr bernardy-
nek, 6/7 listopada odwiedzą Wyż-
sze Seminarium Duchowne, 7/8 
listopada – kościół Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy na Korabce, 

8/9 listopada – kościół Chrystusa 
Dobrego Pasterza na Bratkowi-
cach, aby 9 listopada trafi ć do ko-
ścioła Świętego Ducha, gdzie będą 
wystawione do 11 listopada. 

W dniu Świętej Wiktorii prowa-
dzona przez abp. Zimonia proce-
sja wyruszy z kościoła Św. Ducha 
o godz. 10.00 ulicami Kurkową, 
Sikorskiego, Al. Sienkiewicza i 11 
Listopada na Stary Rynek, gdzie 
zostanie oprawiona modlitwa za 
miasto, diecezję i za ojczyznę. 

Jak zawsze odprawią ją: bur-
mistrz Łowicza, biskup ordyna-
riusz i starosta łowicki. Potem pro-
cesja przejdzie do katedry na mszę 
św., którą oprawi gość z archidie-
cezji katowickiej.  mwk Łowicz | Dzikie zwierzę zginęło w centrum miasta

Jeleń uśpiony na Browarnej
– Naprawdę szkoda, jelenie 

na naszym terenie to duża rzad-
kość, pojawiają się sporadycznie. 
Kilka lat temu znaleźliśmy przed-
stawiciela tego gatunku, który za-
wisnął na ogrodzeniu dawnego 
poligonu na Czajkach i którego 
rozszarpały psy – powiedział nam 
prezes Koła Łowickiego „Niebo-
rów”, Henryk Florczak, komentu-
jąc śmierć młodego jelenia, który 
najpierw błądził po centrum Ło-
wicza, a potem bardzo poważnie 
zranił się w czasie skoku przez 
ogrodzenie. Obrażenia były bar-

dzo poważne, nie było możliwości 
go uratować, został uśpiony.

Dzikie zwierzę zabłądziło na 
teren miasta w piątek, 30 paź-
dziernika, około godziny 8.00. Z 
informacji, jakie pojawiły się in-
ternecie, wynika, że przed śmier-
cią jeleń przebiegł przez tory 
w okolicy przejazdu kolejowe-
go w ul. Płockiej – moment ten 
nagrał youtuber Daniel Pastena-
ci i zamieścił fi lm na swoim ka-
nale lowiczak123. Jeleń biegł w 
kierunku drogi krajowej nr 2, ra-
czej oddalając się od miasta, niż 

w jego kierunku. Kolejne nagra-
nie w sieci, zza szyby samochodu, 
pokazuje zwierzę już na ul. Zduń-
skiej. Zamieścił je na swoim face-
bookowym profi lu inny mieszka-
niec miasta. 

Jeleń biegnie w kierunku ul. 
Browarnej, ewidentnie jest wy-
straszony i zdezorientowany, pró-
buje uciekać na boki, skacząc 
w witryny sklepowe, od których 
się odbija. Widok jest dramatycz-
ny. Jeleń prawdopodobnie wszedł 
w zabudowę miejską od strony 
Parku Błonie.  str. 2

Jeleń po uwolnieniu go z ogrodzenia, na które się nadział, leżał w cieniu krzaków, zanim został uśpiony.
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Łowicz | Spektakl szkół pijarskich

Sen mara, Bóg wiara
Pijarskie Szkoły Królowej po-

koju zapraszają wszystkich zain-
teresowanych na spektakl „Sen 
mara, Bóg wiara”, który zostanie 
wystawiony w sali gimnastycz-
nej 11 listopada, o godz. 17.00, po 
mszy świętej w kościele pijarskim. 

Wystąpią w nim uczniowie 
szkół pijarskich – gimnazjum i li-
ceum. Scenariusz będzie luźno 
oparty na „Weselu” Stanisława 

Wyspiańskiego, ale z dużą dozą 
elementów łowickiego folkloru. 
– Pojawią się tradycyjne stroje, 
zwyczaje czy potrawy – mówiła 
nam polonistka Karolina Małecka. 
– Chcemy też pokazać te proble-
my z dzieła Wyspiańskiego, które 
są najbardziej aktualne w naszej 
rzeczywistości współczesnej.

Wstęp na przedstawienie jest 
wolny.  tm

zatacza szerokie kręgi. str. 17
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Łowicz | Dzikie zwierzę zginęło w centrum Łowicza

Jeleń uśpiony 
na Browarnej

dokończenie ze str. 1

Prawdopodobnie później je-
leń skręcił w ul. Browarną, 
w kierunku ul. Podrzecznej. Tam, 
zestresowane zwierzę chcia-
ło najprawdopodobniej uniknąć 
spotkania z samochodem i pod-
jęło próbę przeskoczenia ogro-
dzenia zielonego terenu należą-
cego do Zgromadzenia Sióstr od 
Wspólnej Pracy od Niepokala-
nej Maryi. – Prawie mu się uda-
ło, ale tylna część ciała zahaczyła 
o ostro zakończone pręty, który-
mi zwieńczone jest ogrodzenie. 
Rozcięły one skórę w pachwinie 
i ostatecznie wbiły się w nogę, na 
której jeleń zawisł, głową w dół. 
Gdy siostra przełożona zawoła-
ła mnie do okna, żebym to zo-
baczyła, nie chciałam z początku 
uwierzyć własnym oczom – zre-
lacjonowała nam siostra Emilia. 
– Gdy przyjechaliśmy na miejsce, 
był bardzo niespokojny. Szarpał 
się, gdy do niego się zbliżaliśmy 
– powiedział nam dowódca za-
stępu JRG Państwowej Straży Po-
żarnej, który przybył na miejsce.

Udzielenie pomocy było moż-
liwe dopiero, gdy wezwana na 
miejsce weterynarz z Przychod-
ni Weterynaryjnej Popławscy, 
Maja Popławska, podała jelenio-
wi środki uspokajające. Wówczas 
strażacy, wykorzystując posiada-
ny sprzęt, obcięli druty, które 
wbiły się w nogę. Jeleń opadł na 
ziemię, odszedł kilka metrów da-
lej i położył się na ziemi. Po kil-
kudziesięciu minutach zapadła 
decyzja, że zwierzę trzeba uśpić. 
– Obrażenia okazały się bardzo 
poważne. Pręty rozpruły ciało je-
lenia na dość znacznej długości, 
wbiły się w nogę bardzo głębo-
ko, naruszając mięśnie. Nie ma 
możliwości, aby zwierzęciu w ta-
kim stanie pomóc, tym bardziej, 
że jest to zwierzę dzikie, źle zno-
szące bliski kontakt z cywilizacją, 
a zwłaszcza z człowiekiem – po-
wiedziała nam lekarka – Szkoda, 
to piękne zwierzę.

Otępiały od środka uspokaja-
jącego jeleń po podaniu śmiertel-
nego zastrzyku zamarł w bezru-
chu około godz. 9.00. Przed tym 
zwierzę okryto dokładnie kocem. 

Działaniom ratowniczym przyglą-
dało się ponad 20 gapiów, których 
na miejsce przyciągnął widok sa-
mochodu strażackiego. – Żal, 
że takie zwierzę zginęło na tere-
nie Łowicza, tym bardziej jest mi 
smutno, że nigdy nie widziałem 
w naturze jelenia – powiedział 
nam jeden z obecnych na miejscu, 
pan Zygmunt Kowalczyk.

Pracownik Wydziału Spraw 
Komunalnych w łowickim ra-
tuszu, Marek Bajon, powiedział 
nam, że po zabraniu przez pracow-
ników Zakładu Usług Komunal-
nych, co stało się chwilę po uśpie-
niu, jeleń trafi ł do utylizacji. Dodał 
też, że na terenie Łowicza duże 
dzikie zwierzęta, takie jak sarny, 
lub nawet łosie, pojawiają się kil-
ka razy w roku i za każdym razem 
akcja ratunkowa stanowi poważne 
wyzwanie. Jedynym wyjściem jest 
kontrolowane przegonienie zwie-
rzęcia na otwartą przestrzeń, osta-
tecznie jego złapanie. – Z jeleniem 
mam do czynienia chyba po raz 
pierwszy, nie przypominam sobie 
abyśmy mieli kiedykolwiek wcze-
śniej takie zgłoszenie – dodaje.  tb

GrAŻYNA WoŁYNIK 
prezes Łowickiego 
Stowarzyszenia
Przyjaciół zwierząt

coraz częstsze są przypadki, gdy 
na teren zabudowany w naszym 
mieście zapuszczają się dzikie 
zwierzęta są. Dlatego ważne jest 
zachowanie się ludzi w takich 
sytuacjach. Zmroził mnie fi lm 
zamieszczony na You Tube, 
na którym widać, że ktoś jadący 
samochodem ulicą Zduńską 
przyśpiesza, aby sfi lmować 
biegnące zwierzę. To co widać, 
jest dramatyczne. Zachowanie 
osób w samochodzie nie pomogło 
zestresowanemu zwierzęciu, tylko 
spotęgowało narastającą histerię. 
choć rozumiem ciekawość, chęć 
uwiecznienia niezwykłej sytuacji, to 
jednak trzeba wiedzieć, że w takim 
momencie ważny jest spokój. Gdyby 
nie było gonitwy za tym zwierzęciem, 
może nie skakałoby po witrynach 
sklepowych, może policja i straż 
zdążyłyby dojechać na miejsce 
i zamknęłaby ruch, dając szansę 
jeleniowi, aby ten spokojnie poszedł 
w stronę parku Błonie. Naprawdę, 
nie gońmy za dzikimi wystraszonymi 
zwierzętami, dajmy im spokojnie 
odejść.

Łaguszew | Tragedia na drodze 

Śmiertelny wypadek
W wypadku, do którego 
doszło 30 października, 
kilka minut przed godz. 20.00, 
na skrzyżowaniu dróg 
w Łaguszewie, śmierć poniósł 
mężczyzna, mieszkaniec 
powiatu łowickiego.

Przyczyną tragedii było naj-
prawdopodobniej nieudzielenie 
pierwszeństwa przejazdu. 

Kierujący pojazdem marki 
Daewoo Tico, 70-letni mieszka-
niec powiatu łowickiego, dojeż-
dżając do skrzyżowania dróg w 
Łaguszewie, jadąc od strony tej-
że wsi, nie zatrzymał się przed 
znakiem STOP, w wyniku cze-
go zderzył się z nadjeżdżającym 
drogą z pierwszeństwem Audi, 
którym kierował 26-latek z nasze-
go powiatu. Po chwili Tico stanęło 

w płomieniach. Strażacy przy-
byli na miejsce zdarzenia ugasi-
li płonący samochód. Podróżują-
cym nim kobiecie i mężczyźnie 
udzielono podstawowej pomo-
cy medycznej, po czym zosta-
li przekazani pod opiekę Zespołu 
Ratownictwa Medycznego. Stan 
mężczyzny od początku określo-
no jako ciężki. Mimo podjętych 
prób ratowania jego życia, zmarł. 

W wyniku zderzenia obrażenia 
ciała odnieśli też kierowca Audi 
i 42-letnia pasażerka Tico, któ-
rzy zostali przetransportowani do 
szpitali w Łowiczu i Skierniewi-
cach. 

Policjanci przybyli na miej-
sce zdarzenia wykonali oględziny 
i ustalili świadków. Śledztwo ma-
jące na celu wyjaśnienie przyczyn 
wypadku prowadzi Prokuratura 
Rejonowa w Łowiczu.  aa

Rzut OKieM | NOWY chODNiK

zbliża się koniec prac remontowych na ul. Baczyńskiego w Łowiczu. 
Renowacja chodnika to jedna z inwestycji przewidzianych w tegorocznym 
budżecie obywatelskim. Do odnowienia było 600 m² powierzchni. Ekipa 
remontowa niebawem zakończy układanie kostki brukowej. Wcześniej 
chodnik pokrywały spękane betonowe płyty. mg
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JeCHALi PO PiJANeMu | 28.10-4.11.2015
 28 października, o 18.01, w Bełcho-

wie, patrol policji zatrzymał 59-letniego 
mieszkańca powiatu łowickiego poru-
szającego się na rowerze. Jak się okaza-
ło, był on nietrzeźwy, w jego organizmie 
stwierdzono 1,22 promila alkoholu.

 31 października, o godz. 15.10, 
w Nieborowie, zatrzymano 45-letniego 
mieszkańca powiatu łowickiego, który 
prowadził samochód marki Volvo po uży-
ciu alkoholu – 0,25 mg/dm³.

 1 listopada, o godz. 11.32, w Jacko-
wicach w gminie Zduny, patrol policji za-
trzymał 33-letniego mieszkańca powiatu 
łowickiego, który kierował ciągnikiem 

rolniczym ursus, w organizmie miał 1,91, 
promila alkoholu. Ponadto mężczyzna 
złamał ciążący na nim prawomocny 
zakaz prowadzenia pojazdów mecha-
nicznych wydany przez Sąd Rejonowy 
w Łowiczu.

 2 listopada, o godz. 20.23, w Łysz-
kowicach, zatrzymano mieszkańca po-
wiatu łowickiego, który jechał rowerem 
– 2 promile alkoholu w organizmie.

 4 listopada, o godz. 4.56, na ul. 
Zamkowej w Łowiczu zatrzymano 59-let-
niego mieszkańca powiatu łowickiego, 
który jechał rowerem – 2,16 promila alko-
holu w organizmie.

Łowicz | Wyjechał przed samochód

Rowerzysta trafi ł do szpitala
Najprawdopodobniej 
nieostrożny manewr 
rowerzysty spowodował, 
że doszło do wypadku 
na ul. Kaliskiej w Łowiczu.

Do zdarzenia doszło przed 
godziną 18.00, w środę, 
28 października. Rzecznik pra-
sowy Komendy Powiatowej Po-
licji w Łowiczu, podkom. Urszu-
la Szymczak, powiedziała nam, 
że z dotychczasowych ustaleń 
funkcjonariuszy policji wynika, 
iż uczestnicy zdarzenia jecha-
li ulicą Kaliską w tym samym 
kierunku – od centrum mia-

sta do ul. Powstańców. 57-letni 
rowerzysta z Łowicza w pew-
nym momencie wykonał ma-
newr skrętu w lewo, zajeżdżając 
drogę jadącemu za nim Oplo-
wi Astrze, za kierownicą które-
go siedział 24-letni mieszkaniec 
Łowicza. Rowerzysta prawdopo-
dobnie chciał skręcić w ulicę Ba-
wełnianą.

W wyniku zderzenia się 
uczestników ruchu, poszkodo-
wany został rowerzysta, który 
z obrażeniami ciała trafi ł do 
szpitala w Skierniewicach. Obaj 
uczestnicy zdarzenia byli trzeź-
wi.  tb

Łowicz | Policjanci znaleźli narkotyki

Łowiczanin może trafi ć 
nawet na 10 lat do paki

Mieszkaniec Łowicza usłyszał 
zarzut posiadania znacznej ilości 
środków odurzających, po tym jak 
29 października do jego mieszka-
nia weszli policjanci, m.in. z Wy-
działu do Walki z Przestępczością 
Narkotykową Komendy Woje-
wódzkiej Policji w Łodzi i znaleźli 
dużą ilość narkotyków. Grozi mu 
kara do 10 lat pozbawienia wol-
ności.

Rzecznik prasowy łowickiej 
Komendy Powiatowej Policji, pod-
kom. Urszula Szymczak, powie-
działa nam, że działania podjęte 
w Łowiczu przyniosły nadspodzie-

wanie dobry rezultat – w mieszka-
niu 27-letniego mężczyzny, które 
zostało przeszukane, znaleziono 
380 gramów marihuany. Narko-
tyk ukryty był w czterech plasti-
kowych pojemnikach. Policjanci 
znaleźli także wagę wykorzysty-
waną do porcjowania marihuany 
przed umieszczeniem jej w pla-
stikowych torebkach – dilerkach. 
Mężczyzna był znany policji, pod-
kom. Szymczak powiedziała, że 
wcześniej był on notowany, m.in. 
właśnie za przestępstwa dotyczące 
ustawy o przeciwdziałaniu narko-
manii.  tb

Dąbkowice Górne | Groźny pożar

Na szczęście spłonęła 
tylko słoma

400 belek i 10 balotów słomy 
spłonęło w wyniku pożaru, do 
którego doszło 2 listopada, przed 
godz. 10.45, w gospodarstwie rol-
nym w Dąbkowicach Górnych 
w gminie Łowicz.

Rzecznik prasowy Państwowej 
Straży Pożarnej, st. kpt. Arkadiusz 
Makowski, powiedział nam, że 
ogień udało się w gospodarstwie 
opanować w samą porę, zanim za-
czął się rozprzestrzeniać z większą 
siłą po budynku gospodarczym, 
o bok którego składowana była 
słoma, która płonęła. Spowodował 
jednak nadpalenie więźby dacho-

wej, ale tylko na powierzchni oko-
ło 4 m². W budynku tym zgroma-
dzone były maszyny i urządzenia 
rolnicze, którym nic się nie stało. 

Zachodziło też zagrożenie, że 
ogień przeniesie się na inne, są-
siednie budynki, dlatego na miej-
sce zostały skierowane znaczne 
siły: po dwa zastępy z PSP i OSP 
z Łowicza oraz OSP Rogóźno i po 
jednym zastępie z jednostek OSP 
w Pilaszkowie i Bocheniu. 

Rzecznik powiedział nam, że 
przyczyną pożaru było podpalenie. 
Dokonały tego dzieci, które bawiły 
się otwartym ogniem.  tb

Łowicz | Apel policji 

Świadkowie poszukiwani
Policja poszukuje świadków 

zdarzenia, do którego doszło 29 
października, ok. godz. 15.00, na 
ul. Starzyńskiego, w sąsiedztwie 
targowiska. Doszło wówczas do 
potrącenia 70-letniej kobiety z Ło-
wicza, poruszającej się na rowerze 

przez samochód osobowy kolo-
ru jasnego, za kierownicą którego 
siedział najprawdopodobniej męż-
czyzna. Kobieta trafi ła do szpitala. 
Kontakt do KPP: tel. 46 830-95-
46 w godzinach 8-16 bądź całodo-
bowo pod nr tel. 46 830-95-00.  tb

Łowicz | Kolejny nie przejechał

Wiadukt jak pułapka
Po raz kolejny samochód do-

stawczy, jadący ulicą Arkadyjską, 
nie zmieścił się pod wiaduktem 
kolejowym. Do zdarzenia doszło 
4 listopada, około godz. 7.30, co 
wyłączyło z użycia ten przejazd 
na prawie godzinę. Rzecznik KPP 
Łowicz powiedziała nam, że sa-
mochód dostawczy marki Re-

nault, zabudowany w części ła-
dunkowej skrzynią chłodniczą, 
zignorował znak ostrzegawczy in-
formujący o maksymalnej wyso-
kości przejeżdżających pojazdów 
wynoszącej 2,2 m i wjechał pod 
wiadukt od strony ul. Klickiego. 
Skrzynia chłodni została całkowi-
cie zniszczona.  tb

Stachlew i Łowicz | Środowe wypadki

Dwie kolizje jednego dnia
Do dwóch kolizji drogowych 

doszło wieczorem, 28 październi-
ka, w Łowiczu oraz w Stachlewie.

Pierwsza miała miejsce tuż 
przed godz. 19.00, na skrzyżo-
waniu przy kościele Św. Ducha 
w Łowiczu. Kierujący dostaw-
czym MAN-em 53-letni mieszka-
niec pow. wieruszowskiego, prze-
jeżdżając z Długiej w Kurkową nie 
ustąpił pierwszeństwa przejazdu 
poruszającemu się na sąsiednim 
pasie samochodowi marki Mazda. 

Kilka godzin później, przed 
godz. 21.20, na łuku drogi łączącej 
Stachlew i Parmę doszło do kolizji 
dwóch samochodów osobowych 
w czasie wymijania się na łuku 
drogi. Sprawczynią była według 
policji 37-letnia mieszkanka Ło-
wicza, kierująca Renault, jadąca 
od Parmy. Za poszkodowaną poli-
cjanci uznali 32-letnią mieszkankę 
Łowicza, która jechała z przeciw-
nego kierunku samochodem Kia 
Ceed.  tb
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Łowicz | Spotkanie mieszkańców Bratkowic z burmistrzem

Tadeusz Żaczek nowym
przewodniczącym zarządu 
Były radny miejski, dyrektor Łowickiego Centrum 
Kształcenia Ustawicznego przy ul. Ułańskiej, Tadeusz 
Żaczek, został wybrany na nowego przewodniczącego 
zarządu dzielnicy Bratkowice w Łowiczu.

Zebranie mieszkańców odbyło 
się w ostatni wtorek, 3 listopada, 
w szkole przy ul. Młodzieżowej 
na Bratkowicach. Uczestniczyło 
w nim blisko 50 mieszkańców. 

Kandydatów na stanowisko 
przewodniczącego było dwóch: 
Tadeusz Żaczek oraz dotychcza-
sowy przewodniczący Waldemar 
Sokół. Zgłoszona została również 
kandydatura Tadeusza Żyto, lecz 
ten nie wyraził zgody na kandy-
dowanie. W głosowaniu tajnym 
Tadeusz Żaczek zdobył poparcie 
27 mieszkańców, ustępujący prze-
wodniczący uzyskał natomiast 20 
głosów. 

Wybrany też został 9-osobowy 
(jak do tej pory) zarząd osiedla. 
Weszli do niego: wspomniany już 

Tadeusz Żyto, Ireneusz Kosiorek, 
były już przewodniczący zarządu 
Waldemar Sokół, Renata Schil-
ling, Agnieszka Pawłowska-Ka-
linowska, Barbara Andrzejczyk, 
Iwona Grzegory-Gajda, Marek 
Mostowski i Krystian Cipiński. 

Mieszkańcy wybrali też trzy 
propozycje inwestycji do budże-
tu partycypacyjnego. Z inwesty-
cji tych wybrana zostanie jedna do 
realizacji – tak samo jak to jest na 
innych osiedlach. Głosowanie bę-
dzie odbywało się od 10 listopada 
do 10 grudnia drogą internetową 
oraz pisemnie, w dniach wyzna-
czonych przez zarząd osiedla. Dni 
te jeszcze nie zostały wyznaczone. 

Będzie można wybierać spo-
śród następujących propozycji: 

1. Budowa tartanowego kom-
pleksu sportowego – remont na-
wierzchni boiska sportowego (tar-
tan) przy szkole na Bratkowicach 
oraz rozbudowa siłowni plenero-
wej o wyposażenie street workout 
(czyli prostych urządzeń do ćwi-
czeń na świeżym powietrzu). 

2. Poszerzenie ul. Młodzieżowej 
i budowa wzdłuż niej chodnika. 

3. Budowa parkingu na odcin-
ku od ul. Topolowej w kierunku 
wejścia do przychodni „Medyk”. 

Pierwszą z propozycji złożył 
radny Krystian Cipiński, którego 
ubiegłoroczny pomysł wprowa-
dzenia do budżetu obywatelskie-
go wybudowania placu zabaw  
i siłowni plenerowej w sąsiedz-
twie szkoły na Bratkowicach zy-
skał największe poparcie i został 
przed kilkoma tygodniami zreali-
zowany. Jego nowy pomysł popar-
ło podczas spotkania 27 osób.

Pomysł poszerzenia ulicy Mło-
dzieżowej oraz wybudowania 

chodnika po stronie bloków został 
wyartykułowany podczas spotka-
nia i od razu zyskał poparcie rów-
nież 27 osób. 

Budowę wspomnianego  
w punkcie 3 parkingu zgłaszał 

Błażej Kucharski. Pomysł spodo-
bał się 20 osobom. 

Nie zyskał wystarczającego po-
parcia, by przejść do drugiej tury 
głosowania, pomysł Grzegorza 
Szymańskiego, dotyczący budowy 

chodników na ul. Bursztynowej w 
kompleksie domów jednorodzin-
nych. Poparło go 9 osób. Proble-
my zgłoszone przez mieszkańców  
na spotkaniu będziemy omawiać 
w kolejnych artykułach.  mak 

Łowicz | Burmistrz spotkał się z mieszkańcami Korabki

Emocje wokół ciężarówek na Armii Krajowej
Burmistrz Krzysztof Kaliński w czasie spotkania  
z mieszkańcami osiedla Korabka, 28 października, 
bardzo mocno podkreślił, że był, jest i będzie 
przeciwny wyłączeniu z ruchu ciężarówek  
na ulicy Armii Krajowej.

Temat ten został wywołany 
przez mieszkankę tejże ulicy, Bar-
barę Żemło, która działa też w sto-
warzyszeniu mieszkańców uli-
cy, którego jednym z celów jest 
ograniczenie, czy też wyłączenie 
tych pojazdów z ruchu po niej. 
Mieszkanka zarzuciła burmistrzo-
wi bezczynność w sprawie. Do-
pytywała, kiedy ruch ciężarówek 
zostanie skierowany do baz trans-
portowych przy tej ulicy przez ul. 
Płocką i Małszyce i kiedy powsta-
nie rondo planowane na skrzyżo-
waniu ulicy Płockiej i Kiernozkiej, 
które by to umożliwiło.

Wymiana zdań pomiędzy 
mieszkanką a burmistrzem była 
emocjonalna. Burmistrz, odpo-
wiadając na pytania, powiedział, 
że w obecnej chwili nie da się 
wyprowadzić ruchu samocho-
dów ciężarowych z ul. Armii Kra-
jowej.

– Nie jest to najważniejszy pro-
blem w Łowiczu – mówił między 
innymi. – Trudno też, aby prezes 
mleczarni szukał dla swojej bazy 
nowego miejsca – dodał w innym 
momencie. – Rondo na ul. Płoc-
kiej jest w trakcie przygotowywa-
nia dokumentacji, ale ja nie śpie-
szę się z tą inwestycją, miasta nie 
da się zamknąć dla ruchu samo-
chodów ciężarowych – dopowia-
dał. I wspomniał, że, rozumiejąc 
problemy mieszkańców, miasto 
podjęło konkretne kroki w celu 
ograniczenia uciążliwości wy-
nikających z ruchu ciężarówek: 
wprowadzono ograniczenie pręd-
kości do 40 km/h oraz wyrównano 
zapadnięte studzienki kanalizacji 
sanitarnej, by najeżdżające na nie 
koła wywoływały mniej hałasu.

Na spotkaniu poruszony zo-
stał też temat sygnalizacji świetl-
nej na skrzyżowaniu ulic Armii 

Krajowej i Poznańskiej. Zdaniem 
mieszkańców, od czasu ostatnie-
go poważnego wypadku, czas 
świecenia zielonego światła dla 
pojazdów poruszających się uli-
cą Armii Krajowej został znacz-
nie skrócony, co jest przyczyną 
powstawania korków, sięgających 
od strony centrum miasta często 
parkingu przed Zakładem Usług 
Komunalnych. A największy pro-

blem jest gdy jeden z kierowców 
zdecyduje się skręcać lewo, wów-
czas tamuje ruch samochodów 
stojących za nim. Burmistrz obie-
cał, że zwróci się do administrato-
ra drogi krajowej o wyregulowa-
nie ustawień świateł.

Mieszkańcy prosili też o podję-
cie działań w celu poprawy stanu 
ulic: Cegielnianej oraz Kiernoz-
kiej – wzdłuż linii kolejowej War-

szawa – Poznań, gdzie od kilku lat 
jedna z mieszkanek walczy o wy-
konanie odwodnienia i nawierzch-
nię. Poruszony został także te-
mat pielęgnacji drzew rosnących 
wzdłuż ul. Armii Krajowej. We-
dług mieszkańców przeprowadza 
się korekcję koron, a pomija usu-
nięcie konarów czy nawet drzew, 
które są lub lada chwila będą cał-
kowicie suche. 

Nowy przewodniczący
Spotkanie na os. Korabka trwa-

ło niespełna 3 godziny, wzięło  
w nim udział 36 mieszkańców,  
w tajnym głosowaniu zadecydo-
wali oni, że nowym przewodni-
czącym zarządu, na kolejne 4 lata, 
będzie Krzysztof Gałusa, który 
zastąpił pełniącego przez ostatnie 
4 lata tę funkcję Jerzego Uczciw-
ka. Sam Gałusa w rozmowie  
z nami przyznał, że mieszkańcem 
osiedla jest od kilku tygodni, choć 
posiadaczem działki budowlanej, 
na której postawił dom, jest od po-
nad 20 lat. Jest pracownikiem Ma-
zowieckiego Centrum Hodowli  
i Rozrodu Zwierząt w Łowiczu.  
– Z podziwem patrzę na dotych-
czasową społeczną aktywność 

mieszkańców i chętnie się w nią 
włączę – powiedział nam. 

Gausa wygrał, otrzymując 17 
głosów, z trzema innymi zgłoszo-
nymi kandydatami: Zbigniewem 
Chęcińskim – 14, Jerzym Uczciw-
kiem – 5 i Albertem Politowiczem 
– 1.

Nowy pięcioosobowy zarząd 
tworzyć będą: Adam Wiśniewski 
– 30 głosów, Anna Brzozowska  
– 21 głosów, Zbigniew Chęciński 
– 20, Krzysztof Igielski – 19 i Bar-
bara Żemło – 18.

3 propozycje  
pod głosowanie
Spośród 9 propozycji do bu-

dżetu obywatelskiego wybrano 3, 
spośród których, w drodze głoso-
wania internetowego i przepro-
wadzonego przez Zarząd Osie-
dla, zostanie wybrana do realizacji  
w 2016 roku jedna. Są to: wymia-
na chodnika i remont ogrodzenia 
przy Zespole Szkół przy ul. Grun-
waldzkiej – 20 głosów, wykonanie 
nowego chodnika w części ul. Le-
gionów – 15 głosów, a także roz-
budowa parkingu na ul. Blich, 
wzdłuż ogrodzenia cmentarza ka-
tedralnego – 15 głosów.  tb

Aktualności

Burmistrz Krzysztof Kaliński gratuluje nowemu przewodniczącemu 
Zarządu Osiedla Korabka, Krzysztofowi Gałusie.
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Łowicz | Szkoła i parafia współorganizują 

Maraton Świętych na Korabce
Spotkanie o charakterze religij-

nym i integracyjnym – Maraton 
Świętych – odbędzie się we wto-
rek, 10 listopada, o godz. 18.00, na 
terenie Orlika przy ul. Grunwaldz-
kiej. Organizatorzy zapraszają 
całe rodziny, nie tylko społeczność 
szkolną i nie tylko z Korabki. 

– Nasi uczniowie będą przed-
stawiali sylwetki świętych, część 
dzieciaków będzie przebrana wła-

śnie za świętych. Nasi święci będą 
prowadzić do świętości tych, któ-
rzy przyjdą na spotkanie – zachę-
ca do wzięcia udziału katecheta  
z Trójki, Piotr Miazek. 

Podczas spotkania będą organi-
zowane również konkursy o cha-
rakterze sportowym, rekreacyj-
nym i nie tylko. W wielu z nich 
będą mogły uczestniczyć całe 
rodziny. – Zapraszamy również 

dzieci w wieku przedszkolnym, 
a nawet młodsze, rodziców, także 
dziadków – mówi Miazek. Pod-
czas spotkania będzie serwowana 
dla rozgrzewki gorąca herbata, bę-
dzie można też skosztować ciasta. 

Na koniec spotkania odbędzie 
się wspólny „Bieg do Nieba”.  
– Powiesimy w bramce na-
pis „niebo” i wspólnie do nie-
go pobiegniemy. Spotkanie bę-
dzie trwało ok. półtorej godziny.  
W przypadku niepogody, impre-
za będzie przeniesiona do szkolnej 
sali gimnastycznej.  mak 

Łowicz | Pomoc dla chorej Kasi

Dziesiątacy zapraszają na film
Stowarzyszenie Historyczne 

im. 10 Pułku Piechoty zaprasza  
z okazji Święta Niepodległości,  
w sobotę, 7 listopada, do restau-
racji Stara Łaźnia w Łowiczu, na 
film z okresu międzywojennego  
i na degustację gęsiny. Dochód  
z biletów zostanie przekazany na 
pomoc chorej Kasi Cieślak.

W sobotni wieczór będzie moż-
na zobaczyć polski film z 1937 

roku pt. „Płomienne Serca” we-
dług scenariusza i reżyserii Romu-
alda Gantkowskiego. Film opo-
wiada o doświadczeniach grupy 
młodych przyjaciół, którzy zaraz 
po zdanej maturze zdecydowali 
zgłosić się na ochotnika do służby 
wojskowej. 

Podczas wieczornego spotka-
nia będzie można także skoszto-
wać gęsiny, która zostanie przygo-

towana przez kuchnię restauracji 
w ramach odradzającej się tradycji 
„Na Świętego Marcina – gęsina”.

Aby wziąć udział w wieczorze, 
należy wcześniej kupić bilet wstę-
pu w cenie 10 zł od osoby. Licz-
ba miejsc jest ograniczona – zale-
dwie 60. 

Prezes Stowarzyszenia Piotr 
Marciniak przypomniał w rozmo-
wie z nami, że podobna projekcja 
z okazji święta odbyła się po raz 
pierwszy w 2014 r. i przyciągnę-
ła komplet widzów. Stąd chęć po-
wtórzenia wydarzenia.  tb

Spotkanie na Bratkowicach cieszyło się dużym zainteresowaniem mieszkańców. Na zdjęciu moment 
głosowania na przewodniczącego zarządu dzielnicy.
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Może nareszcie
początek dyskusji
o budynkach przy Kaliskiej 5? str. 4
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Aktualności O spotkaniach mieszkańców
na Górkach i zatorzu
czytaj na str. 6 i 8

REKLAMA

Łowicz | Remont mostu do 5 grudnia 

Nowe dylatacje mają 
wytrzymać dłużej
Nie wcześniej niż 
w pierwszych dniach grudnia 
ma zakończyć się remont 
na moście nad Bzurą na ulicy 
Zamkowej w Łowiczu – 
w ciągu drogi krajowej nr 14.

Firma BBR Polska Sp. z o.o. 
prowadzi tam wymianę pięciu 
tzw. dylatacji mostowych – czyli 
elementów, które łączą elastycznie 
stałe elementy konstrukcji mostu.

Ruch na moście odbywa się 
wahadłowo. Obecnie zamknięta 
jest część od strony ruin zamku 
prymasowskiego. Za ok. 2 do 4 ty-
godni robotnicy przejdą na drugą 
stronę. Do godz. 17.00 ruchem na 
sterują pracownicy wykonawcy. 
Później obowiązuje ruch sterowa-
ny przez sygnalizację świetlną. 

– Zgodnie z przedstawionym 
przez nas harmonogramem, ro-
boty powinniśmy zakończyć do 
5 grudnia. Zgodnie z umową na-
tomiast mamy czas do świąt Bo-
żego Narodzenia. Jeśli pogoda 
będzie sprzyjać, zdążymy – do-
wiedzieliśmy się na miejscu. To, 
czy roboty zakończą się wcze-
śniej niż przewiduje to umowa 
pomiędzy wykonawcą a łódzkim 
oddziałem Generalnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Autostrad, 
zależy też od tego, co robotnicy 
znajdą pod odkuwanymi obecnie 
elementami mostu przylegający-
mi do dylatacji. – Na tę chwilę 

wszystko idzie zgodnie z planem 
– dowiedzieliśmy się na placu bu-
dowy. 

Zastosowane do tej pory na 
tym moście dylatacje blokowe 
wymagały częstych przeglądów 
i były awaryjne. Część z nich 
w ubiegłym roku była naprawia-
na. Nowe, modułowe dylatacje, 
będą praktycznie bezobsługo-
we i mniej awaryjne. Firma daje 
gwarancję na 8 lat, co też zosta-
ło uwzględnione przez GDDKiA 
podczas rozstrzygania przetar-
gu nieograniczonego. Koszt ro-
bót wcale nie jest mały i wynosi 
672.810 zł. 

Do zalet dylatacji modułowych 
należy zaliczyć możliwość mon-
tażu we wszystkich obiektach 
mostowych bez względu na roz-
piętość, niewielkie wymagania 
dotyczące utrzymania oraz dużą 
trwałość, nawet do około 30 lat. 
Są one jednak droższe od dotych-
czasowego systemu. Istniejące dy-
latacje blokowe mają ograniczoną 
trwałość i przy ich stosowaniu wy-
stępuje konieczność wymiany po 
około 15 latach eksploatacji oraz 
występują problemy z utrzyma-
niem tzw. zaprawy przejściowej 
na połączeniu urządzenia dylata-
cyjnego z nawierzchnią. 

Most na ul. Zamkowej był prze-
budowywany w 2001 r., ma dłu-
gość ok. 97 metrów i szerokość 
niecałych 12 metrów.  mak 

Łowicz | Sprawa nieruchomości przy ul. Kaliskiej 5. Szansa na prawdziwa dyskusję

Marek Boroski: To był 
błąd. Naprawmy go
Temat miejskiej spółki Centrum Rozwoju Lokalnego wrócił na krótko pod obrady Rady Miejskiej 
w Łowiczu 29 października. Na razie nie zapadły żadne decyzje w tej sprawie, ale jest zapowiedź,
że burmistrz i radni do tematu wrócą – i to jeszcze w tym roku.

Radny Marek Boroski na 
ubiegłotygodniowej sesji Rady 
Miejskiej złożył wniosek, aby 
do porządku obrad wprowa-
dzić uchwałę o likwida-
cji spółki Centrum Roz-
woju Lokalnego, która 
miała zagospodarować 
miejską nieruchomość 
przy ul. Kaliskiej 5. 
W uzasadnieniu napi-
sał, że w sprawie Ka-
liskiej 5 powiedziano 
już chyba wszystko: że 
spółka przynosić będzie 
straty, opracowana stra-
tegia do niczego się nie 
nadawała, a opracowy-
wała ją nie ta osoba. 

– Zapomnieliśmy 
o najważniejszym: o na-
szych wyborcach. Prze-
cież to oni mają decy-
dujący głos przez nasze 
podniesione ręce. My-
ślę, że wielu z nas wła-
śnie o tym zapomniało. 
Wyborcy mówią „nie”, 
nie w takim charakterze 
spółka na Kaliskiej – odczy-
tywał radny swoje uzasadnienie. 

W dalszej jego części ocenił, 
że jeśli duża rzesza mieszkańców 
jest „na nie”, to radni nie powinni 
podejmować decyzji na „tak”. Bo 
po to radni dostali mandaty, aby 
mieszkańców reprezentować. 

Marek Boroski podkreślił też 
to, że składa wniosek dlatego, 
że popiera i szanuje burmistrza, 

a ten nieraz miał mówić, że to on 
jest przegrany w sprawie CRL
i sprawa ta będzie się za nim „cią-
gnęła” przez całą kadencję. Wnio-
skując o likwidację spółki – któ-
ra formalnie nie powstała, a więc 
należałoby raczej podjąć decyzję 
o unieważnieniu uchwały o jej 
powołaniu – radny chciał zdjąć

z burmistrza ciężar tego proble-
mu. Chciał też zdjąć ciężar od-
powiedzialności za całą sprawę 
z Prawa i Sprawiedliwości – 
do którego należy od dłuższego 
czasu, a którego radni głosowali 
za spółką. 

W późniejszej rozmowie 
z nami dodał, że zależało mu na 
zamknięciu tematu „spółka przy 
Kaliskiej”, bo temat ten obciąża
i radę, i PiS. 

Na sesji Rady Miejskiej prze-
wodniczący Michał Trzoska 
wniosku tego jednak nie przyjął 
pod głosowanie, mówiąc, że jest 
on niekompletny, ponieważ nie 
ma gotowego projektu uchwały. 

Reakcja przewodniczącego za-
skoczyła m.in. radnego Mariusza 
Siewierę, który ocenił, że jeśli pro-

jektu uchwały nie ma, to chyba nie 
powinno być problemem przygo-
towanie jej. – Dziesięć minut chy-
ba wystarczy – powiedział. 

– Jak jest wniosek, to powinien 
być projekt uchwały – utrzymy-
wał Trzoska. 

Radny Siewiera miał na myśli 
przygotowanie projektu uchwały 

przez urzędników, ale w przerwie 
obrad sam „przysiadł” i opra-
cował projekt uchwały, nie mó-
wiąc nawet o tym wnioskodawcy. 
Uchwała nie została jednak wpro-
wadzona w trakcie obrad do po-
rządku i nie została przedstawio-
na. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
zabierając w tej sprawie głos za-
powiedział, że zaprosi radnych na 
spotkanie, na którym temat będzie 
omawiany i żeby to oni podjęli de-
cyzję, bo jego koncepcja powoła-
nia spółki na sesji w marcu wy-
grała, ale im więcej mówiło się 
o tym, tym bardziej przegrywała. 

Wyjaśnił, że nieruchomość zosta-
ła podzielona na dwie części: jed-
ną z basenem, będącą w admini-
stracji OSiR, drugą z restauracją
i byłym hotelem, będącą w admi-
nistracji ZGM.

Przedstawił też cztery propo-
zycje na zagospodarowanie nie-
ruchomości: powołanie tej spółki, 
wybór prezesa i Rady Nadzorczej 
oraz pozyskanie zewnętrznych 
dotacji na zagospodarowanie bu-
dynku i realizację projektów 

prospołecznych, np. w ramach 
unijnego programu Kapitał 
Ludzki; zagospodarowanie 
pod kątem mieszkań ko-
munalnych – co jego zda-
niem nie będzie tańsze 
niż budowanie nowych 
bloków; sprzedaż czę-
ści będącej w administra-
cji ZGM; wreszcie – wy-
dzierżawienie. 

Radny Mariusz Siewie-
ra zwrócił uwagę, że po-
mysł drugi, trzeci i czwar-
ty są konkretne, a pierwszy 
– nie. Bo nie ma porządnej 
koncepcji zagospodarowa-
nia nieruchomości, gdyż 
ta przygotowana przez 
Marcina Kosiorka nada-
je się do kosza. Burmistrz 
odpowiedział, że koncep-
cja byłaby wypracowana z 
udziałem radnych. 

Wygłosił też swoją re-
fl eksję o tym, jak dobre 

słowo „spółka” zostało przy oka-
zji tej sprawy zdemonizowane. 
Wymieniał przy tym zalety dzia-
łania spółek, które są dużo szersze 
niż miejskich jednostek organiza-
cyjnych takich jak ZUK, ZGM, 
OSiR. Mówił, że jesteśmy na sza-
rym końcu wśród samorządów 
w województwie łódzkim jeśli 
chodzi o spółki samorządowe i to 
być może nie jest najlepsze dla na-
szego rozwoju gospodarczego.

Istotne jest, że po tej sesji wia-
domo, iż los budynków przy ul. 
Kaliskiej – nareszcie – może stać 
się tematem poważnych dyskusji, 
czego od początku brakowało. 

MIrKA WolsKA
-KobIerecKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Łowicz | Watykan powiedział: „nie”
Bł. Bolesława Lament nie zostanie 
drugą patronką miasta

Pomysł radnego Leszka Plichty, 
aby bł. Bolesława Lament została, 
obok św. Wiktorii, patronką Łowi-
cza, nie ma szans na realizację – 
o czym burmistrz Krzysztof Kaliń-
ski poinformował na sesji 29 paź-
dziernika. W tej sprawie burmistrz 
udał się z wnioskodawcą do bi-
skupa łowickiego Andrzeja Dziu-
by, aby zapytać o stronę formalną 
wniosku. Po sprawdzeniu okaza-

ło się, że watykańska Kongregacja 
ds. Kultu Bożego i Dyscypliny Sa-
kramentów nie wyda na to zgody. 

– Nie jest praktykowane, aby 
miasto miało dwóch patronów – 
wyjaśniał burmistrz. Warto dodać, 
że imię błogosławionej nosi skwer, 
ulica oraz Przedszkole Diecezjal-
ne przy ul. Seminaryjnej. Jej imię 
funkcjonuje w tzw. przestrzeni pu-
blicznej.  mwk 

Łowicz | Podatek od nieruchomości

Stawki nie pójdą w górę
29 października Rada Miejska 

w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
decyzję dotyczącą wysokości po-
datków od nieruchomości na 2016 
rok. Żadna ze stawek nie wzrośnie, 
a jedna została nieznacznie obni-
żona.

Jak wyjaśniała na sesji Maria 
Kotlarska, specjalista do spraw 
podatków w Urzędzie Miejskim 
w Łowiczu, w tym roku GUS 
odnotował spadek cen w I półro-
czu w porównaniu z I półroczem 
2014 roku o 1,2% i maksymalne 
stawki podatków i opłat lokalnych 
Ministerstwo Finansów obniżyło 
o taką wielkość. Jak nam powie-
działa w późniejszej rozmowie 
z nami Maria Kotlarska, sytuacja 
taka wystąpiła po raz pierwszy 
od co najmniej 30 lat. Zawsze do-
tąd była infl acja, po raz pierwszy 
jest defl acja. Rada Miejska pozo-
stawiła podatki bez zmian, z wy-

datkiem jednego – podatku od 
budynków zajętych pod prowa-
dzenie działalności gospodarczej, 
polegającej na obrocie kwalifi -
kowanym materiałem siewnym. 
Obowiązująca w tym roku stawka 
jest maksymalną (pozostałe staw-
ki w Łowiczu oscylują w okoli-
cach 80% maksymalnych), jaką 
można przyjąć – wynosiła 10,75 
zł/m2, ponieważ została obniżona 
o 1,2%, w przyszłym roku będzie 
ona wynosiła 10,68 zł. 

Ponieważ w zapisach dotyczą-
cych podatków w ustawie o sa-
morządzie gminnym pojawiła się 
nowa kategoria stawek, które obo-
wiązują od gruntów pod woda-
mi powierzchniowymi, stojący-
mi lub wodami płynących jezior i 
zbiorników sztucznych, to w usta-
wie przyjętej w Łowiczu przyjęto 
stawkę tego podatku wynoszącą 
4,58 zł za ha powierzchni.  mwk 

Prace na moście odbywają się przy wyłączonym jednym pasie ruchu. 
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Jeśli duża rzesza 
mieszkańców jest 
na „nie”, to radni 
nie powinni 
podejmować decyzji 
na „tak”.
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Łowicz | inwestycje PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. 

Kolejowy przetarg na wiadukt i dworzec
dokończenie ze str. 1
Jest to miejsce, w którym sys-

tem komputerowy pod nadzorem 
dyżurnych ruchu steruje ruchem 
kolejowym na odcinku linii kole-
jowej. Ta część przedsięwzięcia 
będzie pewnie najmniej widocz-
na dla pasażerów, będzie jednak 
miała istotny wpływ nie tylko na 
wspomniane już bezpieczeństwo, 
ale również na punktualność po-
ciągów oraz na skrócenie czasu 
podróży tą linią kolejową. Koleja-
rze szacują, że podróż z Poznania 
do Warszawy będzie mogła zostać 
skrócona – w najszybszych skła-
dach – o kilkanaście minut. Pro-
jekt zakłada, że osiągane prędko-
ści na tej linii będą wynosiły do 
160 km/godzinę. Budynek LCS-u 
ma powstać na działce kolejowej 
znajdującej się za planowanym do 
wybudowania parkingiem przy ul. 
Dworcowej. Wyjazd sprzed LCS-
-u będzie zorganizowany na ul. 
Nieborowską. 

Do 500 pociągów 
dziennie 
Remonty na torach oraz bez-

pośrednio związane z infrastruk-

turą kolejową mają pozwolić 
również na dwukrotne zwięk-
szenie przepustowości linii. Po 
zakończeniu prac linią w ciągu 
doby przejeżdżać będzie mo-
gło do 500 pociągów – dwa razy 
więcej niż to możliwe jest obec-
nie. 

Oczywiście remont wiązał się 
będzie z licznymi utrudnienia-
mi dla pasażerów oraz miesz-
kańców. Zdaniem rzecznika jest 
zbyt wcześnie, by mówić o ska-
li tych utrudnień, wiadomo jed-
nak już teraz, że prace torowe 
będą wykonywane przy czyn-
nym torze sąsiednim, w warun-
kach prowadzenia ruchu pocią-
gów – pewnie ze zmniejszoną 
prędkością. 

Jak zmieni się dworzec 
Jakie zmiany czekają okolice 

dworca w Łowiczu? – Powstaną 
nowe przejścia podziemne i pe-
rony wyposażone w wiaty, ławki  
i inne elementy architektury, 
nowe oświetlenie i oznakowanie 
– będą one dostosowane do obsłu-
gi osób niepełnosprawnych – po-
wiedział nam Rzecznik prasowy 

PKP Polskie Linie Kolejowe SA 
Mirosław Siemieniec. Nowy ma 
też być system informacji wizu-
alnej oraz głosowej. Zniknie więc 
będąca w coraz gorszym stanie 
i nie dodająca uroku tej części 
miasta kładka nad torami. Z pro-
jektu technicznego wynika, że 
przejście podziemne będzie zlo-
kalizowane mniej więcej w tym 
miejscu, gdzie obecnie jest przej-
ście służbowe przez tory – w bez-
pośrednim sąsiedztwie kładki. 

Zmiany czekają też perony, 
szczególnie peron, przy którym 
zatrzymują się pociągi jadące np. 
w kierunku Łodzi, gdyż zosta-
nie on wydłużony o kilkadziesiąt 
metrów. Korekcie będzie podle-
gał też ślad prowadzenia torów. 
W związku z tym przesunięty  
o kilkanaście metrów w stronę 
budynków dawnej „Paszarni” ma 
być przejazd kolejowy na Gen. 
Klickiego. Potrzeba przesunię-
cia torów i tym samym przejazdu 
wynika z konieczności dostoso-
wania parametrów łuku torowi-
ska do tego, by pociągi mogły 
osiągać w tym miejscu wyższe 
prędkości. 

Zmiany w otoczeniu: 
wiadukt i parking 
Zmienić ma się też najbliż-

sze otoczenie kolejowych obiek-
tów. Jak podkreśla Siemieniec, 
zmiany takie są zawsze wpro-
wadzane w porozumieniu z sa-
morządami i nie inaczej ma być 
w Łowiczu. Tym bardziej, że 
od tego roku właścicielem ulicy 
Dworcowej jest miasto, a ponad-
to w jej sąsiedztwie i bezpośred-
nim sąsiedztwie dworca miasto 
planuje wybudować parking na 
blisko 200 samochodów. Przypo-

mnijmy, że miał on powstać już 
w tym roku, ale „spadł” z reali-
zacji z uwagi na to, że miasto ma 
szansę na uzyskanie w przyszłym 
roku dofinansowania budowy 
parkingu – po tym, jak włączyło 
jego budowę do „projektu auto-
busowego”, w którym zamierza 
m.in. zakupić kilka nowych au-
tobusów, zmodernizować wiaty 
przystankowe, zamontować bile-
tomaty itd. 

Kolej będzie też współpra-
cować z miastem przy budo-
wie wiaduktu kolejowego, który  
w części (20%) zostanie sfinan-
sowany przez samorząd. Miasto 
musi też przystosować system 
dróg dojazdowych do wiaduk-
tu (chodzi o projektowaną ul. 
Dmowskiego, od wybudowane-
go dopiero co ronda Niepodle-
głości do wiaduktu). 

Początek realizacji już 
w 2016 roku? 
Przetarg kolejowy będzie roz-

strzygany dwuetapowo. Naj-
pierw PKP wybierze firmy  
o wystarczającym potencjale, by 
zagwarantować wykonanie in-

westycji, a później firmy te będą 
przedstawiać swoje oferty wraz 
z ceną, terminem realizacji oraz 
warunkami gwarancji. Realiza-
cję inwestycji przewidziano na 
lata 2016-2020. Inwestycja bę-
dzie realizowana z nowego in-
strumentu finansowego Unii 
Europejskiej – Łącząc Europę 
(CEF). Przewiduje się, że będzie 
kosztowała łącznie przeszło 2,6 
miliarda złotych. 

Termin składania ofert lub 
wniosków o dopuszczenie do 
udziału w postępowaniu okre-
ślono już na 26 listopada. Nie 
oznacza to jednak, że już wte-
dy poznamy wykonawców. To 
dopiero początek dwuetapo-
wej procedury, na której roz-
strzygnięcie przyjdzie poczekać 
zapewne do przyszłego roku. 
Dopiero po tym rozstrzygnię-
ciu i podpisaniu umowy z wy-
konawcą będzie można mówić  
o ewentualnych terminach. 

Osoby z branży wskazują, że 
w 2016 roku w Łowiczu moż-
na spodziewać się „być może” 
pierwszych prac na torowiskach. 


Prace torowe 
będą wykonywane 
przy czynnym 
torze sąsiednim, 
w warunkach 
prowadzenia ruchu 
pociągów.

Łowicz | Kolejowa spółka szuka chętnych do współpracy 

Zaproszenie do rokowań w sprawie gruntu przy 3 Maja
Xcity Investment – powołana 

w tym roku spółka PKP SA zaj-
mująca się współpracą z dewelo-
perami – ogłosiła już zaproszenie 
do rokowań na wybór inwestorów 
dla 15 nowych projektów dewelo-
perskich w 12 miastach na tere-
nie całej Polski. Wśród nich jest 
też nieruchomość przy ul. 3 Maja  
w Łowiczu – dawna rampa kole-
jowa, na której części obecnie zor-
ganizowany jest parking dla sa-
mochodów. Czy znajdą się chętni 
do takiej współpracy i utworzenia 
nowego centrum handlowego w 
Łowiczu? Spółka planuje realiza-
cję projektu „Małe Projekty De-
weloperskie II”, polegającego na 
komercyjnym zagospodarowa-
niu nieruchomości należących do 
PKP i znajdujących się w sąsiedz-
twie dworców. 

O pomyśle na wybudowanie 
nowego centrum handlowego 
przy ul. 3 Maja pisaliśmy w NŁ 
na początku października. Wstęp-
ne założenia zakładały wybudo-
wanie tam nawet 5 budynków  

o łącznej powierzchni komer-
cyjnej 5 tys. m2. Przedstawiciele 
spółki podkreślali, że te założe-
nia są „mocno wstępne” i mogą 
ulec dużym zmianom. Teren 
 inwestycji to ok. 1,7 ha. 

Projekt ma być realizowany 
wspólnie z inwestorami wybrany-
mi w trybie rokowań. Kiedy bę-
dzie zrealizowana? Wstępne zało-
żenia przewidują, że do 2018 roku.

Spółka przygotowała tzw. me-
morandum informacyjne doty-
czące projektu w Łowiczu oraz 9 
innych, określanych mianem „ma-
łych projektów”. By się zapoznać 
ze szczegółami, potencjalny inwe-
stor musi wyłożyć 9 tys. zł na owo 
memorandum. Kolejne 27 tys. zł 
musi zapłacić, jeśli zdecyduje się 
przedstawić swoją ofertę. Przed-
miotem późniejszych rokowań ma 

być m.in. zakres praw i obowiąz-
ków PKP oraz inwestora, sposób 
i czas realizacji projektu, wartość 
nakładów inwestycyjnych, warun-
ki i sposób finansowania czy też 
podział przychodów i zysków z 
projektu pomiędzy PKP a inwe-
stora. Dyskusji i ustaleniom pod-
legać też ma sposób zagospodaro-
wania nieruchomości: koncepcja 
urbanistyczno – architektoniczna, 
a nawet forma prawna udostępnie-
nia gruntu przez PKP SA Nieru-
chomości. 

Odpowiedzi firmy powinny 
składać do 29 lutego 2016 roku. 
Potencjalni inwestorzy zostaną 
powiadomieni o wynikach postę-
powania wstępnego i zakwalifi-
kowaniu do etapu rokowań do 1 
kwietnia 2016 roku. Wtedy też bę-
dzie wiadomo czy nieruchomość 
w Łowiczu była na tyle interesu-
jąca dla deweloperów by podjąć 
współpracę. Będzie też można 
mówić o tym, co i kiedy faktycz-
nie powstanie przy 3 Maja w Ło-
wiczu.  mak 

Łowicz | Plany budowy dróg na 2016 

Strzelczewska i Sochaczewska  
– duże przedsięwzięcie
Samorząd Łowicza złożył 
pod koniec października 
wniosek o rządowe 
dofinansowanie budowy 
ulic Sochaczewskiej  
i Strzelczewskiej  
w ramach Narodowego 
Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych na  
2015 rok, czyli w ramach 
tzw. „Schetynówek”. 
Wartość zaplanowanej 
inwestycji to 5,5 mln zł, 
wysokość dotacji, na jaką 
liczy miasto to 2,5 mln zł.

Obie ulice, jakie zostaną pobu-
dowane praktycznie od podstaw, 
mają długość ponad 2 km. Przy-
gotowania do ten inwestycji trwa-
ły przez 3 lata, w czasie których 
miasto musiało nabyć ponad 40 
działek od prywatnych właścicie-
li. Szło to dosyć opornie. – Teraz 
mamy już dokumentację na obie 
drogi, prawomocne pozwolenie 
na budowę, na gruntach miej-
skich – mówi Grzegorz Pełka, 
naczelnik Wydziału Inwestycji  
i Remontów w Urzędzie Miej-
skim w Łowiczu. 

Ulica Sochaczewska pobu-
dowana zostanie od strony Ko-
rabki, na odcinku pomiędzy ul. 
Poznańską a Strzelczewską, na-
tomiast Strzelczewska od ul. Po-
znańskiej (szkoły w Popowie  
i Lameli) do ul. Chełmońskiego 
(sprawdzić). 

Ulica Sochaczewska będzie 
miała długość 611,5 m, szerokość 
7 m oraz 2-metrowy chodnik od 
strony północnej. Zostanie na 
niej przebudowane oświetlenie 
uliczne. Strzelczewska na odcin-
ku o długości 583 m od Poznań-
skiej będzie drogą 7-metrowej 
szerokości, dalszy jej odcinek, 
w stronę ul. Chełmońskiego bę-
dzie miał szerokość 6 m. Tu też 

powstanie chodnik, ale od stro-
ny miasta (południowy-zachód), 
a na wysokości Lameli – kana-
lizacja deszczowa. Ulica będzie 
oświetlona. 

Poza „Schetynówką”, czyli już 
tylko z miejskiego budżetu, pla-
nowane jest również wykonanie 
kosztem 500 tys. zł wodociągu 
oraz kanalizacji sanitarnej na ul. 
Strzelczewskiej.

Wniosek ma, zdaniem Grze-
gorza Pełki, szansę na realizację, 
bo ulice zaplanowane do budowy 
łączą drogi o wyższej kategorii – 
ul. Chełmońskiego i Poznańską  
z drogami lokalnymi, poza tym 
są przy nich szkoła i duży zakład 
pracy. 

Do realizacji inwestycji ma się 
włączyć gmina Łowicz, ponie-
waż ul. Strzelczewska przebie-
ga po granicy z gminą Łowicz,  
a partnerstwo samorządów  
w tym programie również jest 
premiowane.  mwk

Wizualizacja. Tak może wyglądać teren przy ul. 3 Maja w Łowiczu. 
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Osiedle Górki | Wybory Zarządu Osiedla

Przewodniczący dalej ten sam.  
Temat budowy kościoła wciąż budzi emocje
W poniedziałek, 26 października mieszkańcy osiedla Górki spotkali 
się w budynku przedszkola „Wiosenka”, by wspólnie dokonać wyboru 
przewodniczącego Rady Osiedla, pozostałych członków zarządu 
oraz wybrać propozycje, które wezmą udział w kolejnej turze głosowania 
inwestycji zgłoszonych do budżetu partycypacyjnego.

Po krótkim sprawozdaniu 
z działalności Zarządu Osiedla 
Górki rozpoczął się nabór kandy-
datur do głosowania na stanowi-
sko przewodniczącego. Pełniący 
tę funkcję dotychczas Krzysztof 
Janicki miał tylko jednego kon-
kurenta, Lecha Aniszewskie-
go, którego pokonał w głosowa-
niu stosunkiem głosów 28 do 13. 
W głosowaniu wzięło udział 42 
obecnych mieszkańców osiedla 
Górki, jeden głos okazał się być 
nieważnym. 

– Macie dobrego przewodni-
czącego, który godnie was repre-
zentuje. Jest człowiekiem niezwy-
kle opanowanym. W czasie, kiedy 
trwał spór o plac przy ul. Miodo-
wej, łagodził konflikt i wykazywał 
się rozsądkiem – chwalił posta-
wę przewodniczącego burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Krzysztof Janicki funkcję prze-
wodniczącego osiedla Górki pełni 
już 16 lat, czyli 4 kadencje. – Dzię-
kuję za poparcie i dobre słowo 
od burmistrza. I cóż... do pracy! 
Wraz z wybraną radą będziemy 
kontynuować obowiązki, które do 
nas należą – zapowiedział Janicki. 

Kolejnym punktem zebra-
nia był wybór członków Zarzą-
du Osiedla Górki. Po wcześniej-
szym przegłosowaniu propozycji 
przewodniczącego, by jej skład 
był 5-osobowy, rozpoczął się na-
bór kandydatur. Spośród 6 zgło-
szonych kandydatów, wybrano 
5 członków Zarządu Osiedla na 
4-letnią kadencję. Są nimi: Lech 
Aniszewski (37 głosów), Sylwe-
ster Kępka (34 głosy), Henryk 
Rześny (32 głosy), Jerzy Zdań-
kowski (26 głosów), Józef Szcze-
panik (24 głosy). Do Zarządu 
Osiedla z 23 głosami nie zakwa-
lifikował się Andrzej Jankowski. 

W międzyczasie burmistrz 
Krzysztof Kaliński omówił naj-
ważniejsze czynniki wpływa-
jące na kształtowanie budżetu 
na kolejny rok. Następnie przed-
stawił propozycje, jakie wpłynę-
ły do budżetu partycypacyjnego 
(obywatelskiego) od mieszkań-
ców osiedla Górki. Poświęcono 
czas na omówienie każdej z nich 
oraz omówienie propozycji, któ-
re ewentualnie należałoby do li-
sty dopisać. Ostatecznie wy-
bierano spośród 7 inwestycji. 
Po podliczeniu głosów okazało 
się, że największe poparcie zy-
skała propozycja przebudowy 
boiska do koszykówki o na-
wierzchni tartanowej i opraco-
wanie wizualnego planu zago-
spodarowania terenu działki 
miejskiej przy ul Miodowej 
z uwzględnieniem przedszko-
la, żłobka i świetlicy osiedlo-
wej (26 głosów), przebudowa 
placu zabaw przy ul. Miodo-
wej: posadzenie drzewek i krze-
wów, dosypanie jasnego piasku 
i montaż 2 dodatkowych ławek 
(17 osób), wreszcie wykonanie 
ulicy Kurpińskiego (16 głosów). 

Krótko po odczytaniu wyników 
rozgorzała dyskusja: – Przecież 
pierwsze i drugie zadanie dotyczą 
tego samego! – optowali miesz-
kańcy niezadowoleni z faktu, iż 
zabrakło zaledwie 1 głosu, by do 
drugiej tury głosowania zakwali-
fikowała się propozycja wykona-
nia ulicy Chabrowej. Po wspól-
nym przedyskutowaniu kwestii 
wszyscy zebrani mieszkańcy do-
szli do wniosku, iż faktycznie 
dwie pierwsze wybrane propozy-
cje oscylują wokół tego samego 
zadania i dlatego zostały połączo-
ne. Do inwestycji poddanych pod 

głosowanie w drugiej turze dołą-
czyła zaś kolejna propozycja z li-
sty, czyli wykonanie ulicy Cha-
browej. – Mieszkam przy tej ulicy 
i proszę mi wierzyć, że jej stan jest 
tak zły, że nawet śmieciarka boi 
się tam wjeżdżać, gdyż mogłaby 
nie wyjechać – mówił Lech Ani-
szewski. 

A propos budowy 
kościoła 
Było do przewidzenia, że pod-

czas zebrania padnie kwestia pla-
nu zagospodarowania przestrzen-
nego terenu przy ul. Miodowej. 

Okazało się, że temat ten wciąż 
wywołuje bardzo silne emocje. 
Wystarczyło tylko wspomnieć 
o budowie kościoła na miejskiej 
działce, by rozgorzała dyskusja. 
Mieszkańcy – przynajmniej ci 
obecni na spotkaniu – po raz ko-
lejny, jasno i dobitnie wyrazili, że 
nie chcą świątyni w tym miejscu. 
Ponadto zgłaszając propozycje 
do budżetu obywatelskiego jasno 
i czytelnie wytłuścili, co chcieliby 
widzieć na działce przy ul. Mio-
dowej: boisko, żłobek, przedszko-
le oraz świetlicę osiedlową. 

– Zaprośmy tu biskupa i poroz-
mawiamy – zaproponował Janic-
ki. – Zapomnij, zdejmij to w ogó-
le z programu – odparł Tadeusz 
Siewierski, mieszkaniec Górek, 
czym wywołał salwy śmiechu. 
– Skreślić te cele sakralne! – rzucił 
inny mieszkaniec osiedla. 

Potem spór rozgorzał jeszcze 
bardziej. Gdy jednak padły za-
rzuty pod adresem burmistrza 
o zaniedbania ws. uregulowań do-
tyczących placu przy Miodowej, 
ten nie wytrzymał: – Nigdy nie 
zrobiłem nic przeciwko Górkom. 
Jako burmistrz swoje obowiązki 
wypełniłem należycie i nie popeł-
niłem błędu. Przeciwko mnie to-
czyło się postępowanie w sądzie 
o to, że nie chcę wykonać uchwa-
ły rady. Ale ile mnie to wszystko 
kosztowało, wiem tylko ja i moi 
współpracownicy – mówił bur-
mistrz.  aa 

Gmina Sanniki | Skoda Yeti już zakupiona

Nowy radiowóz dla policjantów z posterunku
Policjanci Posterunku Policji 

w Sannikach otrzymali nowy 
oznakowany radiowóz. Skoda 
Yeti 4x4 zakupiona została mię-
dzy innymi dzięki dofinansowa-
niu Urzędu Gminy w Sannikach. 

Przekazany samochód będzie 
wykorzystywany przez sannickich 
policjantów w codziennej służ-
bie. Gmina dofinansowała zakup 
pojazdu kwotą 42.500 zł na pod-
stawie zawartego w pierwszej po-
łowie tego roku porozumienia. 
Pieniądze na dofinansowanie poli-
cyjnych zakupów były zaplanowa-
ne w tegorocznym budżecie. 

Uroczyste przekazanie radio-
wozu odbyło się 28 października 
w Komendzie Powiatowej Poli-
cji w Gostyninie. 

Klucze do radiowozu wójt 
Gabriel Wieczorek przekazał 
na ręce Komendanta Powiatowe-
go Policji w Gostyninie mł. insp. 
Zbigniewa Włodkowskiego oraz 
kierownika Posterunku Policji 
w Sannikach mł. asp. Roberta 
Petery. 

Na uroczystości obecny był 
też kapelan gostynińskiej policji, 
ksiądz Jerzy Ławicki, który po-
święcił pojazd.  mak 

Rzut OKieM | NOWE DROGi W BRODNYM TOWARZYSTWiE

Niedługo sfinalizowana 
zostanie budowa dwóch 
odcinków dróg – po około  
1 kilometrze każda  
– w Brodnym towarzystwie. 
Kosztować będzie ona nieco 
ponad 460 tys. złotych. Drogi 
stanowią dojazdy do pól 
uprawnych. Łączą one drogę 
powiatową przechodzącą przez 
Brodne z drogą lokalną 
chruśle – Brodne Towarzystwo. 
Pierwszy odcinek został wykonany 
wiosną tego roku, drugi ma zostać 
wykonany w terminie 
do końca listopada. inwestycja 
jest dofinansowana przez urząd 
Wojewódzki w Łodzi. mak 

Wójt Gabriel Wieczorek 
przekazał kluczyki policjantom  
z posterunku w Sannikach. 
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Krzysztof Janicki został wybrany przewodniczącym osiedla Górki na 
kolejną już kadencję. Gratulacje składał mu burmistrz Krzysztof Kaliński.
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– Macie dobrego 
przewodniczącego, który 
godnie was reprezentuje. 
Jest człowiekiem 
niezwykle opanowanym.

Burmistrz Łowicza
Krzysztof Kaliński
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Łowicz | Starostwo Powiatowe 

Powiat ma nowego skarbnika
Rada Powiatu Łowickiego do-

konała personalnych zmian na 
stanowisku skarbnika w środę, 
21 października, podczas sesji. 
Od 1 listopada stanowisko to obej-
mie Sylwia Gajda. 

Mieszkanka gminy Zduny, 
Sylwia Gajda, została nowym 

skarbnikiem powiatu łowickie-
go po tym, jak jej poprzednicz-
ka, Małgorzata Wasiak, z przy-
czyn osobistych, 6 października, 
wystąpiła z prośbą o rozwiązanie 
stosunku pracy w drodze poro-
zumienia stron. Zgodnie z prze-
pisami starosta złożył wniosek 

do Rady Powiatu Łowickiego 
o odwołanie jej z funkcji skarbni-
ka. Na sesji uchwała została przy-
jęta. – Prosiłbym, żeby uszanować 
jej decyzję – mówił na sesji staro-
sta łowicki, Krzysztof Figat. 

Sylwia Gajda w Starostwie Po-
wiatowym w Łowiczu pracuje 
od 2011 roku. Wcześniej praco-
wała w prywatnej firmie. W ło-
wickim starostwie piastuje obec-
nie stanowisko głównej księgowej. 

Powiatowe finanse obejmie w peł-
ni od 1 listopada. – Jest to duże 
wyróżnienie, ale też ogromne wy-
zwanie – mówi w rozmowie z NŁ. 

Na wniosek Zarządu Powia-
tu Łowickiego stanowisko skarb-
nika powierzono jej do 31 sierp-
nia przyszłego roku. Poprzednia 
skarbnik wróci do pracy w Powia-
towym Zarządzie Dróg i Trans-
portu w Łowiczu. Będzie tam 
główną księgową.  aa 

Nieborów | Dofinansowanie z ministerstwa pozwoliło na prace

Ruszył remont dachu Manufaktury Majoliki
Ponad dwa tygodnie temu roz-

poczęła się od dawna oczekiwana 
wymiana dachu na zabytkowym 
budynku zajmowanym przez Ma-
nufakturę Majoliki, na terenie 
Muzeum w Nieborowie i Arkadii. 
Stan dachu w ostatnim czasie po-
zostawiał wiele do życzenia.

Kierownik działu sztuki niebo-
rowskiego muzeum Monika Ant-
czak powiedziała nam, że dach 
w wielu miejscach przeciekał. Za-
kres prac jest bardzo poważny: 
po zdemontowaniu starej dachów-
ki wymienione zostaną uszkodzo-
ne, przegniłe krokwie, na nowe 
przybita zostanie nowa podbitka 
z desek, na której zostanie poło-

żona nowa, ceramiczna dachów-
ka. Przy okazji część ścian stry-
chu, przed położeniem dachówek, 

zostanie docieplona styropianem. 
Prace obejmują także wykonanie 
poprawek tynkarskich i odświe-

żenia elewacji budynku poprzez 
jej malowanie. Przewidziano tak-
że zamontowanie nowych obró-
bek blacharskich i instalacji od-
gromowej.

Wykonawcą prac jest Za-
kład Konstrukcyjno-Montażowy 
,,ASIS” z Choroszczy i zgodnie z 
umową ma je zakończyć do grud-
nia. Firma była jednym z sześciu 
oferentów, którzy stanęli do prze-
targu ogłoszonego przez Muzeum 
Narodowe w Warszawie.

Inwestycja prowadzona w Nie-
borowie uzyskała dofinansowa-
nie z Ministerstwa Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego w kwocie 
miliona złotych, co było kluczo-
we dla przeprowadzenia prac. 
Dotacja w pełni pokryje koszty 
inwestycji, te bowiem okazały się 
niższe.  tb

Nieborów | Radni poparli strażaków

Powalczą o nowy samochód 
dla OSP Bednary
W tym roku jednostka 
Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Nieborowie otrzymała 
nowy lekki samochód 
bojowy marki Ford.

Jednak zanim jeszcze pojazd 
dotarł do swych nowych właści-
cieli, Rada Gminy podjęła decy-
zję o rozpoczęciu starań o kolej-
ny pojazd, tym razem dla OSP 
w Bednarach.

Chodzi o ciężki samochód bo-
jowy, który mógłby zastąpić po-
siadanego przez jednostkę Jelcza 
z 1996 roku. Ten, jak powiedział 
nam prezes Kazimierz Cytryń-
ski z OSP w Bednarach, jest w 
dobrym stanie i mógłby trafić do 
innej jednostki. Nowy samochód 
uzupełniłby stan posiadania jed-
nostki, która posiada średni wóz 
bojowy Staroman z 2004 roku 
oraz lekki wóz bojowy Volkswa-
gen z początku lat 90-tych. 

Posiadanie nowego ciężkiego 
samochodu gaśniczego znacznie 
poprawiłoby sprawność bojową 
jednostki z Bednar, tym bardziej, 
że znajduje się ona w Krajowym 

Systemie Ratowniczo-Gaśniczym, 
jako druga po OSP w Nieborowie.  

Radni na sesji 30 września 
głosowali jednomyślnie za prze-
znaczeniem w budżecie gminy 
15 tys. zł na przygotowanie do-
kumentacji, w tym studium wy-
konalności, które znalazły się 
we wniosku, który gmina złoży-
ła w Urzędzie Marszałkowskim 
na dofinansowanie zakupu samo-
chodu. Nie obyło się to jednak bez 
dyskusji, bo wśród radnych byli 
oponenci pomysłu.

Wójt gminy Andrzej Werle pod-
kreślił, że nie będzie łatwo uzy-
skać akceptacji wniosku, bo z tego 
co już wie, o pomoc przy zakupie 
samochodu dla swoich jednostek 
OSP wystąpiło bardzo dużo sa-
morządów. Koszt nabycia ciężkie-
go samochodu gaśniczego może 
wynieść nawet 1 mln zł, gmina bę-
dzie musiała pokryć ze swego bu-
dżetu zaledwie 20% kwoty zaku-
pu. Wójtowi trudno było jednak 
określić, kiedy może dojść do jego 
sfinalizowania. Uważa, że w tym 
roku uda się wyłonić zwycięskie 
wnioski, a przetargi ruszą w roku 
przyszłym.  tb

Rogóźno | Zmiana na stanowisku

Beata Mikituła nowym sołtysem
Beata Mikituła została wy-

brana nowym sołtysem Rogóźna 
w gminie Domaniewice. Za-
stąpiła na tym stanowisku Ewę 
Redzisz, która z powodów oso-
bistych złożyła rezygnację z peł-
nienia tej funkcji.

Nowa sołtys zwyciężyła w wy-
borach, które odbyły się 18 paź-
dziernika. Po raz pierwszy zo-
stała oficjalnie zaprezentowana 
szerszemu gronu na sesji Rady 
Gminy Domaniewice 28 paź-
dziernika.

Beata Mikituła była jedyną 
kandydatką. Jak sama mówi, nie 
boi się wyzwania, które zosta-
ło przed nią postawione. – Lu-
bię zajmować się takimi sprawa-
mi, pomagać innym, angażować 
się w różne działania – opowia-

da. Beata Mikituła dodaje, że 
w gminie wszyscy dobrze się 
znają, więc na pewno, w razie 

potrzeby, będzie mogła liczyć 
na pomoc i dobrą radę ze strony 
innych sołtysów.  kl

Łowicz | Szkoła Podstawowa nr 1

Kuchnia i stołówka czekają na remont
Do budżetu miejskiego na rok 2016 wpłynęły trzy 
wnioski dotyczące potrzeby kapitalnego remontu 
kuchni i stołówki w SP nr 1.

O renowację tych pomiesz-
czeń zabiega szkoła, Rada Ro-
dziców i Koło Radnych PiS. Je-
śli nie zostaną one przystosowane 
do współczesnych standardów, 
to 1 września 2019 roku Sanepid 
je zamknie.

W planach remontu jest m.in. 
usunięcie kuchni węglowej, wy-
dzielenie zmywalni, pomieszczeń 
dla personelu i miejsca na ma-
gazyn, przeróbka instalacji elek-
trycznej, montaż wentylacji nad 
kuchnią. Trzeba również zakupić 
stoły z blach kwasoodpornej, ko-
tły do gotowania, urządzenia ku-
chenne, a także położyć glazurę 
i terakotę. Żeby to wszystko zre-
alizować, potrzebna jest gene-
ralna przebudowa kuchni. Koszt 
remontu szacuje się na kwotę 
450 tysięcy złotych.

W tej chwili najbardziej 
uciążliwa jest ogromna kuchnia 
węglowa, która pamięta jesz-
cze czasy PRL-u. To na niej ku-
charki przygotowują obiady dla 
dzieci. Jest ona kłopotliwa w ob-
słudze i nie spełnia norm sane-
pidowskich, dlatego musi zostać 
zastąpiona nowoczesnym sprzę-
tem.

Kucharki pytane przez nas 
o warunki pracy przyznają, że 
już się do nich przyzwyczaiły, 
ale jest ciężko, bo codziennie 
muszą od nowa rozpalać piec 
węglowy, a wodę grzeją w bojle-
rze. Do tego bezustannie muszą 
dokładnie sprzątać pomieszcze-
nie kuchenne, ponieważ wszę-
dzie osiada kurz z pieca.

– Szkoła ma wsparcie burmi-
strza Krzysztofa Kalińskiego, 

ale temat kapitalnego remon-
tu ciągnie się za nami od 8 lat, 
od chwili, gdy zostałam dyrek-
torem. Nasza placówka potrze-
buje odnowienia pomieszczenia 
kuchennego i stołówki, łącznie 
z posadzkami i kanalizacją – 
podkreśla dyrektor szkoły, Tere-
sa Sokalska-Lebioda. 

– Na chwilę obecną nie 
mamy możliwości starania się 
o dofinansowanie z unii, ale cią-
gle monitoruję przepisy. W tej 
chwili stołówka jest tak mała, że 
uczniowie jedzący obiad przy-
chodzą na niego w dwóch tu-
rach – wpierw młodsi, później 
starsi.  

Dyrektor chciałaby, by to się 
zmieniło i żeby każdy uczeń 
mógł zjeść obiad o tej samej go-
dzinie w przyjaznych warun-
kach, nie martwiąc się, że brak-
nie dla niego miejsca. Nowa 
stołówka zostałaby poszerzo-
na poprzez przesunięcie ścian 
w starym pomieszczeniu, a w 
jej skład wchodziłyby także 
sala rekreacyjna i część szatni. 
Jeśli uda się pozyskać fundusze 
na renowację, pracę remontowe 
zastaną zaplanowane na okres 
wakacji.  mg

Prace obejmują wymianę poszycia i części konstrukcji dachu.
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Kucharki z SP nr 1 podczas pracy przy kuchni węglowej.
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JA
K

u
B

 L
E

N
A

R
T



8  www.lowiczanin.info5 listopada 2015      nr 45

Łowicz
Niepodległości  
i Księstwa 
Łowickiego

dokończenie ze str. 1

– Księstwo Łowickie – ta na-
zwa nigdzie się u nas nie poja-
wiła, jest tylko ulica Księżac-
ka. Warto tę nazwę propagować  
– mówił burmistrz, wyrażając 
nadzieję, że obie nazwy się przyj-
mą. 

Przypomniał również o tym, 
że chciałby, aby ulica, która od 
Ronda Niepodległości w przy-
szłości ma prowadzić do wia-
duktu nad torami, nazywała się 
ulicą Romana Dmowskiego.  
W późniejszej rozmowie z nami 
burmistrz dodał, że realizując 
taki pomysł, logiczne było, aby 
od razu nadać jej nazwę, jednak 
nie można nadawać nazw ulicom 
jeszcze nie istniejącym. 

Na razie przyszła ul. Dmow-
skiego jest wyprowadzona od 
ronda na długość około 40 m, da-
lej nie jest jeszcze nawet wyty-
czona.  mwk

Sanniki | ciśnieniowe płukanie sieci 

Główny kolektor trzeba oczyścić
Nawet 50 tysięcy 
złotych może kosztować 
czyszczenie głównego 
kolektora sanitarnego, 
którym płyną ścieki do 
oczyszczalni ścieków 
przy ulicy Polnej  
w Sannikach.

Kolektor jest coraz bardziej za-
piaszczony i z miesiąca na miesiąc 
staje się mniej drożny. Może to po-
wodować np. awarie oraz szybsze 
zużycie pomp w przepompow-
niach ścieków. W tym roku gmina 
wymieniała jedną z takich pomp, 
a kosztowało to ok. 24 tys. złotych. 
Czyszczenie kolektora zostało 
wstępnie zaplanowane na wiosnę 
przyszłego roku. 

– Oczyszczalnia ścieków działa 
od 1998 roku, jest więc już „peł-
noletnia”. Kolektor też – tłumaczy 
sekretarz gminy Piotr Skonieczny. 
Według pracownika oczyszczalni 
część kolektora była oczyszczana 
około 8 lat temu. – Dobrze było-

by robić takie czyszczenie co 3-4 
lata – uważa. 

Podczas rozmowy na ostatniej 
sesji Rady Gminy w Sannikach na 
ten temat, padł między innymi po-
mysł zakupienia specjalistycznego 
samochodu komunalnego ssąco-
-płuczącego do oczyszczania ko-
lektorów sanitarnych, nazywane-
go zwyczajowo jak firma, która je 
produkuje – WUKO. 

Koszt takiego samochodu wraz 
z oprzyrządowaniem ciśnienio-
wym to, według wójta Gabriela 
Wieczorka, nawet około 1,5 mi-
liona złotych. – Kupno używane-
go samochodu za dużo mniejsze 
pieniądze mija się z celem, gdyż 
wtedy dostajemy urządzenia awa-
ryjne, bo używane przez kilka lat,  
a pracują one w agresywnym śro-
dowisku oraz pod dużym ciśnie-
niem – uważa wójt Wieczorek. 

Usłyszawszy koszt pojazdu  
z oprzyrządowaniem, radni prze-
stali się interesować kupnem po-
jazdu i zamierzają wiosną zlecić 
płukanie kolektora wyspecjalizo-
wanej firmie.  mak 

Gmina Łyszkowice | Podwyżka dla wójta

Radni doceniają zaangażowanie
Radni gminy Łyszkowice jed-

nogłośnie przyjęli uchwałę zwięk-
szającą wynagrodzenie za pracę 
wójtowi gminy Adamowi Rucie, 
który rozpoczyna drugi rok spra-
wowania funkcji.

Na mocy przyjętej 28 paździer-
nika uchwały, wójt będzie zara-
biał miesięcznie 5.700 zł tytułem 
wynagrodzenia zasadniczego (do 
tej pory 5.100 zł), 1.700 zł dodat-
ku funkcyjnego (do tej pory 1.100 
zł), 2.220 zł dodatku specjalne-

go (do tej pory 1.280 zł) i 1.140 zł 
dodatku stażowego (do tej pory 
1.020 zł). Podsumowując, mie-
sięczne zarobki wójta wzrosły  
z 8.500 zł do 10.760 zł. Wszystkie 
podane wartości to kwoty brutto. 
Uchwała weszła w życie z dniem 
podjęcia, z mocą obowiązującą 
od 1 października. Część radnych 
już w ubiegłym roku uważała, że 
przyjęta wówczas wysokość wy-
nagrodzenia jest zbyt niska. Więk-
szość uznała jednak, że zaczynają-

cy dopiero urzędowanie wójt, nim 
otrzyma wyższe wynagrodzenie, 
powinien wykazać się aktywną  
i skuteczną pracą. W tym roku na 
sesji nie było wśród radnych wąt-
pliwości, że praca wójta zasługuje 
na wyższe wynagrodzenie.

– Nie mamy wątpliwości co 
do wielkiego zaangażowania, ja-
kie pan wójt wkłada w swoje obo-
wiązki – mówiła nam przewodni-
cząca rady gminy Anna Kwestarz. 
– Myślę, że widzą to nie tylko rad-
ni, ale też wszyscy, którzy gmi-
nę obserwują i widzą, jak wiele 
zostało w ciągu ostatniego roku  
w niej zrobione.  tm

Łowicz | Spotkanie obywatelskie na osiedlu Zatorze

Były radny nowym przewodniczącym zarządu
Mieszkańcy osiedla Zatorze spotkali się  
27 października w budynku obok Orlika przy  
ul. Bolimowskiej, aby wybrać nowy zarząd osiedla, 
wnioski do budżetu partycypacyjnego i wysłuchać 
budżetowych propozycji burmistrza Krzysztofa Jana 
Kalińskiego. Spotkanie trwało trzy godziny.

Nim spotkanie się rozpoczę-
ło, niektórzy z obecnych na nim 
mieszkańców zwrócili uwagę, że 
nie zostali – ich zdaniem – do-
statecznie poinformowani o miej-
scu i terminie zebrania. Zostało 
ono zwołane na wtorek, a kart-
ki z zawiadomieniem wywiesza-
ne w ważnych dla życia osiedla 
punktach pojawiały się dopiero 
w poprzedzający go piątek po po-
łudniu. Zgłaszano nawet wątpli-
wości, czy przewodniczący zarzą-
du osiedla Krzysztof Dziedzic nie 
dopuścił się tym samym do zanie-
chania obowiązku. Artur Micha-
lak z Urzędu Miejskiego wyjaśnił 
jednak, że w statucie osiedla nie 
ma przepisów regulujących kwe-
stię, na ile dni przed spotkaniem 
powinny się pojawić takie kartki.

Po wyjaśnieniu tej wątpliwości, 
spotkanie mogło się rozpocząć 
wedle przyjętego harmonogra-

mu. W wyborach przewodniczą-
cego zarządu osiedla na kolejną 
kadencję nie brał udziału Krzysz-
tof Dziedzic. Zgłoszeni zostali na-
tomiast obecny radny miejski z tej 
dzielnicy Krzysztof Wieteska oraz 
radny poprzedniej kadencji Wła-
dysław Michalak. Co ciekawe, 
obaj kandydaci to pracownicy Za-
kładu Usług Komunalnych. 

W tajnym głosowaniu odda-
no 42 ważne głosy. Wyraźnie 
zwyciężył Władysław Michalak, 
otrzymując 36 głosów, przy 6 od-
danych na kandydaturę Krzyszto-
fa Wieteski.

W drugim z trzech zaplano-
wanych na ten dzień tajnych gło-
sowań 8 mieszkańców ubiegało 
się o miejsca w zarządzie osiedla. 
Wcześniej, w głosowaniu jawnym, 
zdecydowano, że będzie w nim  
5 miejsc (nie licząc przewodniczą-
cego). 43 głosujących zdecydowa-

ło, że do zarządu wejdą: Sebastian 
Cichal – 34 głosy, Jakub Wolski  
– 32 głosy, Anna Flis – 28 głosów, 
Teresa Sowała – 25 głosów i Mi-
chał Zalewski – 23 głosy.

Jakie wybrano projekty
W głosowaniu do budżetu par-

tycypacyjnego do głosowania zo-
stało zakwalifikowanych pięć 
wniosków, które spełniły kryte-
ria (są możliwe do zrealizowania  

w przyszłym roku, a ich wartość 
wynosi ok. 100 tys. zł). Oddano 39 
ważnych głosów. Najwięcej – 30  
– zebrał projekt montażu lamp 
na skwerze w obrębie ul. 
Dworcowej i skrzyżowania 
ul. Bolimowskiej z Warszaw-
ską. Zgłoszony był też wniosek 
o wymianę oświetlenia na LeD  
z możliwością ściemniania po 
północy na os. Konopnickiej. 
Jego wartość pracownicy Urzę-

du Miejskiego oszacowali na ok. 
50 tys. zł. Wniosek rozszerzono  
o sugestię zgłoszoną już na ze-
braniu przez mieszkańców, aby 
dopisać do niego także wykona-
nie utwardzonego parkingu przy 
ul. iłowskiej, w pobliżu NzOz 
„Academos”. Ta podwójna pro-
pozycja uzyskała 23 głosy. Trzeci 
w głosowaniu był wniosek o wy-
konanie placu zabaw przy ul. 
Żwirki i Wigury – 17 głosów.

Z tych trzech wniosków ma te-
raz zostać wybrany jeden, któ-
ry będzie miał priorytet w 2016 
roku. Głosować mogą mieszkań-
cy osiedla przez stronę interneto-
wą Urzędu Miejskiego w dniach 
od 10 listopada do 10 grudnia lub 
w formie tradycyjnej w terminach, 
które zostaną ustalone 5 listopada.

Mieszkańcy odrzucili w gło-
sowaniu dwa wnioski: o wyko-
nanie asfaltu i żywopłotu przy ul. 
Baczyńskiego – 12 głosów – oraz 
części chodnika przy ul. Żwirki  
i Wigury – 10 głosów.

Inne uwagi  
do burmistrza
Na zebraniu poruszano róż-

ne sprawy dotyczące osiedla. Jak 

to często bywa, najwięcej emocji 
wywołały tematy związane z re-
montami, które jeszcze nie zosta-
ły wykonane, chociaż ich temat 
pojawia się od kilku lat. Krzysz-
tof Jan Kaliński zapowiedział, że  
w 2016 roku zamierza wybudo-
wać utwardzoną ulicę Polną za 
ok. 800 tys. zł, natomiast ulica Ni-
ciarniana, która będzie kosztowała 
mniej więcej tyle samo, zostanie 
zrobiona w 2017 roku. Nie wszyst-
kich domagających się remontu 
ulicy Niciarnianej ta deklaracja 
zadowoliła. Jeden z mieszkańców 
zapowiedział nawet, że „wytoczy 
wojnę” burmistrzowi. 

Inni, jak niemal co roku, skar-
żyli się też na zbyt duże natę-
żenie ruchu TIR-ów na ulicach 
Bolimowskiej i Warszawskiej. 
Krzysztof Jan Kaliński mówił, że 
jedyne co może zrobić, to złoże-
nie pisma do Generalnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Autostrad  
o przyspieszenie prac nad projek-
towaniem i budową obwodnicy. 
Pod pismem ma się też podpisać 
zarząd osiedla, ale na ile to pomo-
że – nie wiadomo.

Mieszkańcy prosili też o usta-
wienie w kilku punktach osiedla 
publicznych toalet. Burmistrz za-
powiedział zakup kilku kabin typu 
Toi-Toi. – Na pewno nie obstawi-
my nimi całego miasta, ale kilka 
zakupimy – powiedział. tm

Bolimów | Po rezygnacji R. Jodłowskiego

Pod koniec listopada wybory
W niedzielę, 29 listopada, na 

terenie Bolimowa odbędą się wy-
bory uzupełniające do Rady Gmi-
ny. Jest to konieczne, po złożeniu  
w wakacje mandatu przez radne-
go Romana Jodłowskiego. 

Roman Jodłowski był krótko 
przewodniczącym Komisji Roz-
woju Gospodarczego. Jak nie-

oficjalnie się dowiedzieliśmy, 
główną przyczyną rezygnacji  
z członkostwa w radzie gminy był 
konflikt interesów – radny prowa-
dzi działalność handlową i chciał 
dostarczać żywność do gminnych 
szkół. Urząd ogłasza w tej spra-
wie przetarg, w którym radny nie 
może startować.

Wybory odbędą się wyłącznie 
w trzecim okręgu wyborczym, 
obejmującym ulice: Farną, Soko-
łowską, Szkolną, Kątną, Ułańską  
i Grunwaldzką. 

O funkcję radnego powalczą 
Jan Józef Hubert (69 l.) z Komi-
tetu Wyborczego Wyborców „Ra-
zem dla gminy”, Elżbieta Kło-
sińska (63 l.) z KWW Elżbiety 
Kłosińskiej oraz Patryk Krzysztof 
Kołosowski (35 l.) KWW „Ak-
tywni dla Bolimowa”.  tb

REKLAMA

Głosowania przeprowadzała komisja skrutacyjna w składzie: Krzysztof 
Zalewski, Wiesława Markowicz i Paweł Michalak (na zdjęciu trzyma urnę).
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Gmina Bielawy | Po sesji Rady Gminy: emerytura pani sekretarz

Urząd bez pani sekretarz 
nie będzie taki sam
Z początkiem listopada 
wieloletnia sekretarz gminy 
Bielawy Wiesława Jóźwiak 
przeszła na emeryturę. 
Wójt, radni, sołtysi  
i pracownicy Urzędu Gminy 
uroczyście żegnali ją  
po sesji 28 października. 
Był toast, tort i gromkie 
„Sto lat!” na jej cześć.  
Padło wiele wzruszających 
słów, posypały się 
wspomnienia...

Z podziękowaniami, kwiatami 
i okolicznościowymi upominka-
mi pospieszyli do pani sekretarz 
radni powiatowi Wojciech Mie-
dzianowski i Jacek Chudy, wójt 
gminy Bielawy Sylwester Kubiń-
ski, przewodniczący Rady Gminy 
Andrzej Zimiński wraz z radnymi, 
sołtysi, dyrektorzy gminnych pla-
cówek oświatowych, urzędnicy. 

– Pani sekretarz ma za sobą 
ogółem 41 lat pracy zawodowej, 
34 lata w samorządzie, w tym 25 
lat na stanowisku sekretarza. To 
ogromne doświadczenie i ogrom-
na życzliwość dla nas. Zawsze po-
trafiła trudne sytuacje rozwiązy-
wać z humorem i werwą. Jestem 
jej za to bardzo wdzięczny. Nigdy 
przez te lata współpracy nie za-
wiodłem się na pani sekretarz i za 
te wszystkie dobre lata serdecznie 
pani dziękuję! – mówił wójt. 

Sama przyszła emerytka swo-
je przemówienie rozpoczęła od 
dwóch ważnych słów skiero-

wanych do zebranych: dziękuję  
i przepraszam. Dziękowała za lata 
wspólnej pracy i dobre porozu-
mienie. Przepraszała, jeśli jakichś 
spraw nie dało się rozwiązać tak, 
jak tego oczekiwano. Zapewniła 
zebranych o swojej sympatii i tro-
sce o gminę. Po życzeniach i po-
dziękowaniach przyszedł czas na 
toast lampką szampana i na tort. 

Ćwierć wieku na 
stanowisku sekretarza 
Swoją karierę zawodową Wie-

sława Jóźwiak rozpoczęła w lu-
tym 1975 r. od pracy w Spółdziel-
ni Kółek Rolniczych. Następnie 
pracowała w Kółkach i Organi-
zacjach Rolniczych. W stanie wo-
jennym, kiedy zlikwidowano te 
struktury, Wiesława Jóźwiak prze-

szła do pracy w Urzędzie Gminy 
Bielawy. 

– W 1990 roku świętej pamię-
ci naczelnik Kazimierz Liberski, 
wspaniały człowiek, powołał mnie 
na stanowisko sekretarza, na któ-
rym pracuję do dnia dzisiejszego 
– powiedziała Wiesława Jóźwiak 
w rozmowie z „Nowym Łowicza-
ninem”. 

Jeśli chodzi o podsumowanie 
swojej pracy w urzędzie, to pa-
trząc wstecz, pani sekretarz może 
powiedzieć, że jest usatysfakcjono-
wana tym, iż wójt i rada gminy do-
prowadzili do budowy oświetlenia 
ulicznego we wszystkich miejsco-
wościach, o co sama zabiegała.

– Cieszyłam się, że powstał 
piękny ryneczek w Bielawach – to 
jest taka nasza perełka. Sukcesem 

jest sieć szkół. W ogóle cieszę się  
z każdej nowej inwestycji, bo gmi-
na pięknieje i każdego zapraszam 
do jej odwiedzenia – dodaje. 

Pani sekretarz zawsze najbar-
dziej ceniła tych, którzy myślą 
gospodarczo: – Przyjemności są 
potem, najpierw musi być gospo-
darka, ład i porządek – to zawsze 
było moim celem i te zadania zo-
stały spełnione, choć oczywiście, 
gdyby w samorządzie było jesz-
cze więcej pieniędzy, zrobilibyśmy 
jeszcze więcej – mówi. 

W ostatnich miesiącach Urząd 
Gminy Bielawy przeszedł remont, 
o który od lat zabiegała pani sekre-
tarz: – Bardzo mi zależało na tym 
remoncie, walczyłam o niego już 
od 7 czy 6 lat, ale cały czas rozu-
miałam, że jest ciężko, że są inne, 
ważniejsze zadania i tłumaczyłam 
to pracownikom. 

Zapytana o plany na emerytu-
rę, Wiesława Jóźwiak mówi o cze-
kającej ją pracy we własnym go-
spodarstwie i czasie, jaki będzie 
mogła wykorzystać m.in. na od-
wiedziny u wnuków. 

Prywatnie Wiesława Jóźwiak 
najbardziej usatysfakcjonowana 
jest tym, że wspólnie z mężem 
wychowała dzieci na porządnych 
obywateli. Syn jest zawodowym 
strażakiem w randze odpowiada-
jącej majorowi, mieszka i pracuje 
w Częstochowie, a córka jest ab-
solwentką SGGW w Warszawie. 
Spełniona zawodowo i jako mat-
ka Wiesława Jóźwiak życzy sobie 
tego, co teraz najcenniejsze – do-
brego zdrowia.  ewr 

Mastki, Łowicz | Pierwsza pomoc

Dzieci pokazywały pasażerom, 
jak należy ratować

„Ratujemy i uczymy ratować” – 
to hasło ogólnopolskiej akcji Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej Pomo-
cy, w ramach której prowadzone 
są zajęcia z zakresu pierwszej po-
mocy. W powiecie łowickim jedy-
ną szkołą, która przyłączyła się do 
tego projektu, jest Szkoła Podsta-
wowa im. Józefa Ufy w Mastkach.

O tym, jak dużą wiedzę i umie-
jętności, mimo bardzo młodego 
wieku, mają uczniowie tej szko-
ły, mogli się przekonać podróżni, 
którzy 21 października przebywa-
li akurat na dworcu PKP w Łowi-
czu. Może nie jest to typowe miej-
sce dla szkolnych zajęć, chodziło 
jednak o zaangażowanie jak naj-

szerszego grona ludzi przypadko-
wo napotkanych.

Dziesięcioro uczniów pod 
opieką nauczycieli Doroty Celiń-
skiej i Arkadiusza Przyżyckiego 
przeprowadziło pokaz udziela-
nia pierwszej pomocy – od pra-
widłowego sposobu alarmowania 
służb, przez ułożenie ciała w po-
zycji bocznej ustalonej po prze-
prowadzenie resuscytacji. Do ćwi-
czeń włączali się podróżni, którzy 
chcieli w konstruktywny sposób 
spędzić czas oczekiwania na po-
ciąg, a także funkcjonariusze Stra-
ży Ochrony Kolei, którzy chętnie 
dzielili się swoimi doświadczenia-
mi wyniesionymi z lat służby. tm

Niecodzienny pokaz na dworcu PKP. uczniowie pokazali, że są dobrze 
przygotowani do niesienia pomocy w nagłych wypadkach. 
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Łyszkowice | inwestycje na finiszu

Nowe chodniki i plac zabaw
30 października zakończy-

ła się budowa chodnika przy ul. 
Sportowej w Łyszkowicach, na 
odcinku od ul. Kusocińskiego do 
Reymonta. Inwestycję zrealizo-
wano ze środków Urzędu Gminy.

W najbliższym czasie nowy 
chodnik pojawi się też wzdłuż ul. 
Kościelnej na odcinku do skrzy-
żowania z ul. Gminną. W tej 
chwili jest tam stary, zniszczony 
już chodnik z płyt. Do końca tego 
roku mają one zostać zastąpione 

kostką, podobną do tej wzdłuż ul. 
Sportowej. 

To nie jedyne zmiany w tej oko-
licy w ostatnim czasie. Można już 
korzystać z urządzeń do ćwiczeń 
i placu zabaw w parku przy ul. 
Cmentarnej, zakupionych w ra-
mach funduszu sołectwa Łyszko-
wice. Przypomnijmy, że wiosną 
przyszłego roku plac zabaw i jego 
otoczenie mają zostać rozbudowa-
ne, pojawią się wówczas dodatko-
we ławki i kosze na śmieci.   tm

Na emeryturze można znaleźć czas na kibicowanie. Dlatego Wiesława 
Jóźwiak otrzymała od Piotra Kociaka szalik Victorii Bielawy. 
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Rzut OKieM | SPRAWNA EWAKuAcJA

Ćwiczenia ewakuacji na wypadek pożaru zostały przeprowadzone 
28 października w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii w Kiernozi. 
Przeprowadzono je we współpracy z miejscową jednostką Ochotniczej 
Straży Pożarnej oraz strażakami ze straży zawodowej w Łowiczu.  
W warunkach sztucznego zadymienia przygotowanego przez strażaków 
wychowankowie MOS i strażacy mieli okazję przećwiczyć ewakuację  
z „płonącego” budynku szkoły. Ewakuacja odbyła się sprawnie. celowo 
„zgubieni” w jednym z pomieszczeń wychowankowie zostali przez 
strażaków szybko odnalezieni. Na koniec była okazja do omówienia 
ćwiczeń i obejrzenia wozu strażackiego i wyposażenia. mak 

zduny | Gimnastyka ruszyła

Weź strój gimnastyczny, 5 zł 
i przyjdź ćwiczyć

W poniedziałki o godz. 16. (po-
cząwszy od 9 listopada) odbywać 
się będzie gimnastyka dla pań, 
na którą zaprasza Dom Kultury  
w Zdunach. W dwóch pierwszych 
spotkaniach udział wzięło po oko-
ło 10 uczestniczek. Mile widziane 
są kolejne panie. 

Zajęcia trwają około godziny, 
prowadzi ją instruktor fitness Mo-
nika Śmiałek z Łowicza. Mają 

one charakter z gimnastyki reha-
bilitacyjnej z elementami pilatesu, 
a odbywają się przy muzyce relak-
sacyjnej. Aby na nie przyjść, trze-
ba zaopatrzyć się w karimatę i za-
brać strój gimnastyczny. 

Ponieważ DK w Zdunach po-
nosi część kosztów zorganizowa-
nia zajęć, ustalono, że opłata za 
udział w jednych zajęciach wyno-
si 5 zł.  mwk 
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Punkt zapalny
Dzieci ze wsi
też mają prawo
poznawać przyrodę. str. 14

REKLAMA

Łowicz – Nieborów | Szlak pieszo-rowerowy Perły Księstwa Łowickiego

Ścieżka rowerowa:
tak, ale nie wzdłuż 70-tki 
Cztery samorządy 
zamierzają połączyć siły, 
by wspólnie wybudować 
ścieżkę pieszo-rowerową 
z Łowicza do Nieborowa 
o wdzięcznej nazwie 
„Perły Księstwa 
Łowickiego”. 
Część rowerzystów
wolałaby inną 
krótszą trasę.

Podczas ostatnich komisji i se-
sji włodarze zainteresowanych 
współdziałaniem samorządów, 
czyli powiatu, miasta i gminy Ło-
wicz oraz gminy Nieborów po-
dejmowali kwestię budowy ścież-
ki dla rowerzystów, wiodącej 
z Łowicza do Nieborowa. Dys-
kusje zaowocowały podjęciem 
przez wszystkie jednostki uchwał 
w sprawie współdziałania w za-
kresie realizacji inwestycji. 

W trakcie rozmów włodarzy sa-
morządów zainteresowanych part-
nerstwem podjęto decyzję, że or-
ganem wiodącym będzie miasto, 
zaś pozostałe samorządy jego part-
nerami. Na razie inwestycja jest
na etapie opracowania koncepcji 
oraz dokumentacji techniczno-bu-
dowlanej i wykonawczej.

Dlaczego „Perły Księstwa Ło-
wickiego”? – Szlak wiedzie przez 
perły turystyczne naszego regio-
nu. Co prawda Nieborów nigdy 
nie należał do Księstwa Łowic-
kiego, ale jego walory turystyczne 
przyjmujemy z całym dobrodziej-
stwem inwentarza – mówi NŁ, 
starosta łowicki Krzysztof Figat.

 
Którędy szlak 
miałby prowadzić 
Powoli powstaje już zarys 

ścieżki pieszo-rowerowej, któ-
ra miałaby zaczynać się na tere-
nie gminy Łowicz w Otolicach 
przy drodze wojewódzkiej nr 703 
(po uzyskaniu zgody Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w Łodzi). 
Dalej połączyłaby się z istnieją-
cymi oraz dopiero powstający-
mi i planowanymi ciągami szla-
ków pieszo-rowerowych przy 
drogach na terenie miasta, czy-
li ul. Łęczyckiej, Tuszewskiej, 
Jana Pawła II, Broniewskiego, 
Marszałka Józefa Piłsudskiego,
by dalej przebiegać wzdłuż pro-
jektowanej ulicy Dmowskiego

od ronda przy Kaliskiej do ronda 
przy 1 Maja. W ten sposób zosta-
ną skomunikowane osiedla Górki 
i Bratkowice z wylotem w stro-
nę Nieborowa, który wiódłby od 
ronda w ul. 1 Maja i Klickiego 
do granic miasta. Byłoby to ko-
lejne 1,5 km ścieżki, ale tym ra-
zem wzdłuż drogi powiatowej. 
Następnie ścieżka wiodłaby uli-
cą Klickiego aż do drogi za rzeką 
Zwierzyniec. 

Kolejny, około 2-kilometrowy 
odcinek ścieżki w kierunku Nie-
borowa powstałby na gruntach 
gminy Łowicz. Zaczynałby się 
przy drugim wylocie z wiaduktu 
kolejowego przy ul. Arkadyjskiej, 
skąd wiódłby wzdłuż torów kole-
jowych do wsi Zielkowice. Dalej 
ścieżka prowadziłaby do Drogi 
Krajowej nr 70 (w okolicach osie-
dla domów jednorodzinnych). 

Jest jednak drugi wariant ścież-
ki, który daje możliwość popro-
wadzenia jej od mostu na rzece 
Zwierzyniec (obok ul. Arkadyj-
skiej) prosto w kierunku Ziel-
kowic, gdzie po przekroczeniu 

to NIe KoNIec stArAŃ o ŚcIeŻKĘ: GDDKIA oDPoWIeDZIAŁA KluboWI KolArsKIeMu ŁoWIcZ 

Na drodze krajowej nr 70 z Łowicza 
do Nieborowa występuje odcinek 
o najwyższej klasie ryzyka pod 
względem bezpieczeństwa ruchu 
drogowego (oznaczany symbolem 
E2 – największa koncentracja 
kosztów wypadków) – wskazuje 
GDDKiA w odpowiedzi na pismo 
Klubu Kolarskiego Łowicz. Jest to 
odcinek drogi od okolic Mysłakowa 
za Arkadię i ma długość ok. 3 km. 
Dla rowerzystów skupionych
w klubie może być to kolejny punkt 
zaczepienia w sprawie starań 
budowy ścieżki rowerowej wzdłuż
„Siedemdziesiątki”. – Jest to

kluczowa informacja dla wniosku 
KK Łowicz dotyczącego budowy 
ścieżki pieszo-rowerowej. Wskaźnik 
ten pozwala na uwzględnienie
i uwypuklenie skutków i ciężkości 
wypadków na odcinkach drogi
i stanowi główną podstawę przy 
układaniu listy zadań Programu 
Likwidacji Miejsc Niebezpiecznych –
uważa przedstawiciel klubu Bogumił 
urbanek. Dodajmy: lista zadań, 
która ma być co roku aktualizowana 
– tak przynajmniej wynika z 
zapewnień jeszcze sprzed wyborów. 
O staraniach KK Łowicz, by wzdłuż 
DK70 powstała ścieżka, pisaliśmy 

wielokrotnie. Jednym z ostatnich 
działań klubu było wystąpienie do 
GDDKiA z prośbą o wyjaśnienie 
metodologii kwalifi kowania zadań 
do tzw. Programu Likwidacji Miejsc 
Niebezpiecznych. Stało się to
po tym, jak w przyjętym przez Radę 
Ministrów programie drogowym na 
lata 2014-2023, na liście inwestycji 
realizowanych w ramach Program 
Likwidacji Miejsc Niebezpiecznych, 
nie znalazła się wnioskowana przez 
Klub Kolarski Łowicz modernizacja 
odcinka drogi krajowej nr 70 na 
odcinku z Łowicza do Nieborowa. 
Klub wnioskował oraz lobbował

za wyodrębnieniem wzdłuż 
drogi ciągu pieszo-rowerowego, 
co niewątpliwie zwiększyłoby 
bezpieczeństwo na tej drodze. 
– Sprawa jest otwarta. Biorąc pod 
uwagę założenia ww. programu, 
a także argumenty przedstawione 
przez KK Łowicz, mam nadzieję,
że GDDKiA przeprowadzi 
pogłębioną analizę organizacji 
ruchu na DK70 od Łowicza
do Węzła Skierniewice Autostrady 
Wolności i przy najbliższej 
aktualizacji uwzględni nasz wniosek 
w planach inwestycyjnych – ma 
nadzieję Bogumił urbanek. mak 

Koszt inwestycji, którą 
poprowadzi miasto 
przy współpracy
z pozostałymi trzema 
samorządami, 
szacowany 
jest na około 
10 milionów złotych.

SZLAK NIEBIESKI
wytyczony przez PTTK tzw. Szlak Książęcy

SZLAK ZIELONY
najkrótsza trasa proponowana przez KK Łowicz

SZLAK CZERWONY
trasa przygotowywana i proponowana przez samorządy
tzw. Szlak Pereł Księstwa Łowickiego

WARIANT IIW
ARIANT IAGNIesZKA

ANtosIeWIcZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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drugiego przejazdu kolejowego 
i przejechaniu ok. 1 km, ścieżka 
skręcałaby w lewo do kolejnego 
przejazdu kolejowego (zwycza-
jowo nazywanego „portkami” od 
specyficznego kształtu rozjazdu 
kolejowego). Po jego przejecha-
niu ścieżka wiodłaby na teren 
Zielkowic, gdzie za przejazdem 
kolejowym dalej prowadziłaby 
już do DK 70 (w sąsiedztwie do-
mów jednorodzinnych). 

Dalej przez około 8 km pro-
wadziłaby po terenie gminy Nie-
borów i wzdłuż dróg do niej na-
leżących, czyli przez Mysłaków 
(przez most na rzece Skierniew-
ce), do skrzyżowania w sąsiedz-
twie sklepu spożywczego, dalej 
prawdopodobnie wzdłuż drogi 
do przejazdu kolejowego w My-
słakowie, za którym by się rozga-
łęziała. Jedna odnoga dotarłaby 
ponownie do DK 70 i umożliwi-
łaby dotarcie do parku w Arkadii, 
druga skręciłaby w lewo (obok 
szkoły podstawowej) do Niebo-
rowa przez Mysłaków, Bąkowiec, 
Nieborów Zachodni i Zygmun-
tów (przebiegającej w pobliżu 
Oberży pod Złotym Prosiakiem), 
następnie wzdłuż dawnej „sie-
demdziesiątki”, obecnie należą-
cej do gminy. 

Starostwa łowicki, Krzysztof 
Figat przedstawił samorządom 
propozycję, by do współpracy za-
prosić gminę Zduny i Bielawy. 
Wówczas pojawiłaby się możli-
wość rozbudowania szlaku i po-
prowadzenia go wzdłuż DW 703 
do Bielaw, a w przyszłości być 
może nawet do Walewic. 

Koszt inwestycji, którą popro-
wadzi miasto przy współpracy 
z pozostałymi trzema samorzą-
dami, szacowany jest na około  
10 milionów złotych. Dlatego sa-
morządy wystąpią o dotację ze 
środków unijnych. Postarają się 
też o pozyskanie dofinansowania 
z Regionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa Łódz-
kiego. 

Ścieżka ścieżce 
nierówna 
Pomysłem zaskoczony jest Bo-

gumił Urbanek, prezes Klubu 
Kolarskiego Łowicz, gdyż sto-
warzyszenie, które reprezentuje, 
od grudnia ubiegłego roku czyni 
starania o budowę ścieżki pieszo-
-rowerowej na odcinku krajowej 
„siedemdziesiątki” między Ło-
wiczem a Nieborowem. Zgodnie  
z przyjętym przez Radę Ministrów 
nowym programem drogowym 
na lata 2014-2023, na liście inwe-
stycji realizowanych w ramach 
Programu Likwidacji Miejsc Nie-
bezpiecznych, nie ma wnioskowa-
nej przez Klub Kolarski moderni-

zacji docinka DK nr 70, o czym 
pisaliśmy obszernie, w 42. nume-
rze NŁ. 

– Koncepcja KK Łowicz za-
kłada budowę ścieżek z prawdzi-
wego zdarzenia (nawierzchnia as-
faltowa), wydzielonych od ruchu 
samochodowego, na których pie-
si i rowerzyści, jako pełnopraw-
ni użytkownicy drogi, będą czuć 
się bezpiecznie. Ścieżki tego typu 
mają rację bytu, jeśli są widocz-
ne oraz dostępne przy głównych 
i najczęściej uczęszczanych tra-
sach, a ich wykonanie odpowia-
da najwyższym standardom.  
W przypadku dróg wojewódz-
kich opcją braną pod uwagę może 
być ich poszerzenie o utwardzone  
i przylegające do jezdni pobocze – 
przekonuje Bogumił Urbanek. 

Tymczasem samorządy przy-
stępują do starań o zupełnie auto-
nomiczną inwestycję. – To przed-
sięwzięcie osłabi proponowany 
przez nas projekt – mówi prezes 
KKŁ. 

Przypominamy, że inwestycja 
forsowana przez Klub Kolarski 
Łowicz została początkowo po-
parta przez 20 różnych instytucji, 
w tym również przez wspomnia-
ne gminy i powiat. Starosta ło-
wicki Krzysztof Figat wyjaśnia, 
iż z jego informacji wynika, że 
KKŁ napotkał przeszkody w uzy-
skaniu akceptacji dla forsowanego 
projektu ze strony GDDKiA, gdyż 
zaproponowana przez ten klub 
ścieżka miałaby przebiegać w pa-
sie ruchu drogi krajowej. Ponadto 
przekonuje, że inwestycja propo-
nowana przez samorządy nie jest 
przejawem złej woli, a próbą po-
prawy bezpieczeństwa. 

Ponadto prezes KK Łowicz, 
Bogumił Urbanek zwraca uwa-
gę na fakt, że każda budowana 
ścieżka rowerowa powinna mieć 
nawierzchnię asfaltową, a nie 
brukową. Dlatego na stronie KK 
Łowicz została przeprowadzona 
akcja informacyjna #KostkaCzy-
Asfalt. 

– Chcieliśmy w ten sposób za-
chęcić do dyskusji na temat ja-
kości infrastruktury rowerowej 
w Łowiczu – pokazać zaniedbania 
i miejsce, w którym jesteśmy na 
tle innych miast. O ile większość 
samorządów dużych miast przyję-
ła już regulaminy nakazujące sto-
sowanie nawierzchni asfaltowych, 
to w mniejszych miejscowościach 
wciąż projektowane i realizowa-
ne są drogi dla rowerów z kostki 
betonowej. Zwracamy uwagę na 
ten problem, gdyż w interesie nas 
wszystkich jest powstanie ścieżek 
rowerowych najwyższej jakości, 
po których będzie można poru-
szać się bezpiecznie i komfortowo 
– przekonuje Bogumił Urbanek.  

REKLAMA

Domaniewice | Koniec sądowej batalii

Gmina zapłaci za wypadek sprzed lat
Urząd Gminy Domaniewice zapłaci 90 tys. zł spadkobiercom mężczyzny, 
który w październiku 2011 roku w Rogóźnie, jadąc rowerem,  
najechał na dziurę. W wyniku wypadku doznał bardzo poważnych obrażeń.  
Po pół roku zmarł. Proces w tej sprawie toczył się od 2012 roku.

Mający w chwili zdarzenia 68-
lat mężczyzna doznał przerwania 
rdzenia kręgowego, był sparaliżo-
wany. Biegli lekarze stwierdzili  
u niego 100-procentowy uszczer-
bek na zdrowiu. Mężczyzna, a po 
jego śmierci jego spadkobiercy, po-
czątkowo domagali się 100 tys. zł 
(+ odsetki) zadośćuczynienia, 
6.220 zł (+ odsetki) odszkodowa-
nia, comiesięcznej renty (roszcze-
nie to wygasło po śmierci poszko-
dowanego) oraz 15 tys. zł zwrotu 
kosztów sądowych.

Początkową kwestią do rozwią-
zania było m.in. ustalenie, na tere-
nie której gminy doszło do zdarze-
nia, w gminie Domaniewice czy 
gminie Łowicz. Do wypadku do-
szło na drodze między Kwiatkiem 
a żwirownią Rydwan. Koniec 
końców ustalono, że droga należa-
ła do gminy Domaniewice (miej-
sce znajduje się w administracyj-
nych granicach wsi Rogóźno). 

Wójt Paweł Kwiatkowski na se-
sji 29 października przyznał, że 
proces można było jeszcze cią-

gnąć dłużej, wzywając kolejnych 
biegłych, ale było on, zdaniem 
prawników gminy, nie do wygra-
nia.

Ostatecznie 27 października 
zdecydowano się na podpisanie 
ugody przedsądowej. Ustalono, że 
gmina zapłaci po 30 tys. zł trójce 
spadkobierców zmarłego mężczy-
zny. Udało się również uniknąć 
płacenia 6220 zł odszkodowania 
oraz odsetek. Gmina zapłaci też 
około 10 tys. zł kosztów procesu 
oraz obsługi prawnej.

Zdaniem reprezentującej gmi-
nę Magdaleny Wrzesińskiej, ugo-
da jest dla gminy korzystna i po-
zwoliła zmniejszyć potencjalne 
koszty, z jakimi mogło się wiązać 
dalsze ciągnięcie sprawy przed 
sądem. 

Prawniczka zwracała uwagę na 
to, że sądy za 1% ubytku na zdro-
wiu zasądzają w granicach 1.000-
3.000 zł. W przypadku 100-pro-
centowego uszczerbku, o jakim 
była mowa, gmina mogła więc za-
płacić nawet kilkaset tysięcy zło-
tych.

Wójt Paweł Kwiatkowski za-
pewnił, że feralne miejsce, w któ-
rym doszło do wypadku, jest za-
bezpieczone, aby w przyszłości 
nie dochodziło do podobnych tra-
gedii. Urząd, nauczony tą sprawą, 
w ramach wykupowanej polisy 
ubezpiecza nie tylko gminne bu-
dynki, ale cały majątek, czyli tak-
że drogi i place.  kl

W czasie umacniania skarp Skierniewki starą kładkę dla pieszych  
i rowerzystów zdemontowano i zastąpiono mobilnym wojskowym mostem.
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Gmina Sanniki | Wójt: musimy zawiesić ten pomysł 

Wizja przeniesienia gimnazjum 
do Osmolina mniej prawdopodobna
W świetle ogólnopolskich zapowiedzi likwidacji gimnazjów oraz planowanych  
od przyszłego roku szkolnego reform oświatowych władze gminy Sanniki zawiesiły  
– do czasu wyjaśnienia przyszłości gimnazjów – pomysł przeniesienia gimnazjum  
w Sannikach do budynku, w którym obecnie działa Szkoła Podstawowa w Osmolinie.

Przygotowania do takiej reorga-
nizacji sieci szkół w gminie Sanni-
ki zostały rozpoczęte pod koniec 
ubiegłego roku szkolnego, o czym 
obszernie pisaliśmy w Nowym 
Łowiczaninie. 

Pierwsze, otwarte dla rodziców 
i nauczycieli, spotkanie dotyczące 
planowanego przeniesienia gim-
nazjum z Sannik do Osmolina od-
było się 28 czerwca w sali gimna-
stycznej Publicznego Gimnazjum 
w Sannikach. Relacjonowaliśmy 
je w NŁ. Do przeniesienia mia-
ło dojść najwcześniej od września 
2016 roku. – Teraz musimy ten po-
mysł zawiesić. W świetle ostatnich 
zapowiedzi, że gimnazja mają być 
w Polsce likwidowane czy też wy-
gaszane, nie wiemy, co robić. Mu-
simy poczekać na rozwój sytuacji 
– mówił na ostatniej sesji Rady 
Gminy w Sannikach, 29 paździer-
nika, wójt Gabriel Wieczorek. 

Według niego gmina Sanniki 
byłaby w stanie przeorganizować 
własną sieć szkolną i przenieść 
gimnazjum z Sannik do Osmo-
lina, a dzieci z osmolińskiej pod-

stawówki dowozić do szkoły w 
Sannikach od września przyszłe-
go roku. – Jeśli natomiast w 2017 
r. miałoby dojść do likwidacji gim-
nazjów w skali całego kraju , to 
takie przenoszenie naszego gim-
nazjum w nowe miejsce byłoby 
marnowaniem pieniędzy – uważa 
wójt. Dostosowanie budynku pod-
stawówki na potrzeby gimnazjum 
miało kosztować, według mocno 
wstępnych szacunków, nawet oko-
ło 2 miliony złotych. 

Podobnego zdania jest też dy-
rektor sannickiej podstawówki Je-
rzy Jabłoński, która współdzieli 
budynek z miejscowym gimna-
zjum. – Trzeba będzie dostosować 
działania lokalne do tego, co bę-
dzie działo się z edukacją w kraju 
– mówił. 

Nie oznacza to jednak, że gmina 
będzie mogła zawiesić moderniza-
cję szkoły w Sannikach. Budynek 
tejże szkoły (do czasu zlikwidowa-
nia gimnazjów – dwóch szkół) jest 
ubogi w sale dydaktyczne, a sam 
gmach – choć od zewnątrz odre-
montowany i w ubiegłym roku 

docieplony – wewnątrz jest za-
niedbany. Sala gimnastyczna wy-
korzystywana jest głównie przez 
gimnazjalistów oraz uczniów star-
szych klas szkoły podstawowej. 
Najmłodsi uczniowie ćwiczą za-
zwyczaj na korytarzach, a nawet 
w klasach. 

Za mało też jest sanitariatów  
i łazienek, o czym szkole przypo-
mina gostyniński Sanepid. Część 
uczniów zaczyna naukę o godz. 
10.45 i kończy później niż inni 
(najpóźniej o 15.25), bo brakuje 
wolnych sal lekcyjnych. 

Jednym zdaniem: budynek  
w Sannikach jest zbyt mały na 
to, by pomieścić jednocześnie 
uczniów podstawówki i gimna-
zjum. Możliwości rozbudowy 
szkół – przynajmniej na razie – nie 
ma, a na budowę kolejnego gma-
chu gmina nie ma pieniędzy. 

Radni i wójt widzą potrzebę 
modernizacji szkoły oraz nie wi-
dzą możliwości kolejnego odwle-
czenia jej w czasie. Do tej pory 
plan był taki, że warunki w szko-
le w Sannikach będą poprawia-

ne po tym, jak „wyprowadzone”  
z budynku zostanie gimnazjum. – 
Sanepid wiecznie nie będzie nam 
pozwalał na to, żeby sanitaria-
tów było mniej niż wymaga prze-
pis. Musimy ponownie przedsta-
wić plan rozwiązania tej sytuacji 
– uważa dyrektor Jabłoński. 

Szkoła Podstawowa w San-
nikach liczyła w bieżącym roku 
szkolnym 289 uczniów, a Publicz-
ne Gimnazjum w Sannikach bli-
sko 170. W Osmolinie uczniów 
jest znacznie mniej, bo do szkoły 
podstawowej uczęszcza co roku po 
ok. 50 uczniów. Oprócz tego jest 
kilkunastoosobowy oddział przed-
szkolny. – Trzeba będzie szkołę  
w Osmolinie zasilić uczniami – 
uważa radny z tej miejscowości 
Jan Wrzesiński. Według niego po-
móc w tym mogłaby zmiana tzw. 
rejonów szkolnych. 

O szczegółach jeszcze nie roz-
mawiano, ale trzeba zwrócić 
uwagę na to, że sama zmiana re-
jonizacji i np. powiększenie rejo-
nu szkoły w Osmolinie może nie 
mieć bezpośredniego wpływu na 
decyzje rodziców o tym, do której 
szkoły ma uczęszczać ich dziecko. 
Sytuacja prawna wygląda bowiem 
tak, że rodzić może wysłać dziec-
ko do dowolnej szkoły. Jeśli jest to 
szkoła spoza rejonu zamieszkiwa-
nia ucznia, może ona nie przyjąć 
go w poczet społeczności szkolnej, 
jeśli nie ma w niej wolnych miejsc. 
Tymczasem w okolicznych szko-
łach, np. w Kiernozi, wolne miej-
sca są.  mak 

Arkadia | Zmiany nad Skierniewką

Kładka tylko się zmieni
W ostatnich dniach rozebra-

na została kładka spinająca brze-
gi rzeki Skierniewki na wysokości 
parku w Arkadii. Wywołało to nie-
pokój mieszkańców tej miejsco-
wości, bo stanowiła ona skrót na 
drodze do sklepu w Mysłakowie 
(przy bramie prowadzącej do par-
ku), dzięki któremu omijali oni ru-
chliwą drogę krajową nr 70.

– Kładka nie zniknie – zapew-
nia Grzegorz Kwasigroch, pre-
zes Przedsiębiorstwa Rybackiego  
w Łyszkowicach, które jest go-
spodarzem stawów hodowlanych 
położonych pomiędzy Skierniew-
ką a zabudowaniami wsi Arka-
dia. Jak wyjaśnia prezes, stara kon-
strukcja musiała zostać rozebrana  
w związku z pracami prowadzony-
mi w korycie rzeki, które wynikały 
z zaleceń otrzymanych po wyko-
naniu modernizacji jazu piętrzą-
cego wody rzeki. Zgodnie z zale-
ceniami, przedsiębiorstwo musi 

umocnić skarpy rzeki ażurowy-
mi betonowymi płytami – yomb 
– tak, aby nie dochodziło do ich 
obsuwania. Prace mają być wy-
konane na długości około 50 m 
od spiętrzenia i praktycznie są już 
ukończone.

W czasie demontażu kładka 
okazała się w bardzo złym stanie 
technicznym, nie dającym szans 
na jej ponowne zamontowanie. 
Dlatego przedsiębiorstwo znala-
zło inne rozwiązanie w postaci 
wojskowego tymczasowego mo-
stu przeprawowego BLG 67, który 
przewożony był na podwoziu czoł-
gu T-55A. Kwasigroch powiedział 
nam, że dwa przęsła mostu, które 
już łączą brzegi Skierniewki, po-
zostaną tam na dłużej. Pomiędzy 
nimi zostanie położona nawierzch-
nia z desek, zamontowane zostaną 
także barierki oraz bramki gwaran-
tujące, że nikt nie wjedzie na prze-
prawę samochodem. tb
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Gmina Kocierzew Płd. | Szkoła Podstawowa w Łaguszewie 

Wokół ziemniaka i cebuli
Społeczność Szkoły Podstawowej w Łaguszewie 
zorganizowała 28 października obchody „Dnia 
ziemniaka i cebuli”. Nie zabrakło poczęstunku 
przygotowanego przez uczniów wszystkich klas, 
konkursów sprawnościowych i sprawdzających 
wiedzę. Wszystko po to, by lepiej poznać warzywa, 
znane wszystkim z przydomowych grządek.

– Zaczęło się (przed kilku laty 
– przyp. red.) od pomidora, gdyż 
w naszej okolicy wiele osób zaj-
muje się jego uprawą. Potem było 
jabłko, a dziś spotykamy się na 
Dniu ziemniaka i cebuli – tak 
zdecydowaliśmy w demokra-
tycznych wyborach. Z założenia 
jest to impreza integracyjna, ale 
żeby miała też walor edukacyjny, 
przygotowaliśmy konkurs wie-
dzy – mówi dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Łaguszewie, Marcin 
Kosowski. 

Do wspólnego świętowania 
zaproszono uczniów ze szkół w 
Błędowie i Gągolinie, gimna-
zjalistów z Łaguszewa i Popo-
wa oraz podopiecznych Stowa-
rzyszenia Centrum Wolontariatu 
„Nadzieja”. 

Impreza rozpoczęła się od wy-
stawienia części artystycznej przez 
uczniów szkół w Popowie, któ-
rzy przedstawili konfl ikt warzyw 
zabiegających o przywództwo
w warzywniaku. Po krótkiej licy-
tacji, które z nich ma najwięcej 
walorów odżywczych, decydują, 
że królem zostanie ziemniak, a 
cebula jego żoną. 

Następnie wszyscy ruszyli na 
szkolne patio, gdzie uczniowie 
wcielający się w rolę chłopów za-
prosili do kosztowania ziemnia-
ków prosto z ogniska. 

Wiele emocji wywołał kon-
kurs wiedzy, w którym wzięli 
udział gospodarze i uczniowie za-
proszonych szkół. Quiz składał się
z 44 pytań, na które odpowie-
dzi udzielały 3-osobowe zespoły.
W jakim rejonie Polski na ziem-
niaki mówi się grule, skąd naj-
prawdopodobniej pochodzi ce-
bula, jak głęboko sięga system 
korzeniowy cebuli – to tylko 
przykładowe z nich. Jak widać, 

poziom był zatem wysoki. W 
ogólnej klasyfi kacji bezkonkuren-
cyjny okazał się zespół złożony z 
uczennic z VI klasy Szkoły Pod-
stawowej w Łaguszewie. 

– Do konkursu przygotowy-
wałyśmy się przede wszystkim 
samodzielnie, a materiałów po-
szukiwałyśmy w internecie – mó-
wiły nam usatysfakcjonowane ze 
zwycięstwa Natalia Gałaj, Wikto-
ria Wojda i Zuzanna Król. 

Nie był to jednak koniec 
atrakcji przygotowanych na ten 
dzień. Wzdłuż szkolnego kory-
tarza uczniowie wszystkich klas 
podstawowych i gimnazjalnych
w Łaguszewie przygotowali za-
aranżowane przez siebie stoły
z przysmakami, głównie z cebuli 
i ziemniaka. 

– Mamy tutaj kuleczki cebulo-
we, ziemniaki nadziewane mię-
sem, zapiekanki i pierogi – menu 
stoiska przygotowanego przez kla-

sę II Gimnazjum w Popowie pre-
zentowała Kinga Gruziel. 

Komisja konkursowa, której 
zadaniem było wybranie najcie-
kawszego stoiska kulinarnego, 
postanowiła nagrodzić starania 
uczniów oddziału przedszkolne-
go i zerowego. Następnie wszyscy 
przystąpili do degustacji. 

Największy ziemniak
i cebula 
Długo trwały oczekiwania na 

ogłoszenie wyników w konkur-
sie na największy ziemniak i ce-
bulę. Przyniesione przez uczniów 
Szkoły Podstawowej w Łagusze-
wie okazy były naprawdę wiel-
kie. Posiadaczką największej ce-
buli ogłoszono Wiktorię Kosiorek 
z klasy VI, która olbrzymie wa-
rzywo wykopała z przydomowej 
grządki. Największego ziemniaka 
przyniosła do szkoły Hanna Ma-
terek z oddziału zerowego: – Ta-

tuś go znalazł – mówiła zwycięż-
czyni. Konkurs był jednym z kilku 
zaplanowanych na ten dzień. Po 
południu uczniowie zmierzyli się
w krojeniu cebuli tak, by nie uro-
nić łzy, obieraniu ziemniaka 
tak, aby powstała jak najdłuższa 
obierka oraz strzelaniu do tarczy,
do której przytwierdzono cebulę. 

Po tym pełnym atrakcji dniu 
dzieci z pewności dowiedziały się 
więcej o ziemniaku i cebuli. 

uczniowie wcielający się w rolę chłopów zaprosili do skosztowania pieczonych ziemniaków z ogniska.

Przedszkolaki również miały okazję spróbować potraw przygotowanych 
na „Dzień ziemniaka i cebuli”.

AGNIesZKA
ANtosIeWIcZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Mamy tutaj kuleczki 
cebulowe, ziemniaki 
nadziewane mięsem, 
zapiekanki i pierogi. 

Kinga Gruziel
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Bielawy
Pierwsza uliczna 
latarnia solarna

Na początku października 
w Bielawach, przy drodze na 
Łuby Bielawskie, stanęła pierwsza 
latarnia uliczna zasilana energią 
słoneczną. Została zakupiona za 
około 6.900 zł (cena wraz z trans-
portem i montażem). Chociaż, jak 
to określił na sesji 28 października 
wójt Sylwester Kubiński – „szału 
nie ma”, bo samotna lampa oświe-
tla skutecznie tylko około 30-40 
metrów drogi, to świeci przez całą 
noc, nie generując żadnych dodat-
kowych kosztów. Sołtysi i miesz-
kańcy wsi, zainteresowani do-
konaniem podobnych zakupów 
z funduszu sołeckiego dla swoich 
miejscowości, zachęceni zostali 
do odwiedzenia Łubów po zmro-
ku i przekonania się, czy taka la-
tarnia spełniłaby ich oczekiwania. 
 ewr

Łowicz
Warsztaty 
plastyczne 
seniorów

Warsztaty plastyczne dla słu-
chaczy Uniwersytetu III wieku, 
podczas których seniorzy projek-
towali i wykonywali różnego ro-
dzaju wycinanki, odbyły się 23 
października w Miejskiej Biblio-
tece na os. Bratkowice w Łowi-
czu. Warsztaty poprowadził ko-
lekcjoner i twórca wycinanek 
Edward Noniewicz, którego prace 
można oglądać na wystawie w tej-
że bibliotece. W spotkaniu uczest-
niczyła grupa plastyczna prowa-
dzona przez Aldonę Zając.  mak 
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Pierwsza latarnia słoneczna 
w Bielawach.
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Łowicz – Kutno | uczniowie zwiedzili centrum logistyczne

Przyszli spedytorzy na wycieczce w Kutnie 
Uczniowie klasy II TB w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 4 w Łowiczu, kształcący się  
w zawodzie technika spedytora, wzięli udział w wycieczce 
do Kutna, w trakcie której zwiedzili terminal kontenerowy 
oraz centrum logistyczne firmy Nijhof-Wassink.

Pierwszym punktem podróży 
była wizyta w terminalu kontene-
rowym PCC Intermodal. Nowo-
czesny obiekt terminalowy mieści 
się bezpośrednio przy linii kole-
jowej łączącej Berlin z Warszawą 
i dalej Moskwą oraz w pobliżu 
głównej linii kolejowej Północ-
-Południe, w korytarzu transporto-
wym Bałtyk-Adriatyk. W pobliżu 
znajduje się wiele dróg krajowych 
i autostrad. 

Terminal w Kutnie jest w peł-
ni funkcjonalnym centrum logi-
styczno-przeładunkowym, obsłu-
gującym ładunki, które napływają 
do Polski zarówno z zachodu 

(Niemcy, Holandia, Wielka Bry-
tania), ze wschodu (Ukraina Bia-
łoruś, Rosja) jak i przez porty 
morskie. Na miejscu pracuje wiele 
urządzeń przeładunkowych: suw-
nice bramowe o udźwigu 41 ton, 
wózki kontenerowe marki Kal-
mar, imponujący, blisko 90-to-
nowy wózek typu reachstacker 
marki Hyster, o maksymalnym 
udźwigu 46 ton. 

Przyszli spedytorzy zostali za-
poznani z organizacją pracy ter-
minala kontenerowego. Zobaczyli 
strefy przeładunków kolejowych, 
pracy suwnic bramowych, skła-
dowania kontenerów (w tym także 

tych kontenerów, które wymaga-
ją zasilania oraz są puste), a tak-
że strefę serwisową taboru kole-
jowego. Ciekawym rozwiązaniem 

stosowanym na terminalu jest tzw. 
„wanna bezpieczeństwa” – tam 
zostają umieszczone uszkodzo-
ne cysterny, z których spokojnie 

mogą wyciekać substancje nie-
bezpieczne, nie powodując zagro-
żenia w dalszej pracy. Uczniowie 
obserwowali, jak wygląda załadu-

nek kontenerów na naczepy samo-
chodowe. 

Drugim punktem wycieczki 
było spotkanie z przedstawicie-
lami firmy Nijhof-Wassink Sp. 
z o.o. W siedzibie Działu Trans-
portu i Planowania młodzież uzy-
skała informacje dotyczące or-
ganizowania pracy kierowców 
i zobaczyła, na czym polega praca 
spedytora. 

Nijhof-Wassink oferuje usługi 
transportu drogowego za pomo-
cą najnowocześniejszego sprzętu, 
który uczniowie mogli podziwiać 
z bliska. Imponowały im modele 
ciągników siodłowych marki Vo-
lvo, myjnia cystern, hale magazy-
nowe, z których każda posiada po-
wierzchnię 8.000 m2. Co ciekawe 
i ważne: uczniowie uzmysłowi-
li sobie, jak ważną funkcję pełni 
w pracy spedytora znajomość ję-
zyka obcego.  oprac. aa 

Kocierzew Płd. | ciekawy cykl spotkań 

Z życia stewardesy
Uczniowie Zespołu Szkół Pu-

blicznych im. Bohaterów Walk 
nad Bzurą 1939 roku w Kocie-
rzewie Południowym, z inicjaty-
wy szkolnego pedagoga Kariny 
Pilnej, w ramach cyklu „Spotka-
nia z ciekawymi ludźmi” gościli 
stewardesę Saudyjskich Linii Lot-
niczych FlyNas, Zuzannę Łukaw-
ską. W spotkaniu, które odbyło 

się 21 października, uczestniczyli 
uczniowie klas V-VI szkoły pod-
stawowej i I-III gimnazjum w ZSP 
w Kocierzewie Południowym. 
Pochodząca z Łowicza Zuzanna 
Łukawska opowiedziała o życiu, 
zwyczajach i kulturze panującej 
w Arabii Saudyjskiej, gdzie teraz 
mieszka. Przybliżyła też przebieg 
swojej kariery zawodowej i obo-

wiązki, jakie spoczywają na ste-
wardesie Linii Lotniczych FlyNas. 

– Pasjonuję się kulturą islamu 
i dlatego poszukiwałam takiej dro-
gi zawodowej, dzięki której mo-
głabym poznać ją jeszcze bliżej. 
W Londynie ukończyłam studia 
na kierunku międzynarodowe za-
rządzanie turystyką, potem rozpo-
częłam pracę jako stewardesa. 

Na początku Zuzanna miesz-
kała w Rijad – stolicy Arabii Sau-
dyjskiej. Po uzyskaniu uprawnień 
przeprowadziła się się do Dżud-

da, czyli miasta na zachodzie Ara-
bii Saudyjskiej, położonego nad 
Morzem Czerwonym. – Właśnie 
upływa rok, od kiedy wyjechałam 
do krajów islamu – mówiła NŁ 
stewardesa. Do Łowicza przyje-
chała na urlop. Poproszona o spo-
tkanie z uczniami w Kocierzewie 
nie wahała się, gdyż chętnie dzie-
li się spostrzeżeniami i ciekawost-
kami związanym z wykonywaną 
pracą. Podczas wizyty uczniowie 
mogli zobaczyć tradycyjny ubiór 
kobiety arabskiej, dowiedzieli się, 

jakimi zasadami kierują się kobie-
ty i mężczyźni mieszkający w tym 
kraju. Informacje były uzupełnia-
ne ciekawymi zdjęciami i filmi-
kami. Uczniowie byli zachwyce-
ni opowieściami pani Łukawskiej. 
Na koniec wszyscy pozowali 
do pamiątkowego zdjęcia. 

– Mamy nadzieję, że pani Zu-
zanna podczas kolejnej wizyty 
w Polsce odwiedzi naszą szkołę 
i opowie nam kolejną porcję cie-
kawostek z pokładu – mówi Kari-
na Pilna. aa 

uczniowie zwiedzili terminal kontenerowy oraz centrum logistyczne firmy Nijhof-Wassink w Kutnie. 
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zuzanna Łukawska 
poprowadziła lekcję w stroju, 
jaki noszą kobiety w krajach 
arabskich. 
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Powiat łowicki | Wyjazdy edukacyjne z wiejskich szkół do parków narodowych

Misja Przyroda – Zielone Szkoły 
w Parkach Narodowych
Cztery szkoły z powiatu 
łowickiego wzięły 
udział w jesiennych 
wyjazdach młodzieżowych 
finansowanych  
przez Fundację 
Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Wsi Polskiej.

144 uczniów z SP w Stachle-
wie, SP w Seligowie, Gimna-
zjum Publicznego w Nowych 
Zdunach i SP w Domaniewi-
cach w tym roku wyjechało 
na bezpłatne wycieczki eduka-
cyjne do Kampinoskiego i Ba-
biogórskiego Parku Narodowego. 
Uczestnicy wyprawy mieli moż-
liwość poznania walorów tych 
wyjątkowych miejsc. Celem wy-
jazdów było budowanie wśród 
wiejskiej młodzieży poczucia 
odpowiedzialności za otaczają-
ce nas środowisko przyrodnicze. 
Jadwiga Wojcieszek, nauczyciel-
ka przyrody ze szkoły w Doma-
niewicach, przyznaje: – Wyjazd 
był zorganizowany na bardzo wy-
sokim poziomie, a pracownicy 
niezwykle kompetentni. Prowa-
dzili ciekawe zajęcia, a my jako 
opiekunowie nie musieliśmy się 
zajmować niczym, poza zapew-
nieniem bezpieczeństwa naszym 
podopiecznym. Dzięki fundacji 
uniknęliśmy jakiejkolwiek papier-
kowej roboty. We wszystkie od-

wiedzane miejsca dowoził nas au-
tokar, a obsługa pensjonatu była 
świetna. Organizatorzy dopięli 
wszystko na ostatni guzik.

W trakcie pięciodniowych wy-
jazdów do parków narodowych 
uczestnicy nie byli traktowani jak 
na typowych szkolnych lekcjach. 
Ich zajęcia łączyły ze sobą naukę, 
grę i zadania terenowe. Uczniowie 
m.in nauczyli się poruszania po 
parku z pomocą nawigacji GPS, 
pokonywali strome stoki, prze-
prowadzali badania nad tamtejszą 
przyrodą pod mikroskopem, do-
wiadywali się co nieco o zamiesz-
kałych tam zwierzętach, mierzyli 
poziom wód gruntowych, ogląda-
li stałe ekspozycje przyrodnicze, 

zwiedzali akweny wodne, rozpo-
znawali zwierzęta po śladach, jakie 
te zostawiają w lesie, organizowali 
wspólne ogniska, tworzyli plaka-
ty o tamtejszych ssakach. Zamie-
niali się w „reporterów przyrody”, 

codziennie udostępniali swoje re-
lacje na specjalnie do tego stwo-
rzonym profilu na Facebooku. 
Z najciekawszych wpisów po-
wstanie gazetka „Misja Przy(g)
roda”, która trafi do szkół w ra-
mach podsumowania programu. 

– Uczniowie szkoły w Do-
maniewicach bardzo pozytyw-
nie wspominają czerwcowy wy-
jazd. Byli zachwyceni formą zajęć 
i szkoda było im wracać do do-
mów. Większość chciała zostać 
albo ponownie odwiedzić to miej-
sce w przyszłym roku. Nigdy 
wcześniej nie mieli okazji uczest-
niczyć w tego typu zajęciach 
na świeżym powietrzu – podkre-
śla Wojcieszek.

Marek Zagórski, prezes Funda-
cji Europejskiego Funduszu Roz-
woju Wsi Polskiej, w oficjalnym 
komunikacie przyznał, że myl-
ne jest powszechne przekonanie, 
iż dzieci z obszarów wiejskich 
mają częstszy i łatwiejszy kontakt 
z przyrodą. Zazwyczaj nie jeżdżą 
one na „zielone szkoły” i nie zna-
ją polskich parków. Okazuje się, 
że większość uczestników „Mi-
sji Przyroda” była w parku naro-
dowym po raz pierwszy. Z tego 
powodu fundacja zdecydowała 
się zorganizować ten ogólnopol-
ski projekt. Rocznie w ramach 
„Misji” na zielone szkoły wyjeż-
dża 7.200 uczniów z niemal 200 
szkół.  mg

uczniowie z Domaniewic podczas zielonej szkoły. 

Większość 
uczestników  
„Misji Przyroda”  
była w parku 
narodowym  
po raz pierwszy.

Łowicz | Prelekcja w ZS z Oddziałami integracyjnymi

Zwierzę to nie rzecz
Amanda Chudek, prezes Łódzkiego Towarzystwa Opieki 
nad Zwierzętami, poprowadziła 21 października spotkanie 
z klasami szkoły podstawowej Zespołu Szkół z Oddziałami 
Integracyjnymi dotyczące ochrony praw zwierząt.

Prócz Amandy Chudek w spo-
tkaniu wzięli udział: powiatowy 
lekarz weterynarii w Łowiczu Je-
rzy Kowalczyk, piosenkarka Ju-
styna Panfilewicz i wolontariusz-
ki z ŁTOnZ wraz z dwoma bardzo 
przyjaźnie nastawionymi psami, 
które mieszkają w schronisku. 

W trakcie wykładu uczniowie 
kl. I-III dowiedzieli się o obowiąz-
kach związanych z posiadaniem 
pupili. Prowadząca przypomniała 
im o tym, że zwierzęta mają pra-

wa i nie wolno się nad nimi znę-
cać, bo grozi to karą. Pokazała 
też przykłady złego traktowania 
zwierząt, tj. porzucenia, bicia, bra-
ku dostępu do jedzenia czy stra-
szenia, a także poinstruowała ich, 
że jeśli zobaczą takie sytuacje, po-
winni to zgłosić na policję.

Amanda Chudek mówiła też 
o adopcji mieszkańców schroni-
ska i sposobach zapobiegania ich 
ucieczkom poprzez zakładanie 
im tzw. adresówek – przywieszek 

przyczepionych do obroży, które 
mają wygrawerowane imię zwie-
rzęcia, a także numer telefonu 
i adres właściciela. Na zakończe-
nie zachęcała dzieci do udziału 
w wolontariacie i podziękowała 
szkole za zbiórki karmy.

Justyna Panfilewicz, zwycięż-
czyni tegorocznych SuperDebiu-
tów na festiwalu w Opolu, pod-
czas spotkania z najmłodszymi 
mówiła, że nie da się adoptować 
wszystkich bezdomnych zwie-
rząt, ale nie powinniśmy się bać 
takiej decyzji, bo nie są to istoty 
trędowate, tylko niekochane przez 
swoich właścicieli. Jak zaznaczy-
ła prezes ŁTOnZ, artystka od lat 

pomaga zwierzętom, organizuje 
koncerty, z których dochód prze-
znacza na poprawę ich warunków 
bytowych, a także uczestniczy 
w akcjach zbierania karmy.

Amanda Chudek na pytanie 
o cel spotkania odpowiedziała, 
że głównie chce uwrażliwić dzie-
ci na los bezdomnych zwierząt, 
szczególnie te najmłodsze, po-
nieważ one są bardziej empatycz-
ne. Zwróciła też uwagę, że w tej 
chwili nie ma w szkołach edu-
kacji humanitarnej wobec zwie-
rząt. Chudek rozpoczęła swoje 
wizyty w szkołach w paździer-
niku, ponieważ w tym miesią-
cu obchodzimy Światowy Dzień 
Zwierząt i zadeklarowała, że do 
końca roku będzie chciała odwie-
dzić po dwie szkoły w każdym 
z powiatów woj. łódzkiego. mg
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Rzut OKieM | PASOWANiE

W środę, 28 października, w Przedszkolu nr 1 „Stokrotka” 
uroczyście pasowano najmłodszych podopiecznych placówki 
na przedszkolaków. Wszyscy otrzymali dyplomy i łakocie. 
Na uroczystości byli obecni rodzice maluchów, a także dziadkowie. 
Po ceremonii zaproszono gości wraz z pociechami na poczęstunek. mg
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Łyszkowice | Zespół Szkół Publicznych

Pamiętają o bohaterach
Uczniowie Zespołu Szkół Pu-

blicznych w Łyszkowicach, jak co 
roku, tuż przed 1 listopada udali 
się wraz z wychowawcami na po-
bliski cmentarz, by zapalić znicze 
przy grobach swoich przodków, 
którzy oddali życie za wolność  

w czasie II wojny światowej. Za-
palono też znicze pod pomnikiem 
poległych w walkach o Polskę  
w latach 1918-1920. Na zdjęciu  
– znicz zapalają Bartłomiej Gajek 
z klasy V B i Piotr Śnieguła z kla-
sy II A gimnazjum. tm

Łyszkowice | Szkoła Podstawowa

Dzień sałatek w kl. II B
Dzieci z klasy II B w Szko-

le Podstawowej w Łyszkowicach 
wiedzą jak smacznie się najeść, a 
przy tym zaopatrzyć organizm w 
niezbędne witaminy. 22 paździer-
nika, pod czujnym okiem wy-
chowawczyni Bożeny Walczak, 

własnoręcznie przygotowywa-
ły sałatki warzywne i owocowe.  
Na deser skosztowały natomiast 
czekoladek domowego wyrobu, 
przygotowanych w domu przez 
ich koleżankę Amelię Korzeniew-
ską. tm

za kulinarne prace uczniowie z klasy ii B zabierali się z szerokimi 
uśmiechami.
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Łowicz | Druga wizyta polityka PiS

Waszczykowski o roli państwa
Polityk PiS, który  
w niedzielnych wyborach 
do Sejmu RP z listy Prawa 
i Sprawiedliwości zdobył 
mandat, uzyskując w całym 
naszym okręgu niebagatelną 
liczbę 32.909 głosów, 
odwiedził w piątek,  
23 października wieczorem 
Łowicz, kończąc tym 
samym właśnie u nas swoją 
kampanię wyborczą.

Była to druga jego wizyta  
w Łowiczu w czasie ostatniej 
kampanii. Zarówno pierwsze, jak 
i drugie spotkanie zgromadziło 
liczną publiczność zwolenników 
PiS. W piątkowy wieczór w sali 
konferencyjnej Domu Nauczycie-
la niemal wszystkie miejsca były 
zajęte.

Witold Waszczykowski spóźnił 
się pół godziny z powodu proble-
mów z wyjechaniem z Łodzi, co 
dało mu pretekst do rozpoczęcia 
spotkania od tematu niedokończo-
nych za rządów PO dróg w Polsce, 
potem mówił też o kolejnictwie, 
na inwestycje w które wydawane 
są miliony, a skutek odczuwanych 
zmian to podróż krótsza zaledwie 
o kilka minut.

Podkreślał swoje związki z Ło-
dzią i okręgiem, z którego kan-
dydował. Tak jak na poprzednim 
spotkaniu mówił o różnicach mię-
dzy PiS i PO, podkreślając, że PO 
rządzi zgodnie z powiedzeniem 
„Róbta, co chceta”, zaś PiS jest 

partią opartą na tradycyjnych war-
tościach, która chce stymulować 
rozwój gospodarki, przewidywać 
edukację, demografię – działać nie 
tylko od wyborów do wyborów.

Mówił o demografii, że  
w związku ze spadającą liczbą 
obywateli państwo powinno sty-
mulować rozrodczość zachętami 
socjalnymi i finansowymi, a nie 
jak np. Niemcy sprowadzać emi-
grantów. – Wydatki na dzieci, na 
ludzi – to nie są obciążenia dla 
państwa, to jest inwestycja – mó-
wił z przekonaniem. Dodał też, 
że w tej kwestii on „zrobił swoje”, 
ponieważ ma trójkę dzieci.

Wypowiedział się też w spra-
wie funkcjonowania organów 
państwa, mówiąc, że trzeba od-
wrócić filozofię, że państwo jest 
samo dla siebie, bo państwo ma 
być dla obywateli, społeczeństwa. 
Obowiązkiem państwa jest opie-
ka nad obywatelem – jak to ujął 

– od kołyski po jesień życia. Tro-
ska ta, jego zdaniem, przejawiać 
się powinna także podnoszeniem 
wysokości minimalnego wyna-
grodzenia, stwarzaniem lepszych 
możliwości zarobkowych dla oby-
wateli. – Polska się wyludnia, bo 
ponad 2 mln osób wyjechało na 
emigrację. Potrzeba odbudowy 
przemysłu i powrotu emigran-
tów. Mówiąc o potrzebie powsta-
wania miejsc pracy wyjaśniał, że 
potrzebne są nowoczesne techno-
logie i prorozwojowe inwestycje, 
a nie montownie czy takie miej-
sca jak powstały w magazynach 
pod Strykowem, gdzie pracowni-
cy pracujący nocami – co całkiem 
dezorganizuje im życie – zarabiają 
około 1.700 zł. 

Kolejnym poruszonym pro-
blemem było przyjmowanie emi-
grantów. Polityk wyraził opinię, 
że nasz kraj, jeśli będzie przyj-
mować uchodźców to tylko pod 
warunkiem, że udowodnią oni, 
że nie mogą wrócić do swojej oj-
czyzny i powinno to być jedynie 
na krótki czas, aż w Syrii sytuacja 

się zmieni. Sprawa każdego czło-
wieka musi być jednak rozpatry-
wana indywidualnie. – Na pewno 
jako Europa nie powinniśmy ich 
wszystkich przyjmować, ponie-
waż w świat pójdzie wtedy komu-
nikat, że jakoś sobie poradziliśmy, 
a za rok, dwa będziemy mieć ko-
lejną falę np. z Afganistanu. 

W sprawie emigrantów uznał, 
że w ogóle nie powinniśmy mieć 
obowiązku ich przyjmowania  
i nikt nas nie może do tego zmu-
sić, m.in dlatego, że znalazło u nas 
schronienie około 7 tys. Ukraiń-
ców i nie prosiliśmy UE o pomoc. 
Poza tym nie wiadomo, jak sytu-
acja w tym kraju rozwinie się, czy 
nie będziemy przyjmować kolej-
nych, ponieważ na przełomie roku 
skończy się trwający obecnie ro-
zejm między Rosją a Ukrainą. 

Na koniec spotkania uczestnicy 
zadawali pytania na tematy, które 
szczególnie są im bliskie: mini-
malne wynagrodzenia, tzw. śmie-
ciowe umowy o pracę, zatrudnia-
nia cudzoziemców. – Skoro PiS 
wygrał, to spodziewamy się, że 
będzie realizował swoją obietni-
cę i te problemy będą rozwiązane 
– powiedziała nam po ogłoszeniu 
wyników wyborów Teresa Ko-
walska, jedna z organizatorek spo-
tkania z Witoldem Waszczykow-
skim. Podkreśliła, że polityk nie 
tylko w Łowiczu zakończył kam-
panię, ale też chcąc przyjechać do 
nas nie skorzystał z zaproszenia do 
studia, jakie otrzymał od telewizji 
Polsat.  mwk

Łowicz | Po wyborach parlamentarnych

Grzegorz Schreiber podziękował łowiczanom za reelekcję
Grzegorz Schreiber z Prawa 
i Sprawiedliwości, wybrany 
na posła RP w naszym 
okręgu wyborczym,  
29 października przyjechał 
do Łowicza i na konferencji 
prasowej podziękował 
mieszkańcom za oddane 
na niego głosy i zaufanie, 
jakim go obdarzyli.

Schreiber był wdzięczny za 
wszystkie z ponad 16 tysięcy 
otrzymanych głosów i podkreślał, 
że zabiegał o każdego wyborcę. 

– Nasze zwycięstwo to przede 
wszystkim efekt docierania do lu-
dzi. Bezpośredni kontakt z nimi 
spowodował tak dobry wynik.  
W naszym okręgu wyborczym 
otrzymaliśmy 7 mandatów posel-
kich i 3 senatorskie. To świetny re-
zultat – mówił.

Na pytanie, co zamierza robić 
w najbliższym czasie, poseł od-
powiedział, że skupi się na wypeł-
nieniu deklaracji programowych, 
ale też, co najważniejsze, będzie 
z mieszkańcami, żeby nie zerwać 
nawiązanych w trakcie kampanii 
kontaktów, bo współpraca w Ło-
wiczu jest konieczna.

Schreiber podkreślił również, 
że teraz najważniejsza jest dla 
niego praca, a nie wojna polsko-
-polska: – W najbliższym okre-
sie będę zajęty pracą merytorycz-
ną, nie będę marnował czasu na 
pyskówki, ani na robienie taniego 
szumu – jest mało czasu, a dużo 
pracy. Ludzie oczekują natych-
miastowych zmian, więc musimy 
jak najszybciej wprowadzać usta-
wy – twierdził na konferencji pra-
sowej.

Poseł powiedział również, że 
czasy straszenia PiS-em się skoń-

czyły i, że jest to broń, która już 
nie działa na wyborców. Świad-
czą o tym dwie z rzędu przegra-
ne kampanie Platformy Obywa-
telskiej.

Na pytanie, czy będzie mu bra-
kowało ugrupowań lewicowych 

w sejmie, poseł odpowiedział, że 
taka sytuacja da trochę oddechu 
na polskiej scenie politycznej. Po-
zwoli to przede wszystkim odejść 
od kwestii skandaliczno-obyczajo-
wych i zająć się sprawami państwa 
i gospodarki. W końcu nie będzie 
Palikota, który walczył z Kościo-
łem i da to trochę spokoju w ła-
wach sejmowych.

Pozytywna reelekcja Schreibe-
ra będzie się wiązała ze zmianą 
lokalizacji jego biura poselskie-
go. Dotychczas znajdowało się 
ono przy ulicy 3 Maja. Nieba-
wem kończy się umowa najmu, 
a samo pomieszczenie, jak za-
znacza poseł, jest niepraktyczne 
i trzeba je zmienić. Siedziba no-
wego nie jest jeszcze znana, ale 
na pewno pozostanie ono w Ło-
wiczu. Poseł ma także swoje biu-
ra w Sieradzu, Łasku, Zduńskiej 
Woli i Kutnie.  mg

Wydatki na dzieci, 
na ludzi – to nie są 
obciążenia  
dla państwa, 
to jest inwestycja. 

Grzegorz Schreiber podczas 
konferencji prasowej w swoim 
biurze poselskim przy ul. 3 Maja.
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Witold Waszczykowski  
na przedwyborczym spotkaniu  
w Łowiczu. 

Łowicz
Najmłodszy 
poseł na 
Starym Rynku

Łukasz Rzepecki, wybrany na 
posła RP w tegorocznych wy-
borach parlamentarnych w na-
szym okręgu wyborczym, przy-
jechał w środę do Łowicza, by 
podziękować mieszkańcom za 
oddanie na niego niemal 600 
głosów. 22-latek z PiS-u będzie 
najmłodszym parlamentarzystą 
VIII kadencji. Dotychczas peł-
nił funkcję szefa biura znanego 
działacza PiS i posła Marcina 
Mastalerka.  mgM
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Łowicz | Wyborcze zamieszanie

Jeden komitet, dwie listy
Do kuriozalnej sytuacji 
doszło w Łowiczu podczas 
rejestracji list kandydatów 
do komisji wyborczych 
w ostatnich wyborach 
do Parlamentu. Zostały 
złożone dwie różne listy 
kandydatów z ramienia 
Komitetu Wyborczego 
Wyborców Grzegorza 
Brauna „Szczęść Boże!”. 
Oczywiście przyjęta mogła 
być tylko jedna z nich.

Urząd Miejski w Łowiczu 
przyjął tę listę, która została do-
starczona jako pierwsza. Złożył 
ją pracownik MOPS w Łowi-
czu, Tomasz Białek, nie zwią-
zany bezpośrednio z komitetem 
Grzegorza Brauna, ale mają-
cy wypełnioną listę kandydatów  
z podpisem Grzegorza Brauna. 
W związku z tym nie mogła być 
przyjęta druga lista, którą później 
złożył Wojciech Gędek związa-
ny z Ruchem Obrony Wyborów. 
Znajdowały się na niej nazwi-
ska osób, które wcześniej zbiera-
ły podpisy dla komitetu „Szczęść 
Boże!”. Wojciech Gędek zażądał 
od burmistrza wyjaśnień w tej 
sprawie.

Wyjaśnianiem sprawy w imie-
niu Urzędu Miejskiego zajęła 
się bezpośrednio sekretarz mia-
sta Maria Więckowska. Zaraz po 
zaistnieniu tej sytuacji kontakto-
wała się z Wandą Lebiodą, dy-
rektor skierniewickiej delegatury 
Krajowego Biura Wyborczego. 
Ta odpowiedziała jej, że jeżeli 
pierwsze zgłoszenie miało upo-
ważnienie komitetu, Urząd Miej-
ski nie mógł go nie przyjmować. 
Jedynie lider komitetu wyborcze-
go lub jego pełnomocnik mogli-
by wycofać raz złożone zgłosze-
nie, co jednak nie nastąpiło. 

Tomasz Białek tłumaczy za-
istniałą sytuację nieporozumie-
niem. Mówił nam, że kartę in 
blanco otrzymał od znajomego 
z Warszawy, działacza komitetu. 

Zapewnia, że nie wiedział o za-
miarze złożenia listy przez Woj-
ciecha Gędka.

Wojciech Gędek zapowiada 
skierowanie sprawy do prokura-
tury. – To co mówi pani sekretarz 
jest prawdą, ale nie jest to odpo-
wiedź na zasadnicze wątpliwości 
w tej sprawie – mówił on w roz-
mowie z nami. – Tłumaczenia 
pana Białka były bardzo pokręt-
ne, ostatecznie nie odpowiedział 
od kogo miał pełnomocnictwo. 
Sam byłem gotowy tę sprawę od-
puścić, ale chodzi też o osoby, któ-
re w kampanię się zaangażowały  
i miały obiecane miejsca w ko-
misji. Przypuszczamy, że mogło 
dojść do fałszerstwa.

Rozmawialiśmy też z Anną 
Stefaniak, pełnomocnikiem 
KWW Grzegorza Brauna 
„Szczęść Boże!” w naszym okrę-
gu wyborczym. – Jedno nie ulega 
wątpliwości – mówiła. – Osobą 
upoważnioną przez nasz komitet 
do składania tej listy był pan Woj-
ciech Gędek. Nie wiem w jaki 
sposób uzyskał pełnomocnictwo 
pan Tomasz Białek, nie zrobił 
tego na pewno drogą oficjalną,  
o co wszyscy mamy żal. Być 
może jakiś pełnomocnik z inne-
go okręgu wręczył mu in blan-
co pełnomocnictwo na jakiś inny 
okręg, ale takich praktyk nie sto-
sowaliśmy w naszym okręgu, nie 
słyszałam, żeby w ogóle stosował 
je nasz komitet. tm

Osobą upoważnioną 
przez nasz komitet do 
składania tej listy był 
pan Wojciech Gędek. 
Nie wiem  
w jaki sposób uzyskał 
pełnomocnictwo pan 
Tomasz Białek.
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Rzut OKieM | BuDYNEK JEST, PRZESZKADZAŁA LiPA 
Rzecznik prasowy 
„Dino Polska” S.A., 
Maciej Galicki, 
potwierdził uzyskane 
przez nas informacje 
o tym, iż fi rma napotkała 
przeszkody związane 
z wycięciem lipy 
blokującej wjazd 
na parking na terenie 
dyskontu powstającego 
w Kocierzewie 
Południowym. Po 
uzyskaniu stosownej 
zgody z Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w Łodzi 
drzewo zostało usunięte. 
Mimo to, rzecznik 
nie podaje nawet 
przybliżonego terminu 
otwarcia sklepu „Dino” 
w tym miejscu. aaA
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Łowicz | Z sesji Rady Miejskiej: dużo pytań, a potem jednomyślna zgoda

Zielone światło dla planów
inwestycyjnych Maspexu
Rada Miejska jednogłośnie podjęła 29 października dwie decyzje, które umożliwią spółce 
Maspex Wadowice realizację planów inwestycyjnych w zakładach owocowo-warzywnych 
Agros Nova przy ul. Sikorskiego w Łowiczu.

Przedstawiciele fi rmy Dariusz 
Panek i Jarosław Sanser gościli 
na sesji Rady Miejskiej i mówi-
li o inwestycji, której koszt szaco-
wany jest na 200 mln zł. Pienią-
dze te mają być przeznaczone na 
budowę nowego zakładu z ma-
gazynem, nowymi liniami pro-
dukcyjnymi, modernizację stare-
go zakładu oraz budowę parkingu 
wewnętrznego dla 40 ciężarówek 
i 100 aut osobowych.

Podjęte 2 uchwały dotyczy-
ły przystąpienia przez miasto do 
sporządzenia zmiany miejsco-
wego planu zagospodarowania 
przestrzennego, który obejmuje 
16-hektarowy teren zakładu oraz 
wystąpienie o włączenie tego tere-
nu do łowickiej podstrefy Łódzkiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej.

Decyzja – zwłaszcza w spra-
wie wnioskowanych zmian w pla-
nie zagospodarowania przestrzen-
nego – nie była łatwa. Choć teren 
nie zmienia przeznaczenia, bo 
planowana inwestycja powstać 
ma na terenie istniejącego zakła-
du, który funkcjonuje na terenach 
o przeznaczeniu produkcyjno-
-usługowym, to kontrowersyjna 
dla niektórych radnych okazała 
się wysokość magazynu, jaki chce 

postawić Maspex. Ma on mieć 
wysokość ok. 30 m (dotychczaso-
wy plan pozwala na wysokość bu-
dynków wynoszącą 12 m). Sam 
wniosek o zmiany w planie mówi 
natomiast o dopuszczeniu zabu-
dowy do 35 m. Przedstawiciele 
spółki odpowiadali na liczne py-
tania radnych, dotyczące przyszło-
ści zakładu, zatrudnienia, ruchu 
TIR-ów, wspierania fi nansowego 
miasta czy nawet... sponsorowa-
nia sportu.

Wcześniej Krzysztof Kaliński 
mówił, że inwestycje są tam po-
trzebne, co widać gołym okiem. 
Dwaj radni miejscy pracujący 
w Agos Nova – Dariusz Dzik i Le-
szek Plichta, powiedzieli mu, że 
wreszcie zakład doczekał się in-
westora, który myśli o jego rozwo-
ju, a nie tylko o tym, aby jakiś czas 
przeczekać i sprzedać go. – To jest 
druga po OSM fi rma w Łowiczu, 
która zatrudnia 600 pracowników 
– podkreślał burmistrz, dając do 
zrozumienia, jak jej plany są waż-
ne dla mieszkańców Łowicza. 
Z drugiej strony – jak dodał – sa-
morząd powinien swoim działa-
niem dać fi rmie sygnał, że Łowicz 
jest gotowy do współpracy i czeka 
na realizację tych planów. 

Właściciel: Inwestycje 
są konieczne
Jarosław Sanser przypomniał 

historię nabycia Agros Nova przez 
Maspex, dodając, że dużo wcze-

śniej przyglądano się zakładowi 
w Łowiczu. – Nie ma możliwo-
ści rozwoju bez dużych inwesty-
cji – stwierdził. Technologia (w 
łowickiej fabryce – przyp.red.) jest 
z lat 60., nie wstawimy tam asep-
tycznych maszyn, bo nie spełnimy 
wymagań np. dotyczących klima-
tu w halach. 

Zakład, który ma powstać, bę-
dzie kopią inwestycji, jaką Maspex 
zrealizował w Olsztynku. Pracow-
nicy zakładu w Łowiczu będą 
mieć organizowane tam wyciecz-
ki, aby zorientować się, do czego 
dąży pracodawca. Obecni na sesji 
mieli okazję zobaczyć wizualiza-
cję zakładu o wymiarach 70x270 
m, z wkomponowanym magazy-
nem o wymiarach 49x16 m, dla 
potrzeb zakładu, który pomieści 
30 tys. miejsc paletowych. Tak się 
teraz buduje i to jest wymóg tech-
nologiczny, ponieważ konstrukcją 
magazynu są regały, na których 
montuje się ściany i dach.

– Bez tego nie zaczniemy inwe-
stycji. To jest ekonomia, a my je-
steśmy fi rmą komercyjną – mó-
wił Jarosław Sanser, w późniejszej 
części dodając, że Maspex rozwi-
ja się, bo podejmowane decyzje 
są logiczne. W sprawie magazy-
nu wyjaśniał, że asortyment pro-
duktów jest szeroki, a do każdego 
kraju i każdej sieci produkty mają 
inne etykietki. Zakład musi mieć 
zapas gotowych produktów na 2 
tygodnie do przodu, aby klientom 

zapewnić ciągłość dostaw 24 go-
dziny na dobę, nie zniknąć z pół-
ek, bo konkurencja jest bardzo sil-
na, a rynek nie znosi próżni. 

radni zarzucili 
gości pytaniami
Pytania o to jednak wraca-

ły, choć tematyka dyskusji była 
znacznie szersza. Radny Robert 
Wójcik pytał czy Maspex będzie 
partycypował w kosztach budo-
wy obwodnicy od ronda do wia-
duktu kolejowego, która odciąży 
ruch w mieście. Marek Boroski, 
Jerzy Stobnicki i Krzysztof Wie-
teska wyrażali obawę, czy za 5 lat 
z zakładu nie zostanie tylko ma-
gazyn. Krzysztof Olko pytał, czy 
w przyszłości fi rma nie będzie 
chciała rozbudować magazynu do 
wysokości 35 m, o jaką teraz wy-
stępuje. Karina Sędkowska-Sta-
szewska pytała o możliwość trans-
portu produktów koleją, ze stacji 
Łowicz Przedmieście oraz przeła-
dunek poza zakładem, a radna Zo-
fi a Wielemborek – jakie o umowy 
o pracę i zarobki mają pracowni-
cy Maspexu. Robert Wójcik py-
tał również o zakup ciepła z ZEC, 
o to, czy robiono badania geolo-
giczne przed planami postawie-
nia nowego magazynu, ponieważ 
w Łowiczu występuje kurzawka. 

Firma chce zatrudniać
Jarosław Sanser wielokrotnie 

zapewniał, że fi rma nie inwesto-

wałaby 200 mln zł, aby z zakła-
du pozostał tylko magazyn. Na 
centrum logistyczne Łowicz jest 
za mały (Maspex ma taki maga-
zyn w Tychach), magazyn musi 
powstać dla potrzeb zakładu. Za-
rząd chce rozwijać fi rmę oraz 
skup owoców i warzyw, wiedząc, 
że jest tu dobra baza surowcowa 
i doświadczeni pracownicy. Pra-
cowników już teraz brakuje i kie-
rownictwo chciałoby zatrudniać 
więcej niż deklarowane we wnio-
sku do SSE zwiększenie ich licz-
by o 30 osób. To jest minimum 
jakie trzeba było określić. 

O wielkości magazynu mó-
wił, że będzie on zaledwie o 5 
tys. palet większy od tego, czym 
obecnie sumarycznie dysponuje 
Agros Nova w Łowiczu (10 tys. 
palet na miejscu oraz 15 tys. wy-
najmowanych poza zakładem). 

ciężarówki? Niewiele 
więcej niż obecnie
W sprawie ruchu ciężarówek 

mówił, że jest to 30-40 samo-
chodów dziennie poza sezonem, 
w sezonie około 60. Jego zda-
niem po rozbudowie będzie ich 
niewiele więcej, do 70, a par-
king na terenie zakładu uporząd-
kuje ten ruch. – Partycypacja 
w budowie drogi? Byłby to pre-
cedens. To pytanie mnie zasko-
czyło – przyznał. 

Deklarował, że fi rma jest za-
interesowana kupnem ciepła od 
ZEC, ale ważne są warunki umo-
wy, bo zakład potrzebuje stałego, 

dobrego ciśnienia pary, aby nie 
mieć strat. 

Co do transportu kolejowego, 
to jedno zdaniem nie wchodzi on 
w rachubę, bo: zakład nie ma 
bocznicy, przeładunek poza jego 
terenem byłby nieekonomiczny 
– doszłoby kilka operacji, fi rma 
ma złe doświadczenia z koleją i 
nie prowadzi transportu kontene-
rami. 

Pytanie o kurzawkę też go nie 
zaskoczyło. Mówił, że Maspex 
wie, że teren jest trudny, ale tech-
nologia radzi sobie z takimi pro-
blemami. Badania wstępne były 
robione, ale będą one jeszcze po-
wtórzone. – Nie bardzo się tego 
boimy.

W sprawie sponsorowania 
sportu nie wykluczył takiej moż-
liwości, mówiąc, że fi rma nie chce 
być postrzegana jako „zgniły ka-
pitalista”. Chce współpracować ze 
środowiskiem lokalnym i budo-
wać swój pozytywny wizerunek.

W sprawie umów o pracę mó-
wił, że polityka fi rmy idzie w tym 
kierunku, że najpierw zawiera-
ne są umowy na czas określony, 
a potem – nieokreślony. Wyso-
kość zarobków dyktuje rynek, on 
też chciałby zarabiać tyle, ile zara-
bia się w Niemczech. – Pracowni-
cy dają nam sygnały, czego ocze-
kują i nikt nie zamyka przed nimi 
drzwi – mówił. 

Do tych pytań odnieśli się radni 
Dzik i Plichta, mówiąc, że to już 
pracownicy sami będą o tym roz-
mawiać. Dariusz Dzik wyraził też 
oburzenie pytaniem Roberta Wój-
cika o partycypowanie nowego 
właściciela przetwórni w budowie 
drogi do wiaduktu. – Nie oczekuj-
my, że fi rma nam lotnisko pobu-
duje! – ironizował.

Przedstawiciele inwestora 
przekonali jednak radę do swoich 
planów, o czym świadczy wy-
nik głosowania. Gdy ogłoszono, 
że obie uchwały „przeszły” jed-
nogłośnie, na twarzach Sansera 
i Panka widać było ulgę i szczery 
uśmiech. 

Zakład musi mieć zapas 
gotowych produktów na 
2 tygodnie do przodu, 
aby klientom zapewnić 
ciągłość dostaw 
24 godziny na dobę.

MIrKA WolsKA
-KobIerecKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Dariusz Panek i Jarosław Sanser z Maspexu na sesji Rady Miejskiej.
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Podjęte przez radę uchwały, które pomogą inwestorowi zrealizować 
plany, cieszyły radnych, którzy pracują w Agros Nova: Leszka Plichtę 
(drugi z lewej) i Dariusza Dzika (trzeci z lewej). 

teren, na którym powstać ma nowy zakład położony jest przy nowo 
powstałej ulicy Piłsudskiego. Tak to wygląda od strony stadionu KS Pelikan.
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Rzut OKieM | KWiATY i GRATuLAcJE DLA WóJTA 

Podczas ostatniej sesji Rady 
Gminy Łowicz, przewodniczący 

tejże rady Grzegorz Koza, 
złożył wójtowi gminy Łowicz, 

Andrzejowi Barylskiemu, 
oficjalne gratulacje z okazji 

otrzymania przez niego 
ministerialnej Odznaki honorowej 

za Zasługi dla Samorządu 
Terytorialnego, o czym już  

w NŁ pisaliśmy. Do gratulacji 
składanych wójtowi przyłączyli się 

jego współpracownicy. Andrzej 
Barylski po raz kolejny podkreślił, 

że nie kolekcjonuje odznaczeń, 
aczkolwiek przyznał, iż sam 

fakt, że został wyróżniony, jest 
niezwykle miły. aa 

Łowicz | Akcja pomocy dla Kasi cieślak zatacza coraz szersze kręgi

Pomaganie sprawia 
przyjemność obu stronom
Studio Urody Oliwia w Łowiczu pracowało wczoraj, 4 listopada na rzecz Katarzyny Cieślak, chorej na raka 
młodej kobiety, o której dwukrotnie już pisaliśmy na naszych łamach, która jest jego klientką. Zakład został 
otwarty już o godz. 8 czyli 2 godziny wcześniej niż zwykle, aby można było przyjąć jak najwięcej klientek.  
Poza 2 fryzjerkami, 2 kosmetyczkami i właścicielką, do akcji włączyły się 3 praktykantki.

– Dziś przyszłam w ramach ak-
cji, ale salon odwiedzam regular-
nie – powiedziała Małgorzata Za-
krzewska, która przyszła zrobić 
manicure. – Osobiście nie znam 
Kasi, o akcji dowiedziałam się naj-
pierw z „Oliwii”, potem widzia-
łam jej zapowiedź na Facebooku. 
Włączyłam się do niej już wcze-
śniej, wpłacając pieniądze na kon-
to. Dlaczego? Bo trzeba pomagać. 

Kosmetyczka, która się nią zaj-
mowała, Anna Ślusarczyk doda-
ła, że dla wszystkich w zakładzie 
ta akcja jest ważna, bo wszyscy 
znają Kasię Cieślak i podchodzą 
do sprawy bardzo emocjonalnie, 
chętnie się też angażując. Od rana 
miała dużo pracy i była z tego za-
dowolona. – Wiemy, że jest w trak-
cie leczenia i bardzo potrzebuje te-
raz naszego wsparcia. 

– Zakończyłam już praktyki, 
które miałam tutaj w październi-
ku, ale załatwiłam sobie dzisiaj 
wolne w szkole, aby przyjść tutaj 
i pomóc – powiedziała nam Ka-
rolina Wilk, uczennica klasy III 
Technikum Fryzjerskiego z ZSP 
nr 3 przy ul. Powstańców w Ło-
wiczu. Towarzyszyła jej szkolna 

koleżanka Monika Siekiera. Obie 
dziewczyny Katarzynę Cieślak 
znają tylko z opowiadań, ale chcia-
ły się włączyć do działania. 

Praktykantką biorącą udział 
w akcji była też Kinga Wysoc-
ka, uczennica klasy II wieloza-
wodowej w ZSP nr 1 przy ul. Po-
drzecznej. Akurat wypadła ona  
w dniu jej praktyk, ale w rozmo-
wie z nami przyznała, że gdyby 

nie miała zaplanowanego pobytu 
w zakładzie, to i tak by przyszła. 
– Pomaganie sprawia radość nam 
i jej pewnie też – uzasadniła krót-
ko. 

Zgodnie z zapowiedziami, w 
ramach akcji charytatywnej wyko-
nywane były proste zabiegi kosme-
tyczne i fryzjerskie takie jak strzy-
żenie, henna, manicure. Klientki 

wrzucały do puszki dobrowolne 
wpłaty, nie żałując gotówki. 

Izabela Haczykowska, właści-
cielka salonu powiedziała po 4 go-
dzinach trwania akcji, że co naj-
mniej dwie osoby wrzuciły po 100 
zł, a wiele pań weszło do zakładu 
tylko po to, aby wspomóc akcję, 
z usług jednak tym razem nie ko-
rzystały. – Odzew jest bardzo duży, 
jesteśmy bardzo zadowolone – po-
wiedziała nam. W chwili zamyka-
nia tego numeru NŁ akcja „Pra-
cujemy dla Kasi” jeszcze trwała. 
Zaplanowano ją do godz. 18. Po jej 
zakończeniu pieniądze miały być 
policzone i wpłacone na konto, 
ale puszka pozostanie w „Oliwii”  
w widocznym miejscu. 

Mecz koszykówki  
i zumba
W najbliższych dniach akcji cha-

rytatywnych w Łowiczu dla pani 
Kasi będzie więcej. 12 listopada o 
godz. 19.30 w hali OSiR nr 2 przy 
ul. Topolowej rozegrany zostanie 
mecz charytatywny pomiędzy dru-
żynami: KS Księżak a „Kasi Cie-
ślak”, w której zagrają m.in. jej 
mąż Kamil, jeden z trenerów dru-

żyn młodzieżowych „Księżaka” 
Piotr Rutkowski oraz nauczyciele 
wf. Zamiast biletu wstępu na mecz 
zakupić będzie można „cegiełki” 
za co najmniej 5 zł. 

Studio Rampa na os. Kostka  
w Łowiczu zaprasza na zum-
bę 12 listopada od godziny 16.30 
do 20.30. Instruktorzy prowadzić 
będą zajęcia, za które zapłacić 
trzeba będzie co najmniej 10 zł – 
ale również do puszki. – Pracuje-
my według grafiku, a ty wybierz z 
czego chcesz skorzystać, co spra-
wi tobie największą przyjemność 
a Kasi zwiększy się szansę na 
wyleczenie!!! – zachęcają orga-
nizatorzy. A grafik wygląda na-
stępująco: 16.30 – Urbhanize dla 
młodzieży, 17.30 – Zumba Gold, 
18.30 Urbhanize dla dorosłych, 
19.30 Zumba Fitness. 

I jeszcze zapowiedź kolejnej 
akcji. Jak nam wczoraj zdradził 
wiceburmistrz Łowicza Bogusław 
Bończak, najbliższa edycja co-
rocznej akcji charytatywno-spor-
towej „Gwiazdy na Gwiazdkę” 
adresowana będzie dla Kasi Cie 

ślak. Data wstępnie planowana 
jest nie w grudniu, ale 9 stycznia 
2016 roku. Może ona jednak ulec 
zmianie, ponieważ musi być do-
stosowana do planów kilku zna-
nych sportowców, którzy przecią-
gają do udziału w imprezie.  mwk

OGŁOSZENiA PŁATNE

Łowicz | ZOZ: oferta dla ludzi w starszym wieku

Nowa poradnia geriatryczna
Od 1 listopada  
w łowickim Zespole 
Opieki Zdrowotnej swoją 
działalność rozpoczęła 
poradnia geriatryczna.

To pierwsza taka placówka  
w naszym powiecie. W łowickiej 
poradni będzie pracowało dwo-
je geriatrów i będzie ona wypo-
sażone w specjalistyczny sprzęt 
tj, EKG, RTG, USG, glukometr, 
który umożliwi nowoczesną i sku-
teczną diagnostykę najstarszych 
pacjentów. 

Poradnia będzie czynna 3 
razy w tygodniu: w poniedział-
ki w godzinach 9.45-13.45,  
a we wtorki i piątki między 16  
a 20. Żeby skorzystać z poradni 
konieczne będzie skierowanie od 
lekarza POZ lub lekarza specja-
listy.

Specjaliści od geriatrii będą się 
zajmować leczeniem schorzeń 
wieku podstarzałego, m. in. oste-
oporozy, nadciśnienia tętniczego, 
zwyrodnienia stawów, cukrzycy, 
chorób układu krążenia, dolegli-
wości sercowych, ale także pro-
blemów ze słuchem czy pogarsza-
jącym się wzrokiem.

Dyrektor ZOZ Jacek Kaniew-
ski poinformował nas, że pierwszy 
tydzień działalności poradni jest 
organizacyjny – Musimy ustalić 
zakres prac, harmonogram, ale od 
9 listopada placówka będzie już 
obsługiwać wszystkich pacjentów 
przychodzących do nas po pomoc.

Jak zaznaczył dyrektor, w po-
radni będzie pracowało dwoje le-
karzy z Łowicza i będą oni dia-
gnozować i leczyć osoby, które 
ukończyły 65 rok życia. Porad-
nia będzie miała charakter zacho-

wawczy a nie interwencyjny, tzn. 
że pacjenci nie będą wymagali 
hospitalizacji, a będą poddawani 
profilaktyce przedwczesnego i pa-
tologicznego starzenia.

Zapotrzebowanie na tego typu 
miejsce w powiecie było ogromne 
– Dziś rano zgłosiła się do mnie 
pani, która pytała, kiedy może za-
pisać swoją mamę na wizytę. To 
tylko potwierdza, że taka placów-
ka jest potrzebna, tym bardziej, że 
jest ona pierwszą w naszym regio-
nie – mówi Jacek Kaniewski

Na razie poradnia w Łowi-
czu podpisała umowę z Łódzkim 
oddziałem NFZ-u do 30 czerw-
ca 2016 roku. Fundusz co roku 
zwiększa wydatki na leczenie 
osób starszych. W tym roku bę-
dzie to niemal 1,8 mln zł na porad-
nie i oddziały geriatryczne w na-
szym województwie.  mg

Nieborów | Posterunek 77 staje w szranki

Restauracja poda gęsinę w autorskim wydaniu
Rosół z gęsi, pierogi, 
roladki, pieczone udo, 
tatar – to wszystko i nie 
tylko czeka na gości 
restauracji Posterunek 77 
w Nieborowie podczas 
akcji „Gęsina na Świętego 
Marcina”.

Jak podkreśla Lidia Zagawa, 
współpracująca z restauracją – 
Na co dzień serwujemy u nas 
gęsinę, bo to specjalność loka-

lu, ale od 6 listopada do 13 grud-
nia oprócz stałego menu, będzie 
do niego dołączona specjalna 
wkładka z autorskimi przepisa-
mi na gęsinę naszego szefa kuch-
ni. Planujemy także zacząć wyta-
piać z niej smalec i sprzedawać 
naszym gościom. 

Nieborowski lokal, jako jed-
na z dwóch restauracji w woje-
wództwie łódzkim, bierze udział 
w ogólnopolskiej akcji „Gęsina 
na Świętego Marcina”. Celem 
projektu jest serwowanie gęsiny 

w autorskich przepisach kucha-
rzy. Szef kuchni, Paweł Zieliński, 
także bierze udział w konkursie na 
najlepszy przepis na gęsinę, któ-
ry zostanie rozstrzygnięty 11 li-
stopada. W trakcie trwania akcji, 
do mięsa będzie można zamówić 
specjalne, wyprodukowane w Pol-
sce wino Świętomarcińskie.

Posterunek 77 to jedna z 90 re-
stauracji w kraju, specjalizujących 
się w przyrządzeniu mięsa z gęsi, 
która została zaproszona do pro-
jektu przez Slow Food Polska. mg

o lecZeNIu KAsI

u Katarzyny cieślak w kwietniu 
ubiegłego roku rozpoznano 
chłoniaka hodgkina (ziarnicę 
złośliwą). Ma w śródpiersiu guz o 
średnicy 15 cm, który jest odporny 
na stosowaną dotąd chemoterapię. 
Pieniądze, które są zbierane, 
potrzebne będą na nierefundowany 
lek Adcetris, który daje szansę na 
powrót do zdrowia. Jedna dawka 
kosztuje około 32 tys. zł, do leczenia 
potrzebnych jest 8-16 dawek, co 
daje 512 tys. zł. Pieniądze wpłacać 
można na konto Fundacji Rak’n’Roll. 
Wygraj życie, ul. Bagatela 10/17, 
00-585 Warszawa, tytuł: Dla Kasi c. 
Numer konta 06 1140 2017 0000 
4302 1309 9082. mwk

Pomysłodawczynią akcji „Pracujemy dla Kasi” była jej siostra cioteczna, 
fryzjerka Paulina Milczarek. Na zdjęciu czesze Monikę Siekierę. 
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izabela Haczykowska z Salonu urody Oliwia z puszką, do której 
klientki wrzucają pieniądze. 
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Pomoc dla jeńców 
sowieckich 
w Małszycach
„Odrębną zupełnie i indywidu-

alną moją akcją była pomoc dla 
jeńców sowieckich, więzionych 
w obozie w Małszycach. Po-
czątkowo był to niewielki obóz, 
w którym Niemcy trzymali Ży-
dów, pracujących przy regula-
cji Bzury. Po agresji niemieckiej
na Rosję obóz rozbudowano, 
przeznaczając go dla jeńców ra-
dzieckich. Stawianiem baraków 
w Małszycach zajmował się tech-
nik budowy ze Skierniewic o na-
zwisku Moczygęba. Zamówił on 
w zakładzie stolarskim mojego 
ojca drzwi i okna do wspomnia-
nych baraków. Każdego ranka oj-
ciec z grupą swoich czeladników 
i uczniów udawał się do pracy
w obozie. Za każdym razem wra-
cał stamtąd wieczorem wstrzą-
śnięty. W obozie panowały 
straszne warunki, jeńcy umie-
rali masowo z powodu chorób
i głodu. Codziennie rano bra-
mę obozu opuszczały wielkie 
wozy wypełnione nagimi ciałami 
mężczyzn. Zmarłych chowano
w zbiorowych mogiłach w dolnej 
części cmentarza żydowskiego 
na Górkach przy ul. Łęczyckiej. 
Do pomocy w pracach przydzie-
lono ojcu młodego Rosjanina. 
Był całkiem spuchnięty. Błagał 
ojca, że chce żyć i bardzo pra-
gnie napić się mleka. Od tej pory 
ojciec przynosił mu codziennie
w bańce litr ciepłego mleka, które 
zostawił w umówionym miejscu, 
aby nikt tego nie widział.

Tenże sam Rosjanin skontak-
tował któregoś dnia mojego ojca 
z przebywającym w obozie so-
wieckim lekarzem. Prosił, by pil-
nie dostarczono dla chorujących 
współwięźniów sodę oczyszczo-
ną. Ponieważ Niemcy zgodzili 
się, abym mogła co dzień mię-
dzy dwunastą a pierwszą przy-
nosić ojcu obiad, po otrzymaniu 
przepustki oprócz obiadu przy-
nosiłam też do obozu po kryjomu 
sodę oczyszczoną, którą przeka-
zywał mi znajomy lekarz, dr Ka-
zimierz Dietrich. Dostarczałam 
również więźniom sól i węgiel. 
Pewnego dnia, postawił na pro-
gu baraku garnek z przyniesio-
ną przeze mnie zupą, z kolumny 
maszerujących obok jeńców wy-
biegł jeden z Rosjan i porwał ów 
garnek. W mgnieniu oka wypił 
jego zawartość. Niestety, widział 
to niemiecki żandarm i odtąd nie 
mogłam już wchodzić na teren 
obozu”.

okupacyjna miłość
Swojego przyszłego męża, ro-

dowitego łowiczanina – Zdzi-
sława Pągowskiego, pani Halina 
poznała w czasie okupacji. Po-
łączyła ich pasja czytania ksią-
żek. Po raz pierwszy spotkali się 
w mieszkaniu farmaceuty Józe-
fa Kozy (przy obecnej ul. Pijar-
skiej), do którego pani Halina 
przyszła po książki. Może traf,
a może jednak zaaranżowane 
spotkanie 22-letniej kurierki i sa-
nitariuszki oraz 34-letniego uta-
lentowanego artysty malarza, 

absolwenta przedwojennej Aka-
demii Sztuk Pięknych w War-
szawie, zaowocowało miłością
na całe życie. 

– Tata był romantykiem, znał 
się na sztuce, na muzyce, na lite-
raturze i to w nim ujęło mamusię. 
Poza tym był bardzo cierpliwym, 
ale i zazdrosnym amantem. Kie-
dy się poznali, mamusia uczyła 
dzieci katechizmu, przez co mia-
ła też kontakt z młodymi wika-
riuszami. Potrafi ła spóźnić się na 
randkę nawet 3 godziny, a kie-
dy przychodziła na umówioną 
ławkę pod kasztanami, tata mó-
wił jej: „Żeby nie był księdzem, 
to by dostał w nos ...”. Uwielbiał 
ją, potrafi ł nawet na skrawku ga-
zety szkicować jej twarz. Zostało 
mnóstwo portretów, obrazów, ry-
sunków wykonanych przez tatę 
podczas codziennych rozmów – 
mówi Maria Pągowska.

oryginalny mazurek 
na zaślubiny
Zdzichna i Hala, bo tak do sie-

bie mówili przyszli małżonkowie 
Pągowcy, pobrali się 24 listopa-
da 1945 roku. Ślub brali w łowic-
kiej kolegiacie. Świadkami byli 
Maurycy Klimecki i Jan Wegner.
W rodzinnym archiwum do dziś 
zachował się oryginalny ślubny 
prezent – nutacja muzyczna ma-
zurka, skomponowanego spe-
cjalnie na tę okazję przez znajo-
mego młodej pary – Ksawerego 
Stanickiego. Młodzi zamieszkali
na parterze domu przy ul. Nowej 
5, którego administratorem był 
ojciec pani Haliny. Ona zajęła się 
domem i wychowywaniem dzie-
ci, on utrzymaniem rodziny. 

W 1946 roku urodził się ich 
pierwszy syn Zbigniew Tomasz, 
następnie w 1948 roku – dru-
gi syn Janusz Ryszard, a w 1951 
roku – córka Maria. – W domu 
zawsze było pełno ludzi, właści-
wie to również w nim zaczęła się 
„Sztuka Łowicka”, tu było biuro, 
a na naszą mamę mówiono „lo-
lecka”. Tata prowadził pracow-
nię, do której nie wolno było nam 
wchodzić, co nie przeszkadzało 
temu, żeby po pracy czytał nam 
bajki, co wręcz uwielbialiśmy. 
Mam była bardziej konkretna: 
odrabianie lekcji, wspólna gim-
nastyka, pacierz, to była codzien-
na musztra, ale były również naj-
milsze chwile przy wspólnym 
oglądaniu malarskich albumów 
ze zbiorów ojca, czy później – 
wspólne wyjazdy na wystawy 
do Warszawy, które mamusia 
zawsze bardzo pilnie śledziła – 
wspomina Maria Pągowska.

Dom z opóźnieniem
W 1949 roku Pągowscy byli 

gotowi do budowy swojego wła-
snego domu na placu najpierw 
dzierżawionym, a później wy-

kupionym przez rodziców pani 
Haliny przy ul. 1 Maja. Wymia-
na pieniędzy pokrzyżowała pla-
ny. Rodzinie udało się przepro-
wadzić do nowego domu dopiero
w 1965 roku. Tutaj powstała 
nowa pracownia Zdzisław Pą-
gowskiego, tutaj odbyły się oby-
dwa wesela ich synów. Nim na-
deszła późna jesień życia, a nawet 
również w jej trakcie, pani Halina 
pozostała osobą bardzo aktyw-
ną. Pomagała dorosłym już dzie-
ciom, prowadziła dom, doglądała 
ogródek. 

– Mama miała dobrą starość, 
choć po śmierci ojca rozpacza-
ła bardzo. Kiedy zmarł na raka 
płuc w 1976 roku, ona miała 56 
lat. Wkrótce potem zmarli rów-
nież jej rodzice. Ciężko przeszła 
te żałoby, ale nigdy się nie wyco-
fała. Wychowywała tutaj najstar-
szego wnuka Michała, jeździła
z nim na wczasy, a ten i tak zwykł 
później mówić, że najlepsze wa-
kacje to takie, kiedy przyjeżdża 
do babci do Łowicza i idzie z nią 
na spacer na Zielkówkę (czyli 
Ziekowice). Mama opowiadała, 
śpiewała, uczyła nas wszystkich 
pieśni patriotycznych. Do dziś 
brzmi nam w uszach „Podkręcę 
wąsika, wsiądę na konika, dobę-
dę pałasza, wiwat Polska nasza!” 
– wspomina Maria Pągowska. 
Konfi tury, nalewki, świąteczne 
strucle pieczone w imponującej 
ilości w pobliskiej piekarni, tort 
bezowy – to z kolei delicje, któ-
rymi Halina Pągowska słynęła 
wśród rodziny i znajomych by-
wających na przyjęciach w jej 
domu. 

Pani Halina dochowała się 
czterech wnuków i sześcior-
ga prawnuków. Wychowała tyl-
ko jednego, ale ciepło i życiową 
mądrość starała przekazać się 
wszystkim: i tym, którzy przy-
jeżdżali tylko kilka razy do roku 
i tym, którzy mogli bywać u niej 
częściej. Do końca czytała książ-
ki i gazety, zawsze kazała przy-
wozić sobie z Warszawy francu-
ski egzemplarz L’Humanite. 

Kiedy wybuchł stan wojen-
ny, pani Halina skończyła 60 lat,
do dziś rodzina wspomina jej „za-
konspirowaną” i błyskawiczną 
akcję dostarczenia do Warszawy 
zająca, który miał być głównym 
składnikiem świątecznego da-
nia zaplanowanego przez jej sy-
nową Halinę. Potajemne dostar-
czanie żywności do Warszawy
i przywożenie z niej zakupów ta-
kich jak herbata czy odkurzacz, 
których dostanie w Łowiczu gra-
niczyło z cudem, Pągowscy pro-
wadzili przez cały okres stanu 
wojennego. 

Pani Halina w zdrowiu i świa-
tłości umysłu dożyła wieku 95 
lat. W styczniu tego roku zła-
mała biodro. Leczenie i rehabi-
litacja przyniosły dobre wyni-
ki, ale mimo to uraz poważnie 
nadszarpnął siły witalne nestor-
ki rodu. Halina Pągowska zmar-
ła 15 kwietnia 2015 roku w swo-
im domu, w otoczeniu najbliższej 
rodziny. Została pochowana
na cmentarzu katedralnym w Ło-
wiczu. 

Lilianna Jóźwiak-Staszewska
współpraca Marek Wojtylak

Halina Pągowska (1920-2015)

REKLAMA

 Halina Pągowska 
(1920-2015)

Prezydent RP w 2001 
roku za wojenną 
działalność konspiracyjną 
mianował ją na stopień 
podporucznika 
Wojska Polskiego. Była 
sanitariuszką, 
a później, przyjmując 
pseudonim Verbena – 
kurierką i łączniczką. 
W pamięci rodziny
i znajomych zostanie 
zawsze jako patriotka, 
ale również wielka muza 
swojego męża, kobieta 
opiekuńcza, koleżeńska, 
gospodarna, nade 
wszystko przywiązującą 
wagę do kultywowania 
pamięci o tych, których 
już nie ma. 

ODeSzLi OD NAS | 22.10.-1.11.2015
 22 października: Jan Janic-

ki, l.90; Wanda Marczak, l.80, 
Skrzeszewy. † 23 października: 
Andrzej Rybus, l.62; Lucyna Ko-
walczyk, l.75, Łowicz. † 26 paź-
dziernika: Wiesława Dębska, l.77, 
Łowicz. † 27 października: hele-
na Krzewicka, l.83; Stanisława Ry-

bus, l.85; Zofia Łysio, l.84, Złaków 
Kościelny; Stanisław chachaj, 
l.59. urszula Baranowska, l. 95, Ja-
strzębia. † 29 października: Zofia 
Kozimor, l.87. † 30 października: 
Maciej Zuchora, l.49. † 1 listopa-
da: Krystyna Dobrowolska, l.78; 
Marianna Guzek, l.92.

Pani halina
w zdrowiu i światłości 
umysłu dożyła 
wieku 95 lat.
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Poniżej zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach poprzedzających wydanie tego numeru naszego tygodnika urodziły się w szpitalach  
w Łowiczu i w Głownie, wraz z datą i godziną tej szczęśliwej dla rodziców chwili. Dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się na publikację zdjęcia, życzymy 
dużo radości z powiększenia rodziny. Każde nowo narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej społeczności. Jeśli Wasze dziecko urodziło 
się w tych dniach w jakimś innym szpitalu – prosimy, podeślijcie nam fotografię i dane (e-mail: redakcja@lowiczanin.info) – także z przyjemnością  
je zamieścimy. Redakcja.

REKLAMA

Antonina Redzisz,  
ur. 23.10.2015 r., godz. 22:00, 
dł. 54 cm, waga 3.500 g, córka 
Pauliny i Tomasza, zam. Łowicz.

Nadia Boczek,  
ur. 24.10.2015 r., godz. 05:05,  
dł. 55 cm, waga 2.800 g, córka 
Anny i Damiana, zam. Płaskocin.

Natalia Jagura,  
ur. 25.10.2015 r., godz. 18:30, 
dł. 55 cm, waga 3.100 g, córka 
Magdaleny i Błażeja, zam. Piaski.

Staś Drożdżyk,  
ur. 26.10.2015 r., godz. 20.35,  
dł. 51 cm, waga 3.130 g, syn Ewy  
i Marcina, zam. Piaski Rudnickie.

Julian Kołudzki,  
ur. 28.10.2015 r., godz. 13:30,  
dł. 56 cm, waga 3.360 g,  
syn Kingi i Piotra, zam. Łowicz.

Lena teresa Szaleniec,  
ur. 28.10.2015 r., godz. 14:45, dł. 53 
cm, waga 2.880 g, córka Agnieszki 
i Łukasza, zam. Skierniewice.

igor Gruchała,  
ur. 29.10.2015 r., godz. 12:05, dł. 54 
cm, waga 2.900 g, syn Małgorzaty  
i Mariusza, zam. Stachlew.

zuzia Włodarczyk,  
ur. 30.10.2015 r., godz. 23:50, dł. 54 
cm, waga 3.450 g, córka Justyny  
i Przemysława, zam. Wygoda.

Konstancja Wieczorek,  
ur. 27.10.2015 r., godz. 5.45,  
dł. 55 cm, waga 3.740 g, córka 
Anny i Marcina, zam. Jastrzębia.

Filip Marczewski,  
ur. 31.10.2015 r., godz. 8.15, dł. 57 
cm, waga 3.890 g, syn Małgorzaty 
i Michała, zam. Głowno.

Wojciech Bratkowski,  
ur. 31.10.2015 r., godz. 22.05, dł. 54 
cm, waga 3.580 g, syn Małgorzaty  
i Marcina, zam. Mysłaków.

ŁOK | Koncertowy cykl „czterdzieści”

Koncert Stanisławy Celińskiej 
już w piątek

W kasie kina Fenix są jeszcze 
do nabycia bilety na koncert Sta-
nisławy Celińskiej, która wraz  
z zespołem wystąpi w kolejnej od-
słonie cyklu „Czterdzieści” orga-
nizowanego przez ŁOK. Koncert 
rozpocznie się jutro, 6 listopada, 
o godz. 19.00. Artystka zaprezen-
tuje repertuar z najnowszej pły-
ty zatytułowanej „Atramentowa”. 
Wydawnictwo zawiera utwory 
skomponowane i przygotowane 
przez uznanych autorów specjal-
nie dla Stanisławy Celińskiej. Nie-
powtarzalne teksty do kompozycji 
Macieja Muraszko napisali Woj-
ciech Młynarski, Dorota Czupkie-
wicz, Muniek Staszczyk i Marcin 
Sosnowski. Dlaczego „Atramen-

towa”? Podobno wszystko zaczę-
ło się od „Atramentowej Rumby”, 
którą Maciej Muraszko i Mar-
cin Sosnowski napisali specjalnie  
z myślą o Stanisławie Celińskiej. 
Razem z latynoamerykańskim 
zespołem Los Locos artystka za-
prezentowała ją na Koncercie Pre-
mier 46. Krajowego Festiwalu 
Piosenki Polskiej Opole w 2009 r. 

Stanisława Celińska, polska 
aktorka filmowa i teatralna, a od 
niedawna wokalistka, obecnie 
pracuje na deskach Teatru Współ-
czesnego oraz Nowego Teatru  
w Warszawie. W piątek pojawi się 
okazja, by poznać jej muzykalne 
wcielenie. Bilet wstępu na koncert 
artystki kosztuje 50 zł.  aa 

tVP 1 | „Sensacje XX wieku”

Zobacz jak Nieborów  
„spisał się” na planie

Na antenie TVP 1 rozpoczęła 
się już emisja kolejnych odcinków 
cyklu dokumentalnego pt. „Sen-
sacje XX wieku”, autorskiego cy-
klu Bogusława Wołoszańskiego, 
do którego wybrane sceny kręco-
no w Pałacu Radziwiłłów w Nie-
borowie. Nowy Łowiczanin towa-
rzyszył około 40-osobowej ekipie 
filmowej na planie, a teraz jest cie-
kaw, jak nieborowskie plenery za-
prezentują się na telewizyjnych 
ekranach. W listopadzie (2, 9, 23 
i 30) telewizyjna Jedynka pokaże 
czteroodcinkowe widowisko pt. 
„Enigma”, opowiadające o tajnych 
kulisach złamania przez polskich 
kryptologów niemieckiej maszy-
ny szyfrującej. Przed tym wielkim 

wyzwaniem skapitulowali brytyj-
scy i francuscy kryptolodzy, uzna-
jąc, że jest to zadanie niemożliwe 
do wykonania. To właśnie w ostat-
nim odcinku widowiska, którego 
akcja dzieje się w czasie II wojny 
światowej, zobaczymy nieborow-
skie plenery. Naszym czytelnikom 
zdradzamy, że w nieborowskiej 
scenerii zagrali między innymi 
Andrzej Precigs (Denniston), Ma-
riusz Bonaszewski (Knox) czy Ire-
neusz Czop (Langer). Pierwszy 
odcinek, wyemitowany w telewi-
zyjnej Jedynce w poniedziałek,  
2 listopada, opowiadał o sukcesach 
polskich kryptologów w odczyty-
waniu szyfrów armii sowieckiej  
w czasie wojny w 1920 roku.  aa 

Łowicz | uroczystości patriotyczne – już w najbliższy wtorek

Święto Niepodległości  
w szkole przy Podrzecznej
Powiatowo-miejskie uroczystości z okazji 97. rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Polskę odbędą się  
w przeddzień święta – we wtorek, 10 listopada,  
o godzinie 12.00 w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 przy ul. Podrzecznej. Szkoła i orkiestra Sonus 
zapraszają też na koncert o godz. 19.00. 

Program uroczystości przewi-
duje najpierw wysłuchanie przy-
gotowanych przez uczniów reflek-
sji historycznych wokół Święta 
Niepodległości. Nastąpi też uro-
czyste przekazanie pamiątek  

z czasów II wojny światowej, 
zgromadzonych przez zlikwido-
wane wraz z końcem sierpnia tego 
roku Liceum Ogólnokształcące 
im. Krystyny Idzikowskiej w Zdu-
nach, dla Stowarzyszenia Histo-

rycznego im. 10 Pułku Piechoty 
w Łowiczu. Pamiątki pochodzą  
z izby pamięci, która działała 
przez lata w zduńskiej szkole. 

Tradycją listopadowych spo-
tkań niepodległościowych w tej 
szkole jest też ślubowanie klas 
pierwszych oraz przygotowana 
przez społeczność szkolną część 
artystyczna związana ze Świętem 
Niepodległości. Po zakończeniu 
części spotkania w szkolnej auli 
nastąpi złożenie kwiatów pod sto-
jącym przed szkołą, przy ul. Po-

drzecznej, pomnikiem Marszałka 
Józefa Piłsudskiego. 

Po zakończonej uroczystości 
organizatorzy zapraszają na spo-
tkanie przy kawie w budynku 
szkoły. Tego samego dnia o go-
dzinie 19.00 w auli szkoły przy 
Podrzecznej odbędzie się ponadto 
koncert pieśni patriotycznych „Oj-
czyzno ma...” w wykonaniu chóru 
ZSP Nr 1 im. 10 Pułku Piechoty 
oraz członków orkiestry symfo-
nicznej Sonus pod batutą Michała 
Janochy.  mak 

Łowicz | 7 spacer „Pokój ich cieniom...”

Łowiccy przewodnicy oprowadzą 
po łowickich cmentarzach

Po raz siódmy przewodnicy  
z oddziału Polskiego Towarzystwa 
Turystyczno-Krajoznawczego  
w Łowiczu zapraszają na spacer 
po dwóch łowickich nekropoliach, 
w czasie którego przedstawią ich 
historię oraz oprowadzą, przedsta-
wiając miejsca spoczynku waż-
nych dla Łowicza postaci z XIX  
i XX wieku oraz ciekawe, zabyt-
kowe grobowce. Spacery „Pokój 
ich cieniom...” odbędą się, zgodnie  
z przyjętym zwyczajem, w pierw-
szy weekend po 1 listopada, czyli 
w tym roku w sobotę, 7 i niedzielę, 
8 listopada. Grupy wyruszą spod 
bram cmentarnych o stałej godzi-
nie – 14.00. W sobotę przewodnik 

PTTK Zdzisław Kryściak popro-
wadzi ciekawych historii miasta po 
cmentarzu katedralnym, natomiast 
w niedzielę grupę oprowadzać bę-
dzie po cmentarzu Emaus prze-
wodnik Marek Wiśniewski.

Jak tłumaczy Zdzisław Kry-
ściak, spacery po łowickich ne-
kropoliach są organizowane, aby 
podziękować mieszkańcom mia-
sta za ich datki, które składają  
w czasie odbywającej się od kil-
ku lat kwesty na rzecz ratowania 
zniszczonych historycznych gro-
bowców. Przy okazji to też forma 
edukacji i propagowania historii 
miasta i osób, które swoim życiem 
wniosły wkład w jego rozwój.  tb

Muzeum w Nieborowie | 70-lecie

Kolejny wykład jubileuszowy
Muzeum w Nieborowie i Ar-

kadii kontynuuje cykl spotkań  
z wybitnymi gośćmi Domu Pra-
cy Twórczej działającego w nie-
borowskim muzeum. W sobotę, 7 
listopada, o 16.00, bohaterem spo-
tkania będzie prof. dr hab. med. 
Edward Towpik, który wygłosi 
gawędę bibliofilską pt. „W kręgu 
nieborowskiej biblioteki”. 

Profesor pracował m.in. w Ha-
rvard Medical School w Bostonie, 
Centrum Onkologii w Warszawie, 
jest on członkiem honorowym 

Polskiego Towarzystwa Chirur-
gii Plastycznej i Rekonstrukcyj-
nej, redaktorem dwumiesięcznika 
Nowotwory Journal of Oncolo-
gy, wykładowcą Warszawskiego 
Uniwersytetu Medycznego, orga-
nizatorem i dyrektorem Muzeum 
Historii Medycyny. Jego wielka 
pasją są książki – jest prezesem 
Towarzystwa Bibliofilów Pol-
skich. 

Wstęp na spotkanie jest bez-
płatny, odbędzie się ono w Sali 
Białej.  tb

Alicja Banaszek,  
ur. 02.11.2015 r., godz. 9.00,  
dł. 57 cm, waga 4.100 g, córka 
Julii i Damiana, zam. Pawłówek.
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Aktualności
Łowicz i okolice | Dwie kwesty i akcja zarobkowa 

Ponad 10 tysięcy złotych  
na ratowanie grobów
Na łowickich cmentarzach, 
tak w sobotę,  
jak i w dniu Wszystkich 
Świętych, można było 
spotkać kwestujących 
przedstawicieli łowickiego 
oddziału PTTK i Młodzieży 
Wszechpolskiej, którzy 
zbierali datki na ratowanie 
grobów. Swoje stoiska 
ze zniczami rozstawili też 
harcerze łowickiego  
Hufca ZHP, którzy 
jak co roku zorganizowali 
akcję zarobkową.

Zakończyła się trwająca  
w przeddzień, jak i w dniu 
Wszystkich Świętych, 6. kwesta 
na ratowanie zabytkowych gro-
bów, organizowana z inicjatywy 
łowickiego oddziału PTTK. Była 
prowadzona na cmentarzach przy 
ul. Blich i Tuszewskiej. Członków 
i sympatyków łowickiego oddzia-
łu PTTK, uzbrojonych w puszki, 
można było spotkać niemal przy 
wszystkich wejściach na łowic-
kie cmentarze. Wśród 73 kwesta-
rzy znalazły się przede wszystkim 
osoby, które wspierają akcję od 
początków jej powstania, ale poja-
wiło się też kilka nowych twarzy. 
– W akcji uczestniczę po raz szó-
sty, czyli od początku jej powsta-
nia. Od 3 lat towarzyszy mi mąż 
– mówiła nam Jagoda Lendzion, 
wskazując na męża Mirosława. 

Z puszkami stanęli m.in. człon-
kowie zespołu folklorystycznego 
Masovia, Stowarzyszenia Histo-
rycznego im. 10 Pułku Piecho-
ty oraz młodzież ze szkolnego 
koła PTTK w Gimnazjum nr 2. 
Ci ostatni znaleźli bardzo cieka-
wy sposób na zwrócenie na sie-
bie uwagi: potrząsając puszkami, 
w których znajdowały się drobne, 
wybijali rytm. W dzień Wszyst-
kich Świętych z puszką mogli-
śmy spotkać również burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego i prze-
wodniczącego Rady Miejskiej 
Michała Trzoskę. 

Akcja cieszyła się sporym za-
interesowaniem przechodniów. 
– Co roku wspieramy ratowanie 
zabytkowych grobów. Już kiedy 
wybieramy się na cmentarz, przy-

pominam mężowi, żeby miał przy 
sobie drobne – mówiła Genowe-
fa Gawrońska z Mastek, którą na 
cmentarzu na Bratkowicach spo-
tkaliśmy wraz z mężem Julianem. 

Podczas kwesty udało się 
uzbierać kwotę 10.261,44 zł. Pie-
niądze zostaną przeznaczone na 
ratowanie zabytkowych grobów, 
zgodnie z celem zbiórki. Wyty-
powaniem grobów do remontu 
zajmie się specjalnie do tego celu 
powołana Komisja Kwestarska. 
Niewielka kwota zostanie prze-
kazana na uregulowanie drugiej 
raty w ramach kosztów nadzoru 
konserwatorskiego nad grobow-
cem legionisty z 1919 roku, Wła-
dysława Frątczaka, na cmentarzu 
katedralnym. W planach jest też 
remont wybranego grobowca na 
cmentarzu ewangelickim w Łowi-
czu oraz renowacja kolejnych mo-
gił na cmentarzach Emaus i kate-
dralnym. 

– Kwestowało się fajnie, a po-
goda dopisywała. Uzyskana kwo-
ta jest nieco niższa niż w latach 
ubiegłych, ale nie bierzemy udzia-
łu w żadnym wyścigu. Cieszy nas, 
że jest tylu życzliwych ludzi, któ-
rym nie jest obojętny los zabyt-

kowych mogił i zdecydowali się 
wesprzeć akcję – podsumowuje 
kwestę Jacek Rybus, przewodnik 
PTTK w Łowiczu, który koordy-
nował zbiórkę. 

Młodzież Wszechpolska 
też kwestowała 
Nieco później, bo około po-

łudnia, w sobotę, kwestę rozpo-
częła Młodzież Wszechpolska.  
W mniejszym, bo kilkuosobo-
wym składzie, ale za to z więk-
szym rozmachem, bo pojawili się 
nie tylko na cmentarzach w Ło-
wiczu, ale i w okolicznych miej-
scowościach. Pieniądze uzbierane  
w ramach akcji „Przywracamy 
Pamięć o Żołnierzach Wyklętych” 
zostaną przeznaczone na remont 
znanych mogił Żołnierzy Wyklę-
tych, produkcję filmów, organi-
zację spotkań i wydawanie bro-
szur wokół tej tematyki. Młodzież 
Wszechpolska kwestę zakończy-
ła w poniedziałek, ale sama akcja 
„Przywracamy Pamięć o Żołnier-
zach Wyklętych” potrwa do koń-
ca roku, gdyż na tyle MW dostała 
pozwolenie z ministerstwa. 

Pieniądze zebrane w Łowiczu 
trafią do ogólnej puli środków 
zebranych w różnych miastach  
w Polsce. 

Harcerze sprzedawali 
znicze i wkłady 
Jak co roku, tak i tym razem, 

w okolicach cmentarza katedral-
nego, stoisko ze zniczami usta-
wili harcerze łowickiego Huf-
ca ZHP. Podobne znalazły się też  
w pobliżu cmentarzy w Nieboro-
wie, Kompinie, Bednarach i Ko-
cierzewie. Cmentarz w Łowiczu 
obstawiały zuchy, harcerze i starsi 
harcerze ze szczepu „Pełnia”, zaś 
cmentarze wiejskie ich koledzy ze 
szczepu „Blih”. 

W sobotę przy stoisku ze zni-
czami w pobliżu cmentarza ka-
tedralnego można było spotkać 

gromadę zuchową „Dzielnych 
Wilczków”, do której zaliczały się 
dzieci w przedziale wiekowym od 
6 do 11 lat z opiekunami. – Wszy-
scy garną się do pomocy, więc 
nie możemy narzekać na brak rąk 
do pracy – mówiła druhna Elż-
bieta Podwójci, opiekująca się 
tego dnia gromadą „Wilczków”, 
a na co dzień ucząca się w II LO  
w Łowiczu. W akcji wzięło udział 
6 drużyn łowickiego Hufca. 

Dochód ze sprzedaży zniczy  
i wkładów uzyskany przez każdą 
z nich zostanie podzielony, gdyż 
część trafi do Hufca ZHP, gdzie 
zostanie przeznaczony na przygo-
towanie paczek świątecznych dla 
zuchów, harcerzy, ale także dzie-
ci ubogich. Pozostała część uzbie-
ranych pieniędzy zostanie w dru-
żynach, które same zdecydują  
o ich przeznaczeniu, ale będzie to 
przede wszystkim zakup pomocy 
wykorzystywanych podczas zbió-
rek. 

– Udało nam się sprzedać prak-
tycznie wszystkie znicze, któ-
re przywieźliśmy z hurtowni. 
Tym razem wzięliśmy ich jed-
nak mniej niż w roku ubiegłym 
– podsumowuje akcję hm. Kata-
rzyna Kordecka, zastępca komen-
danta Hufca ZHP Łowicz. Licze-
nie pieniędzy ze sprzedaży zniczy  
i wkładów zakończy się najpraw-
dopodobniej w najbliższy week-
end.  aa 

Bzura | Zakończenie sezonu kajakowego

Spływ z przesłaniem
Szkolny Klub Turystyki Kaja-

kowej przy Zespole Szkół Cen-
trum Kształcenia Rolniczego  
w Zduńskiej Dąbrowie zaprasza 
wszystkich chętnych do udziału  
w II Spływie Niepodległości – 
Bzura 2015.

Spływ odbędzie się na rzece 
Bzurze, 11 listopada, na odcin-
ku Strugienice – Łowicz. Zbiórka 
uczestników o 10.00 na parkingu 
przy moście w Strugienicach. 

Osoby zdecydowane na wzię-
cie udziału w spływie proszone 

są o telefoniczne potwierdzenie 
uczestnictwa do 6 listopada w se-
kretariacie szkoły pod nr 46/838-
74-95 oraz zabranie ze sobą na 
spływ flag biało-czerwonych.

Zaproszenie na spływ jest skie-
rowane dla osób dorosłych. Klub 
ze Zduńskiej Dąbrowy dysponuje 
7 kajakami 2-osobowymi, które 
udostępni. Jeśli chętnych do wzię-
cia udziału będzie więcej, kajaki  
i ich transport chętni będą musie-
li zapewnić sobie we własnym za-
kresie.  mwk 

Sanniki | Film i koncert już w sobotę 

„Puste noce” w pałacu
Na projekcję filmu dokumen-

talnego ,,Puste noce” w reżyserii 
Witolda Brody zaprasza w sobo-
tę, 7 listopada, o godz. 15.30, pałac  
w Sannikach. Film traktuje o Pu-
stych Nocach – obrzędzie spra-
wowanym wokół zmarłej osoby, 
w którym uczestniczą rodzina, 
przyjaciele i znajomi. W domu 
zmarłego przez dwie noce sły-
chać śpiewy i modlitwy mające 
pomóc duszy w przejściu do in-
nego świata. Obrzęd ten jest przez 
niektórych mieszkańców Mazow-
sza wciąż kultywowany. Pieśni  
o śmierci, rzeczach ostatecznych, 
czy też o świętych, pochodzą  
z XVII-XVIII wieku. Filmowane 

obrzędy i bohaterowie filmu po-
chodzą z najbliższych okolic: Tu-
rzy Wielkiej, Krępy, Rumoki. Do-
kument powstał przy współudziale 
Mazowieckiego Instytutu Kultury  
w Warszawie. 

Film zostanie poprzedzony ko-
mentarzem autora Witolda Bro-
dy – skrzypka, który zajmuje się 
badaniem polskiej kultury trady-
cyjnej. Po filmie widzów czekać 
będzie jeszcze występ reżyse-
ra, który wraz z dwoma śpiewa-
kami zaprezentuje pieśni XVII  
i XVIII-wieczne. Muzycy wyko-
nają je z towarzyszeniem instru-
mentów z epoki, np. liry korbowej, 
portatywu, basów itp.  mak 

Budy Grabskie | cmentarz wojenny 

Pogrzeb po 100 latach
W piątek, 6 października,  

o godzinie 10.00, na cmentarzu 
wojennym z I wojny światowej  
w Budach Grabskich pod Skier-
niewicami odbędzie się pochówek 
szczątków ludzkich, które zostały 
odnalezione w Bolimowskiej Wsi 
w okresie letnim, w czasie przebu-
dowy Drogi Wojewódzkiej nr 705.

Jak dowiedzieliśmy się od Wo-
jewódzkiego Konserwatora Za-
bytków w Skierniewicach Kata-
rzyny Stareckiej, chodzi o kości 
5 osób, które po pozostałościach 
wyposażenia zostały zidentyfi-
kowane jako żołnierze rosyjscy. 
Szczątki odnaleziono w czasie 
prac ziemnych wykonywanych  
w ramach przygotowań do budo-
wy ronda w Bolimowskiej Wsi.

Odnalezienie żołnierskich 
szczątków nie jest niczym nie-

zwykłym, w rejonie tym toczy-
ły się bowiem ciężkie boje po-
między Rosjanami i Niemcami, 
a front utknął nad Rawką na kil-
ka miesięcy. Prace archeologicz-
ne prowadzone w ostatnim czasie  
w rejonie lesistym po tej samej 
stronie Rawki, udowodniły, że 
płytko pod powierzchnią ziemi 
można natknąć się na niepogrze-
bane szczątki żołnierzy. Starec-
ka tłumaczy to faktem, że śmierć 
spotykała ludzi w tym rejonie  
w sposób gwałtowny, ziemia była 
co chwilę orana przez pociski ar-
tyleryjskie. Ciała, których nie za-
brano szybko po postrzale, zosta-
wały na polu bitwy przysypane 
ziemią. Można powiedzieć, że 
cały ten rejon jest jednym wielkim 
cmentarzyskiem – powiedziała 
nam. tb

Gimnazjaliści z „Dwójki” dołączyli do kwesty na rzecz ratowania 
grobów. Od lewej: Jan Wiśniewski, Mateusz Wosiewicz, Michał Sierota, 
Arkadiusz Wieteska i wicedyrektor Krystyna Kucharska. 

Osoby, które zechciały wesprzeć akcję, wrzucając choćby niewielką sumę do puszki, otrzymywały od 
kwestarzy pocztówkę z informacją o akcji PTTK. 
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uzyskana kwota  
jest nieco niższa  
niż w latach ubiegłych, 
ale nie bierzemy 
udziału w żadnym 
wyścigu.

Jacek Rybus

Rzut OKieM | TYSZKiEWicZ W PAŁAcu
26 października Muzeum  
w Nieborowie i Arkadii gościło  
w pałacu Radziwiłłów ekipę filmową, 
która w jego wnętrzach i w otoczeniu 
parku kręciła materiał, który znajdzie 
się w programie pt. „Polska Filmowa” 
– będzie on emitowany w kwietniu na 
antenie Discovery canal Plus. Wraz  
z ekipą na terenie muzeum gościli: 
aktorka Beata Tyszkiewicz, która zagrała 
w „Popiołach”, „Wielkiej miłości Balzaka” 
oraz „Lalce”, a także Krzysztof Gradowski 
– reżyser Akademii Pana Kleksa. 
Wszystkie filmy w części nagrywane były 
w pałacu w Nieborowie. Oboje będą 
opowiadać o pracy na planie filmowym  
i wrażeniach z pobytu w pałacu. tbM
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Łowicz | Noc Świętych lepsza od halloween 

Ogłosili, że wolą niebo!
Tańcem i donośnym 
śpiewem wielbili Boga 
uczestnicy spotkania pod 
hasłem „Wolę niebo!”  
w kościele p.w. Chrystusa 
Dobrego Pasterza  
w Łowiczu. Wiele osób 
zdecydował się wybrać 
Noc Świętych zamiast 
Halloween.

Tego jeszcze w kościele nie 
było. W przeddzień Wszyst-
kich Świętych, w czasie, który 
kojarzy nam się z zadumą i no-
stalgią za tymi, którzy odeszli,  
w kościele na Bratkowicach zor-
ganizowano modlitewne czuwa-
nie pod hasłem „Wolę niebo!”, 
w trakcie którego do wielbienia 
Boga śpiewem i tańcem zachę-
cali członkowie grupy modlitew-
nej Emmanuel i dzieci ze scholi 
dziecięco-młodzieżowej działają-
cej przy parafii Dobrego Pasterza. 

– Nie jest prawdą, że Noc 
Świętych jest konkurencją dla 
Halloween, tak jak nie jest praw-
dą, że złe duchy mogą konkuro-
wać z Panem Bogiem – mówił 
ks. Jacek Zieliński, wikariusz 
przewodniczący spotkaniu. 

Noc Świętych skierowa-
no przede wszystkim do dzieci  
i młodzieży przygotowujących 
się do sakramentu bierzmowania 
oraz Światowych Dni Młodzieży, 
ale na spotkanie licznie przybyli 
parafianie w różnym wieku. 

Modlitewne czuwanie w ko-
ściele na Bratkowicach odby-

wało się pod hasłem „Wolę nie-
bo!”, a patronował mu autor tych 
słów, św. Filip Neri, w którego 
wcielił się Bartłomiej Golisz ze 
wspólnoty Emmanuel. W trak-
cie swojego wystąpienia przypo-
mniał sylwetki innych świętych, 

a wśród nich patronki diecezji ło-
wickiej, błogosławionej Bolesła-
wy Lament, św. Wiktorii, św. Jó-
zefa Kalasancjusza – założyciela 
zakonu ojców pijarów, jezuickie-
go męczennika św. Andrzeja Bo-
bolę i wreszcie świętego Waw-

rzyńca. Ich relikwie ustawiono 
w sercu świątyni, przed ołtarzem. 
Tej nocy nie było mszy świętej,  
a liturgia słowa. – Zgromadzili-
śmy się tutaj, żeby uzmysłowić 
sobie, że wszyscy możemy być 
święci – mówił ks. Jacek Zieliń-

ski. W trakcie kazania głosił, że 
nie jest łatwo być dzisiaj świę-
tym, ale święci, których wspomi-
namy, też nie mieli łatwej drogi 
do świętości. 

Podkreślił, że najważniejsze 
jest, aby posiadać cel, bo wtedy, 
nawet jeśli się „potykamy”, to bę-
dziemy potrafili się podnieść i da-
lej do niego dążyć. 

Wolę niebo!
Te słowa padały w czasie 

nocnego czuwania wielokrot-
nie. Parafianie, zachęceni przez 
członków grupy modlitewnej 
Emmanuel, włączyli się w śpiew 
ku czci Boga, a z czasem co-
raz odważniej powtarzali układy 
choreograficzne prezentowane 
przez charyzmatyczne animator-
ki – Karolinę, Weronikę i Olę. 
Taneczny orszak z ks. Jackiem 
Zielińskim ruszył w głąb kościo-
ła, by ośmielić parafian do tańca. 

– Chcieliśmy pokazać, że ko-
ściół jest miejscem nie tylko dla 
dorosłych, ale także, a może 
przede wszystkim dla dzieci  

i młodzieży, a Boga można wiel-
bić śpiewając i tańcząc – mówi 
Karolina Kołodziejska ze wspól-
noty modlitewnej Emmanuel, 
która funkcjonuje przy parafii od 
roku, ale jest to pierwsze spotka-
nie na tak dużą skalę, jakie zorga-
nizowała. Nie zamierzają jednak 
na nim poprzestać, gdyż wkrót-
ce planują wystartować z cyklem 
piątkowych spotkań modlitew-
nych o formule podobnej do tej 
którą zaprezentowali w trakcie 
Nocy Świętych. 

Pantomima jako  
środek wyrazu 
Żeby nakłonić zgromadzonych 

w świątyni wiernych do refleksji 
nad świętością, członkowie pa-
rafialnej wspólnoty zaprezento-
wali pantomimę, w trakcie któ-
rej przedstawili walkę człowieka 
z pokusami i nałogami czyha-
jącymi nań we współczesnym 
świecie. Młodzi aktorzy prze-
konywali, że tę nierówną walkę  
z uzależnieniami od alkoholu, 
narkotyków i pogonią za pienią-
dzem można wygrać tylko dzięki 
głębokiej wierze. W swojej scen-
ce pokazali, że kiedy młody czło-
wiek był już w szponach złych 
duchów, które zakładały mu pętlę 
na szyję, uratował go Bóg. 

Niezwykle wymownym punk-
tem sobotniego spotkania „Wolę 
niebo!” były świadectwa dwóch 
młodych dziewczyn z parafialnej 
wspólnoty, wolontariuszek Świa-
towych Dni Młodzieży, Karoli-
ny Kołodziejskiej i Aleksandry 
Jaros, które opowiedziały o tym, 
jak wiele zmieniło się w ich życiu 
dzięki rekolekcjom ewangeliza-
cyjnym „Młodzi na maxa”. Ka-
rolina i Ola przyznały, że mimo 
iż pochodzą z katolickich rodzin, 
w których od zawsze uczęszczało 
się do kościoła, to dopiero od cza-
su rekolekcji poczuły, że ich wia-
ra stała się dojrzała. 

Dzieci z parafii licznie odpo-
wiedziały na apel, aby przebrać 
się za wybranych świętych. Naj-
popularniejsze okazały się stroje 
św. Józefa i Maryi, ale i aniołów, 
św. Wiktorii, Agaty, św. Frani-
ciszka i Jerzego. Pojawił się też 
św. Mikołaj.  aa 

Łowicz | Z życia Kościoła

Czytajcie Pismo Święte, by zrozumieć podstawy wiary
Wprowadzeniem na temat 

tego, dlaczego warto osobiście 
czytać Biblię, ksiądz Sylwester 
Łajszczak z parafii katedralnej  
w Łowiczu rozpoczął 18 paździer-
nika cykl siedmiu katechez-kon-
ferencji biblijnych, jakie odbywać 
się będą w kolejne niedziele przed 
mszami św. o godzinie 9.00.

– Pismo Święte nie jest zarezer-
wowane do czytania tylko w ko-
ściele na mszy świętej. Jeśli jeste-
śmy w grupie, też możemy sięgać 
po Pismo Święte. Niejednokrotnie 
film, który zawiera jakieś treści bi-
blijne, okazuje się bardzo popu-
larny. Wszyscy chcą zobaczyć, co 
Kościoł ukrywa, a tak naprawdę 
nikt nie chce sam usiąść do tego 

Pisma Świętego. To nie chodzi  
o to, żebyśmy znali język hebraj-
ski, aramejski czy grecki i czytali 
oryginalne teksty Pisma Święte-
go. Chodzi o to, że jeżeli ja biorę 
Pismo Święte, to wiem, że Bóg 
chce coś do mnie powiedzieć, że 
tak naprawdę to słowo ma moc 
dać mi wiarę i pokazać, co jest  
w moim życiu ważne – przekony-
wał kapłan, który sam jest zapalo-
nym biblistą, absolwentem École 
Biblique w Jerozolimie i Papie-
skiego Instytutu Biblijnego. 

Ks. Łajszczak zdaje sobie spra-
wę, że wierni w czytaniu Biblii 
mogą napotykać na wiele pro-
blemów, choćby spowodowanych 
nieznajomością warunków geo-

graficznych, historycznych oraz 
okoliczności społeczno-politycz-
nych, w jakich święte księgi chrze-
ścijaństwa były spisywane. Warto 
uświadomić sobie, że powstawa-
ły one na przestrzeni od XII wie-
ku przed narodzeniem Chrystusa 
do prawie stu lat po Chrystusie. 
Bez znajomości tego szerokiego 
kontekstu, nawet posługując się 
wydaniem Biblii z komentarzem, 
trudno niekiedy powiązać opisane 
wydarzenia z faktami historyczny-
mi i odczytać ich wielopłaszczy-
znowe znaczenie. 

Poprzez lekturę w grupie  
i z udziałem np. księdza (choć nie 
jest to warunek konieczny), zro-
zumienie Pisma Świętego może 

być łatwiejsze dla poszczególnych 
wiernych, a stąd krok do osobistej 
lektury, choćby 5-10 minut dzien-
nie. To także, jak przekonuje ks. 
Sylwester, forma modlitwy, ale 
nie takiej, w której to wierny mo-
nologuje do Boga, tylko odwrot-
nie – otwiera się na jego słowa. 

Duchowny jest przekonany, że 
Biblia ma taką moc, że nawet je-
żeli ktoś czyta ją początkowo nie-
szczególnie rozumiejąc treść, ale 
regularnie i z zaangażowaniem, to 
po pewnym czasie przyjdzie taki 
moment, kiedy przekaz zacznie 
układać mu się w zrozumiałą ca-
łość i łączyć się z homilią wysłu-
chiwaną w kościele, ze słowami 
papieża i innych ludzi Kościoła. 

Pierwszej katechezy biblijnej  
w katedrze wysłuchało około 
dwustu wiernych. Ksiądz liczy na 
to, że przynajmniej część z nich 
udało mu się przekonać do bliż-
szego poznania Pisma Świętego. 
Docelowo marzy mu się utwo-
rzenie przy katedrze koła biblij-
nego (a może nawet dwóch: dla 
dorosłych i dla młodzieży), które 
spotykałoby się, by wspólnie stu-
diować te najważniejszą księgę 
chrześcijaństwa. Takie koło kie-
dyś istniało, ale z uwagi na zniko-
mą liczbę zainteresowanych, idea 
upadła.

To, czy teraz w parafii znajdzie 
się potencjał do zawiązania takiej 
grupy, okaże się po zakończe-
niu rozpoczętego cyklu 25-mi-
nutowych konferencji. Będą się 
one odbywały w kolejne niedzie-
le przed mszą świętą o godzinie 
9.00. ewr 

Pomysłodawca katechez 
biblijnych w katedrze.  
Ks. Sylwester Łajszczak  
namawia wiernych  
do czytania Pisma Świętego.
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Nie jest łatwo  
być świętym,  
ale święci, których 
wspominamy,  
też nie mieli łatwej 
drogi do świętości.

W pantomimie członkowie wspólnoty emmanuel zaprezentowali walkę sił dobra i zła o duszę człowieka. W tle można zobaczyć relikwiarze 
ustawione w sercu świątyni, czyli tuż przed ołtarzem.

Gitarowe dźwięki w wykonaniu chóru zachęcały do uwielbiania Boga. Wiele dzieci z parafii zdecydowało się przebrać za świętych. 
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Łowicz | Zaproszenie do ŁOK

Koncert patriotyczny oraz 
wiersze Joanny Bolimowskiej

11 listopada o godz. 16 w Ło-
wickim Ośrodku Kultury odbę-
dzie się koncert z okazji Dnia Nie-
podległości w wykonaniu Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki oraz Miej-
sko-Strażackiej Orkiestry Dętej, 
które będą występować naprze-
miennie. Zapowiadać je będzie 
historyk Zbigniew Zagajewski, 
który będzie mówił także o wy-
darzeniach związanych z 11 listo-
pada 1918 roku, genezie wyko-
nywanych utworów żołnierskich 
i patriotycznych – tych bardzo 
znanych i tych niemal zapomnia-
nych. 

Przy okazji koncertu zaplano-
wano również promocję publika-
cji pt. „Dziedzictwo księżackie”, 
którą ŁOK wydał w ramach Ma-
łych Grantów – w łowickiej Poli-
grafii zamówił 400 sztuk. Znala-
zło się w niej 15 wierszy autorstwa 
łowickiej poetki ludowej Joanny 
Bolimowskiej, zobrazowanych 
wycinankami Marii Stachnal. 

Jak nam powiedziała poetka, 
w publikacji znalazło się 12 wier-
szy niepublikowanych oraz trzy, 
które wcześniej ukazały się dru-
kiem: „Matkom partyzantów”, 
„Łowickiemu harmoniście” i „Ło-
wickie róże”. Kryterium doboru 
była bowiem tematyka łowickie-
go dziedzictwa kulturowego. 

Jak trafnie we wstępie do pu-
blikacji napisała Marzena Koza-
necka-Zwierz, dyrektor Muzeum 
w Łowiczu, pani Joanna opisu-
je ważne wydarzenia w życiu ło-
wiczan, przybliża znane postacie 
historyczne, skłania do refleksji 
na temat przemijania, zachęca 
do wychowania młodzieży w pa-
triotyzmie i szacunku do tradycji.

Na promocji wystąpi Zespół 
Śpiewaczy Ksinzoki, który za-
śpiewa i pomoże Joannie Boli-
mowskiej prezentować jej twór-
czość. Tomik wierszy otrzyma 
bezpłatnie każdy, kto przyjdzie 
na to podwójne wydarzenie.  mwk

Łowicz | Ślubowanie klas i w Szkole Muzycznej 

Co znaczy wziąć ślub ze szkołą
28 pierwszaków  
z Samorządowej Szkoły 
Muzycznej w Łowiczu 
złożyło w sobotę,  
24 października 
ślubowanie.  
Uroczystość odbyła się  
w sali koncertowej szkoły 
przy ul. Mickiewicza,  
w obecności nauczycieli, 
starszych kolegów 
i rodziców.

Młodzi adepci świata muzyki 
zostali pasowani na ucznia przez 
dyrektor Joannę Sylwestrzak przy 
pomocy „berła muzycznego” 
– jak dyrektor placówki nazwa-
ła duży klucz wiolinowy. Potem 
rozpoczął się koncert, w którym 
wystąpili także uczniowie klas II. 
Wyśpiewali m.in. zabawną pio-
senkę o pierwszakach, którzy się 
bali wziąć „ślub ze szkołą”.

– Musisz przyrzec, że bez prze-
rwy będziesz dbał o pani nerwy, 
będziesz uczył się starannie, za-
chowywał nienagannie. Gdy umo-
wa taka stanie, to jest właśnie, to 

jest właśnie ślubowanie – brzmiał 
refren piosenki, która wyjaśnia-
ła najmłodszym uczniom, o co 
w ślubowaniu chodzi. 

Obecny rok szkolny jest dla Sa-
morządowej Szkoły Muzycznej 
drugim rokiem funkcjonowania. 
Przyjętych zostało 28 uczniów, 
którzy uczą się gry na fortepianie, 
skrzypcach, gitarze, wiolonczeli, 
flecie poprzecznym, klarnecie czy 
trąbce. Joanna Sylwestrzak mówi, 

że cieszy ją takie bogactwo instru-
mentów. Podkreśla też, że zainte-
resowanie naborem było równie 
duże, jak przed rokiem, gdy przy-
jęto 24 osoby. Wtedy też powstał 
oddział „0”, w którym nie ma 
jeszcze gry na instrumencie, tylko 
zajęcia rytmiczne. Kilkoro dzieci 
z tego oddziału zostało przyjętych 
do klasy I. Także wszyscy ucznio-
wie z klasy I, którzy wystąpili na 
sobotnim koncercie po ślubowa-

niu – 11 solistów i klasowy chór, 
zaprezentowali to, czego nauczyli 
się w ciągu zaledwie 2 miesięcy. 

Co do liczebności klas, to warto 
dodać, że w szkołach muzycznych 
obligatoryjnie do klasy przyjmo-
wanych jest po 12 uczniów, jed-
nak za zgodą Ministerstwa Edu-
kacji można większych ich liczbę 
do 16. 

Zdaniem dyrektor łowickiej 
placówki 16-osobowa grupa była-
by zbyt liczna, dlatego ze względu 
na duże zainteresowanie wystąpi-
ła o zmniejszenie tej liczby do 14, 
na co otrzymała zgodę. Dlate-
go możliwe było przyjęcie 28 
uczniów do dwóch klas I. Oprócz 
tego powstał 13-osobowy oddział 
„0”. – Szkoła się zapełnia, ale 
mamy jeszcze możliwości rozwo-
ju – deklaruje dyrektorka. Pytana 
o godziny pracy odpowiada, że za-
jęcia zaczynają się o takiej porze, 
o której uczeń jest w stanie dotrzeć 
na ul. Mickiewicza – najwcześniej 
po godz. 12. Najdłużej trwają do 
godz. 19.30 – tak jest w czwartki. 

Kolejny większy koncert z 
udziałem klas I i II Samorządowej 
Szkoły Muzycznej będzie poświę-
cony Bożemu Narodzeniu.  mwk

Łowicz | Towarzystwo Dom Ludowy
Wspomnienie o Goździkiewiczu

21 listopada o godz. 16 w swojej 
sali konferencyjnej przy ul. Pijar-
skiej 1 w Łowiczu Towarzystwo 
Dom Ludowy organizuje wie-
czór wspomnień na temat swoje-
go aktywnego działacza Ludomi-
ra Goździkiewicza (1935-2014). 

Podczas spotkania przypo-
mniana będzie jego bogata dzia-
łalność i pokazany film o nim. 
Organizatorzy zaprosili rodzinę 
i liczą na jej przybycie. Do wzięcia 
udziału w spotkaniu zaproszone 
są osoby, które chcą powspominać 

pana Ludomira lub dowiedzieć się 
więcej o nim od jego przyjaciół. 

Ludowmir Goździkiewicz był 
z wykształcania zootechnikiem, 
wieloletnim dyrektorem Stacji 
Unasienniania Zwierząt w Łowi-
czu, działaczem społecznym, lu-
dowym i posłem na Sejm. Był też 
miłośnikiem folkloru Ziemi Ło-
wickiej – współtwórcą Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki, jednym 
z organizatorów niezapomniane-
go benefisu Janusza Kaźmiercza-
ka w 2012 roku.  mwk 

Łowicz | 80. rocznica śmierci Karola Rybackiego

Promocja reprintu wydawnictwa Rybackiego
„Jaśko Badylów, obraz scenicz-

ny w 3-ch odsłonach z życia chło-
pów Księstwa Łowickiego” au-
torstwa P. Puczyńskiego, wydany 
w 1925 roku w Łowiczu w dru-
karni Karola Rybackiego, docze-
kał się reprintu. 

Powiatowa Biblioteka Publicz-
na w Łowiczu, przy udziale fi-
nansowym Łowickiego Ośrodka 
Kultury oraz Gminnej Biblioteki 
w Nieborowie wykonała reprint 
w nakładzie 700 sztuk, które zo-
staną podzielone pomiędzy te trzy 

placówki. Wydawnictwo to jeden 
z elementów trwającego Roku 
Karola Rybackiego, który ogłosił 
łowicki PTTK z okazji 80. rocz-
nicy jego śmierci. PBP zaprasza 
do swojej siedziby na 6 listopada 
o godz. 16.30 na promocję reprin-

tu, wystawę archiwaliów związa-
nych z Rybackim z zasobów Ar-
chiwum Państwowego Miasta 
Stołecznego Warszawy, Oddział 
w Łowiczu oraz z kolekcji Zdzisła-
wa Kryściaka. Wystawę uzupełnią 
skany pocztówek wydanych przez 
Karola Rybackiego, których orygi-
nały udostępnić mają Edward Mi-
ziołek, Andrzej Chmielewski i Jan 
Ruciński. Wstęp jest wolny.  mwk

tegoroczne pierwszaki jeszcze przed koncertem, podczas ślubowania. 
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Łowicz | Spotkanie w Gimnazjum nr 1

Sentymentalny wieczorek poetycki
27 października uczniowie 
i nauczyciele z Gimnazjum 
nr 1 wspólnie czytali 
wiersze łowickich poetek, 
Krystyny Kunikowskiej 
i Krystyny Czerwińskiej.

Nastrojowy międzypokolenio-
wy wieczór sentymentalno-po-
etycki, zorganizowany w stołówce 
szkoły przez uczniów i Klub Se-
niora „Radość”, otworzyła pio-
senka „To były piękne dni” w wy-
konaniu chóru działającego przy 
klubie. Następnie dyrektor Jolan-
ta Urbanek, wraz z nauczycielka-
mi i uczniami szkoły recytowała 
wiersze łowickich poetek. Mię-
dzy występami odtwarzano na-
strojowe piosenki Czesława Nie-
mena, Magdy Umer, Skaldów 
i Małgorzaty Ostrowskiej. W trak-
cie spotkania Krystyna Czerwiń-
ska zaprezentowała swój wiersz 
pt. „Smutki i radości”, Anna Bie-

guszewska, przewodnicząca klu-
bu, recytowała utwór nieznanego 
autora, natomiast Krystyna Kuni-
kowska przeczytała swój wiersz 
pt. „Bądź mi muzą”. Prezentowa-
ne teksty były związane z jesienią, 
a ich tematyka oscylowała wokół 
przemijania życia.

Spotkania seniorów z młodzie-
żą w Gimnazjum nr 1 odbywają 
się regularnie, kilka razy w roku. 
Okazją do zorganizowania kolej-
nego wieczorku okazała się trwa-
jąca jesień. Wcześniej podobny 
odbył się na wiosnę. Anna Biegu-
szewska przypomina, że podczas 
takich spotkań seniorzy i ucznio-
wie szkoły wspólnie czytają wier-
sze i śpiewają, co zacieśnia więź 
pomiędzy klubem i szkołą.

Przewodnicząca podkreśliła: 
– Nasz klub od lat jest zaprzy-
jaźniony z Gimnazjum nr 1. Se-
niorzy biorą udział we wszyst-
kich uroczystościach tej placówki, 

a szkolna młodzież zapewnia nam 
oprawę muzyczną na wszystkie 
imprezy. Poza tym pragnę zazna-
czyć, że dyrektor jest przyjaciółką 
Klubu Seniora.

Krystyna Kunikowska powie-
działa nam, że to nie jest pierw-
szy tego typu wieczorek. Poetki 
regularnie recytują swoje wiersze 
na deskach łowickiego kinoteatru. 
Jednak nie kryła radości i wzru-
szenia z powodu odczytywania jej 
tekstów przez młodzież i nauczy-
cieli szkoły. Było to dla niej wy-
jątkowe przeżycie, tak samo jak 
dla uczniów pierwszej klasy gim-
nazjum, którzy mierzyli się z jej 
wierszami. 

Na wieczorku prócz członków 
klubu, pedagogów i młodzieży, 
pojawili się radni i zastępca bur-
mistrza Bogusław Bończak. Po-
etycko-sentymentalne spotkanie 
zakończyło się poczęstunkiem dla 
wszystkich gości.  mg

Sentymentalny wieczorek poetycki w Gimnazjum nr 1. Od prawej: dr Gabriela Drabik, z-ca burmistrza 
Bogusław Bończak, Krystyna Kunikowska i Krystyna czerwińska.
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ŁOK | Konkurs wokalny w Łęczycy

Wielki sukces Studia Piosenki
Podczas VIII 
Ogólnopolskiego Konkursu 
Piosenki „Mikrofon dla 
każdego” w Łęczycy  
aż trzy nagrody trafiły 
w ręce reprezentantek 
łowickiego Studia Piosenki.

W tym roku łęczycki Dom 
Kultury po raz ósmy gościł dzieci 
i młodzież, chcących zaprezento-
wać swoje umiejętności wokalne 
przed szerszą publicznością. Prze-
słuchania rozpoczęły się w so-
botę, 24 października o godzinie 
10 w sali widowiskowej łęczyckie-
go ośrodka.

W konkursie wzięło udział 
50 solistów i zespołów wokal-
nych. Opłata za udział w przeglą-
dzie wyniosła 10 złotych od każ-

dej osoby. Konkurs miał formułę 
otwartą, a repertuar był dowolny. 
Organizatorzy jednak zastrzegli, 
że uczestnicy nie mogą śpiewać z 
playbacku. Wykonawcy występo-
wali w 3 kategoriach wiekowych. 
Wśród przesłuchiwanych były re-
prezentantki Studia Piosenki dzia-
łającego przy Łowickim Ośrodku 
Kultury, które wyśpiewały aż trzy 
nagrody. Patrycja Jakubiak zdoby-
ła Grand Prix za wykonanie pio-
senki „Matulu, matulu”. 

W kategorii solistów 12-15 lat 
pierwsze miejsce zajęła Malwina 
Wojciechowska, wykonując utwór 
Lary Fabian „Jestem chora” (oryg. 
Je suis malade), natomiast w kate-
gorii powyżej 16 lat zwycięży-
ła Agata Wolff, śpiewając utwór 
Adele „One and Only”. Nagroda-
mi w konkursie były profesjonal-

ne mikrofony, statuetki i dyplomy 
dla wszystkich laureatów.

Karina Sędkowska-Staszewska, 
instruktor muzyki i prowadząca 
studio, nie kryła, że jest dumna 
z tak ogromnego sukcesu swoich 

podopiecznych. Jak zaznaczyła, 
jej uczennice co rusz odnoszą nie 
tylko ogólnopolskie, ale między-
narodowe sukcesy w konkursach 
wokalnych.

Nagrodzona Malwina Woj-
ciechowska powiedziała nam, że 
w ostatnim czasie bardzo czę-
sto bierze udział w konkursach 
wokalnych, nawet raz w tygo-
dniu. Jest też bardzo zadowolona 
ze swoich osiągnięć i podkreśla, 
że każda wygrana jest dla niej 
bardzo cenna. Aktualnie Malwi-
na Wojciechowska i Agata Wolff 
przygotowują się do finałowego 
występu podczas Ogólnopolskie-
go Festiwalu Dzieci i Młodzieży 
„Tęczowe piosenki Jana Wojda-
ka”, który odbędzie się 7 listopada 
w Nowohuckim Centrum Kultury 
w Krakowie.  mg

Agata Wolff – zdobywczyni i 
miejsca w kat. powyżej 16 lat.
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Rzut OKieM | NiE TYLKO KWiATY

Do końca roku w filii Miejskiej Biblioteki przy ul. Podrzecznej  
w Łowiczu można oglądać obrazy olejne oraz rysunki wykonane przez 
artysty plastyka Jerzego Dołhania z Łowicza. Pan Jerzy prowadzi 
dziecięcą grupę plastyczną „Akwarelki” działającą przy Łowickim 
Ośrodku Kultury. Na ścianach biblioteki oraz na sztalugach pomiędzy 
bibliotecznymi regałami można obejrzeć ponad 30 prac z różnych 
okresów. Są tam martwe natury, portery, pejzaże oraz szkice i rysunki itp. 
– Zachęcam do oglądania, licząc, że nie będzie zbyt wielu słów krytyki  
– mówił podczas otwarcia wystawy, 28 października, autor. mak 
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Łowicz | Spotkanie z laureatami nagrody „Łowickie”

Wędrówka po kartach kalendarza
W piątkowy wieczór,  
30 października, w Centrum 
Kultury, Turystyki 
i Promocji Ziemi Łowickiej 
odbyło się spotkanie  
z przedstawicielami 
dwóch łódzkich instytucji, 
będących laureatami 
nagrody Marka Regionalna 
„Łowickie”, które 
zaprezentowały się  
na kartach powiatowego 
kalendarza na 2015 rok.

Na spotkanie przyjechali Zbi-
gniew Frączyk – dyrektor Regio-
nalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Łódzkiego, Iza-
bela Rucińska – redaktor naczel-
na Kwartalnika Krajoznawcze-
go PTTK w Łodzi „Wędrownik” 
oraz Andrzej Danowski – dyrektor 
Centrum Fotografii Krajoznaw-
czej PTTK w Łodzi, które jest wy-
dawcą kwartalnika. 

Przedstawiciele wspomnianych 
instytucji wystąpili na kartach po-
wiatowego kalendarza na 2015 
rok, w miesiącach sierpień i paź-
dziernik. Zdjęcia wykonano na 
placu Manufaktury, gdzie mieści 
się Punkt Informacji Turystycz-
nej Regionalnej Organizacji Tury-
stycznej Województwa Łódzkiego 
– karta kalendarza na październik 
oraz we wnętrzach siedziby Cen-
trum Fotografii Krajoznawczej  
– karta kalendarza na sierpień. 

W spotkaniu uczestniczy-
ło kilka osób zainteresowanych 
współpracą łódzkich instytucji  
z Łowiczem oraz kwartalnikiem 
„Wędrownik”, wydawnictwem 
łódzkiego Centrum Fotografii 
Krajoznawczej PTTK, który moż-
na było otrzymać nieodpłatnie. 

Zaproszeni goście przybliży-
li działalność reprezentowanych 
przez siebie instytucji, a dla ło-
wickiego centrum przekazali nie-
typowy prezent. – Otrzymaliśmy 
pierwszy japoński przewodnik, 
który czyta się od tyłu. W atrak-
cjach polecanych przez Japończy-
ków, jako jedyna atrakcja z woje-
wództwa łódzkiego, znalazł się 
Łowicz – pochwaliła się Kata-
rzyna Słoma, dyrektora Centrum 
Kultury, Turystyki i Promocji Zie-
mi Łowickiej.

Spotkanie jest częścią cyklu 
spotkań z firmami i instytucjami, 
które współpracowały przy po-
wstawaniu powiatowego kalenda-
rza.  aa 

Goście przywieźli prezent  
– japoński przewodnik.

Łowicz | Dla uczniów i dla całych rodzin

Warsztaty patriotyczne
Na trzy dni przed Świętem Nie-

podległości, 8 listopada, Muzeum 
w Łowiczu przeprowadzi rodzin-
ne warsztaty „Świętujemy Nie-
podległą”. Będą one prowadzo-
ne w dwóch grupach, zaczną się  
o godz. 11 i 13. Program składa się 
z dwóch części. Pierwszą będzie 
prezentacja eksponatów zwią-
zanych z niepodległością i teo-
retyczne wprowadzenie w temat 
ustanowienia 11 listopada świę-
tem narodowym. Drugą częścią 
będą zajęcia plastyczne, w cza-
sie których uczestnicy wykona-
ją zakładki do książek i kokardy  
w barwach narodowych. Udział 
należy zgłaszać telefonicznie  
w muzeum. Koszt 6 zł od osoby. 

Oprócz tego, Muzeum w Ło-
wiczu organizuje też lekcje hi-
storyczne „Łowicz w drodze 

do Niepodległej”, kierowane do 
uczniów gimnazjów i szkół po-
nadgimnazjalnych. W trakcie za-
jęć przedstawione zostaną zagad-
nienia związane z odzyskaniem 
niepodległości, ze szczególnym 
uwzględnieniem Łowicza. Omó-
wiona zostanie m.in. działalność 
różnorodnych politycznie środo-
wisk polskich, ich koncepcje or-
ganizacji przyszłego państwa oraz 
strategie walki o ich urzeczywist-
nienie, postawy mieszkańców wo-
bec wydarzeń 1918 r. Lekcje bę-
dzie realizowana w oparciu o stałą 
ekspozycję i wzbogacone prezen-
tacją multimedialną. Obowiązują 
wcześniejsze zapisy telefoniczne. 
Lekcje będą organizowane przy-
najmniej kilka razy, w listopadzie 
obowiązuje na nie promocyjna 
cena – 2 zł od osoby.   tm

Skierniewice
Wystawa stroju 
łowickiego

Muzeum w Łowiczu działa nie 
tylko na terenie powiatu łowickie-
go. Wystawa „Łowicki strój ludo-
wy – tradycja żywa” wędruje jako 
ekspozycja czasowa po różnych 
instytucjach. 

Wystawa była już prezen-
towana w Miejskiej Bibliote-
ce Publicznej w Skierniewicach  
i w GOKiS w Lipcach Reymon-
towskich. Od 5 do 25 listopada 
można ją oglądać w Regionalnej 
Akademii Twórczej Przedsiębior-
czości w Skierniewicach. Do Mu-
zeum w Łowiczu eksponaty po-
wrócą 1 grudnia, a do 24 stycznia 
2016 r. będzie je można oglądać  
w formie czasowej ekspozycji. 
Eksponaty tworzące wystawę po-
chodzą ze zbiorów łowickiego 
muzeum.    tm

Warszawa | Poetyckie Laury dla Bolesława Sawickiego

Wieczny lęk żywych
II nagrodę w VI ogólnopolskim Konkursie 
Poetycko-Prozatorskim „Puls Słowa”, 
organizowanym dla środowiska lekarskiego, 
zdobył 11 października Bolesław Sawicki, lekarz 
rodzinny z Soboty, mieszkający w Łowiczu.

Konkurs organizowano w ra-
mach 44. Warszawskiej Jesieni 
Poetyckiej, a wręczenie nagród 
odbyło się w auli Domu Literatu-
ry na Krakowskim Przedmieściu.

Jego sylwetki nie trzeba na-
szym czytelnikom przedstawiać, 
o jego twórczości pisaliśmy na 
naszych łamach kilkakrotnie. Sa-
wicki tworzy od wielu lat, jego 
wiersze to wyraz wewnętrznej, 
dojrzałej refleksji nad życiem.  
W konkursie zaprezentował ze-
staw kilku wierszy pisanych  
w ostatnich latach i miesiącach. 
Tematyka tych utworów jest nie-
mal bez wyjątku związana z ży-
ciem i śmiercią, przemijaniem, 
cierpieniem, niekiedy samotno-
ścią – a nastrój poważny, pełen 
skupienia, choć puenta niemal za-
wsze zaskoczy, postawi znak za-
pytania, nie pozostawi obojętnym. 
Tak jak w wierszu „Synu mój”:

Synu mój
Jestem słaby i ręce się trzęsą
słuch nie ten
i oczy
między ranem i wieczorną  
modlitwą
łóżkiem i telefonem
upadam
Nawet szkaplerz zbyt ciężki
Wypatruję Szymona
Synu mój czemuś mnie

To wyraźne nawiązanie do No-
wego Testamentu, charaktery-
styczne dla poezji Sawickiego. 
Niemal w każdym wierszu od-
wołania biblijne są obecne, można 
wręcz stwierdzić, że autor Biblią 
oddycha. Nie jest to twórczość re-
ligijna taka, jak to się czasem zda-
rza: słodka, prosta, jednoznaczna 

– ale jest religijna w najgłębszym 
rozumieniu tego słowa: stawiająca 
pytania, sięgająca poza łatwy ba-
nał, widząca cierpienie – a mimo 
to żyjąca nadzieją. – Biblia jest 
dla mnie bardzo ważna – przy-
znaje autor w rozmowie z NŁ. 
Sam przez wiele lat w dzieciń-
stwie i młodości był ministrantem, 
więc niemal dosłownie ocierał się 
o sacrum, potem nawet był bli-
sko ostatecznej decyzji o wstąpie-
niu do seminarium duchownego, 
wycofał się po dłuższym namy-
śle, studia medyczne też nie były 
pierwszymi, jakie zaczynał. Sło-
wem: był człowiekiem poszukują-
cym i takim pozostał. 

– U każdego, kto pisze, pozna-
je się co przeżył, jaką drogę prze-
szedł, co doświadczył, co teraz 
przeżywa – mówi. – Ja chyba ni-
gdy nie napisałem niczego w spo-
sób sztuczny, to byłoby nieszcze-
re. 

Tym, co przeżywa lekarz, są 
często lęki jego pacjentów, sto-
jących niekiedy na progu śmier-
ci. Sawicki czuje się w obowiąz-
ku mówić im prawdę, uważa to za 
ważne. – Z drugiej strony nie moż-
na zabierać nadziei, bo zawsze jest 
coś, co jeszcze można w życiu 
zrobić – jest przekonany. 

Pisze, o paradoksie, więcej  
w chwilach zagonienia, inten-
sywnej pracy, niż wtedy, gdy ma 
czas na odpoczynek. Ale to wła-
śnie logiczne: bo poezja wypływa 
z przeżycia, z doświadczenia. No-
tuje więc zdania, słowa, które wią-
żą się z daną sytuacją, niekiedy na 
kartce, serwetce, na czymkolwiek, 
co ma pod ręką. Chce łapać emo-
cje chwili, wie, że już wieczorem 
dana myśl może umknąć.

– Nie poświęcam jednak po-
ezji aż tak bardzo dużo czasu  
– zastrzega. – Przede wszystkim 
jestem lekarzem, ojcem, mężem. 
Podkreśla jednak, że pisanie wią-
że się z byciem lekarzem, bo za-
wód lekarza jest – w jego opinii  
– zawodem humanistycznym.

Podczas spotkania podsumo-
wującego konkurs, aktorka Iwo-
na Rulewicz czytała zgromadzo-
nym wiersz Bolesława Sawickiego 
„Lęk przed wiecznością”. Ten, 
który dał mu drugą nagrodę  
w konkursie. Jak w soczewce sku-
pia on w sobie wszystkie te tematy, 
którymi żyje jego poezja i świetnie 
charakteryzuje jego styl: zwięzły, 
żyjący ludzkimi pytaniami, pełen 
biblijnych odniesień – i niemal za-
wsze błyszczący efektowną, choć 
przecież krótką, puentą. 

Lęk przed wiecznością
Wygnani z Raju
na szczęście
nie jesteśmy skazani na wieczność
na Ziemi
która nawet Boga 
męczy po sześciu dniach
Nie czekamy na nią 
z utęsknieniem
a przecież otwiera bramę do życia
bardziej ekonomicznego
Kilka zniczy i kwiatów rocznie
trochę zadumy i kilka łez
i bólu tam nie ma i kłucia żył
nagroda
wieczny lęk żywych

Bolesław Sawicki 
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Ostatnie minuty przed rozpoczęciem pisania finałowych arkuszy.  
ci, którym poszło dobrze, mogą teraz niecierpliwie czekać na wyniki.
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Łowicz | Finał konkursu czytelniczego

Mierzyli się z klasykami 
polskiej literatury

28 uczniów gimnazjów i szkół 
ponadgimnazjalnych z woje-
wództwa łódzkiego wzięło udział  
w finale piątego Wojewódzkiego 
Konkursu Czytelniczego, organi-
zowanego przez Szkoły Pijarskie 
w Łowiczu przy wsparciu Wy-
działu Filologicznego UŁ oraz Bi-
blioteki Wojewódzkiej. 

Ostatni etap konkursu został 
przeprowadzony w szkole przy ul. 
Pijarskiej 29 października, teraz 
uczestnicy czekają na wyniki i na-
grody. W konkursie wzięli udział 
uczniowie wielu szkół, w większo-
ści z powiatu łowickiego, ale byli 
też goście z dalszych stron – z Ło-
dzi czy ze Zduńskiej Woli. 

Uczestnicy konkursu musie-
li przeczytać i opanować trzy 
duże powieści z klasyki polskiej 
literatury – „Quo vadis”, „Fara-
ona” i „Ziemię obiecaną”, z naci-

skiem na główny temat konkursu 
– narodziny i zmierzch dawnych 
cywilizacji. W części testowej 
odpowiadali na szczegółowe py-
tania dotyczące fabuły utworów. 
Była też część literacka, w której 
uczestnicy mieli za zadanie na-
pisanie wypracowania na jeden  
z sześciu tematów. 

Przewodniczącą jury konkur-
sowego jest dr Karolina Kołodziej  
z UŁ. Przed rozpoczęciem kon-
kursu mówiła, że przygotowane 
na konkurs zadania są na podob-
nym poziomie do tych, jakie zada-
je studentom. 

Ogłoszenie wyników konkur-
su i wręczenie nagród nastąpi 20 
listopada w nowym gmachu Wy-
działu Filologicznego UŁ przy ul. 
Pomorskiej w Łodzi. Nagrodą za  
I miejsce będzie laptop, a za dru-
gie tablet.  tm

Nieborów | Koniec sezonu turystycznego

Czas na sprzątanie
i prace konserwacyjne

1 listopada Muzeum w Niebo-
rowie i Arkadii zamknęło dla tu-
rystów dostęp do pałacu i innych 
obiektów – oranżerii w Nieboro-
wie i Świątyni Diany w Arkadii.

Kierownik działu sztuki Moni-
ka Antczak powiedziała nam, że 
po sezonie turystycznym nadszedł 
czas na gruntowne porządki oraz 
związane z nimi prace konser-
watorskie. Większości z nich nie 
można wykonać w czasie obecno-
ści turystów. Ile osób w tym roku 
zwiedziło dawne dobra Radziwił-
łów, będzie wiadomo po 1 listo-

pada. – W ubiegłym roku było to 
130 tys. osób, w tym roku dane 
będą dokładniejsze, bo zamonto-
waliśmy urządzenie, które liczy-
ło automatycznie wszystkich od-
wiedzających, także tych, którzy 
przyjeżdżali do nas w dni niebi-
letowane – powiedziała Monika 
Antczak. Przerwa w zwiedzaniu 
pałacu potrwa do końca lutego. 
Do tego czasu turyści będą mogli 
zwiedzać bezpłatnie zarówno park 
w Nieborowie, jak i park w Arka-
dii. Te udostępniane będą od godz. 
10.00, a zamykane o zmroku.  tb

Pracownia | Te-Tris, Filipek, Kenny i Placo na jednej scenie 

Hip-hopowy beat  
zatrząsł klubem

Długo kazał na siebie czekać 
Te-Tris, hip-hopowiec, który wy-
stąpił z hypemanami, w hallowe-
enowym koncercie w Klubie Pra-
cownia 31 października, którego 
organizatorem był Łowicki Ośro-
dek Kultury. 

Te-Tris ze swoją świtą wkro-
czył na scenę kilka minut po godz. 
23.00. Przywitał go tłum klubo-
wiczów, głównie młodzieży, któ-
rzy niecierpliwili się w oczekiwa-
niu na koncert rapera. Było jednak 
warto, bo Te-Tris wraz z hypmena-

mi, czyli muzkami towarzyszący-
mi mu na scenie, nakręcającymi 
atmosferę w klubie i „podbijają-
cymi” rymy, dali hip-hopowy kon-
cert na najwyższym poziomie. 

Wcześniej dla łowickiej pu-
bliczności wystąpił mniej rozpo-

znawalny, bo dopiero rozpoczy-
nający swoją karierę muzyczną 
Filipek. Zwycięzca wielu freesty-
lowych bitew nie omieszkał wy-
zwać na pojedynek reprezentan-
tów łowickiej sceny hip-hopowej. 

W szranki z raperem stanę-
li Kenny i Placo. Rywalizacja na 
„dissy” okazała się bardzo ostra, 
ale Łowiczanie nie pozostawali 
dłużni występującemu gościnnie 
Filipkowi. Bitwę z uwagą śledzi-
li klubowicze, dopingujący okrzy-
kami każdy celny diss na prze-
ciwnika. Kenny i Placo wystąpili 
na scenie Pracowni jako support 
przed muzykami. Wywołani 
przez publiczność zagrali swój 
sztandarowy kawałek „Syf”.  aa 

Łowicz | Nowa wystawa przy Zduńskiej

Samochody i ich pasjonaci
Zdjęcia prezentujące działal-

ność klubu VAG Łowicz i pa-
sję jego członków będzie moż-
na przez około miesiąc oglądać 
w Ekspozycji EV34 w bramie 
zabytkowej kamienicy przy ul. 
Zduńskiej 34. Wernisaż planowa-
no na 6 listopada na godz. 16. 

Tytuł wystawy brzmi „VAG Ło-
wicz – pasjonaci motoryzacji”. 
Autorką prac jest Anna Gejda, peł-
niąca funkcję klubowego fotogra-
fa. Do VAG Łowicz należy ona od 
2013 roku, od tego czasu uczestni-
czyła niemal we wszystkich klubo-
wych wyjazdach i przedsięwzię-
ciach, dokumentując je. Fotografii  

będzie przeszło 50. Większość  
z nich to oczywiście zdjęcia sa-
mochodów, na niektórych z nich 
zobaczymy jednak także twarze 
klubowiczów. Klub zrzesza miło-
śników aut ze słynnego saksoń-
skiego koncernu VAG (Volks-
wagen Aktiengesellschaft). Są  
w nim zarówno ludzie bardzo 
młodzi, jak i nieco starsi. Od kilku 
lat na ulicach Łowicza można cza-
sem natknąć się na ich tuningo-
wane samochody. Są to głównie 
pojazdy takich marek jak: Volks-
wagen, Audi, Seat, Skoda czy Po-
rsche. Szerszej publiczność klub 
pokazywał się też w ubiegłym  

i w tym roku podczas zlotów na 
Nowym Rynku. 

Jednym z najbardziej ak-
tywnych i lubianych przez po-
zostałych członków klubu był 
22-letni Sylwester, mieszkaniec 
Domaniewic, który 16 paździer-
nika zginął w wypadku samocho-

dowym na drodze krajowej nr 14  
w okolicach Stroniewic. To tra-
giczne wydarzenie było jedną  
z inspiracji dla otwarcia tej wysta-
wy, która ma być rodzajem hoł-
du oddanego jego pamięci przez 
Annę Gejdę oraz pozostałych 
przyjaciół z klubu.  tm

te-tris i jego hypemani rozkręcili imprezę w klubie. 
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Łowicz | Dziecięco – Młodzieżowy Zespół Ludowy Koderki

Pożegnanie tancerzy
Burmistrz Krzysztof Kaliński podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej  
29 października oficjalnie podziękował i nagrodził najstarszych członków 
Koderek, którzy zakończyli swoje wieloletnie występy w zespole.

W tym roku szeregi łowickich 
Koderek opuścili: Julia Stramik, 
Maria Dudkiewicz, Anna Kapu-
sta, Aleksandra Rożniata, Justyna 
Kurek, Julia Kędziora, Michalina 
Gładys, Grzegorz Maliszewski, 
Damian Mitek i Piotr Tomala. 

Jak powiedział nam Euge-
niusz Strycharski, kierownik gru-
py: – Pożegnanie naszych tance-
rzy przez Radę Miejską to duże 
wyróżnienie dla zespołu. Ci tan-
cerze przyszli do nas jako dzieci, 
a wyszli już jako dorośli ludzie. 
Podczas tego spotkania uczestni-
cy otrzymali dyplomy i pamiątki 
za swój wkład w rozwój łowickiej 
kultury.

Kierownik zespołu przyznał, 
że powodem odejścia tej gru-
py są przede wszystkim zmiany  
w życiu jej członków – 3 osoby 
poszły na studia, pozostałe mają 
inne obowiązki, wchodzą w doro-
słość, przygotowują się do matu-
ry. Strycharski podkreślał również 
prestiż wynikający z przynależno-
ści do dziecięco – młodzieżowego 
zespołu ludowego:

– Udział w Koderkach to 
przede wszystkim duży zaszczyt. 

Młodzież i dzieci uczą się jed-
nocześnie śpiewu i tańca, a takie 
umiejętności na pewno zaplusują 
w ich dorosłym życiu, więc war-
to przychodzić na nasze spotkania.

Mówią odchodzący 
tancerze
Julia Stramik, która przez 9 lat 

tańczyła w Koderkach, powie-
działa nam, że najmilej wspomina 
wyjazdy na występy zagraniczne 
do miast partnerskich, szczególnie 
te do Francji i na Słowację – To 
była świetna okazja do reprezento-

wania folkloru łowickiego, ale też 
do poznania i zwiedzenia nowych 
miejsc – mówi.

Na pytanie, dlaczego już nie bę-
dzie występowała, odpowiedziała, 
że rozpoczęła studia w Poznaniu  
i trudno byłoby jej pogodzić naukę 
z występami. Poza tym inni człon-
kowie również poszli na uczelnie 
wyższe lub przygotowują się do 
matury i nie mają już tyle czasu, 
co wcześniej na treningi i występy. 

Stramik podkreśliła, że to był 
zaszczyt dostać podziękowa-
nie za reprezentowanie łowickie-

go folkloru m.in. od burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego i od pro-
wadzącego zespół Eugeniusza 
Strycharskiego.

Ania Kapusta, która spędziła  
w zespole 8 lat, zaznaczyła, że, 
gdy była już w II klasie liceum, 
zmieniły jej się priorytety. Teraz 
liczy się dla niej szkoła i nauka,  
i wyrosła już z występów w zespo-
le. Z całego okresu działalności  
w Koderkach najlepiej wspomina 

wspólne wyjazdy, które jednoczy-
ły zespół, ale też pozwalały jego 
członkom poznawać nowych lu-
dzi. 

– Uroczyste pożegnanie było 
bardzo miłym gestem ze strony 
władz miasta, ale też niezwykle 
wzruszającym, ponieważ w trak-
cie zaśpiewaliśmy dwie piosen-
ki i dostaliśmy gromkie brawa 
na stojąco. Starsi od nas docenili 
całokształt naszych dokonań ar-

tystycznych – powiedziała nam. 
Organizatorem pożegnalnego 
spotkania był Wydział Promocji, 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Ło-
wiczu. Członkowie żegnający się 
z Koderkami należeli do grupy 
starszej, tańczącej w niej od 6 do 
11 lat. Największymi sukcesami 
zespołu były występy na między-
narodowych festiwalach, na któ-
rych reprezentowali łowicki folk-
lor.  mg

Julianów | Wspólna inicjatywa harcerzy i gminy – zaproszenie

Uroczystości upamiętniające
potyczkę legionistów
W sobotę 7 listopada o godz. 14. w Julianowie na terenie 
gminy Nieborów w związku ze Świętem Niepodległości 
odbędą się uroczystości upamiętniające potyczkę,  
którą w 1914 roku na terenie tej wsi i wsi sąsiedniej – 
Bednar, stoczył z kozakami oddział 5 Pułku Piechoty 
Legionów 1 Brygady Legionów Józefa Piłsudskiego.

Przypomnijmy, 21 październi-
ka 1914 r. oddział zwiadowców 
wspomnianego pułku wykonywał 
rozkaz rozpoznania pozycji wojsk 
rosyjskich na wysokości Bednar  
i torów kolejowych. Żołnierze zo-
stali jednak wykryci przez koza-
ków, którzy za nimi popędzili,  
w sąsiedztwie kapliczki musie-
li się bronić, dwóch z żołnierzy 
zginęło, dwaj kolejni, ranni, zo-
stali zabrani z pola boju przez 

mieszkańców Julianowa, ukryci  
i opatrzeni, dzięki czemu przeżyli. 
Dziś miejsce potyczki upamiętnia 
kapliczka, na ścianach której moż-
na zobaczyć dwie tablice upa-
miętniające legionistów i miesz-
kańców gminy, którzy oddali  
w latach 1919-1920 życie, walcząc 
o niepodległość Polski.

W sobotę złożą im hołd wła-
dze gminy Nieborów, harcerze 
ZHP ze Szczepu Drużyn Wiej-

skich BLIH, członkowie jedno-
stek Ochotniczych Straży Pożar-
nych, Kół Gospodyń Wiejskich  
i delegacje szkół oraz organizacji 
społecznych. W programie prze-
widziano apel poległych, złożenie 
kwiatów, zapalenie zniczy i oko-
licznościowe wystąpienia, oprawę 
muzyczną zapewni Strażacka Or-
kiestra Dęta z Bełchowa. 

Po uroczystości przy kaplicz-
ce spotkanie będzie kontynu-
owane w nieborowskiej szkole.  
Placówce tuż przed wybuchem 
II wojny światowej nadano imię 
5 PPL. Tam KGW z Nieborowa 
i Julianowa poczęstuje grochów-
ką, będzie można usłyszeć tak-
że historię potyczki, która miała 
miejsce w Julianowie i obejrzeć 

występ chóru gimnazjalistów  
z Kompiny.

Do udziału w uroczystości za-
proszeni są wszyscy mieszkań-
cy gminy Nieborów. Warto przy-
pomnieć, że uroczystość pod 
kapliczką odbędzie się po raz trze-
ci, inicjatorami jej są harcerze ze 
Szczepu BLIH.  tb

zduny | DK zaprasza na Święto Jesieni

Cygańska muzyka, podsumowanie 
turnieju KGW i mufinki

W niedzielę 8 listopada  
w Domu Kultury w Zdunach od-
będzie się Święto Jesieni. Impre-
za rozpocznie się o godz. 14.30 
występem Polskiego Zespołu Cy-
gańskiej Muzyki i Tańca Cztery 
Struny Skrzypiec, który istnieje od 
5 lat i jest wyjątkowo liczny, po-
nieważ tworzy go aż 12 artystów, 
których fascynuje muzyka i kul-
tura. Zespół współpracuje ze Sto-
warzyszeniem Romów w Polsce, 
którego zarząd główny akceptuje 
taką formę propagowania kultury 
romskiej i udziela merytoryczne-
go wsparcia. 

Po koncercie zaplanowano 
występ dzieci, które biorą udział 
w zajęciach śpiewu w DK. Dla 
uczestników Święta Jesieni będzie 
też przygotowana niespodzianka 
związana ze Świętem Niepodle-

głości. Otrzymać będzie moż-
na bowiem kartkę wydaną przez 
Muzeum Józefa Piłsudskiego  
w ramach ogólnopolskiej kampa-
nii „Mamy niepodległą” i wysłać 
ją komuś z rodziny lub znajomych, 
właśnie z okazji 11 listopada. 

O godz. 16. odbędzie się pod-
sumowanie i wręczenie nagród 
Jesiennego Turnieju KGW, który 
odbył się 21 października. Prace 
konkursowe będą eksponowane  
w bibliotece, zaś na sali widowi-
skowej będzie można obejrzeć 
prezentację multimedialną na te-
mat tej imprezy. Wszystko zakoń-
czy się słodkim poczęstunkiem, 
który na plakacie imprezy nazwa-
no „mufinka”, ponieważ te wła-
śnie ciastka mają na niedzielą im-
prezę upiec panie z różnych KGW 
z gminy Zduny.  mwk

uroczyste podziękowanie dla najstarszych tancerek zespołu.
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W dziecięco–młodzieżowym 
zespole ludowym aktualnie 
prowadzone są zajęcia  
z dwiema grupami wiekowymi 
– młodsza, 32-osobowa, 
składa się z uczniów 4 klasy 
szkoły podstawowej i średnia, 
w której tańczy 20 osób – ze 
starszych klas podstawówki  
i gimnazjum. Próby odbywają 
się w poniedziałki w ŁOK-u,  

a w czwartki w SP nr 1.  
Grupa młodsza spotyka się  
w poniedziałki w godzinach  
16-18, i w czwartki od 16 do 
17.30, natomiast średnia  
w poniedziałki między 17  
a 19, a w czwartki 17.30-19.  
W tej chwili zespół przyjmuje  
w swoje szeregi tylko 
chłopców, ponieważ jest ich 
mniej niż dziewczyn. mg

Kapliczka w Julianowie – to 
przy niej odbędą się uroczystości 
niepodległościowe w sobotę.
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 iNFORMAtOR ŁOWicKi 

informacje
 �informacja PKP (ogólnokrajowa) 

22-194-36 
 �informacja PKS (całodobowa)  

46-837-38-13
 �informacja o tel. krajowych 118-913
 �informacja o międzynarodowych  

numerach 118-912
 �Rozmowy międzynarodowe  

– zamawianie 9051
 �Naprawa tel. – błękitna linia 19393
 �Biuro zleceń 9497
 �Wojewódzkie Centrum zarządzania 

Kryzysowego w Łodzi 9287

telefony
 � taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
603-06-18-18; 794-013-013; 606-486-555; 
600-508-308; Dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �urząd Skarbowy:  

centrala 46 837-43-58, 
46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 

 �zuS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. 
Floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. informacji udziela uG Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna Pomoc Lekarska 

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia uzależnień,  
ul. ułańska 28, tel. 837-37-07

 �Poradnia zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
46-837-35-32

 �Pogotowie energetyczne 991, 
46-837-36-05

 �Awarie oświetlenia ulicznego:  
konserwator 881-551-551, 46 830-91-45

 �Warsztat konserwatorski  
ŁSM 46-837-65-58

 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 
46-837-84-40, 46-837-16-16,  
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. Zawiszy czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7:00, 8:30, 
10:00, 12:00, 18:00.

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00.

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00; 

 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.
 �Kościół św. Leonarda: 11.30.

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
w Łowiczu tel. 608-433-787

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 �Stadion wielofunkcyjny  

ul. Jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06
 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,  

tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon.. wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko przy SP nr 1 – tel. 519-130-551 
czynne od pon.-pt. w godz. 16.00-20.00,  
w weekendy w godz. 12.00-20.00)

 �Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 �LO im. Chełmońskiego – 46 837-42-00
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46838-43-93
 �zSP Błędów – 46 838-14-76

pływalnia miejska 
Łowicz, ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety:

 �Poniedziałek –13.00-13.45; 15.45-16.30; 
20.15-22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �środa –15.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Czwartek – 13.00-15.45; 19.30-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Piątek – 12.10-13.00; 17.40-18.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.00-20.00 
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 10.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)
Grota solna i sauna – codziennie 14.-20.

wystawy stałe
 �Muzeum w Łowiczu: „Sztuka Baroku” 

– wystawa rzemiosła artystycznego (meble, 
tkaniny, szkło, porcelana), malarstwa i rzeź-
by; Kaplica św. Boromeusza; czynna: wt.-
-ndz. w godz. 10.00-16.00; bilety: normalny 
10 zł, ulgowy 6 zł; wstęp wolny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Historia miasta 
i regionu” – wystawa zabytków archeolo-
gicznych, militariów, portretów trumiennych, 
pamiątek powstańczych, gabinet kolekcjo-
nera; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „etnografia 
Księstwa Łowickiego” – wystawa strojów 
ludowych, wycinanek, rzeźby, ceramiki, 
tkanin i eksponatów z dziedziny papiero-pla-
styki; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Łowicka galeria 
sztuki” – wystawa prac znaczących arty-
stów XX w. związanych z Łowiczem, m.in. 
cz. Tańskiego, S. Noakowskiego, A. Kraw-
czyka, K. Strzemińskiego, T. Klonowskiego, 
Z. Pągowskiego, Z. i R. Artymowskich,  
Z. Rostad-Abadie i twórczość obecnie 
działających malarzy; czynna od wtorku  
do niedzieli w godz. 10.00-16.00; bilety: 2 zł. 

 �Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
– od 1 listopada do 31 marca zwiedzanie 
obiektów tylko z zewnątrz, obowiązuje bilet 
spacerowy 2 zł, dzień bezpłatny – niedziela.

 �izba Pamięci Łowickich Żydów –uka-
zuje dzieje tej społeczności w Łowiczu, od 
chwili pojawienia się starozakonnych  
w mieście, poprzez powstanie i intensywny 
rozwój Gminy żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XiX i XX wieku, wybuch ii wojny światowej,  
aż do ostatecznej jej zagłady. Muzeum  
w Łowiczu, ul. Stary Rynek 5/7.

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość 
oglądania panoramy miasta z tarasu;  
czynne od poniedziałku do czwartku  
od 10.00 do 16.00, w piątki i soboty  
od 10.00 do 14.00; Łowicz, Stary Rynek 20.

 �izba Pamięci Stanisława Klickiego – 
wystawa urządzona przez Grupę historycz-
ną „Kampinos” na i piętrze Baszty im. gen. 
Klickiego w Łowiczu; czynna w niedziele  
w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 �Skansen w Maurzycach – od 1 listopa-
da do 31 marca zwiedzanie obiektów tylko 
z zewnątrz, obowiązuje bilet spacerowy 3 zł.

 �Pałac, oranżeria, wystawa Majoliki  
w Nieborowie i świątynia Diany w Arkadii 
– do końca lutego 2016 roku nieczynne. 

 �Park w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie od 10.00 do zmroku, 
wstęp bezpłatny.

 �Muzeum Motoryzacji – czynne: pt., sb., 
ndz. w godz. 10.00-1800, w innych termi-
nach tylko po telefonicznym uzgodnieniu 
(tel. 46 838-50-68, 501-945-960); Nieborów 
231a; bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści) 7 zł,  
dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne w dni powsze-
dnie w godz. 9.00-17.00, w niedziele i święta 
w godz. 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Pałac w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00-17.00; zwiedzanie z przewod-
nikiem: pon.-pt. w godz. 7.30-15.30, sobota 
9.00-17.00; bilety: 10 zł i 3 zł (ulgowy).

 �Park przy pałacu w Sannikach – czynny 
codziennie w godz. 8.00-17.00; wstęp wolny.

 �Pałac w Walewicach – można zobaczyć 
m.in. apartament napoleoński, kaplicę 
pałacową. Zwiedzanie z przewodnikiem: 
sb., ndz. w godz. 11:00-11:50 i 12:00-12:50. 
Bilety: dzieci 5 zł, dorośli 10 zł. 

 �ekspozycja 500 guzików z Muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria Łowicka,  
i piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. 

 �„Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć 
i tradycja w 150. rocznicę wybuchu 
Powstania Styczniowego na ziemi 
Łowickiej” – wystawa on-line przygotowana 
na podstawie materiałów archiwalnych pre-
zentowanych w 2013 r. w siedzibie Oddziału 
w Łowiczu Archiwum Państwowego m.st. 
Warszawy; scenariusz Marek Wojtylak;  
www.warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP)” – wystawa zdjęć w dużym forma-
cie, ZSP nr 1, Łowicz, ul. Podrzeczna 30.

 �„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich”; Pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142. Bilety: 10 zł i 3 zł.

wystawy czasowe
 � Kwiaty, pejzaże i inne – wystawa malar-

stwa Anny Szcześniak; czynna codziennie 
do odwołania; centrum Kultury i Promocji 
Ziemi Łowickiej, Łowicz, Stary Rynek 17. 

 �„tropem skierniewickich kolekcji” 
– ekspozycja pamiątek dot. historii Skiernie-
wic, a także eksponatów nawiązujących do 
przeszłości Łowicza; czynna do 15 listopada, 
Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7.

 �„Malarskie podróże – Grecja” –wysta-
wa prac Agnieszki Kopczyńskiej i Zbignie-
wa Błaszczyka; czynna do 10 listopada; 
GOK w Bolimowie, ul. Łowicka 9.

 �„Barwy natury” – wystawa gobelinów 
i rysunków Elżbiety Kanieckiej-Siebociń-
skiej; czynna do 30 listopada. Pałac 
w Sannikach, ul. Warszawska 142.

 �„Nie tylko kwiaty” – wystawa łowickiego 
artysty plastyka Jerzego Dołhania składają-
ca się z ponad 30 obrazów olejnych  
o różnej tematyce; czynna do końca 2015 
roku; Miejska Biblioteka im. A. K. cebrow-
skiego w Łowiczu Filia dla Dorosłych  
ul. Podrzeczna 20.

 �„Łowicki strój ludowy – tradycja żywa” 
– stroje i eksponaty ze zbiorów Muzeum 
w Łowiczu. Wernisaż: 5 listopada o godz. 
18.00 w Regionalnej Akademii Twórczości 
Przedsiębiorczości w Skierniewicach, ul. 
Piłsudskiego 2. Wystawa czynna do 25 
listopada .

 � „VAG Łowicz – pasjonaci motoryzacji” 
– wystawa zdjęć Anny Gejdy, ukazujących 
działalność i pasję członków grupy zrzesza-
jącej miłośników samochodów marki VW, 
Audi, Seat i Skoda; dedykowana Sylwkowi 
Pluchcińskiemu, który zginął w tragicznym 
wypadku. Wernisaż: piątek, 6 listopada  
o godz. 16.00, Ekspozycja Foto Art Galeria, 
Łowicz ul. Zduńska 34.

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 5 listopada
godz. 18.00 – „Łowca czarownic” – film 
fantastyczny, przygodowy prod. uSA
godz. 20.00 – „Legend” – film biogra-
ficzny, gangsterski prod. Francja, Anglia

 �Piątek, 6 listopada:
kino nieczynne

 �Sobota – niedziela, 7-8 listopada:
godz. 15.00, 16.30 – Hotel transylwa-
nia 2 – film animowany prod.uSA
godz. 18.00 – ugotowany – komedio-
dramat prod. uSA
godz. 20.00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSA

 �Poniedziałek – wtorek, 9-10 listopada:
godz. 16.30 – Hotel transylwania 2 – 
film animowany prod. uSA
godz. 18.00 – ugotowany – komedio-
dramat prod. uSA
godz. 20.00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSA

 �środa, 11 listopada:
godz. 18.00 – ugotowany – komedio-
dramat prod. uSA
godz. 20.00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSA

koncerty
 �Czwartek, 5 listopada:
godz. 19.00 – emerson Lake and Pal-
mer „Live At Lyceum theatre" (pełen 
koncert z 9 grudnia 1970 r.), czyli „Nieza-
pomniane koncerty, niezapomnianych 
wykonawców”. Music club Art Piwnica, 
Łowicz ul. 3 Maja 5/7; wstęp wolny.

 �Piątek, 6 listopada:
godz. 19.00 – „Czterdzieści” vol. 6: Sta-
nisława Celińska z zespołem; artystka 
zaśpiewa utwory z najnowszego albumu 
pt. „Atramentowa”; bilety: 50 zł; Kino 
Fenix w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20.

 �Sobota, 7 listopada:
godz. 15.30 – „Puste noce” – koncert 
a’capella w wykonaniu Witolda Brody, 
Bartosza izbickiego i śpiewaków z grupy 
Jerycho oraz projekcja filmu dotyczące-
go obrzędowości i przemijania; Pałac  
w Sannikach; wstęp wolny. 

 �Wtorek, 10 listopada:
godz. 19.00 – „Ojczyzno ma...” – kon-
cert pieśni patriotycznych w wykonaniu 
chóru ZSP Nr 1 im. 10 PP oraz członków 
orkiestry symfonicznej Sonus pod batutą 
Michała Janochy; aula Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych.

inne 
 �Czwartek, 5 listopada:
godz. 16.00 – Łowicki uniwersytet 
trzeciego Wieku: „Pieśń patriotyczna” 
– wykład z prezentacją multimedialną 
i udziałem w śpiewie uczestników 
spotkania; prowadzący: Michał Wieczorek 
– muzykolog; Kino Fenix w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.

 �Piątek, 6 listopada:
godz. 16.30 – „Karol Rybacki – drukarz 
i wydawca” – wykład dot. postaci, 
wystawa oraz promocja reprintu 
publikacji z 1925 r. pt. „Jaśko Badylów, 
obrazek sceniczny w 3-ch odsłonach z 
życia chłopów Księstwa Łowickiego”; Po-
wiatowa Biblioteka Publiczna w Łowiczu, 
Stary Rynek 5/7 (wejście od ul. 3 Maja); 
wstęp wolny.

 �Sobota, 7 listopada:
godz. 14.00 – uroczystości upamiętnia-
jące potyczkę Legionistów z Kozakami 
– apel poległych, złożenie kwiatów, 
zapalenie zniczy i okolicznościowe 
wystąpienia, oprawę muzyczną zapewni 
Strażacka Orkiestra Dęta z Bełchowa;  
Julianów, gm. Nieborów. Po uroczystości 
przy kapliczce, spotkanie będzie kontynu-
owane w nieborowskiej szkole.
godz. 16.00 – „W kręgu nieborowskiej 
biblioteki”– gawęda bibliofilska prof. 
dra hab. med. edwarda towpika – 
wykład z cyklu „Nieborów. Dzieje niena-
pisane”; Sala Biała Pałacu w Nieborowie; 
wstęp wolny.

 �Sobota – niedziela, 7-8 listopada:
godz. 14.00 – „Pokój ich cieniom...” 
– 7. spacer z przewodnikami PttK 
po łowickich nekropoliach. Sobota: 
zbiórka z przewodnikiem Zdzisławem 
Kryściakiem przy bramie cmentarza 
katedralny (ul. Blich); niedziela: zbiórka 
z przewodnikiem Markiem Wiśniewskim 
przy bramie cmentarza parafii św. Ducha 
(ul. Tuszewska).

 �Niedziela, 8 listopada:
godz. 11.00 i 13.00 – „świętujemy 
Niepodległą” – rodzinne warsztaty 
patriotyczne; prezentacją eksponatów 
wraz z krótkim wprowadzeniem nt. usta-
nowienia Święta Niepodległości i tradycji 
jego obchodzenia, przygotowywanie 
zakładek do książek i kokard w barwach 
narodowych. Muzeum w Łowiczu, Stary 
Rynek 5/7, wstęp 6 zł/osoba. 
godz. 11.00 – Art Maluchy: „Misie, lale 
i krasnale – zabawka polisensorycz-
na” – 4. spotkanie w ramach warsztatów 
dla 2-4-latków i ich opiekunów. ŁOK, 
Łowicz ul. Podrzeczna 20.
godz. 14.30 – „święto Jesieni  
w zdunach”; w programie: Polski Zespół 
Muzyki i Tańca cygańskiego „cztery 
Struny Skrzypiec”; Jesienny Turniej Kół 
Gospodyń Wiejskich (podsumowanie); 
Jesienna Muffinka (poczęstunek); Dom 
Kultury w Zdunach; wstęp wolny. 

 �Wtorek, 10 listopada:
 godz. 12.00 – Powiatowo-miejskie 
uroczystości z okazji 97. rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Pol-
skę; Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 przy ul. Podrzecznej w Łowiczu. W 
programie: refleksje historyczne wokół 
Święta Niepodległości, przekazanie 
pamiątek z ii wojny światowej zgromadzo-
nych przez LO w Zdunach, ślubowanie 
klas i; złożenie kwiatów pod pomnikiem 
Marszałka Józefa Piłsudskiego przy ul. 
Podrzecznej. 

 �środa, 11 listopada:
godz. 9.30 – uroczyste otwarcie ulicy 
Marszałka Józefa Piłsudskiego  
w Łowiczu; skrzyżowanie ulic Marszałka. 
J. Piłsudskiego, W. Broniewskiego 
i Gen.W. Sikorskiego.
godz. 10.00 – święto Niepodległości  
w Łowiczu: procesja z relikwiami  
św. Wiktorii ulicami miasta. Start przy 
kościele św. Ducha w Łowiczu, uroczysta 
msza św. w Bazylice Katedralnej.
godz. 16.00 – święto Niepodległości  
w Łowiczu: „Jeszcze Polska  
nie zginęła...” – koncert patriotyczny  
i promocja książki J. Bolimowskiej  

telefony
 �informacja: PKS 42-631-97-06
� Filia PuP w Głownie 42-719-20-76
� Filia Powiatowego urzędu Pracy  
w Strykowie 42-719-84-22
� urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
� urząd Miejski Głowno 42-719-11-51
� taxi w Głownie 42-719-10-14
� urząd Miasta-Gminy Stryków  
42-719-80-02
� KRuS 42-719-95-15
� Policja w Głownie 42-719-20-20
� Policja w Strykowie: 42-719-80-07

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Policja w Głownie 42-719-20-20
 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: w Głownie 42-719-10-08  

w Strykowie 42-719-82-95;

 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  
42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �zakład pogrzebowy w Głownie: 42-710-71-
90, 42-719-30-24; w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe w Głownie 
42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00; 

dyżury przychodni 
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
Poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-719-80-34; 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30. 

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 5 listopada:  
pl. Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60

piątek, 6 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
sobota, 7 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 8 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 9 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
wtorek, 10 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od 19.00 do 8.00 dnia następnego;  
w soboty i niedziele w godz. 20.00-8.00 
dnia następnego; w święta od godz.  
8.00 do godz. 8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 8 listopada: 
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
środa, 11 listopada: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00;

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach, 
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny : pon., śr., pt. 8.00-16.00, wt., czw. 
8.00-17.00 

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 18.00

 �Parafia św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

wystawy
 �„Młoda Grafika Polska” – wystawa 

powarsztatowa Festiwalu Grafikalia 2015, 
czynna do końca listopada, pn.-czw. 12.00-
19.00, pt. 12.00-17.00; Mała Galeria MOK 
w Głownie, ul. Kopernika 45.

 �Galeria sztuki współczesnej Ban-
k&DM; czynna pon.-pt. w godz. 9.00-17.00; 
Głowno, ul. Młynarska 5/13, budynek 
Banku Spółdzielczego, i piętro.

 �„Jesień w liściach zamknięta” – wy-
stawa pokonkursowa prac plastycznych i fo-
tograficznych; Dom Kultury w Niesułkowie, 
Niesułków Kolonia 13; 

inne 

 �Sobota, 7 listopada:
godz. 11.00-15.00 – tydzień Patriotycz-
ny w Głownie: Gra miejska z ZhR; 
godz. 11.30 – zawody w dart’a;  
Dom Kultury w Niesułkowie, wstęp wolny. 

 �Niedziela, 8 listopada:
godz. 10.00-13.00 – Akcja honorowego 
oddawania krwi; Ochotnicza Straż Po-
żarna w Strykowie, OSP ul. Targowa 11.

 �Sobota, 14 listopada: 
godz. 10.00 – Przegląd Dziecięco-Mło-
dzieżowych zespołów tanecznych 
„taneczne Wiktorie”, sala widowiskowo-
-sportowa przy SP nr 2 w Głownie.

 �Niedzielę 15 listopada:
godz. 17.00– V Wieczór Poezji  
i Piosenki Patriotycznej; kościół św. 
Maksymiliana w Głownie, ul. Karasicka 54.



OFeRty PRACy
POWiATOWY uRZąD PRAcY W ŁOWicZu
(stan na 3 listopada 2015 r.) 

 � Lekarz weterynarii 
 � Kasjer-sprzedawca 
 � Technik prac biurowych
 � Pomoc kuchenna
 � Recepcjonista
 � Kierowca samochodu ciężarowego
 � Sprzedawca
 � Specjalista ds. funduszy unijnych
 � Specjalista do spraw marketingu i handlu
 � Formowacz 
 � Fakturzystka
 � Przedstawiciel handlowy
 � Technik informatyk 
 � Pracownik pomocniczy produkcji 
 � Elektryk
 � Dojarz – pracownik fizyczny
 � Księgowy 
 � Magazynier
 � Spawacz – pracownik torowy
 � Pracownik przygotowujący posiłki typu 
fast food

ROLNiK SPRzeDAJe 
(ceny z dnia 3 listopada 2015 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � Różyce: 3,60 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: 3,80 zł/kg+VAT

 � Domaniewice: 3,80 zł/kg+VAT

 � chąśno: 3,50 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 3,60 zł/kg+VAT

 � Karnków: 3,70 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Skowroda Płd.: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,30 zł/kg+VAT;

 � Różyce: jałówki 6,00 zł/kg+VAT; 
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,00 zł/kg+VAT;

 � Domaniewice: jałówki 6,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,00 zł/kg+VAT;

 � Kiernozia: jałówki 5,80-6,80 zł/kg+VAT; krowy 
4,00-5,30 zł/kg+VAT; byki 6,00-7,00 zł/kg+VAT; 

SKARB ROLNiKA 
NOTOWANiA Z TARGOWiSKA  
(ceny z dnia 3 listopada 2015 r.)

  w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 1,50-3 3,00
brukselka kg 7 
buraczki czerwone kg 2 1,00-2,00
cebula kg 2,50 2,00
czosnek  szt. 1 1,00-1,50
fasolka żółta kg 5 
gruszki kg 2-4 1,50-4,00
jabłka kg 1-3 1,50-2,50
jaja fermowe 15 szt. 6-9 5,00-8,00
jaja wiejskie 15 szt. 10-12 10,00-11,00
kalafior szt. 1,50-3 3,00
kapusta biała szt. 2-4 2,50-3,00
kapusta kiszona  5-7 -
kapusta pekińska szt. 1-3 2,00
koperek pęczek 1 1,50
marchew kg 1,50-2,50 1,00-2,00
miód  35/0,9l 15-16,00/0,5l
natka pietruszki pęczek 1-2 1,00
ogórek zielony kg 2-3 4,00
papryka czerwona kg 4-5 3,00-6,00
papryka zielona  4-5 3,00-6,00
papryka żółta kg 4-5 3,00-,600
pieczarki kg 5-7 4,50
pietruszka kg 4 5,00
pomidor polski kg 2-4 3,50-4,50
por szt. 2 1,00-1,50
rzodkiewka pęczek 1-2 2,00
sałata szt. 2-3 1,50-2,00
sałata lodowa szt. - -
seler szt. 2 1,00-1,50
śliwki kg 3-5 -
włoszczyzna  pęczek 2-3,50 3,00
ziemniaki kg 1-1,20 1,00-1,50

iNFORMAtOR GŁOWiEńSKi i STRYKOWSKi 

pt. „Dziedzictwo księżackie”. Wystąpią: 
Zespół Śpiewaczy „Ksinzoki” i Miejsko-
-Strażacka Orkiestra Dęta. Kino Fenix, 
Łowicz ul. Podrzeczna 20. Wstęp wolny.
godz. 10.00 – ii Spływ Niepodległości 
– Bzura 2015 na odcinku Strugienice – 
Łowicz. Zbiórka uczestników na parkingu 
przy moście w Strugienicach (środek 
transportu + kajaki we własnym zakresie). 
Zapisy: do 6 listopada, tel. 46 838 74 95 
(sekretariat ZS w Zduńskiej Dąbrowie).

 �Sobota, 14 listopada:
godz. 17:30 – Łódzkie Spotkania 
teatralne w Łowiczu: „Projekt KiSz” 
– spektakl Grupy Kijo; Łowicki Ośrodek 
Kultury, Łowicz, Podrzeczna 20. Wstęp 
wolny, wejściówki do odebrania w kasie 
kina. ilość miejsc ograniczona.

 �Niedziela, 15 listopada:
godz. 11.00 – Art Maluchy: „Pod wodą 
– pierwsza instalacja” – 5. spotkanie  
w ramach warsztatów arteterapeutycz-
nych dla 2-4-latków i ich opiekunów. ŁOK, 
Łowicz ul. Podrzeczna 20.
godz. 17.30 – Łódzkie Spotkania 
teatralne w Łowiczu: „Poza czasem” – 
spektakl Teatru Trzcina. Łowicki Ośrodek 
Kultury, ul. Podrzeczna 20. Wstęp wolny / 
wejściówki. ilość miejsc ograniczona.

 �Sobota, 21 listopada:
godz. 16.00 – Wieczór wspomnień 
nt. aktywnego działacza ludowego 
Ludomira Goździkiewicza (1935-2014); 
sala konferencyjna Towarzystwa Dom 
Ludowy przy ul. Pijarskiej 1 w Łowiczu. 
Wstęp wolny. 
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Ogłoszenia

 
PuNKty PRzyJMOWANiA OGŁOSzeń DROBNyCH DO „NŁ”: BiuRO OGŁOSzeń ŁOWiCz, uL. PiJARSKA 3A; BeDNARy, SKLEP P. PAPiERNiK 24A; BOBROWNiKi 27, SKLEP P. PAcLER; BOLiMóW, uL. RYNEK KOŚciuSZ-

Ki 17, SKLEP „EWA”, P.PAPiERNiK; DOMANieWiCe, uL. GŁóWNA 26, SKLEP P. JAKuBiAK; GąGOLiN POŁuDNiOWy, SKLEP „KOS”; HuMiN 1A, SKLEP P. GREFKOWicZ; iŁóW: PL. RYNEK STAROMiEJSKi 2A; SKLEP P. PAPiE-

ROWSKiEGO; KieRNOziA, RYNEK KOPERNiKA, KiOSK P. WESOŁOWSKiEJ; KOCieRzeW PŁN., SKLEP P. DRAGAńSKiEJ; KuRABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKiEJ; ŁOWiCz, OS. BRATKOWicE, KiOSK LOTTO; ŁySzKOWiCe, 

SKLEP „DuET”, uL. GMiNNA 6; NieBORóW, AL. LEGiONóW POLSKich 18, SKLEP P. FiGATA; NOWA SuCHA 22, SKLEP P. SiEWiERY; OStRóW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLiN, uL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWAch; SANNiKi,  
uL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWicZ; SOBOtA, PL. ZAWiSZY cZARNEGO 12, SKLEP P. BińcZAK; SOKOŁóW 19, SKLEP P. GŁOWAcKiEGO; StACHLeW 113A, SKLEP P. WiERZBicKiEJ; StARy DęBSK 6A, SKLEP P. PAWŁA TARGA-

SZEWSKiEGO, śLeSzyN, uL. GóRNA 5, SKLEP P. MącZYńSKiEJ;  WALiSzeW StARy 19, SKLEP  P. PABiJAńcZYK; zABOStóW DuŻy, SKLEP P. SZALENiEc; zAWADy 67, SKLEP P. SOKALSKiEJ; zŁAKóW BOROWy 139A, SKLEP P. PiEcKi.

PuNKty PRzyJMOWANiA OGŁOSzeń DROBNyCH DO „WieśCi”: BiuRO OGŁOSzeń GŁOWNO, uL. ŁOWicKA 40; DMOSiN 1, BOżENA KRZESZEWSKA, PiEKARNiA:  StRyKóW: SKLEP „ZOSiA”, uL. TARGOWA 25/27; SKLEP P. ŁuKASZA 

PAPińSKiEGO, STARY RYNEK 4/29.

PuNKty PRzyJMOWANiA OGŁOSzeń DROBNyCH DO „NŁ DLA ŻyCHLiNA, OPOROWA, BeDLNA i PACyNy”: BeDLNO 28, SKLEP MiNi-MAG; DOBRzeLiN, uL. WŁ. JAGiEŁŁY, SKLEP MAGDA; PACyNA, uL. TOWAROWA 4, SKLEP P. MAG-

DALENY DuRKi; PLeCKA DąBROWA, SKLEP „MONiKA”; śLeSzyN, uL. GóRNA 5, SKLEP P. MącZYńSKiEJ; ŻyCHLiN, uL. ŁąKOWA 9A, SKLEP „MAGDA”; uL. NARuTOWicZA 85F, SKLEP „MAGDA”; uL. 29 LiSTOPADA 25-26, SKLEP „ELEMiS”.

WyDAWCA i ReDAKCJA Nie PONOSzą ODPOWieDziALNOśCi zA tReśĆ OGŁOSzeń i ReKLAM OPuBLiKOWANyCH zGODNie z ARt. 36 uStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
 �Auta bezwypadkowe, tel. kom. 

795-297-763.

 �Autoskup: 1 zł za 1 kg, wszystkie, 
tel. kom. 888-460-461.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
zadzwoń!, tel. kom. 604-191-186.

 �Kupię każde auto, tel. kom. 
510-631-245.

 �Kupię każde auto, gotówka, 
najlepsze ceny, odbiór 
natychmiastowy, sprawdź, tel. kom. 
501-032-036.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
Zaświadczenia do WK. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

 �Skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych samochodów, tel. 
kom. 512-476-760.

 �Złomowanie Pojazdów– 
zaświadczenia, auto-skup: 
uszkodzone, rozbite, 
wyeksploatowane, Rząśno 13, tel. 
kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �ALFA ROMEO 164 benzyna, 1993 

rok, tel. kom. 889-910-334.

 �AuDi A3, 1.6 benzyna, 2005 
rok, 186.000 km, i właściciel, 
kupiony w polskim salonie, bogate 
wyposażenie, 19.000 zł, tel. kom. 
508-317-721.

 �AuDi A3 Sportback, diesel, 2005 
rok, tel. kom. 660-433-130.

 �AuDi A3, 1.6 benzyna/gaz, 2000 
rok, 5-drzwiowy, srebrny metalik, 
bogate wyposażenie, tel. kom. 
513-329-718.

 �AuDi A4, 1.9 TDi, 2005 rok, kombi, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, 17.600 
zł, tel. kom. 513-375-786.

 �BMW 318i, 2002 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �BMW 530 XD diesel, 2006 rok, tel. 
kom. 698-535-737.

 �BMW e46, 2000 rok, full opcja, 
m-pakiet, tel. kom. 501-434-561.

 �ciTROËN Berlingo Multi Space, 
1.6, 2014 rok, pierwszy właściciel, 
w super stanie, czerwony, tel. kom. 
726-768-368.

 �DAEWOO Lanos, 1.5 gaz, 2001 rok, 
i właściciel, wspomaganie, tel. kom. 
604-392-876.

 �FiAT Punto ii, 1.2 16V benzyna, 
2000 rok, pełne wyposażenie, tel. 
kom. 880-631-975.

 �FiAT 126p, 1990 rok, przegląd i Oc 
2015, tel. kom. 796-769-130.

 �FiAT Albea, 2006 rok, i właściciel, 
tel. kom. 505-056-590.

 �FiAT Punto gaz, 2001 rok, tel. kom. 
792-261-009.

 �FiAT Punto ii, 2001 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �FiAT Punto, 1.2 benzyna, 2000 rok, 
5-drzwiowy, 4.000zł, do nagocjacji, 
stan bdb, tel. kom. 695-951-013.

 �FiAT Punto, 1.2 benzyna/gaz, 2002 
rok, zielony, w komplecie nowe opony 
zimowe, tel. kom. 695-795-479.

 �FiAT Seicento, 900, 2002 rok, tel. 
kom. 604-392-876.

 �FiAT Seicento benzyna/gaz,  
1999 rok, tel. kom. 733-787-615.

 �FiAT uno, tel. kom. 788-212-520.

 �FiAT uno, 2002 rok, 170.000 km, 
stan dobry.

 �FORD Fiesta, 1999 r., tel. kom. 
507-053-231.

 �FORD Fiesta, 1.4 TDci, 2004 rok, 
tel. kom. 692-209-455.

 �FORD Focus, 1.8 TDci, 2008 rok, 
tel. kom. 607-385-861.

 �FORD Focus i, 1.6 benzyna,  
2004 rok, tel. kom. 604-457-742.

 �FORD Focus, 2004 rok, stan 
idealny, tel. kom. 606-819-096.

 �FORD Mondeo, cik, 2007 rok, ufo, 
tel. kom. 505-056-590.

 �FORD Transit, 2003 rok, tel. kom. 
606-793-175.

 �hONDA Acord, 1.6 gaz sekwencja, 
1999 rok, granatowy metalik, bogate 
wyposażenie, stan rewelacyjny, tel. 
kom. 513-375-786.

 �LuBLiN, 2000 rok, blaszak, stan 
dobry, tel. kom. 601-051-188.

 �LuBLiN ii, 1999 rok, stan bdb., tel. 
kom. 796-213-908.

 �LuBLiN, części, tel. kom. 
514-924-815.

 �LuBLiN, 1997 rok, izoterma, tel. 
kom. 692-132-798.

 �MAZDA 323F, 1.5 16V benzyna/
gaz, 1997 rok, tel. kom. 692-127-862.

 �MERcEDES Benz, 1992 rok, tel. 
kom. 517-481-313.

 �MERcEDES citan, 1.5 diesel,  
2013 rok, ciężarowy, zarejestrowany, 
FVAT, tel. kom. 600-428-743.

 �NiSSAN Primera P12, 2004 rok, tel. 
kom. 600-226-519.

 �OPEL Astra ii, 1.6, benzyna/gaz, 
2000 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �OPEL corsa, 1.2 Twinport, 
2004 rok, tel. kom. 600-319-013, 
606-834-379.

 �OPEL corsa, 1.2 benzyna, 1996 
rok, po 16, tel. kom. 603-842-425.

 �OPEL corsa c, stan idealny, tel. 
kom. 606-819-096.

 �OPEL corsa D, 1.3 motor,  
2008 rok, tel. kom. 600-226-519.

 �OPEL corsa, 1.4, 1996 rok, stan 
dobry, 1.400 zł, tel. (46) 838-24-20, 
tel. kom. 602-814-663.

 �OPEL Meriva, 1.7 cDTi, 2007 rok, 
stan bdb, tel. kom. 609-500-982.

 �OPEL Vectra kombi, 1998 rok, tel. 
kom. 691-465-023.

 �PEuGEOT 206, 1.4, 2002 rok, 
wyposażony, stan bdb, tel. kom. 
604-392-876.

 �PEuGEOT 307, 1.4 hDi, 2006 rok, 
150.000 km, klimatyzacja, oryginalny 
lakier, stan rewelacyjny, 12.900 zł, tel. 
kom. 604-706-309.

 �PEuGEOT Expert, salon, tel. kom. 
791-776-110.

 �RENAuLT Megane, diesel, 1998 
rok, tel. kom. 722-137-778.

 �RENAuLT Megane Scenic, 1.5, 
Dci, 2005 rok, 9.800 zł, klimatyzacja 
oraz Scenic ii, 1.9 Dci, 2004 rok;  
(w rozliczeniu przyjmę tańszy), tel. 
kom. 513-375-786.

 �RENAuLT Thalia, 1.4, benzyna/gaz, 
2002 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �SEAT Alhambra, 2002 rok, zadbany, 
tel. kom. 530-951-833.

 �SEAT Altea, 2005 rok, tel. kom. 
667-566-961.

 �SEAT Arosa, 1.7 SDi, tel. kom. 
887-380-863.

 �SEAT ibiza, 1.4, 1999 rok, 3.900 zł, 
tel. kom. 601-256-323.

 �SEAT Leon, 2007 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �SEAT Toledo, 1.9 TDi, 2002 rok,  
110 KM, tel. kom. 505-651-180.

 �SEAT Toledo, 2002 rok, bardzo 
ładny, tel. kom. 600-226-519.

 �SKODA Fabia, 1.4, 2001/2002 rok, 
tel. kom. 660-451-940.

 �SKODA Fabia, 1.4, benzyna, 
2003 rok, 119.000 km, i właściciel, 
salonowa, tel. kom. 502-601-898.

 �SKODA Felicja, 1.6, 2000 rok, 
wspomaganie, zadbany, tel. kom. 
600-226-519.

 �SKODA Octavia, 1.9 TDi, 2000 rok, 
tel. kom. 785-460-230.

 �SKODA Octavia ii, 1.4 tSi, 2011 
rok, i właściciel, salon Polska, tel. 
kom. 501-761-347.

 �SuZuKi Grand Vitara, 2.0 TDi, 2001 
rok, 220.000 km, czarny, 4x4, tel. kom. 
608-109-634.

 �TOYOTA Auris, 2008 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �TOYOTA Avensis, 2004 rok, tel. 
kom. 695-671-050.

 �TOYOTA Yaris, 2003 rok, salonowa, 
ii właściciel, 5-drzwiowa, klimatyzacja, 
wspomaganie, ABS, 100 % oryginalny 
lakier i szyby, cena do uzgodnienia, 
tel. kom. 502-601-898.

 �VW Golf ii, tel. kom. 669-933-822.

 �VW Golf Plus, 2005 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �VW Golf V, 1.9 TDi, 2005 rok, 
niebieski metalik, 5-drzwiowy,  
(w rozliczeniu przyjmę mniejszy), 
18.600 zł, tel. kom. 604-706-309.

 �VW Passat B5, 1.9 TDi 110 
KM, 1999 rok, kombi, tel. kom. 
530-306-657.

 �VW Passat B5, 1.9 TDi, kombi, tel. 
kom. 601-378-895.

 �VW Polo, 1.2 benzyna, 2002 rok, 
tel. kom. 697-450-050.

 �VW Polo, 1.4, 2000 rok, 4.400 zł, 
tel. kom. 600-226-519.

 �VW Polo, 1.4 TDi, 2002 rok, 
niebieski metalik, 5-drzwiowy, 
klimatyzacja, bogate wyposażenie, 
cena atrakcyjna (w rozliczeniu 
mogę przyjąć Seicento), tel. kom. 
604-706-309.

 �VW Transporter, 1.9, 1995 rok, tel. 
kom. 669-444-894.

 �żuK, 1992 rok, pod plandekę, tel. 
kom. 502-436-234.

inne
 �Naprawa automatycznych skrzyń 

biegów „Piotr Michalak”, tel. kom. 
501-461-936.

 �części samochodowe, używane, 
Stacja Demontażu Pojazdów Rząśno 
13, tel. kom. 664-006-089.

 �LPG– serwis– montaż– diagnoza, 
tel. kom. 600-148-628.

 �Pomoc drogowa, tel. kom. 
665-734-042.

 �Opony zimowe R-14, 185/65,  
z felgami, 2 szt., tel. 887-408-218.

 �Felgi, alufelgi, koła zimowe, tel. 
kom. 601-419-747.

 �Pomoc drogowa, bezgotówkowo– 
kolizja, wypadek, tel. kom. 
608-532-321.

 �Sprzedam 4 koła, 14’, Golf (felgi 
aluminiowe), tel. kom. 609-184-041.

 �Opony, felgi z Niemiec, hurtownia.
Najwększy skład w rejonie, 
mechanika. Bratoszewice, ul. 
Łódzka 28, www.opony-gaweda.pl, 
tel. (42) 719-63-08, 505-151-701.

 �Koła zimowe 195/65/15, tel. kom. 
602-511-928.

 �Sprzedam nowe opony zimowe 
z alufelgami 185/65/14, tel. kom. 
693-830-160.

 �Opony używane 205/65/16c, tel. 
kom. 600-827-148.

motorowe

kupno
 �Kupię stare motocykle, części, tel. 

kom. 513-185-357.

 �Kupię WSK 125/175, tel. kom. 
603-444-431.

sprzedaż
 �honda cBR-125, 2005 rok, tel. 

kom. 504-475-567.

 �honda Transalp XL 600, 1996 rok, 
tel. kom. 609-468-158.

garaże

wynajem
 �Do wynajęcia garaż, Tkaczew, tel. 

kom. 694-048-029.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię Łyszkowice i okolice, 

tel. kom. 502-602-463, 16:00-19:00.

 �Kupie ziemię powyżej 1 hektara, 
gotówka, tel. kom. 501-020-993.

 �Kupię ziemię rolną z dostępem do 
drogi na trasie Łowicz-Łyszkowice, 
1-4 ha, tel. kom. 888-431-443.

 �Kupie działkę, bloki, ziemię, tel. 
kom. 607-809-288.

sprzedaż
 �Sprzedam działki budowlane  

w Głownie, tel. kom. 606-414-222.

 �Działki budowlane, Nieborów, tel. 
kom. 607-328-032.

 �Dwupoziomowe mieszkanie, 
114 mkw., centrum Łowicza, stan 
developerski, cena atrakcyjna, tel. 
kom. 508-174-797.

 �Działka 4,6 ha w jednym kawałku, 
uprawiana, 135x340 m, tanio, Łazin, 
tel. kom. 501-020-993.

 �Działka budowlana 88 arów, na 
granicy Bednary-Sypień, w całości 
lub na dwie mniejsze, tel. kom. 
694-804-682.

 �Sprzedam działkę budowlaną 
3.000 mkw., Skaratki, tel. kom. 
667-539-954.

 �Dom, działka 4.595 mkw., Głowno, 
190.000 zł, tel. kom. 602-882-617.

 �M-3, Zabrzeźnia, ii piętro, tel. kom. 
602-445-248.
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 �Działki budowlane Otolice 
1.400 mkw., 1.000 mkw., tel. kom. 
606-949-637.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne 7 
ha wraz z budynkami, Mąkolice 161, 
tel. kom. 661-816-282.

 �Siedlisko z ziemią lub bez, Bogoria 
Górna 16, tel. kom. 606-461-953.

 �Działka budowlana 7.400 mkw., 
Niedźwiada Wójnów, tel. kom. 
504-011-004.

 �Mieszkanie 48,5 mkw., Łowicz, os. 
Bratkowice, tel. kom. 662-967-762.

 �Mieszkanie, 52 mkw., Kwiatowa, 
tel. kom. 502-024-251.

 �Sprzedam mieszkanie 60 mkw., 
os. Kopernika w Głownie, tel. kom. 
604-179-842.

 �Sprzedam łąkę, tel. kom. 
662-962-513.

 �Mieszkanie 60 mkw., cegła, 
po remoncie, wysoki standard, 
częściowo umeblowane. Bardzo 
duży balkon; 265.000 zł, tel. kom. 
510-281-833, Bolimowska.

 �Wynajmę mieszkanie 3-pokojowe, 
76 mkw., os. Dąbrowskiego, bl.16, tel. 
kom. 661-987-500.

 �Działka budowlana, 700 mkw., tel. 
kom. 510-519-863, Łowicz.

 �Mieszkanie, os. Bratkowice, 35 
mkw., iii piętro, tel. (46) 837-79-15.

 �Dwupokojowe, 52 mkw.+ działka 
w Łowiczu, tel. kom. 880-141-984, 
Łowicz.

 �Działka 600 mkw., Armii Krajowej, 
tel. kom. 604-933-185.

 �Sprzedam dwie działki budowlane 
po 13,50 ara, Bednary Ruda, tel. 
kom. 783-732-711.

 �Mieszkanie 60 mkw., Łowicz, os. 
Konopnickiej, tel. kom. 509-449-113.

 �Mieszkanie po remoncie 60 mkw., 
iV piętro, Głowno, Kopernika, tel. 
kom. 668-836-710.

 �Mieszkanie 52 mkw., os. Kostka,  
ii piętro, tel. kom. 502-430-048.

 �Siedlisko, Dmosin, tel. kom. 
881-087-040.

 �Bloki, Zgierz, 60.5 mkw., tel. kom. 
887-870-413.

 �Sprzedam mieszkanie 48 mkw., 
Łowicz centrum, iV piętro, tel. 
kom. 605-155-972, po 17.

 �Działka budowlana w Łowiczu, 
1.058 mkw., tel. kom. 609-800-335.

 �Działka budowlana, tel. kom. 
502-163-313.

 �Wulkanizacja, Napoleońska 6, 
Łowicz, tel. kom. 502-163-313.

 �Sześć działek budowlanych, tel. 
kom. 508-953-694.

 �Sprzedam dom z działką 6.200 
mkw. k./Łowicza, 285.000 zł, tel. 
kom. 602-141-653, po 20.00.

 �Mieszkanie 32 mkw., 
Starzyńskiego, iV p., tel. kom. 
 691-956-611, po 15,00.

 �Ładne działki budowlane pod 
Łowiczem, tel. kom. 721-907-721, 
512-490-910.

 �Działka budowlana 2.600 mkw., 
Głowno, tel. kom. 605-440-505.

 �Sprzedam działki budowlane, 
Zielkowice ii, tel. kom. 695-542-104.

 �Sprzedam ziemię 7,20 ha, żychlin, 
Głowackiego, tel. kom. 729-674-534, 
513-914-567.

 �Działki o powierzchni 48 arów  
w Osinach oraz w Stępowie  
o powierzchni 38 arów, gmina 
Kiernozia, zabudowana, ogrodzona, 
tel. kom. 512-179-465.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
z ziemią orną o łącznej pow. ok. 4 ha 
Wola Stępowska, gm. Kiernozia, tel. 
kom. 501-504-723.

 �Sprzedam 1.5 ha, Bobrowniki, tel. 
kom. 883-760-108.

 �Sprzedam M-4, iV piętro, 
Kopernika, Głowno lub zamienię 
na mniejsze, tel. kom. 696-700-586, 
606-993-080.

 �Ziemia rolna, 6 ha, tel. kom. 
517-500-102.

 �Sprzedam 3 ha ziemi, Jeziorko, tel. 
kom. 887-698-385.

 �Dom z budynkiem gospodarczym, 
Bratoszewice, tel. kom. 504-507-730, 
514-734-737.

 �Sprzedam 48 mkw., i piętro, 
Bratkowice, po remoncie, tel. kom. 
501-815-757.

 �Dom w Łowiczu, 200 mkw., działka 
450 mkw., tel. kom. 666-932-298.

 �Sprzedam dom w stanie surowym, 
zamknięty, 127 mkw., tel. kom. 
508-694-697.

 �Mieszkanie, Bratkowice, tel. kom. 
723-254-259.

 �umeblowane M-4, 72 mkw., 
Łowicz, tel. kom. 500-222-737.

 �Działka budowlano-inwestycyjna 
(przy Tuszewskiej), tel. kom. 
500-222-737.

 �Działka budowlana, uzbrojona, 
87 a; Dąbkowice/Rydwan, tel. kom. 
500-222-737.

 �Starzyńskiego, 48 mkw., iV piętro, 
tel. kom. 663-766-584.

 �Działka Mysłaków 19x125 
m, podłączony prąd, tel. kom. 
660-366-785.

 �Działka budowlana Nieborów, 
niedaleko Pałacu 1513 mkw., woda, 
prąd 661-966-124

 �Dom mieszkany +gospodarczy 
na ładnej działce, Zduny, tel. kom. 
512-490-910.

 �Kawalerkę 39 mkw; 2-pokojowe  
48 mkw.; 3-pokojowe, 66 mkw. 
– mieszkania znajdują się na  
ul. Piekarskiej 4, prywatne miejsca 
parkingowe, niski czynsz, tel. kom. 
793-986-997.

 �Las 0.66 ha, Kalenice lub 
zamienię na ziemię orną, tel. kom. 
691-639-756.

 �Mieszkanie własnościowe  
72,37 mkw., Łowicz os. Bratkowice, 
iii piętro, rok budowy 1989, tel. kom. 
790-496-023.

 �Sprzedam 1/2 domu, wraz  
z działką, ul. Armii Krajowej, tel. kom. 
606-299-227.

 �Działka rolno-budowlana 9.300 
mkw., Placencja, bardzo tanio, tel. 
kom. 606-889-643.

 �Sprzedam mieszkanie „Pod 
Kurantem”, Głowno, tel. kom. 
796-990-820.

 �Dom wolnostojący, działka 2.000 
mkw., 1,5 km od Strykowa, 510.000 
zł, tel. kom. 605-973-555.

 �Mieszkanie 47 mkw.,  
os. Dąbrowskiego, tel. kom. 
500-136-658.

 �Działka budowlana, szer.  
15 m, dł. 80 m, Placencja, tel. kom. 
697-155-781.

 �Mieszkanie 48 mkw., os. 
Dąbrowskiego, iV piętro, tel. kom. 
694-750-724.

 �Mieszkanie 51 mkw., 3-pokojowe, 
iii p., wyremontowane. Reymonta, tel. 
kom. 791-579-463.

 �Łąka 30 a, czatolin, tel. kom. 
502-268-433.

 �Mieszkanie 47,5 mkw., 
Noakowskiego sprzedam lub 
zamienię na mniejsze, tel. kom. 
517-719-072.

 �Sprzedam kawalerkę, tel. kom. 
509-038-645.

 �Pokój z kuchnią, os. Swoboda, 
Głowno, tel. kom. 791-086-150.

 �Dwie działki zalesione  
10.500 mkw., 11.100 mkw., tel. kom. 
608-815-516.

 �Grunty rolne, 10 ha, tel. kom. 
697-094-770.

 �Pinie sprzedam dom, okolice 
Sochaczewa, tel. kom. 513-124-322, 
785-190-494.

wynajem
 �Kwatery pracownicze, Głowno koło 

Strykowa, tel. kom. 502-420-340, 
503-065-351.

 �Do wynajęcia lokal pod działalność 
gospodarczą (na biuro, gabinet lub 
zakład fryzjerski), 24 mkw., zaplecze 
10 mkw., łazienka; Łowicz, ul. Długa, 
tel. kom. 601-464-266.

 �Wynajmę krojownię z całym 
wyposażeniem na terenie Głowna, 
tel. kom. 603-610-884.

 �Do wynajęcia lokale w centrum 
Łowicza, tel. kom. 509-659-963.

 �Do wynajęcia pomieszczenia 
w Łowiczu dla: Mechanika 
Samochodowego, Elektromechanika, 
instalatora LPG, tel. kom. 
502-251-751.

 �Wynajmę mieszkanie, niepalącemu 
małżeństwu, Łowicz, tel. kom. 
604-362-195.

 �Do wynajęcia M-4, Bratkowice, tel. 
kom. 605-679-749.

 �Wynajmę mieszkanie, tel. kom. 
886-927-204.

 �Wynajmę lub sprzedam lokal na 
Targowicy w Łowiczu, w głównej 
alejce, w rzędzie z mięsem, tel. kom. 
605-636-176.

 �Wynajmę lokal handlowy na 
Targowicy w alei mięsnej, tel. kom. 
504-181-655.

 �Mieszkanie, Starzyńskiego, tel. 
kom. 692-101-989.

 �Mieszkanie 60 mkw., centrum, 
wyposażone, tel. kom. 509-099-969.

 �Lokal handlowy 350 mkw., Nowy 
Rynek, tel. kom. 509-099-969.

 �Lokale biurowe, centrum, tel. kom. 
509-099-969.

 �Wynajmę M-3 + łazienka, Dmosin 
ii, tel. kom. 692-749-175.

 �Do wynajęcia mieszkanie 20 mkw., 
Sienkiewicza 34, tel. (46) 837-32-49, 
tel. kom. 511-491-109.

 �Do wynajęcia lokal 19 mkw, ul. 
Zduńska, tel. kom. 784-389-862.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
umeblowane, blisko PKP, Łowicz, tel. 
kom. 607-809-500.

 �umeblowane M-4, 72 mkw., 
Łowicz, tel. kom. 500-222-737.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
os. Starzyńskiego, tel. kom. 
504-216-877.

 �Pokoje do wynajęcia, tel. kom. 
666-587-317.

 �Wynajmę 48 mkw., tel. kom.  
665-123-523, po 16:00.

 �Wynajmę umeblowaną kawalerkę 
w Głownie, tel. kom. 693-830-178, 
601-663-404.

 �Wynajmę kawalerkę, os. 
Dabrowskiego, tel. kom. 691-143-691.

 �Wynajmę mieszkanie na Widoku 
w Skierniewicach, tel. kom. 
781-960-100.

 �Do wynajęcia kawalerka 24 mkw.,  
i piętro, na dłuższy okres na  
os. Bratkowice,  
tel. kom. 517-720-535.

zamiana
 �Mieszkanie w Łodzi 33 mkw., 

na większe w Łowiczu, tel. kom. 
698-027-701.

 �M-3, 45 mkw., os.Noakowskiego, 
iV piętro, zamienię na większe lub 
sprzedam, tel. kom. 600-343-902.

 �Zamienię mieszkanie w bloku na 
domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

 �Zamienię mieszkanie w bloku na 
domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

 �Zamienię M-3 48,43 mkw. ii piętro, 
os. Kopernika na mniejsze z dopłatą, 
tel. kom. 792-043-300.

 �Zamienię M-3, 36 mkw. bloki na 
większe, tel. kom. 535-853-213.

kupno różne
 �Kupię stare książki motocyklowe, 

tel. kom. 512-816-406.

 �Kupię widły TuR c-330, tel. kom. 
609-063-583.

 �Kupię topolę, dęba i inne tartaczne, 
tel. kom. 696-379-599.

 �Kupię konstrukcję namiotów, tel. 
kom. 693-299-439.

sprzedaż różne
 �Drewno kominkowe, opałowe, 

rozpałkowe, pakowane w workach, 
tel. kom. 501-658-261.

 �Wyprzedaż kręgi, pokrywy, 
przepusty, płytki chodnikowe, tel. 
kom. 531-467-981.

 �Zbiorniki plastikowe 1000 l, tel. 
kom. 604-411-266.

 �Wyprzedaż: kamień elewacyjny, 
daszki na słupki i murki, tel. kom. 
531-467-981.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Drewno opałowe, rozpałkowe, 
możliwy dowóz. Stemple budowlane, 
nowe, tel. kom. 885-122-144.

 �Piasek, żwir 2-16; 16-32, Łowicz, 
Kocierzew, Rybno, tel. kom. 
783-482-883.

 �żwir 2-16; 16-32, piasek, Kiernozia, 
chąśno, Złaków, Zduny, tel. kom. 
697-442-808, 783-482-883.

 �żwir 2-16; 16-32, piasek, 
żychlin, Pacyna, Oporów, tel. kom. 
697-442-808.

 �Węgiel ekogroszek z dostawą  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Prądnica 100 KW, tel. 514-924-815.

 �Sprzedam tanio łóżeczko, 
krzesełko do karmienia Fisher Price, 
nosidełko, tel. kom. 691-715-557.

 �Drewno opałowe i kominkowe, 
wycinka drzew, tel. kom. 505-700-777.

 �Palety 1.200x1.000, tel. kom. 
502-919-192.

 �Sprzedam świerki: zwykłe, srebrne, 
w doniczkach i cięte, tel. kom. 
693-677-112.

 �Rębak do gałęzi z wyrzutem do 
ciągnika, tel. kom. 505-928-735.

 �Stół do ping-ponga, tel. kom. 
691-972-304.

 �Piecyk żeliwny, węglowy, tel. kom. 
662-736-603.

 �Sprzedam drzewo na opał: 
olszynę, brzozę, tel. kom. 
692-789-198.

 �Sprzedam bieżnię magnetyczną, 
tel. kom. 667-277-567.

 �Piecyk kaflowy, tel. kom. 
733-805-081.

 �Zrzyny tartaczne, szlaka  
z dowozem, tel. kom. 600-323-947.

 �Mieszałka do mięsa, tel. kom. 
510-577-297.

 �Kanapa narożna; wózek; łóżeczko, 
tanio, tel. kom. 609-377-827.

 �Skrzynki uniwersalki, tel. kom. 
788-814-240.

 �Kuchnia gazowo-elektryczna, tel. 
kom. 691-863-492.

 �Betoniarki: sprzedaż, remonty, 
części, tel. kom. 603-072-751.

 �Wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 �Sprzedam kuchnię węglową, tel. 
kom. 608-691-072.

 �Lada chłodnicza, tel. kom. 
605-376-838.

 �Witryna chłodnicza, tel. kom. 
788-870-752.

 �Sprzedam kuchnię węglową mało 
używaną, tel. kom. 663-268-394.

 �Śrutownik ssąco-tłoczący + 
mieszalnik z wagą, tel. kom. 
660-096-236.

 �husqvarna 55, husqvarna 40, tel. 
kom. 506-025-611.

 �Telewizor Panasonic 29’, 
tradycyjny, tel. kom. 694-135-065.

 � imadło, rozrusznik T-25, tel. kom. 
785-266-409.

 �Sprzedam drzewo opałowe, tel. 
kom. 604-432-909.

 �Meble kuchenne, tanio, tel. kom. 
505-436-056.

 �Tanio: piec Zduńska Wola, 21 kW, 
tel. kom. 507-701-083.

 �Zbiornik na olej opałowy, tel. kom. 
668-403-654.

 �Piec miałowy, ogrzewanie domu 
do 150 mkw., stan bdb., tel. kom. 
662-611-089.

 �Brunatny węgiel czeski, tel. kom. 
509-920-555.

 �Krajzega 220 V, frezarka pionowa, 
tel. kom. 503-830-451.

 �Parkiet jesion, i klasa;  
chłodziarko-zamrarzarka,  
tel. kom. 501-546-057.

 �chodzik, tel. kom. 501-546-057.

 �Sprzedam ladę chłodniczą, tel. 
kom. 603-948-378.

 �Sprzedam rębak do gałęzi, tel. 
kom. 728-579-290.

 �Kuchnie elektryczno-gazowe, 
wypoczynek dębowy, tel. kom. 
725-623-505.

 �Kuchnia węglowa, tel. kom. 
733-805-081.

 �Dwa duże modrzewie, tel. kom. 
797-537-158.

 �Overlock na bazie Juki 3-nitkowy, 
stan bdb, tel. kom. 502-425-856.
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 �choinki do hurtu, tel. kom. 
608-795-792.

 �choinki do hurtu, tel. kom. 
537-098-811.

 �Przyczepkę samochodową, 
maszyny stębnówkę, overlock 
Textima, tel. kom. 505-523-031.

 �Butle spawalnicze, pełne  
z osprzętem, tel. kom. 515-319-247.

 �Sprzedam skrzyniopalety 
nowe, paliki geodezyjne, tel. kom. 
692-132-798.

 �Sprzedam tanio klej do styropianu, 
piecyk grzewczy na butlę, tel. kom. 
502-980-287.

 �Sprzedam lodówka w bardzo 
dobrym stanie, wysokość 1,40 m,  
400 zł, tel. (46) 837-96-77.

 �Sprzedam 2 fotele i ławę, tel. kom. 
784-378-980.

 �Sprzedam ziemię torfową, tel. kom. 
783-131-913.

 �ubranka dziecięce, zabawki, tel. 
kom. 724-840-451.

 �Skrzynki uniwersalne, tel. kom. 
721-651-467.

praca

dam pracę
 �Przyjmę do pizzerii pomoc kelnerki 

oraz kierowcę – praca w weekendy, 
tel. kom. 697-233-935.

 �Firma zatrudni kierowców  
z kategorią c+E, kraj, firanki, tel. kom. 
519-113-663.

 �Zatrudnię do prowadzenia sklepu 
stacjonarnego i internetowego 
z bardzo dobrą znajomością 
komputera (branża kosmetyczna). 
cV: akaty@wp.pl

 �Zatrudnię fryzjerkę, fryzjera  
z doświadczeniem.  
cV: podbud@wp.pl, tel. 727-515-777

 �Zatrudnię szwaczki – dzianina, tel. 
kom. 603-610-884.

 �Przyjmę kierowcę do pizzerii: praca 
na stałe, tel. kom. 781-418-081.

 �Zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu), tel. kom. 
782-223-546.

 �Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (Łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �Zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
Łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �Przyjmę kelnerkę praca na stałe 
oraz kucharza do przyuczenia 
weekendowo, tel. kom. 781-418-101.

 �zatrudnię pracownika 
(kobietę) ze znajomością języka 
angielskieg, pakietu Office, mile 
widziana znajomość programu 
Photo Shop, Głowno, tel. kom. 
607-443-788.

 �Zatrudnię dziewiarza z możliwością 
przyuczenia, tel. kom. 607-818-142.

 �Zatrudnię parowaczkę, prasowanie 
swetrów, tel. kom. 607-818-142.

 �Zatrudnię szwaczki – umowa, tel. 
kom. 609-525-529.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E, tel. 
kom. 782-978-573.

 �Mężczyznę (zdolności 
manualne) przy produkcji 
zatrudnię, tel. kom. 504-482-837, 
Łowicz.

 �Zatrudnię brukarza lub pomocnika, 
tel. kom. 661-937-398.

 �Fabryka Szlifierek w Głownie 
zatrudni do przyuczenia  
w zawodzie na stanowisku 
mechanik maszyn.  
CV prosimy składać na adres: 
sekretariat@fasglowno.pl, 
tel. (42) 719-10-66.

 �Zatrudnię kierowcę c+E (transport 
międzynarodowy), tel. kom. 608-059-
817, 606-457-050.

 �Zatrudnimy szwaczki i prasowaczki, 
tel. kom. 665-431-100.

 �Szwaczki, chałupniczki – kurtka 
męska, tel. kom. 516-593-442.

 �Szwaczki do szycia kostiumów 
kąpielowych w Głownie, stała 
praca, tel. kom. 602-457-089.

 �Zlecę przeszycia odzieży 
dziecięcej, dresówki, dzianina, 
wymagany overlock, tel. kom. 
516-088-749.

 �Z Oriflame jako konsultantka: 
dorobisz, zarobisz. Wyślij SMS na 
numer 603-959-031 z imieniem  
i nazwiskiem. Oddzwonimy.

 �Kierowca c+E, kraj, izoterma, 
poniedziałek-piątek, tel. kom.  
500-333-660, Łowicz.

 �Zatrudnię kierowców kat. c+E, 
możliwość codziennego zjazdu 
do domu po wykonanym kursie, 
możliwość pracy tylko w weekendy, 
tel. kom. 606-481-899.

 �Zatrudnię samodzielnego 
kucharza/kucharkę, restauracja  
w Łowiczu, tel. kom. 504-198-299.

 �Zatrudnię sprzedawcę z biegłą 
znajomością Allegro, tel. kom. 
512-330-849.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, tel. kom. 
601-360-267.

 �Kierowcę na tira, wyjazdy 
hiszpania, Włochy.Może być bez 
doświadczenia lub emeryt, tel. kom. 
535-077-328.

 �Firma dziewiarska w Łowiczu 
zatrudni dziewiarza, tel. kom. 
601-332-896.

 �Zatrudnię pracownika  
w gospodarstwie rolnym. Pensja, 
wyżywienie, zakwaterowanie, tel. 
kom. 721-085-095.

 �Zatrudnię ekspedientki do sklepu 
spożywczego w Łowiczu, tel. kom. 
512-088-422.

 �Zatrudnię kierowcę c+E, na kraj, 
tel. kom. 889-907-194.

 �Tynkarz na agregat, tel. kom. 
500-037-006.

 �Zatrudnimy fryzjerkę do w pełni 
wyposażonego salonu fryzjerskiego  
w Łowiczu, tel. kom. 605-330-839.

 �Stryków produkcja, dojazd własny  
14 zł/h, tel. kom. 514-954-310.

 �zatrudnię ślusarzy, monterów, 
tel. kom. 608-750-934.

 �Zatrudnię pracowników przy 
układaniu kostki brukowej, okolice 
Zdun, tel. kom. 725-710-267.

 �Przyjmę do zbioru kapusty, tel. 
kom. 609-165-855.

 �Zatrudnię kierowcę  
z doświadczeniem, kategoria c+E,  
na chłodnię, w ruchu krajowym, tel. 
kom. 607-403-256, 609-455-846.

 �Zatrudnię pracowników do 
montażu konstrukcji stalowych, 
zapewniam zakwaterowanie,  
tel. kom. 788-600-111.

 �Przyjmę do układania kostki, tel. 
kom. 508-286-519.

 �Zatrudnię kierowców kat. c+E, kraj, 
zagranica, tel. kom. 790-803-388.

 �Murarzy, pomocników, okolice 
Głowna, tel. kom. 509-819-654.

 �Zatrudnię chałupniczkę do szycia, 
tel. kom. 601-306-165.

 �Zatrudnię kierowcę c+E  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie,  
dobra stawka,  
tel. kom. 782-223-211.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodów ciężarowych, dobre 
zarobki, tel. kom. 604-237-423.

 �zatrudnię elektryka, pomocnika 
elektryka, tel. kom. 508-382-347.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E  
w transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, tel. kom. 608-067-847.

 �Opiekun/ka seniorów  
w Niemczech i Anglii.  
Legalnie, bez prowizji,  
atrakcyjne warunki  
i wynagrodzenie. Promedica24,  
tel. kom. 797-169-375.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, c+E, 
również dorywczo, kraj, Łowicz, tel. 
kom. 601-385-525.

 �Zatrudnię kosmetyczkę  
z doświadczeniem do pracy 
w Skierniewicach, tel. kom. 
609-024-896.

 �Zatrudnię pracownika z okolic 
Głowna do zakładu ślusarskiego, tel. 
kom. 601-076-850.

 �Pilnie zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
tel. kom. 506-140-681.

 �zatrudnię szwaczkę, konfekcja, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Przyjmę pracownika: ślusarz-
spawacz, tel. kom. 693-833-073.

 �zatrudnię brakarkę, pakowanie 
odzieży, Głowno, tel. kom. 
607-443-788.

 �zatrudnię parowaczkę, Głowno, 
tel. kom. 607-443-788.

 �Przyjmę kierowcę kat. c+E,  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, tel. kom. 
517-115-462.

 �Zatrudnię odpowiedzialną osobę  
z dobrą znajomością obsługi 
komputera do pracy w sklepie 
internetowym, tel. kom. 530-429-914.

 �Zatrudnię do obsługi sklepu 
internetowego ze znajomością 
Photoshop, Biuro, tel. kom. 
603-653-030.

 �Zatrudnię osobę do serwisu 
opon na stanowisko mechanik-
wulkanizator, Bratoszewice, tel. kom. 
505-151-701.

 �Zlecę przeszycia odzieży 
dziecięcej, dresówki, dzianina, 
wymagany overlock, tel. kom. 
516-088-749.

 �Zatrudnię pracownika obsługi 
klienta na stację paliw w Łowiczu, 
pełen etat, tel. kom. 605-199-148.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, stałe 
trasy, z możliwością przyuczenia, 
Łowicz ul. Kiernozka 12, tel. kom. 
600-357-428.

 �Zatrudnię do formowania skarpet 
w zakładzie tel. kom. 507-135-183 lub 
chałupniczo, tel. (46) 811-55-70.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, kraj, 
zagranica, tel. kom. 605-094-166.

 �Zatrudnię pizzermena, tel. kom. 
609-541-300.

 �Zatrudnię (dobra znajomość 
programu PhotoShop, prezentacja 
produktu oraz znajomość 
produktowa fotografii), tel. kom. 
723-696-416.

 �Zatrudnię do pracy przy 
budowlance, tel. kom. 697-801-028.

 �zatrudnię samodzielnego 
kucharza/kucharkę, CV proszę 
składać w „Łowickiej”, tel. kom. 
609-842-718.

 �Zatrudnię pomocnika na budowę, 
tel. kom. 509-373-870.

 �Zatrudnię kierowcę c+E, transport 
krajowy, tel. kom. 665-533-364.

 �Pilnie zatrudnimy sprzedawcę– 
obsługę stacji benzynowej  
w Nieborowie,  
tel. kom. 606-598-339.

 �Poszukuję dyspozycyjnej opiekunki 
do dziecka, Łowicz, tel. kom.  
721-341-635, kontakt 9-13.

 �Potrzebny wykonawca prostej 
wiaty 5x20 w gospodarstwie, okolice 
Bolimowa, tel. kom. 601-627-036.

 �Operatora ciągnika odśnieżarki, 
Stryków, tel. kom. 603-606-695.

 �Sprzątanie warsztatów, biur, k/m, 
Stryków, tel. kom. 603-606-695.

 �Zatrudnię spawacza mig mag, 
może być bez doświadczenia. 
Zatrudnię do obróbki stali 
(szlifowanie, cięcie), tel.kom. 
794-717-017.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
601-366-373.

szukam pracy
 �Szwalnia przyjmie przeszycia, 

profesjonalnie, terminowo, tel. kom. 
510-742-883.

 �Przyjmę chałupnictwo od zaraz, tel. 
kom. 889-559-619.

 �Przyjmę pracę w zespole jako 
wokalista, możliwość gry na 
tamburynie, tel. kom. 796-855-145.

 �Szukam pracy biurowej, 
wykształcenie wyższe, 
doświadczenie, tel. kom. 
692-920-394.

 �Przyjmę sprzątanie, dyspozycyjna, 
tel. kom. 730-649-354.

inne
 �zacznij zarabiać na stronach 

internetowych, prywatne lekcje: 
HtML, CSS, PHP, MySQL, tel. kom. 
604-676-613.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie DSLR Full 

hD, fotografia. Promocje na rok 
2015/2016, www.blysk-fotostudio.pl, 
tel. kom. 889-148-555.

 �cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray, tel.  
(46) 837-94-85, tel. kom. 
608-484-079.

 �Wideofilmowanie hD, 
fotografowanie, tanio, tel. kom. 
606-852-557.

 �Wideofilmowanie DVD, Blu-Ray, 
zdjęcia, tel. kom. 698-535-780.

 �Wideofilmowanie, fotografia, tanio, 
tel. kom. 692-519-140.

 �Www.studiokadr.cdx.pl.

 �Wideofilmowanie hD „Kasia” 
+zdjęcia, tel. kom. 602-633-407.

 �Śluby, chrzty, komunie: Foto-Video. 
Auta do ślubu, tel. kom. 606-447-777.

 �Wideofilmowanie, tel. kom. 
600-287-992.

 �Wideofilmowanie, fotografowanie, 
DVD, full-hD, www.fotowideo.webt.
pl, tel. (46) 837-79-81, tel. kom. 
606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �układanie kostki brukowej, tanio, 

tel. kom. 667-837-817.

 �Wznoszenie budynków 
mieszkalnych, gospodarczych  
i przemysłowych, dachy, solidnie, tel. 
kom. 785-402-533.

 �Wykończenia wnętrz, tel. kom. 
785-402-533.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki; solidnie, tel. 
kom. 501-931-961.

 �cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 �tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz 
posadzki (mixokret), tel. kom. 
502-452-907.

 �Docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja: 999 zł, 
tel. kom. 602-570-424.

 �usługi nową koparko-
ładowarką, młot hydrauliczny; 
koparką gąsienicową, tel. kom. 
790-606-451.

 �usługi koparko-ładowarką JcB, tel. 
kom. 604-411-266.

 �Wylewki agregatem; natrysk 
ocieplenia pianą poliuretanową 
poddaszy www.ocieplenie-domu.
pl, tel. kom. 531-402-222, 
698-480-048.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
509-038-623.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
511-440-509.

 �usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji, tel. 
kom. 500-027-261.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Dachy, blachodachówki, blachy 
trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, przeróbki, rozbiórki 
itp., tel. kom. 785-333-971.

 �Bramy przesuwne, ogrodzenia, 
siatka ogrodzeniowa, montaż, 
producent, tel. kom. 503-572-046.

 �Wylewki maszynowe mixokret, tel. 
kom. 517-032-915.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Malowanie mieszkań, układanie 
paneli, tel. kom. 668-342-534.

 �Wykopy minikoparką, tel. kom. 
781-151-525.

 �Docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
697-725-830.

 �układanie kostki brukowej, 
granitowej, tel. kom. 692-789-266.

 �Glazura, terakota, panele, tel. kom. 
724-536-422.

 �Profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem 
parkietów, lakierowanie. Schody 
-cyklinowanie, lakierowanie, tel. kom. 
607-090-260.
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 �Ogrodzenia betonowe, metalowe, 
siatki, panele, klinkier, montaż, 
wylewki, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, rynny, tel. kom. 
668-208-450.

 �Docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota, 
adaptacja poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz, faktury VAT, tel. 
kom. 606-737-576.

 �Wykończenia wnętrz, poddaszy, 
glazura, malowanie, gipsy, 
docieplenia elewacji, tel. kom. 
603-164-156.

 �Malowanie, gładzie, remonty, tel. 
kom. 726-022-431.

 �Kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 �Malowanie, gipsowanie, zabudowy 
G-K, tel. kom. 533-076-850.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 513-659-912.

 �Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. (46) 838-66-82.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
tel. kom. 609-227-348.

 �Przystępne ceny: solidne, fachowe 
docieplenia budynków, murowanie, 
tynki, klinkier, itp., wykończenia 
wnętrz (glazura, terakota, gipsy, 
malowanie, itp.)., tel. (46) 837-13-91, 
tel. kom. 793-035-025.

 �Murowanie – docieplenia, tel. kom. 
725-668-616.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, tel. 
kom. 725-668-616.

 �Klinkier (płoty, kominy), tel. kom. 
725-668-616.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �usługi remontowo-budowlane, tel. 
kom. 532-115-111.

 �usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 
608-685-867.

 �usługi remontowo-budowlan, 
solidnie, tanio, tel. kom. 533-472-925.

 �Osuszanie, odsalanie,  
odgrzybianie, hydrofobizacja murów  
i konstrukcji betonowych,  
tel. kom. 783-297-831.

 �Malowanie, gipsowanie, płyta k/g, 
panele podłogowe, glazura, terakota, 
tel. kom. 790-329-790.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz: 
tanio, solidnie. Glazura, terakota, 
panele, płyty G/K, malowanie, tel. 
kom. 781-781-310.

 � instalacje, przeróbki elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 �Malowanie, gipsowanie, sufity, 
zabudowa, k/g, drobna hydraulika, 
panele. Starannie, punktualnie, 
wysoka kultura osobista, Łowicz, tel. 
kom. 500-117-459.

 �układanie glazury, terakoty, paneli 
podłogowych, remonty, tel. kom. 
734-490-725.

 �Remonty kompleksowo, tel. kom. 
663-987-289, 721-894-202,  
www.remontystrykow.pl.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
najniższe ceny na rynku, tel. kom. 
784-537-231.

 �Docieplanie budynków, 
wykańczanie wnętrz,  
poddasza, gipsy, glazura,  
tel. kom. 511-735-802.

 �Gipsy, glazura, terakota, 
malowanie, prace  
remontowe: wykonam,  
tel. kom. 516-153-870.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, glazury, płyta 
G/K, tel. kom. 535-466-501.

 �Przyłącza wodne do budynku  
z przeciskiem, pod drogami, tel. kom. 
535-466-501.

 �Balustrady ze stali 
kwasoodpornej, tel. kom. 
724-605-762.

 �Remonty, wykończenia od A do Z, 
tel. kom. 608-228-789.

 �układanie kostki brukowej,  
www.wietes-bruk.eu,  
tel. kom. 785-296-194.

 �Glazura, terakota, gładzie gipsowe, 
malowanie, panele itp., tel. kom. 
600-779-659.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury– agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, malowanie, tel. kom. 
607-612-176.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 �Grille ogrodowe, ogrodzenia, 
klinkier, kominy, przeróbki, tel. kom. 
691-715-543.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �Ogrodzenia: betonowe, panelowe, 
siatka, bramy, wiaty itp. montaż, tel. 
kom. 606-303-471.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �Murowanie, tynkowanie, wylewki, 
docieplenia, kominy, klinkier, tel. kom. 
505-225-425.

 �Wykończenia wnętrz, tel. kom. 
505-225-425.

 �Pokrycia dachowe, podbitki, papa, 
tel. kom. 605-850-706.

 �Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, płyty k/g, tel. kom. 
788-708-316.

 �cyklinowanie, układanie podłóg, 
tel. kom. 602-309-664.

 �Potrzebny wykonawca prostej wiaty 
5x20 w gospodarstwie,  
okolice Bolimowa,  
tel. kom. 601-627-036.

 �Remonty, glazura, tarakota, 
gładzie, malowanie, płyty k/g, sufity 
podwieszane, tel. kom. 721-108-965.

sprzedaż
 �Dachy, blachodachówki, blachy 

trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �Grzejniki Purmo, używane, stan 
bdb, tel. kom. 887-408-218.

 �cegła biała, potrójna, tel. kom. 
723-938-111.

 �Blachy trapezowe od ręki, różne 
kolory, cena od 12,70 do  
15,50 zł/mkw., tel. kom. 501-543-057.

 �Płyty chodnikowe, 
tel. (46) 838-66-82.

 �Piec c.O. olejowy Viessman, 
pojemniki na olej, tel. kom. 
661-190-777.

 �Najtańsze rolety w okolicy, tel. kom. 
602-370-470.

 �Piec Pleszewo, 2012 rok, 27 kW, 
tel. kom. 697-689-853.

 �Sprzedam stęple, 3 zł/szt, tel. kom. 
602-640-627.

 �Sprzedam szlakę na utwardzenie 
drogi, placy, tel. kom. 660-693-596.

 �Piecyk żeliwny z szamotem, 
betoniarkę, tel. kom. 532-454-047.

 �Tanie drzwi pokojowe, tel. kom. 
602-370-470.

 �Tanie, dobre okna, tel. kom. 
602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 � instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, tel. kom. 696-081-582.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
693-943-789.

 �hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Oczyszczalnie przydomowe 
 z montażem. Profesjonalnie,  
tel. kom. 693-413-492, www.
bioinstalacje.pl.

 � instalacje elektryczne, tel. kom. 
602-633-407.

 �Montaż alarmów, tel. kom. 
602-633-407.

 �hydraulik, także awarie, tel. kom. 
733-788-522.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, naprawy rozruszników, 
alternatorów, hamulcy, tel. kom. 
506-891-289.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
570-439-967.

usługi inne
 �Masz problem z komputerem: 

zadzwoń. Fachowo. Szybko. Tanio, 
tel. kom. 504-070-837.

 �Przeprowadzki, transport, tel. kom. 
695-885-953.

 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �Zespół muzyczny, wesela,  
www.diwers.pl, tel. kom. 661-323-807.

 �Dekoracja sal weselnych 
(pokrowce, obrusy w komplecie), tel. 
kom. 693-776-474.

 �zespół, wokalistka, didżej, tel. 
kom. 503-746-892.

 �Wypożyczę stół wiejski, nalewak 
piwny, ławeczki, parasol, dowóz, tel. 
kom. 889-994-992.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Pranie dywanów i tapicerki 
meblowo-samochodowej  
w zakładzie i u klienta,  
tel. kom. 501-431-978.

 �Piaskowanie z dojazdem do 
klienta, tel. kom. 518-168-598.

 �Zespół muzyczny, tel. kom. 
692-101-989.

 �Fryzjerka obsługa w domu klienta, 
tel. kom. 609-094-485.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
kom. 782-718-483.

 �Oferujemy usługi wykrywania  
w ziemi przedmiotów metalowych: 
dużych, głęboko ukrytych jak 
studzienki kan., skrzynie zaworowe, 
włazy, rury oraz zagubione dobra 
własne, tel. kom. 501-074-060.

 �Strony www, sklepy internetowe, 
pozycjonowanie, tel. kom. 
794-631-210.

 �Dj z akordeonem, tel. kom. 
667-468-883.

 �Wycinanie, przycinanie drzew, 
krzewów. Głowno i okolice, tel. kom. 
510-832-050.

 �Ścinam drzewa każde, tel. kom. 
604-969-205.

 �usługi fryzjerskie u klienta, tel. 
kom. 508-113-847.

 �Biuro rachunkowe, księgi handlowe 
i wszystkie usługi księgowe, Łowicz, 
ul. Stanisławskiego 24, tel. kom. 
604-621-125.

 �Tartak przewoźny, tel. kom. 
512-907-059.

 �Zespół muzyczny Optima 
poleca się na sylwestra, tel. kom. 
725-145-460.

 �Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 �Sala, wynajem, imprezy 
okolicznościowe, Nieborów, wolne 
terminy, tel. kom. 605-695-882.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

matrymonialne
 �Poznam fajną kobietę, tel. kom. 

695-975-023.

 �Poznam pana do 53 lat, SMS-y, tel. 
kom. 730-692-252.

nauka
 �Język angielski, tel. kom. 

663-684-178.

 �Język niemiecki, tel. kom. 
668-963-922.

 �Matematyka, tel. kom. 
791-802-482.

 �hiszpański, francuski, tel. kom. 
509-852-532.

 �Matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �Język angielski, profesjonalnie, tel. 
kom. 603-704-267.

 �Język angielski, nauczyciel, 
egzaminator maturalny, tel. kom. 
662-611-189.

 �Angielski, polski: korepetycje, 
wypracowania, wszystkie poziomy. 
Profesjonalnie, tel. kom. 607-328-038.

 �Fizyka, matematyka, rozszerzona, 
tel. kom. 883-942-255.

 �Język niemiecki, skutecznie, tel. 
kom. 663-505-433.

 �Angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Matematyka, tel. kom. 
601-303-279.

 �Języka angielski: korepetycje, tel. 
kom. 506-212-609, Łowicz.

 �Angielski, Łowicz, tel. kom. 
604-461-803.

 �Szkoła Języków Obcych 
„euroschool”, ostatnie wolne 
miejsca, wszystkie poziomy, 
Łowicz, Krakowska 19, 
tel. (46) 830-20-67.

 �Pomoc dzieciom z dysleksją, 
dysgrafią, dysortografią oraz 
z dyskalkulią. Terapeuta. 
Profesjonalnie, niedrogo, tel. kom. 
608-621-906.

 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, tel. kom. 
607-440-582.

 �Nauczyciel matematyki udzieli 
korepetycji, tel. kom. 507-203-909.

 �Kanadyjczyk polskiego 
pochodzenia: nauka języka 
angielskiego i francuskiego, 
wszystkie poziomy. Tłumaczenia, tel. 
kom. 604-621-125.

 �Nauka i korepetycje z angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum  
i średnich, tel. kom. 604-621-125.

 � „Native speaker”: nauka  
i korepetycje z angielskiego  
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum  
i średnich, tel. kom. 604-621-125.

 �Szukam korepetycji z matematyki 
dla ucznia kl. i liceum, tel. kom. 
797-924-048.

 �Szukam korepetycji z chemii 
dla ucznia kl. i liceum, tel. kom. 
797-924-048.

 �Szukam korepetycji z biologii 
dla ucznia kl. i liceum, tel. kom. 
797-924-048.

 �Angielski korepetycje, wszystkie 
poziomy, tłumaczenia, tel. kom. 
693-833-062.

 �Niemiecki korepetycje, 
tłumaczenia, tel. kom. 693-833-062.

 �Rosyjski korepetycje, tel. kom. 
693-833-062.

 �Język niemiecki korepetycje, tel. 
kom. 508-186-351.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór 

własnym transportem, tel. kom. 
783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własny, 
tel. kom. 607-202-732.

 �Kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
odbiór własnym transportem, 
płatność gotówką, tel. kom. 
504-561-585.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
664-715-685.

 �Kupię zboże paszowe, transport, 
gotówka, tel. kom. 668-478-617.

 �Skup zbóż paszowych: pszenica 
590 +VAT, jęczmień 530 +VAT, 
pszenżyto 520 +VAT, Leśniczówka, 
tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię pszenicę, pszenżyto 
paszowe, tel. kom. 508-248-212.
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 �Kupię buraczek czerwony, tel. kom. 
695-052-735.

 �Kupię jęczmień, pszenżyto 
paszowe, odbiór z miejsca od 12 ton, 
tel. kom. 880-350-450.

 �Zboże gorszej jakości z zapachem, 
tel. (42) 719-70-24.

 �Kupię owies, tel. kom. 604-634-249.

 �Zboże paszowe, tel. kom. 
667-257-268.

 �Kupię żyto 500 zł, możliwość 
transportu i załadunku, tel. kom. 
695-248-808.

 �Kupię pszenżyto 550 zł, możliwość 
transportu i załadunku, tel. kom. 
695-248-808.

 �Kupię zboże gorszej jakości, tel. 
kom. 697-677-530.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego, 

hodowlanego, cielęta, maciory , tel. 
kom. 502-460-724, 500-258-237.

 �Skup bydła, koni, tel. kom. 
604-267-833.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 �Kupię cielęta ras mięsnych, tel. 
kom. 606-901-931.

 �Kupie byczki i jałówki, tel. kom. 
515-121-410.

 �Kupię cielaki do dalszego chowu, 
tel. kom. 609-562-159.

 �Byczki mięsne, mieszane od  
250-350 kg, tel. kom. 603-802-304.

 �Kupię cielaki do 400 kg., bydło 
pozaklasowe, prosiaki, tel. kom. 
667-257-268.

maszyny
 �Kupię prasę kostkującą: Sipma, 

Welger, claas, Famarol; kombajn: 
Anna, Bolko, Karlik; kopaczkę; 
sadzarkę; ciągnik Władimirec T-25; 
prasę rolującą: claas Rolland 44, 
46, 62, 66, Arobale, Welger, tel. kom. 
518-857-308.

 �Kupię maszyny rolnicze, każdego 
Bizona także do remontu, tel. kom. 
602-522-478.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, Mtz, t-25 
Władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 502-939-200.

 �Kupię talerzówki i glebogryzarki, 
tel. kom. 886-790-310.

 �Kupię suszarnię podłogową lub 
inną, tel. kom. 886-790-310.

 �Kupię ciągnik Orkan, Bizon; 
przyczepę, tel. kom. 607-809-288.

 �Kultywator, tel. kom. 697-148-383.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �Otręby z melasą granulowane 

dla bydła, z dowozem  
i rozładunkiem , tel.  
(23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Sprzedam ziemniaki: irga i Denar, 
tel. kom. 669-775-344.

 �Otręby: pszenne, jęczmienne; 
śruty: sojowa, rzepakowa  
+ workowane, z dostawą  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-1893, tel. kom. 
789-333-677.

 �Jęczmień z pszenicą, jare, tel. kom. 
606-901-931.

 �Melasa dla bydła paleto-
pojemnik 1.000 l z dostawą  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-19-88, tel. kom. 
789-333-677.

 �Kukurydza sucha cała i mielona, 
tel. kom. 726-078-244.

 �Jęczmień paszowy, Chąśno, 
waga samochodowa na miejscu, 
tel. kom. 606-919-690.

 �Ziemniaki paszowe, tel. kom. 
694-550-661.

 �Wysłodki niemelasowane oraz 
tofi workowane, z dowozem  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Sprzedam kukurydzę po suszarni 
podłogowej, ziarno i śruta, tel. kom. 
507-140-275, 519-358-547.

 �Słoma baloty, tel. kom. 
739-592-991.

 �żyto tona 380 zł, tel. kom. 
570-554-239.

 �Sadzonki truskawek: Roksana, tel. 
kom. 724-551-112.

 �Pszenica, pszenżyto, kukurydza, 
tel. kom. 609-502-147.

 �Wysłodki mokre, z dowozem, 
tel. kom. 665-083-892.

 �Ziemniaki Lord, Denar, tel. kom. 
697-714-837.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
515-291-402.

 �Sadzonki truskawek honeoye, tel. 
kom. 694-002-512.

 �Sprzedam 10 t jęczmienia, tel. kom. 
501-235-473.

 �Sprzedam ziemniaki: irga, Lord, tel. 
kom. 667-566-276.

 �Sadzeniaki ziemniaki, zboża jare 
oferuje: Firma Nasienna Granum 
Sp.j. Łowicz ul. Katarzynów 46, 
tel. (46) 837-23-05, Dowóz 
powyżej 1 tony.

 �Kukurydza, jęczmień, śruta 
kukurydza, tel. kom. 696-425-214.

 �Sprzedam sadzonki włoskiej 
truskawki– Roksana, tel. kom. 
609-165-855.

 �Sadzonki truskawek Roksana, Alba 
i inne, tel. kom. 883-237-644.

 �Sadzonki truskawek Senga-
Sengana, Elsanta, tel. kom. 
697-190-997.

 �Sadzonki truskawek honeoye, tel. 
kom. 697-689-853.

 �Sprzedam buraczek na paszę, tel. 
kom. 723-461-250.

 �Sprzedam żyto, tel. (46) 837-14-61.

 �czosnek do sadzenia Kalifornia, 
hiszpan, miękka łęta, tel. kom. 
503-071-258.

 �Sadzonki truskawek honeoye, tel. 
kom. 572-439-331.

 �Pszenżyto 10 ton, mieszanka 
zbożowa 10 ton, tel. kom. 
723-114-747.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
697-040-147.

 �Słoma w balotach, tel. kom. 
663-346-095.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe, 
jadalne, tel. kom. 608-833-255.

 �Pszenżyto 11 ton, tel. kom. 
693-830-160.

 �Siano, żyto, pszenżyto, 
tel. (46) 838-59-74.

 �Pszenżyto, tel. kom. 605-376-838.

 �Ziemniaki jadalne, tel. kom. 
696-604-979.

 �żyto z pszenżytem, tel. kom. 
602-689-205.

 �Sprzedam buraczek, marchew 
jadalną, tel. kom. 699-913-337.

 �Ziemniaki jadalne, paszowe  
i sadzeniaki Lord, Denar, Tajfun, 
irga, innovator, wszystkie odmiany 
z odnowy, kapustę, tel. kom. 
501-538-808.

 �Słoma w kostkach, łubin Dalbor, 
tel. kom. 722-152-794.

 �Sadzonki truskawek hanoj, tel. 
kom. 509-494-551.

 �Buraczek ćwikłowy, tel. kom. 
665-824-191.

 �Marchew paszowa, Łowicz, tel. 
kom. 501-583-658.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
Elkat, hanoy, tel. kom. 511-683-591.

 �Sprzedam pszenżyto, około 5 ton, 
Głowno, tel. kom. 693-141-816.

 �Sprzedam jaja, wolny wybieg S, 
M, L, tel. kom. 697-688-625.

 �Sprzedam wysłodki mokre, 
transport, tel. kom. 604-499-584.

 �Siano 200 kg. 50 belek słomy, tel. 
kom. 794-069-532.

 �Sprzedam kapustę szatkowaną  
i w główkach, tel. kom. 535-606-333.

 �Ziemniaki drobne paszowe, tel. 
kom. 508-364-849.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. 
kom. 508-770-744.

 �Ziemniaki jadalne, tel. kom. 
606-188-034.

 �Liście buraczane, tel. kom. 
512-592-291.

 �Sadzonki truskawki Roksana, tel. 
kom. 506-709-127.

 �Sprzedam słomę żytnią, belki 
160 mocno zbite, chruślin, tel. kom. 
695-248-808.

 �Łubin wąskolistny, słodki, tel. kom. 
724-053-501.

 �Pszenżyto, tel. kom. 662-665-605.

 �Sprzedam wysłodki buraczane, tel. 
kom. 665-103-042.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
531-818-198.

 �Słoma owsiana i żytnia, tel. kom. 
609-541-312.

 �żyto workowane, pszenżyto, tel. 
kom. 697-094-770.

 �Kukurydza, pszenica, pszenżyto, 
żyto, sianokiszonka, tel. kom. 
506-115-015.

 �żyto, owies, większą ilość, tel. kom. 
601-066-904.

 �Sadzonki czarnej porzeczki Tisel, 
iłów, tel. kom. 519-596-800.

 �Sadzonki truskawek: clery, Miss, 
tel. kom. 606-218-403.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne, tel. 
kom. 781-779-640.

hodowlane
 �Jałówki cielne, tel. kom. 

513-664-525.

 �Sprzedam cielaki mięsne w wadze 
180-250 kg, tel. kom. 607-613-259.

 �Jałówka 14-miesięczna, 3 byczki, 
tel. kom. 662-576-666, Jacochów 12.

 �Dwie jałówki wysokocielne, termin 
04.12, tel. kom. 508-815-797.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
667-719-222.

 �Dwie jałówki na wycieleniu 
30.12.2015, 22.01.2016, tel. kom. 
664-748-795.

 �Dwie jałówki hodowlane, cielne, tel. 
kom. 889-722-699.

 �Sprzedam 2 jałówki cielne,  
4 jałówki mięsne, tel. 517-730-130.

 �Sprzedam cielaki, tel. kom. 
888-953-006.

 �Jałówka na ocieleniu, tel. kom. 
698-023-262.

 �Sprzedam dwie jałówki 
wysokocielne z obory pod oceną, 
wycielenie listopad, tel. kom. 
721-085-095.

 �Sprzedam dwa byczki mieszańce 
ok. 70 kg, tel. kom. 788-950-426.

 �Sprzedam jałowki na wycieleniu, 
tel. kom. 726-811-028, 663-361-787.

 �Sprzedam jałówkę, data wycielenia 
15.11.2015, tel. kom. 510-519-114.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 508-586-263.

 �Sprzedam warchlaki 10 szt, tel. 
kom. 782-233-997.

 �Sprzedam kuca, czatolin 39, tel. 
kom. 723-778-303.

 �Sprzedam kozę mleczną, tel. kom. 
500-754-672.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
693-644-040.

 �Byczki do dalszego chowu, tel. 
kom. 604-432-909.

 �Prosiaki 6 szt., tel. kom. 
693-054-146.

 �Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
tel. kom. 606-438-323.

 �Jałówki na wycieleniu, tel. kom. 
570-513-553.

 �Jałówka na ocieleniu hF, 
wycielenie: grudzień, tel. kom. 
690-427-815.

 �Jałówka na wycieleniu, 
wysokocielna, tel. kom. 665-489-346.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 692-459-270.

 �Jałoszkę 250 kg, tel. 605-159-165.

 �Sprzedam gęsi garbonosy, tel. 
kom. 601-141-164.

 �Sprzedam jałówki cielne, tel. kom. 
785-453-539.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
533-403-503.

 �Jałówki na ocieleniu, tel.  
(46) 838-12-12, tel. kom. 
668-551-389.

 �Jałówki pod zacielenie, tel. kom. 
607-494-146.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
661-162-575.

 �Sprzedam byczki 300 kg, czatolin, 
tel. kom. 784-535-963.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, 
termin wycielenia początek i koniec 
grudnia, tel. kom. 606-875-466.

 �Sprzedam krowy, likwidacja stada; 
basen 400 l; dojarkę, tel. kom. 
695-911-432.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
609-191-545.

 �Jałoszka Simental, tel. kom. 
609-261-389.

 �Jałówka, wycielenie styczeń, tel. 
kom. 694-903-163.

 �Prosiaki, tel. kom. 504-985-644.

 �Kupię małe byczki, tel. kom. 
502-646-540.

 �Krowa wysokocielna, tel. kom. 
793-051-461.

maszyny
 �Sprzedam wóz konny w dobrym 

stanie, 300 zł, tel. kom. 786-817-663.

 �Bizon Z-56; Zetor 7211; przyczepa 
hL, 8 t; cyklop; prasa Z-224; pług 
3-skibowy; kultywator, tel. kom. 
512-179-465.
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 �Dolny zaczep na szynę Zetor 
Proxima, Forterra, tel. kom. 
608-591-942.

 �Rozrzutnik obornika 2-osiowy, stan 
bdb, tel. kom. 693-066-532.

 �ciągnik Belarus Jumz, tel. kom. 
609-063-583.

 �ciągnik ursus 3512, 3.000 mt, 
przyczepa 4,5 tony, i właściciel, tel. 
kom. 507-955-743.

 �Pług, kultywator, brony, tel. kom. 
723-938-111.

 �Mieszalnik 2-tonowy, śrutownik, tel. 
kom. 606-989-475.

 �Przyczepka przerobiona z wozu, 
tanio, tel. kom. 570-554-239.

 �Mieszalniki do paszy Zuptor 1,5 t, 
śrutowniki bijakowe Zuptor 15 kW, 
Dozamech 15 kW, kosz, żmijka do 
zboża, tel. kom. 601-662-905.

 �Lamborghini Premium 1600, 2004 
rok, 2400 MTG, 165 KM,EhR, opony 
Milchelin 80% jak nowy, tel. kom. 
601-662-905.

 �Myjka Karcher gorącowodna hDS 
895-S, tel. kom. 601-662-905.

 �Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Anna, dodatkowy wysyp, tel. kom. 
606-383-995.

 �Sprzedam brony ciężkie 3, tel. kom. 
606-383-995.

 �Przyczepa 1-osiowa, wywrotka 3 t, 
ładna, tel. kom. 664-493-522.

 �hydropak 3M, Renault 9514, Zetor 
4911 zamienię na c-330M, tel. kom. 
504-475-567.

 �Sadownicze: MF374, opryskiwacze, 
platformy, kosiarki i inne z importu, 
tel. kom. 504-475-567.

 �części do Bizona, tel. kom. 
602-522-478.

 �Prasa New holland 544, 
Bizon Rekord 1990 rok, tel. kom. 
602-522-478.

 �Kosiarka czeska, zbiornik 
na mleko, kopaczka, tel. kom. 
721-169-137.

 �Sprzedam prasę John Deere 
590, siatka, sznurek, 1997 rok; 
opryskiwacz 400 l, 10 metrów, tel. 
kom. 600-361-148.

 �Nowy wyciąg obornika, tel. kom. 
694-686-808.

 �Przyczepa 1-osiowa, burty 
aluminiowe, tel. kom. 510-577-297.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, 3,5 t, 
Warfama, tel. kom. 693-552-235.

 �Platforma 2-osiowa, tel. kom. 
508-953-694.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, pług obrotowy 
4-skibowy, ciągnik Landini 130 KM, 
tel. kom. 696-425-214.

 �Agregat uprawowy 3.60, 
hydraulicznie rozkładany, 2012 rok, 
tel. kom. 604-457-742.

 �Sprzedam talerzówkę unia 2,8, tel. 
kom. 666-097-127.

 �Sprzedam talerzówkę unia 3 m, tel. 
kom. 666-097-127.

 �ciągnik c-330, rozrzutnik 
jednoosiowy, cyklop – stan dobry, tel. 
kom. 724-262-800.

 �Sprzedam rozrzutnik 4 tony, tel. 
kom. 604-969-205.

 �części używane do c-328, c-330, 
c-360, c-380, c-355, MTZ, T-25 
Władimirec, tel. kom. 880-353-819.

 �Agregat uprawowy 1,80 na bronie, 
tel. kom. 505-318-718.

 �Glebogryzarka do truskawek, 
talerzówka Grudziądz 2x8, tel. kom. 
667-133-737.

 �Sprzedam jęczmień, tel. kom. 
509-853-384.

 �Sprzedam ciągnik T-25, tel. kom. 
662-352-777.

 �Wózek widłowy GPW Gliwice, 1995 
rok; Zetor 6911, 1980 rok, tel. kom. 
605-376-838.

 �ursus 4512, tel. kom. 663-226-547.

 �Deutsch 4x4, T-25, tel. kom. 
690-899-100.

 �c-360, c-330, tel. kom. 
690-899-100.

 �Kabiny c-330, opony, brony, pług, 
tel. kom. 601-611-092.

 �Sprzedam ciągnik c-330M, stan 
bdb, tel. kom. 501-542-563.

 �Sprzedam pług 3-skibowy, 
sprężynowy, niemiecki Rabewerk, tel. 
kom. 691-989-118.

 �Sadzarka do warzyw dwurzędowa 
Krukowiak, tel. kom. 667-133-737.

 �ciągnik c-360, tel. kom. 
665-968-666.

 �Wał cambella; przyczepa do 
przewozu koni; pompy do beczek 
asenizacyjnych, naprawa, tel. kom. 
600-428-743.

 �c-360-3P, 1989 rok; tur do c-360-
3P, tel. kom. 500-222-737.

 �Pług 3-skibowy obrotowy 
Rabewerk; 3-skibowy, zagonowy, 
Overum; beczki asenizacyjne 3.000, 
4.000, 5.000 l; ocynk, tel. kom. 
600-428-743.

 �Maszt od widlaka, tel. kom. 
607-137-690.

 �Siewnik Amazone D8, 2,5 m; brony 
„5”, tel. kom. 602-216-854.

 �Dwa silosy zbożowe lejowe, poj. 40 
t, tel. kom. 607-317-128.

 �Beczka asenizacyjna po remoncie, 
5.500 l, tel. kom. 693-833-073.

 �Maszyny rolnicze i gospodarskie, 
tel. kom. 793-647-999.

 �Tur do Farmera, udźwig 1600 kg, 
pasuje do Belarusa, MTZ, tel. kom. 
609-843-635.

 �ciągnik c328, tel. kom. 
570-598-480.

 �Ładowacz czołowy do Zetora 7211, 
tel. kom. 787-523-191.

 �Prasa rolująca Warfama, 2002 rok; 
beczka asenizacyjna, 6.700 l, 2004 
rok; kombajn Bizon, 470 Mth, 1987 
rok, tel. kom. 500-222-737.

 �hydrofor 500 nowy, łyżka 
podsiębierna, spych Białoruś, tel. 
kom. 693-064-349.

 �Śrutownik, loda, tel. kom. 
794-069-532.

 �Agregat uprawowy 2,40 m, tel. 
kom. 724-551-112.

 �Agregat prądotwórczy 6,5 kW, 
nowy, oryginalny honda, tel. kom. 
782-771-193.

 �Prasa rolująca, walcowa Ferabolii, 
rok 2007, tel. kom. 662-004-676.

 �ciągnik 3512, przyczepa wywrot 
732, rozrzutnik 2-osiowy, rozsiewacz 
RNP 1,5 tony, tel. kom. 508-364-849.

 �Kombajn ziemniaczany, siewnik 
poznaniak 3 m z dużą skrzynią, tel. 
kom. 513-397-815.

 �JcB Fastrack 3220, 200 KM 2005 
r.; Deutz Fahr Agrotron, 265 KM, 
2007 rok; Deuzt Fahr Agroton 150, 
2005 rok; John Deere 7530, 2008 
rok, 200 KM, tel. kom. 608-420-169.

 �Zetor 10641 Fronterra 2008 rok; 
JcB Fastrack 3220, 2005 rok, tel. 
kom. 692-601-689.

 �Ładowarka Paus łamana  
z obrotowym ramieniem, 1994 rok, 
tel. kom. 692-601-689.

 �Pługi obrotowe „Lemken” 
3-skibowe, na zabezpieczeniach, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
692-601-689.

 �Fendt 309, 1999 rok; Fendt 514, 
1996 rok; Fendt 308 ci, 2008 rok, 
sprowadzane z Niemiec, tel. kom. 
692-601-689.

 �John Deere 7530, 200 KM, 2008 
rok, tel. kom. 608-420-169.

 �Zgrabiarka Krone KS, 3.50-10, tel. 
kom. 608-420-169.

 �Ładowacze czołowe do: Fendta, 
case, Deutz Fahr, New holland, 
Massey Fergusson, tel. kom. 
608-420-169.

 �Prasa belująca Welger 435, 2009 
rok, pełne wyposażenie, tel. kom. 
608-420-169.

 �New holland TN60DA, 2005 rok, 
Landini Globus 68 KM, 2000 rok, tel. 
kom. 608-420-169.

 �Fendt Vario 924, 2006 rok; Fendt 
Vario 712, 2006 rok;, tel. kom. 
692-601-689.

 �Brona wirowa Amazone 301, 1998 
rok, tel. kom. 608-420-169.

 �Kosiarka rotacyjna Mesko, opona 
12,4x32, pług 2, przetrząsarko-
zgrabiarka 5, tel. kom. 508-985-884.

 �Obciążniki do c-360, c-330, c-912, 
3512, przód-tył, komplety, tel. kom. 
693-830-160.

 �Sprzedam przyczepę 
samozbierającą, tel. kom. 
726-134-923.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, tel. kom. 
692-606-026.

 �Sprzedam talerzówkę Bomet 2x9 
talerzy, mało używana, cena 3.000 zł, 
tel. kom. 500-243-279.

 �Zetor Forterra 9641 2.500 mtg, 
2005 rok lub New holland TD5030 
z turem, 2009 rok, 2.600 mtg, i 
właściciel, tel. kom. 792-927-142.

 �Sprzedam pług Kverneland 
3, 4-skibowy, resorowy, tel. kom. 
799-081-590.

 �ciągnik Zetor Major, prasa 
Warfama, John Deere, Metal-Fach, 
przyczepa do bel, kosiarka, tel. kom. 
608-128-670.

 �Ładowacze, pługi do śniegu do 
ursus c-330, c-360, 3512, T-25. 
hydrauliczne lub linkę, tel. kom. 
608-686-489.

 �Dwukółka, zgrabiarka „7”, wyciąg 
obornika, zbiornik na mleko 650 l, tel. 
kom. 697-094-770.

 �Rozrzutnik 2-osiowy w oryginale, 
stan bdb, tel. kom. 651-666-967.

 �Silnik 7KW; wóz konny; przyczepa 
traktorowa, 1-osiowa, tel. kom. 
888-824-124.

inne
 �Obornik z dowozem, tel. kom. 

601-630-882.

 �Stacja Kontroli Opryskiwaczy, 
maszyny rolnicze, Dmosin 124, tel. 
kom. 609-455-676.

 �Sprzedam namiot pod warzywa 
12x6, tel. kom. 609-291-340.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
511-184-369.

 �Obornik bydlęcy, okolice Kiernozi, 
tel. kom. 727-307-256.

 �Dojarka 2-konwiowa w komplecie, 
tel. kom. 791-229-339.

 �Obornik bydlęcy, tel. kom. 
506-150-469.

 �Ruszta betonowe dla trzody, 110 
cm, 70 szt., tel. kom. 664-929-197.

 �Sprzedam obornik, rozrzutnik, tel. 
kom. 728-468-577.

 �Karmniki dla trzody chlewnej, 
tel. kom. 505-929-983.

 �Sprzedam MPS 2 t, pszenżyto, 
2 klatki porodowe, tel. kom. 
601-750-723.

 �Obornik kurzy, Jackowice, tel. kom. 
609-468-158.

 �Wysłodka buraczana, tel. kom. 
513-072-182.

 �Sprzedam skrzynię do orkana; 
agregat uprawowo-siewny Famarol 
3 m; opryskiwacz Pilmet 1000 l, tel. 
kom. 660-408-769.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
609-261-389.

 �Sprzedam opryskiwacz 400 litrów, 
tel. kom. 607-257-713.

 �Dojarka rurociągowa; zgarniacz 
obornika linowy, tel. kom. 
662-294-778.

 �Sprzedam kompletną dojarkę Alfa-
Lawal, tel. kom. 511-176-470.

rolnicze – usługi
 �Bielenie budynków inwentarskich, 

dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 �Transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 665-734-042.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, tel. 
kom. 506-771-822.

 �Białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 �Siew zbóż agregatem uprawowo-
siewnym. Agregat graczkowy  
z wałem crosskil lub tależowy 
z wałem packera. Siewnik z 
zaprawiarką ziarna 120 zł/ha.  
Faktury VAT, tel. kom. 606-294-284.

 �Wykonuję kosiarki sadownicze, 
tel. (46) 832-14-57, tel. kom. 
513-666-808.

 �Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. kom. 
505-928-735.

 �Transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 608-532-321.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych i sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 510-809-025.

 �Transport zboża z załadunkiem, tel. 
kom. 695-248-808.

zwierzęta

sprzedaż
 �Oddam kotki, tel. kom. 

605-283-836.

 �Owczarek niemiecki, szczenięta, 
tel. kom. 507-046-414.

 �Sznaucer miniaturki, szczenięta, tel. 
kom. 504-010-956.

 �Sprzedam bażanty złociste, 30 szt., 
tanio, tel. kom. 533-667-939.

 �Ratlerki, azjatę, tel. kom. 
793-700-623.

 �Owczarek niemiecki, 6-tygodniowy, 
tel. kom. 783-121-914.

 �Owczarki niemieckie, krótkowłose 
z rodowodem: pieski, suczki, 
3-miesięczne, tel. kom. 531-806-300.

 �Owczarek niemiecki, roczny, 
gołębie pawiki, różne kolory, tel. kom. 
660-842-007.

 �Sprzedam świnki morskie, różne 
gatunki, 20 zł/sztuka, tel. kom. 
603-630-449.

 �Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 �Sprzedam kuca, tel. kom. 
691-270-855.

 �Bulldogi francuskie, chihuahua, tel. 
kom. 662-093-975.

 �Sprzedam owczarka, tel. kom. 
502-436-234.

 �Oddam pieska podhalańskiego, 
tel. kom. 784-096-656 722-123-581.

 �Szczeniaki charta za koszt 
utrzymania, iłów, tel. kom. 
605-912-477.
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Szachy | Mistrzostwa Łowicza

Szachiści zagrają w piątek
W pierwszy piątek listopa-

da (6.11.2015 r.) o godz. 18.00  
w świetlicy OSiR nr 1 w Ło-
wiczu odbędzie się 9. turniej 
„blitza” z cyklu Mistrzostwa Ło-
wicza w szachach „błyskawicz-
nych” na rok 2015. 

Do udziału w rozgrywkach 
organizatorzy zawodów zapra-
szają każdego chętnego (zale-
cany jednak ranking minimum 
1400, zwłaszcza u dzieci i mło-
dzieży). 

Po 8 turniejach w klasyfikacji 
generalnej prowadzi Błażej Czy-
żak (589 %), drugi jest Zdzisław 
Orzechowski (545 %), trzeci 

Robert Chojnowski (345 %), 
czwarty Tadeusz Wójcik (339 
%), a piąty Zdzisław Czyżak 
(294 %). 

W klasyfikacji juniorów pro-
wadzi Norbert Jagura (216 %), 
drugi jest Gabriel Jagura (184 
%), a trzeci Przemysław Łazar-
ski (127 %). Walka o I miejsce 
w dwóch ostatnich turniejach 
będzie więc zacięta, a i o III 
miejsce też będzie walczyło kil-
ku chętnych. 

Ostatni (finałowy), 10.  turniej 
będzie rozegrany w pierwszy 
piątek grudnia (4.12) o godz. 
18.00.  zł

Szachy | X Mistrzostwa Powiatu Juniorów

Fudała mistrzem powiatu
W sobotę 24 październi-

ka Zduny gościły najlepszych 
szachistów z naszego powiatu.  
W świetlicy Gminnego Ośrodka 
Kultury odbyły się jubileuszowe 
X Mistrzostwa Powiatu Juniorów 
w szachach „błyskawicznych”. 
Pod czujnym okiem sędziego 
Zdzisława Czyżaka rozegrano 
14 partii popularnego „blitza”  
w tempie P-3’+2” (około 5 minut 
na rozegranie całej partii).

W zawodach zwyciężył Do-
minik Fudała z Łowicza, któ-
ry zgromadził aż 12,5 punk-
tu. Walka o dalsze miejsca była 
bardzo wyrównana. O drugim 

i trzecim miejscu musiał zadecy-
dować dodatkowy współczynnik 
Sonneborna-Bergera, gdyż bra-
cia Jagurowie z Nieborowa zgro-
madzili po 11 „oczek”, a między 
sobą zremisowali.

Lepszym w dodatkowej punk-
tacji okazał się starszy z rodzeń-
stwa Norbert i to on zajął 2. miej-
sce. Młodszy brat Gabriel musiał 
zadowolić się brązowym me-
dalem. Najlepszą dziewczyną  
w gronie szachistów była Nata-
lia Małecka z UKS „Pałac” Nie-
borów, a najmłodszym zawod-
nikiem Bartosz Banachowicz  
z UKS „GOK” Zduny.  zł

Szachy | X Mistrzostwa Powiatu Juniorów

Zuzanna Mazgaj mistrzynią 
naszego powiatu

W sobotę 31 października w 
sali konferencyjnej klubu LZS 
„ORZEŁ” Nieborów odbyły się 
X Mistrzostwa Powiatu Junio-
rów w szachach „szybkich”. Do 
udziału w rywalizacji zgłosiło 
się 17 zawodników z całego po-
wiatu, którzy rozegrali 9 rund 
systemem szwajcarskim. Turniej 
był rozgrywany tempem „ra-
pid” P-10’+5”, na co pozwoliły 
oczywiście zegary elektronicz-
ne DGT2010. Po rozegraniu 
wszystkich partii mistrzem po-
wiatu została Zuzanna Mazgaj, 
która zakończyła zawody bez 
porażki, wygrywając pierw-

szych sześć gier i dodając do 
tego 3 „kontrolowane” remisy. 
Drugi również z dorobkiem 7,5 
punktu był Dominik Fudała,  
a trzecią lokatę zajął Tymote-
usz Karczewski (7,0). Najlepszą 
dziewczyną była Eliza Placek, 
a najmłodszym zawodnikiem 
drugoklasista Szymon Gawlik 
z Łowicza. 

Przed szachistami teraz naj-
trudniejsza próba, turniej sza-
chów „klasycznych”. Potrwa on 
aż 3 dni, gdyż jedna partia trwa 
aż 2 godziny. Wstępnie pierw-
sze dwie rundy zaplanowano na  
7 listopada.  zł

Lekka atletyka | 50km Sparkassen Lauf to nie Frankfurt

Jacek Będkowski na podium 
we Frankfurcie

Kolejny dobry start w tym se-
zonie zaliczył ultramaratończyk 
z Ziemi Łowickiej Jacek Będ-
kowskiego (35 l.), który specja-
lizuje się w biegach na dystan-
sach od maratonu (42,195 km) do 
100.  Nasz reprezentant pojechał 
do Niemiec na bieg na dystansie 
50 km, który odbył się we Frank-
furcie. Start okazał się bardzo 
udany. Jacek zajął w klasyfikacji 
generalnej 29. miejsce z czasem 
4:16,38 g. Wynik ten dał Będ-
kowskiemu 3. miejsce na podium 
w kategorii wiekowej M-35. 

– Jestem bardzo zadowolo-
ny z tego biegu. Czas na mecie 
4:16:38 nie powala na kolana, ale 
przewyższenie +1100 m zrobi-
ło swoje. Byłe bardzo zmęczony. 
Od samego początku zacząłem 

dość spokojnie. Na pierwszym 
pomiarze (2 km) byłem lekko po-
niżej 10 min czyli wszystko zgod-

nie z planem. Pierwsze podbiegi 
zaczęły się już na 4 km, to jed-
nak nie wpłynęło na moje tempo 
biegu i na 5 km pojawiłem się po 
22:15 min. Byłem zadowolony z 
czasu  – relacjonował ultramara-
tończyk. 

– Czas półmaratonu wyszedł 
równo 1:45h. Szybko policzy-
łem, że w takim tempie będzie 
ciężko pobiec poniżej 4 godzin. 
Czekałem z utęsknieniem na 25 
km, bo wiedziałem, że po poło-
wie powinno być lepiej. Zapo-
mniałem jednak, że od 27 do 37 
km czeka mnie dużo wspinaczki. 
Biegliśmy po drodze krzyżowej! 
Odliczałem tylko stacje i cze-
kałem na finał tego męczącego 
wejścia. Nie było mowy o biega-
niu. Radość na samej górze, pięk-

ny kościół, spiker wymawia moje 
nazwisko i można biec dalej. Nie-
kończące się podbiegi, korzenie, 
błoto dawały się we znaki – rela-
cjonował nasz biegacz. – Kiedy 
dobiegałem do 39 km już czułem, 
że wszystko będzie dobrze. Nogi 
cały czas bolały, ale psychicz-
nie czułem się już jak na mecie. 
Noga zaczęła się kręcić i czułem, 
że będę mógł wykorzystać trening 
szybkościowy. Ostatecznie samot-
nie wpadłem na metę. Jak się póź-
niej okazało zająłem 3. miejsce w 
kategorii wiekowej, a do drugiego 
miejsca zabrakło mi tylko 35 se-
kund. Jeszcze na 2 km przed metą 
traciłem prawie 4 minuty. Szkoda 
troszkę bo leciałem bardzo moc-
no końcówkę – podsumował Będ-
kowski.  zł 

taekwondo| Mistrzostwa Polski

Siódme mistrzostwa 
i siedem medali

W dniach 24-25.10.2015 w hali 
sportowej Pionki przy ul. Sosno-
wej 3 Łowiczaki rywalizowali 
z najlepszymi zawodnikami  
w Polsce o tytuł mistrza kraju.  
Po medale przyjechało około 300 
zawodników jednak nie wszyscy 
byli wystarczająco silni aby je wy-
walczyć.

Nasz klub reprezentowany był 
5 osobową drużyną w skład któ-
rej wchodzili: Dariusz Płatkowski, 
Dominik Bojanowski, Damian 
Zimny, Patryk Brzozowski oraz 
sensei Krzysztof Buczyński.

Dając przykład swoim pod-
opiecznym najlepiej spisał się naj-
starszy wojownik zawodów Bu-
czyński Krzysztof przywożąc 
dwa medale w tym jedyny złoty 
dla klubu. Pierwsze miejsce nasz 
Wiking zajął w konkurencji form 
weteranów a srebrny wywalczo-
ny został aż pięcioma broniami  
w konkurencji form z bronią. Na-
wiasem mówiąc z decyzją sę-
dziów przyznania zwycięstwa 
pięknej zawodniczce z klubu 
w Pionkach Paulinie Woźniak 

ciężko nam się pogodzić ale po-
zostaje nam tylko zaufać sędzią że 
wiedzieli czym się kierować przy 
tej decyzji.

Dwa medale mimo nie najlep-
szego występu przywiózł również 
łowicki gladiator Damian Zim-
ny. Zdobywając srebrny medal  
w kategorii juniora układów tra-
dycyjnych oraz szczęśliwy srebr-
ny medal w walkach. Dominikowi 
Bojanowskiemu udało się wywal-
czyć brązowy medal w kategorii 
układów tradycyjnych 10-8 KUP.

Ciekawie również było w kon-
kurencji seniorów 1KUP+ form 
tradycyjnych gdzie na przeciwko 
siebię w rywalizacji o tytuł stanę-
ło dwóch zawodników z naszego 
klubu. Poziom był bardzo wyrów-
nany i oczekiwano na dogrywkę 
ale niestety po podliczeniu głosów 
okazło się że żadnemu z nich nie 
udało się stanąć na najwyższym 
podium a dogrywki również nie 
będzie. Finalnie drugie miejsce 
zajął Patryk Brzozowski a z nie-
wielka stratą punktów brąz do 
domu zabrał Dariusz Płatkowski.

VII Mistrzostwa Polski Tang 
Soo Do od początku do końca 
przebiegały w przyjaznej, kultu-
ralnej atmosferze i już czekamy na 
następne. Występ Uczniowskie-

go Klubu Sportowego-Wiking 
TKKT (Taekwondo, Karate, Kul-
tura, Tradycja) uważamy za udany 
zważając na liczbę 7 medali wra-
cających z Pionków.  pb

Najlepsza trójka szachistów turnieju w Zdunach. 

tabela końcowa turnieju:
  1. Mazgaj Zuzanna          1386 1700 7.5 38.5 50.5 42.0

  2. Fudała Dominik         1339 1600 7.5 36.0 44.0 35.0

  3. Karczewski Tymoteusz  1471  1600 7.0 38.0 48.0 34.0

  4. Karczewski Jan         1271 1800 6.0 40.0 50.0 29.5

  5. Jagura Norbert        1446 1800 5.5 38.0 48.0 29.5

  6. Placek Eliza           1300 1600 5.5 32.5 42.5 28.0

  7. Łazarski Przemysław   1246 1600 5.0 37.5 47.5 29.0

  8. Małecka Natalia           1400 5.0 32.0 42.0 25.0

  9. Placek Artur                            1600 5.0 31.5 39.5 24.0

 10. Zakrzewicz Kacper           1400  5.0 30.0 38.0 24.0

 11. Boczkowski Oliwier           1400 5.0 23.0 30.5 17.0

 12. Tomaszkiewicz Kamila                    1000 4.0 28.0 34.0 19.0

 13. Tomaszkiewicz Krystian                  1000 3.0 35.5 45.5 19.0

 14. Kędziora Wiktor                         1000 3.0 30.0 36.5 15.0

 15. Łazarska Paulina                        1000  3.0 28.5   34.5 18.0

 16. Gawlik Szymon                           1000 3.0 27.5 33.5 12.0

 17. Bogus Wojciech                          1000 1.0 27.0 37.0 5.0

Podium turnieju szachowego w Nieborowie.
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Jacek w dobrym nastroju przed 
startem w Niemczech.
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Od lewej: Patryk Brzozowski, Damian Zimny, Krzysztof Buczyński, 
Dominik Bojanowski, Dariusz Płatkowski.
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Sport szkolny | Powiatowe Mistrzostwa w Sztafetach

Gimnazjum nr 2 wygrywa 
34 pływaczki i 32 pływaków  

z sześciu gimnazjalnych ekip ści-
gało się w środę 28 października  
2015 roku na Pływalni Miejskiej 
w Łowiczu, gdzie odbyła się Po-
wiatowa Gimnazjada Szkolna  
w Sztafetach Pływackich. Do za-
wodów przystąpiły trzy drużyny 
dziewcząt i trzy ekipy chłopców, 
które ścigały się na dystansie  
10 x 25 metrów. 

Wśród gimnazjalistek najle-
piej poradziły sobie w tym roku 
uczennice z Gimnazjum nr 2  
w Łowiczu  (nauczyciel w-f: Łu-
kasz Petelewicz), które rok temu 
zajęły 2. miejsce. Mistrzynie  
z roku 2014 – uczennice Pijar-
skiego Gimnazjum (nauczyciel 
w-f: Bożena Mostowska) tym ra-
zem zajęły 2. miejsce. Na trzecim 
miejscu zakończyły rywalizację 
podopieczne Bernarda Wudkie-
wicza z Gimnazjum w Popowie, 
które już przed startem miały 

zapewnione puchar i miejsce  
na podium. 

Wśród chłopców kolejność 
zespołów była identyczna. Zde-
cydowanie najszybsi okazali 
się uczniowie Gimnazjum nr 2 
Łowicz (nauczyciel w-f: Łukasz 
Petelewicz), którzy wyprzedzi-
li Gimnazjum Pijarskie Łowicz 
(nauczyciel w-f: Sebastian Popiel) 
o 6 sekund. Na trzecim miejscu 
dopłynęła do mety ekipa Gimna-
zjum z Popowa. Zespoły z dwóch 
pierwszych miejsc awansowały  
na zawody rejonowe, które odbędą 
się w Skierniewicach.  

Mistrzowska sztafeta 10 x 25 
metrów dziewcząt z  Gimnazjum 
nr 2 Łowicz płynęła w składzie:  
Emilia Deka, Weronika Wach, 
Aleksandra Kaczor, Wiktoria Ko-
smowska, Karolina Dąbrowska, 
Zuzanna Knena, Agata Dzionek, 
Aleksandra Pierzchała, Magdale-
na Bryła, Joanna Gałaj, Weronika 

Majer, Adrianna Wilk, Andżelika 
Górczyńska i Oliwia Jankowska – 
nauczyciel w-f Łukasz Petelewicz.

 Najlepsza sztafeta chłopców w 
powiecie łowickim z Gimnazjum 
nr 2 Łowicz wystąpiła w zesta-
wieniu:  Dawid Skóra, Tomasz 
Rześny, Kacper Kurczak, Maciej 
Żuchniewicz, Andrzej Górniak, 
Mateusz Wosiewicz, Michał 
Sierota, Maciej Zagawa, Bartosz 
Kępka, Bruna Kozłowski-Duare, 
Maciej Cyganian i Michał Ant-
czak – nauczyciel w-f Łukasz Pe-
telewicz.  zł

Klasyfikacja końcowa:
Dziewczęta:
1. G 2 Łowicz   2:55,46

2. Pijarskie GKP Łowicz   3:01,56

3. G Popów   4:12,02

Chłopcy:
1. G 2 Łowicz   2:34,07

2. Pijarskie GKP Łowicz   2:40,94

3. G Popów   3:02,44

Sport szkolny | Powiatowe Mistrzostwa w Sztafetach Pływackich

Obronione tytuły dziewcząt z Ekonomika, 
a chłopców z Pijarskiej

W zawodach Powiatowej Li-
cealiady Młodzieży Szkolnej  
w Sztafetach Pływackich, po-
dobnie jak rok temu, triumfo-
wały dziewczyny z Ekonomika, 
a chłopcy z Pijarskiej. Zawody 
pływackie, w których rywalizo-
wało w sumie 9 sztafet ze szkół 
ponadgimnazjalnych odbyły się  
w środę 26 października na Pły-
walni Miejskiej w Łowiczu. Do 
rywalizacji dziewczyn przystąpi-
ły cztery reprezentacje, a wśród 
chłopców walczyło 5 ekip, które 
miały do pokonania dystans 10 
x 50 metrów. Walka toczyła się  
o puchary i 2 miejsca premiowane 
awansem na zawody rejonowe. 

W rywalizacji dziewcząt naj-
szybsze okazały się uczennice  
z Ekonomika. Podopieczne Paw-
ła Kępki o 13 sekund były lepsze 
od sztafety z I LO w Łowiczu 
(nauczyciele w-f: Przemysław 

Popławski). Trzecie miejsce pre-
miowane pamiątkowym pucha-
rem zajęły uczennice Pijarskiego 
LOKP w Łowiczu (nauczycielka 
w-f  Bożena Mostowska). 

W rywalizacji chłopców 
o awans na „rejony” walczyło pięć 
sztafet. Swoją dominację trzeci 
rok z rzędu zaznaczyli pływacy 
z Pijarskiego LO. Podopieczni 
Tadeusza Rutkowskiego wygra-
li z wynikiem 5:27,46. Drugie 
miejsce zajęła sztafeta z ZSP nr 4  
Łowicz (nauczyciel w-f: Paweł 
Kępka). Na trzecim miejscu do-
płynęli do mety zawodnicy z I LO 
w Łowiczu (nauczyciele w-f Prze-
mysław Popławski).

W mistrzowskiej ekipie dziew-
cząt z Ekonomika startowały:  
Marta Małaszek, Paulina Rosło-
nek, Agnieszka Sejdak, Zuzanna 
Cieśla, Michalina Dzięgielewska, 
Natalia Waracka, Małgorza-

ta Chwalińska, Dagna Rondoś, 
Martyna Nowakowska, Paulina 

Marciniak i Natalia Szczepańska 
– nauczyciel w-f Paweł Kępka.

W najlepszej sztafecie chłop-
ców z Pijarskiego LO płynęli:  
Maciej Oberman, Filip Golędzi-
nowski, Jan Koza, Aleksander Sta-
szewski, Jakub Zawadzki, Kacper 
Opalski, Piotr Tomala, Konrad Pa-
nuszewski, Szymon Fijałkowski  
i Tomasz Berdys. Nauczyciel w-f: 
Tadeusz Rutkowski.   zł

Wyniki Powiatowej Licealiady 
Szkolnej w sztafecie pływackiej:

Dziewczęta:
1. ZSP 4 Łowicz  6:57,32

2. i LO Łowicz  7:10,37

3. Pijarskie LOKP Łowicz  7:30,04

4. ii LO Łowicz   7:41,03

Chłopcy:
1. Pijarskie LOKP Łowicz  5:27,46

2. ZSP 4 Łowicz  5:50,39

3. i LO Łowicz  5:53,59

4. ii LO Łowicz  6:35,14

5. ZSP 1 Łowicz  6:38,41

Sport Szkolny | Powiatowe Mistrzostwa w Sztafetach Pływackich 

Jedynka wśród dziewcząt, Dwójka w gronie chłopców 
Pływaczki ze Szkoły Pod-

stawowej nr 1 Łowicz i pływacy  
ze Szkoły Podstawowej nr 2 Ło-
wicz wywalczyli tytuły mistrzów 
powiatu łowickiego w zawodach 
rozgrywanych w ramach Powia-
towych Igrzysk Młodzieży Szkol-
nej w Sztafetach Pływackich.  
W czwartek 29 października na 
Pływalnie Miejską w Łowiczu 
zgłosiły się reprezentacje pięciu 
szkół w kategorii dziewcząt i czte-
rech w kategorii chłopców. For-
muła zawodów jest taka, że szkoła 
musi wystawić sztafetę składającą 
się z 8 osób z poziomu czterech 
klas (III, IV, V i VI).  

W mistrzostwach powiatu naj-
lepiej w rywalizacji dziewcząt 
popłynęły podopieczne Iwony 
Górskiej z SP 1 Łowicz, które  
o 17 sekund pokonały ekipę Ka-
roliny Pierzchały z SP 2 Łowicz. 
Trzecie miejsce wywalczyły 
dziewczęta z Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej Królowej Pokoju  
w Łowiczu (nauczycielka w-f Bo-
żena Mostowska). Sztafety Jedyn-

ki i Dwójki wywalczyły awans  
na zawody rejonowe. 

W zwycięskiej ekipie SP 1 Ło-
wicz płynęły: Laura Kruszyńska, 
Malwina Śliwińska, Julia Wosie-

wicz, Bogusława Czubik, Wik-
toria Kazuń, Klaudia Seferyniak, 
Weronika Wach i Emilia Deka 
– nauczyciel w-f Iwona Górska.  
W gronie chłopców najszybciej  

popłynęli uczniowie z SP 2 Ło-
wicz. Podopieczni nauczyciela 
Przemysława Plichty pokonali 
mistrzów z tamtego roku – eki-
pę SP 1 Łowicz (nauczyciel w-f   

Robert Graczyk). Trzecie miejsce 
i pamiątkowy puchar wywalczyli 
chłopcy ze Szkoły Podstawowej  
nr 4 im. M. Konopnickiej w Ło-
wiczu (nauczyciel w-f Beata Ku-

cińska). Reprezentacje szkół SP 2  
Łowicz i SP 1 Łowicz popłyną te-
raz w zawodach rejonowych.

Reprezentacja chłopców SP 2 
Łowicz płynęła w składzie: Szy-
mon Kosmowski, Jakub Drop, 
Sebastian Chudzyński, Jan Świer-
kowski, Filip Popławski, Michał 
Warzywoda, Antoni Knera, 
Szmon Mróz, Bartłomiej Krysiak, 
Mikołaj Pietrzak, Jakub Szczepa-
nik i Stanisław Górniak – nauczy-
ciel w-f Przemysław Plichta. zł

Wyniki w sztafecie pływackiej 
8x25 metrów dziewcząt 
1. SP 1 Łowicz 2:43,49

2. SP 2 Łowicz 3:11,79

3. Pijarskie SPKP Łowicz 3:27,93

4. SP 4 Łowicz 3:36,18

5. SP 3 Łowicz 3:40,61

Wyniki w sztafecie pływackiej 
8x25 metrów chłopców:
1. SP 2 Łowicz 2:43,76

2. SP 1 Łowicz 2:51,61

3. SP 4 Łowicz 3:43,45

4. SP 3 Łowicz (p.k.) 3:46,72

ekipa Gimnazjum nr 2 była najlepsza wśród dziewcząt i chłopców.
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Wśród chłopców wygrali pływacy z Pijarskiego LO.

Mistrzynie powiatu łowickiego z Ekonomika.

Dziewczyny z SP 1 Łowicz były najszybszą sztafetą mistrzostw. Mistrzowie powiatu łowickiego z SP 2 Łowicz.
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Piłka nożna | Zaległe mecze

Olimpii zabrakło szczęścia
W miniony weekend swoich 

meczów nie rozgrywały drużyny 
z okręgówki, A klasy oraz B kla-
sy. OZPN Skierniewice nie zapla-
nował na weekend 31 październi-
ka – 1 listopada kolejki. W tym 
czasie niektóre zespoły odrabiały 
zaległości.

W skierniewickiej klasie okrę-
gowej swój zaległy mecz odpra-
cowała Olimpia Chąśno, która ry-
walizowała w Wysokienicach zz 
Juvenią. Mecz rozpoczął się od 
mocnego uderzenia gospodarzy 
bo już w 17. minucie skuteczny 
w tym sezonie Michał Perek wy-
prowadził „Juvę” na prowadzenie. 
Jeszcze przed przerwą do wyrów-
nania doprowadził Rafał Bogus 
i Olimpia wróciła do gry. Na pięt-
naście minut przed końcem pod-
opieczni grającego trenera Sylwe-
stra Knery wyszli na prowadzenie. 
Gola dla Olimpii strzelił bowiem 
Maciej Jędrachowicz i wydawa-
ło się, że gracz z Chąśna wywio-
zą komplet punktów z trudnego 
terenu. Niestety tak się nie sta-
ło w doliczonym czasie gry Ju-
venia doprowadziła do remisu, 
a w objęciach kolegów stanął Da-
niel Karwat, który na sekundy 
przed końcowym gwizdkiem sę-
dziego zaskoczył Rafała Zieliń-

skiego i Olimpia wróciła do domu 
tylko z jednym punktem. 

W A klasie w zaległym me-
czu rywalizowała Victoria Bie-
lawy i Czarni Bednary. Fawo-
rytem meczu byli gospodarze z 
Bielaw, jednak Czarni wygrali w 
ostatniej kolejce spotkań i tym sa-
mym pokazali, że nie należy skre-
ślać jeszcze tego zespołu. Zespół 
z Bednar pokazał, że tkwi w nim 
potencjał również w Bielawach, 
gdzie Czarni odnieśli jakże cen-
ne zwycięstwo. Victoria przegra-
ła przed własną publicznością 1:2 
i po świetnym początku, teraz ra-
dzi sobie znacznie gorzej.

Jeden zaległy mecz rozegrano 
także w klasie B. Po bardzo cieka-
wym meczu Korona II Wejsce po-
konała Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów 3:2. Jako pierwsi na 
prowadzenie wyszli goście, bo już 
w 6. minucie meczu Zjedncozenie 
prowadziło 1:0. Taki niekorzystny 
początek meczu nie załamał Ko-
rony, który już w 20. minucie do-
prowadziła do remisu za sprawą 
Dariusza Staniaszka, który popi-
sał się skuteczną „główką”. Zjed-
noczenie w 26. minucie ponownie 
wyszło na prowadzenie, błąd Pa-
tryka Żaczka wykorzystał napast-
nik gości i wpakował futbolówkę 

do siatki, dobijając uderzenie ko-
legi z rzutu wolnego. Tuż przed 
przerwą gola na 2:2 strzelił Łu-
kasz Wrona, który popisał się fe-
nomenalnym uderzeniem w samo 
okienko bramki Zjedncozenia. 
O losach meczu zadecydowała jak 
później się okazało 51. minuta gry. 
Wtedy w zamieszaniu podbram-
kowym najlepiej odnalazł się Ma-
teusz Wójcik i zimną krwią skiero-
wał piłkę do siatki obok bezradnie 
interweniującego bramkarza go-
ści.  ever

 Juvenia Wysokienice – Olimpia 
Chąśno 2:2 (1:1); br.: Michał Perek 
(17), Daniel Karwat (90) – Rafał Bo-
gus (25), Maciej Jędrachowicz (75)
 Victoria Bielawy – Czarni Bed-
nary 1:2
 Korona ii Wejsce – zjednocze-
nie Bobrowniki Dzierzgów 3:2 
(2:2); br.: Dariusz Staniaszek (20), 
Łukasz Wrona (40 wolny) i Mateusz 
Wójcik (51). Korona ii: Patryk ża-
czek – Konrad Tuszyński (46 Piotr 
Gala), Dariusz Piątkowski, Dariusz 
Kaniewski (70 Michał Słubik), Mate-
usz Rogala (46 Mariusz Zydlewski) 
– Adrian Grzanka, Kamil Kochanek, 
Rafał Piaskowski, Dariusz Stania-
szek (46 Mateusz Wójcik), Dominik 
Papiernik – Łukasz Wrona. 

Piłka nożna | Skierniewicka Liga Okręgowa

Pelikan 2003 nie dał szans Mazovii
Bardzo dobrze w kolejnym me-

czu skierniewickiej ligi okręgowej 
młodzików spisali się podopiecz-
ni trenera Dawida Ługowskiego 
z rocznika 2003. Pelikan bez pro-
blemów wygrał na stadionie OSiR 
w Łowiczu z Mazovią Rawa Ma-
zowiecka.

Od początku meczu zarysowała 
się przewaga „Biało-Zielonych”. 
Drużyna trenera Ługowskiego le-
piej poruszała się na boisku, dłużej 
utrzymywała się przy piłce i już  
w 5. minucie meczu widać było 
tego efekty. Po składnej akcji na 
listę strzelców wpisał się Bartosz 
Tomaszkiewicz i Pelikan mógł 
cieszyć się z prowadzenia. W dal-
szej części pierwszej połowy Peli-
kan nadal posiadał optyczną prze-
wagę, jednak mimo kilku dobrych 
okazji strzeleckich gospodarze nie 
potrafili powiększyć swojej prze-
wagi.

Konsekwentnie grający Peli-
kan w drugiej połowie meczu tak-
że dominował, a przemyślana gra 
dała efekt w 45. minucie. Wtedy 

do bramki Mazovii piłkę skiero-
wał Kacper Kosmowski i było 2:0 
dla gospodarzy. Już trzy minu-
ty później zespół trenera Ługow-
skiego prowadził różnicą trzech 
goli. Skutecznym strzałem do siat-
ki popisał się tym razem Marcel 
Frątczak. „Ptaki” nie zaprzestały 
ataków i chciały strzelać kolejne 
bramki. W 54. minucie gry Peli-
kan po raz kolejny strzelił gola. 
Tym razem piłkę do siatki wpa-
kował Paweł Graczyk. Tuż przed 
końcem spotkania wynik meczu 
ustalił Marcel Wnuk, który wpisał 
się na listę strzelców w ostatniej 
minucie gry. Po chwili sędzia za-
kończył jednostronny pojedynek 
i gracze Pelikana z rocznika 2003 
mogli cieszyć się z efektownego 
zwycięstwa przed własną publicz-
nością. 

– W meczu z Mazovią nasza 
przewaga była zdecydowana. Do-
bry mecz pod względem zaanga-
żowania. Piłkarsko też dobrze wy-
glądaliśmy ale jest jeszcze dużo 
rezerwy co mnie cieszy. Jesteśmy 

na dobrej drodze do awansu do 
drugiej ligi wojewódzkiej, co dla 
tego zespołu będzie dobrym kro-
kiem do robienia postępów – sko-
mentował trener Dawid Ługow-
ski. ever

 MuKS Pelikan-2003 Łowicz – 
Mazovia Rawa Mazowiecka 5:0 
(1:0); br.: Bartosz Tomaszkiewicz 
(5), Kacper Kosmowski (45), Mar-
cel Frątczak (48), Paweł Graczyk 
(54) i Marcel Wnuk (60)
Pelikan: Mikołaj Pietrzak – Jan 
Zagajewski, Marcel Frątczak, Ja-
kub Sikora, Marcel Wnuk, Paweł 
Graczyk, Bartosz Tomaszkiewicz, 
Marek Piekacz, Kacper Kosmow-
ski, Sebastian Kutkowski, Jonatan 
Politowicz i Adam Kosiacki. 

tabela:
1. Widok Skierniewice (1) 8 24 72:3

2. MuKS Pelikan Łowicz (2)  7 15 33-16

3. Białka Biała Rawska (3) 6   9 14-31

4. Mazovia Rawa Maz. (4) 7   6 15-20

5. Pogoń Bełchów (5) 8   6   6-57

6. Olimpia chąśno (6) 8   8 12:25 Pelikan 2003 ograł Mazovię aż 5:0!

Korona ii Wejsce pokonała Zjednoczenie w zaległym meczu B klasy.

Sport Szkolny | Miejska Gimnazjada Szkolna w piłce ręcznej 

Ponownie tylko dwie ekipy
W tym roku ponownie tylko 

dwa zespoły zgłosiły się do rywa-
lizacji w Miejskiej Gimnazjadzie 
Szkolnej w piłce ręcznej dziew-
cząt prowadzonej przez Szkolny 
Związek Sportowy, która odbyła 
się w poniedziałek 26 paździer-
nika 2015 r. Organizatorzy mieli 
zatem do przeprowadzenie w hali 
OSiR nr 2 na ulicy Topolowej tyl-
ko jeden mecz. 

Po rozegraniu spotkania oka-
zało się, że pewne zwycięstwo 
odniosły szczypiornistki z z Pijar-
skiego GKP w Łowiczu (nauczy-
cielka w-f  Bożena Mostowska), 
które pokonały zespół Gimna-
zjum nr 2 im. J. Wegnera w Ło-

wiczu (nauczyciel w-f Mariusz 
Kwiatkowski), a do rozgrywek 
powiatowych awansowały obie 
drużyny. To był udany rewanż 
za poprzedni rok, kiedy to ekipa 
Gimnazjum nr 2 wygrała 11:3. 

W składzie zwycięskiej druży-
ny Pijarskie GKP Łowicz: Maria 
Bolimowska i Anna Rześna – 
Paulina Ladota, Maria Kędziora, 
Joanna Radosz, Weronika Kuni-
kowska, Daria Kukieła, Stefania 
Kosiacka, Julia Gontarz, Micha-
lina Śmiałek, Julia Kołodziejczyk 
i Aleksandra Pietrzak – nauczy-
cielka w-f: Bożena Mostowska.

W drużynie Gimnazjum nr 2  
Łowicz, która również zagra  

w zawodach powiatowych grały:   
Dominika Stanisławska – Alek-
sandra Kaczor, Klaudia Traut, 
Wiktoria Matych, Zofia Zbrożek, 
Angelika Waracka, Julia Kurman, 
Maria Wójcik, Agata Wojcie-
chowska, Michalina Wojda, Olga 
Krawczyk, Magdalena Bryła i 
Agnieszka Górczyńska – nauczy-
ciel w-f M. Kwiatkowski.  zł 

 Wyniki dziewcząt:  Gimnazjum 
2 Łowicz - Pijarskie GKP Łowicz 
2:8 (2:4); br.: Aleksandra Kaczor, 
Wiktoria Matych  – Joanna Radosz 
2, Maria Kędziora 2, Weronika Ku-
nikowska 2, Paulina Ladota i Daria 
Kukieła.

Sport Szkolny | Miejska Gimnazjada Szkolna w piłce ręcznej

Dwójka mistrzem Łowicza 
Pięć zespołów zgłosiło się we 

wtorek 26 października do rywa-
lizacji w Miejskiej Gimnazjadzie 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców prowadzonej przez Szkol-
ny Związek Sportowy. Organi-
zatorzy turnieju w hali OSiR nr 
2 na ulicy Topolowej podzielili 
ekipy na dwie grupy, a najlepsze 
dwa zespoły z grup awansowa-
ły do półfinałów. Czterech półfi-
nalistów walczyło o trzy miejsca 
premiowane awansem na zawody 
powiatowe. 

Po rozegraniu ośmiu spotkań, 
okazało się że zwycięstwo odnie-
śli  uczniowie z Gimnazjum nr 
2 im. Jana Wegnera w Łowiczu 
(nauczyciel w-f Mariusz Kwiat-
kowski), pokonując w finałowym 
meczu zawodników z Pijarskiego 

Gimnazjum Królowej Pokoju w 
Łowiczu (nauczyciel w-f Seba-
stian Popiel) 11:4. Trzecie miej-
sce, które dawało przepustkę do 
rywalizacji powiatowej wywal-
czyli uczniowie Gimnazjum nr 1 
im. Henryka Sienkiewicza w Ło-
wiczu (nauczyciel w-f Waldemar 
Kret).

W składzie zwycięskiej dru-
żyny Gimnazjum nr 2 Łowicz 
grali: Julian Potocki – Dominik 
Niedbałka (12 bramek), Bartosz 
Wiśniewski (9), Jakub Gawrysz-
czak (4), Michał Brzozowski (2), 
Kacper Dudek (1), Kacper Kur-
czak (1), Szymon Szaleniec (1), 
Maciej Dąbrowski (1), Bartosz 
Dylik, Kacper Kramarz, Szymon 
Płacheta i Łukasz Tybuś – nauczy-
ciel w-f Mariusz Kwiatkowski. 

Wyniki Miejskiej Gimnazjady 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców:
Grupa A: G 4 Łowicz - Pijarskie GKP 
Łowicz 6:6, Pijarskie GKP Łowicz - G 
3 Łowicz 6:5, G 3 Łowicz - G 4 Ło-
wicz 5:4. Grupa B: G 2 Łowicz – G 
1 Łowicz 11:3. 
Mecze półfinałowe: Pijarskie GKP 
Łowicz - G 1 Łowicz 9:7, G 2 Łowicz 
– G 3 Łowicz 9:5
Mecz 3. miejsce: G 1 Łowicz – G 3 
Łowicz 4:3 
Mecz 1. miejsce: G 2 Łowicz - Pijar-
skie GKP Łowicz 11:4

1. G 2 Łowicz 3 6 31-12

2. Pijarskie GKP Łowicz 4 5 25-28

3. G 1 Łowicz 3 2 14-23

4. G 3 Łowicz 4 2 18-23

5. G 4 Łowicz 2 1 10-11
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Dart | 9. turniej XVii edycji OMŁ

Zmagań w darcie ciąg dalszy
Piątek, 30 października 2015 

roku był kolejnym, dziewiątym 
już z rzędu, podczas którego ry-
walizowali ze sobą gracze w dar-
t’a. Podobnie, jak poprzednio  
i tym razem w spotkaniu uczest-
niczyło dziesięciu zawodników. 
Najlepszym spośród nich okazał 

się po raz kolejny Michał Krysz-
kiewicz. Na drugim miejscu upla-
sował się Sylwester Grzanka, zaś 
trzeci był Mieczysław Różycki. 
Na pozostałych miejscach znaleźli 
się kolejno: Paweł Adamczyk oraz 
ex aequo Andrzej Pągowski i Ja-
cek Kocus. 

W klasyfikacji generalnej  
w dalszym ciągu na prowadzeniu, 
z dużą przewagą punktów nad in-
nymi, jest Grzanka. Na drugim 
podium pozostaje Kryszkiewicz,  
a Różycki jest trzeci z kolei. 

Cieszy fakt, że Pub Krokody-
-Leg gromadzi tak dużą ekipę 
chętnych do gry w dart’a. Kolejne 
spotkanie odbędzie się w piątek,  
6 listopada  o godz. 19.00. 
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Piłka nożna | 16. kolejka iV ligi łódzkiej

Upragniona wygrana Orła
Po pięciu przegranych 
spotkaniach z rzędu 
gracze Orła Nieborów 
wreszcie odnieśli 
upragnione zwycięstwo. 
Podopieczni trenera 
Dawida Suta wygrali  
w Nieborowie  
z zajmującą 4. miejsce  
w tabeli Pilicą 1:0.

Prowadzący w drugim spotka-
niu Orzeł Dawid Sut zaskoczył 
większość kibiców wystawiając 
między słupkami młodego Jaku-
ba Przybylskiego. Od początku 
meczu inicjatywę przejęli goście 
z Przedborza, którzy dłużej utrzy-
mywali się przy piłce. Zespół tre-
nera Rafała Rabendy przed tygo-
dniem pokonał u siebie wicelidera 
GKS II Bełchatów, wcześniej Pi-
lica zremisowała także z łódzkim 
Widzewem. W Nieborowie jed-
nak gracze z Przedborza nie po-
trafili stworzyć sobie dogodnych 
okazji strzeleckich. To Orzeł, któ-
ry od początku meczu wycofał 
się na własną połowę tylko czy-
chał na błędy w rozegraniu piłki 
i stwarzał sobie okazje strzeleckie. 
Najpierw po przejęciu piłki przez 
Dawida Suta, grający trener Orła 
zagrał niezbyt dokładnie do Ra-
fała Trakula, po centrze skrzydło-
wego Orła Sut strzelał, jednak pił-
ka przeleciała obok bramki Pilicy. 
Goście w odpowiedzi byli bliscy 
strzelenia gola. Po wrzutce z rzutu 
rożnego Marka Jończyka nie upil-
nował Przemysław Pomianowski, 
a doświadczony gracz Pilicy trafił 
piłką w poprzeczkę. Orzeł chwilę 

później miał dwie świetne okazje 
do strzelenia gola, w obu źle za-
chował się Sut. Najpierw zbyt dłu-
go zwlekał z decyzją, a później 
po świetnym podaniu Tomasza 
Rembowskiego będąc oko w oko 
z Szymonem Milczarkiem posłał 
piłkę nad poprzeczką. W 38. mi-
nucie gry kolejna dobra akcja Orła 
powinna przynieść wyczekiwane 
prowadzenie, jednak tym razem w 
bardzo dobrej okazji źle zachował 
się Trakul, który uderzył wprost  
w bramkarza gości. Gdy wydawa-
ło się, że pierwsza połowa zakoń-

czy się bezbramkowym remisem, 
gospodarze przeprowadzili ostat-
nią, składną akcję w tej połowie.  
W polu karnym piłkę sprytnie 
zgrał Radosław Kuciński, a Sut w 
swoim stylu ograł dwóch obroń-
ców Pilicy i strzelił gola. W eki-
pie Orła zapanowała spora radość,  
a sędzia po chwili zakończył 
pierwszą połowę.

Pilica w drugiej części meczu 
miała za zadanie odrobienie strat. 
Trener Rabenda zachęcał swo-
ich zawodników do częstszych 
strzałów na bramkę Orła. Orzeł 

nie zmienił swojej taktyki i kon-
sekwentnie realizował założenia 
taktyczne. Co prawda Pilica mia-
ła przewagę, jednak nic z tego nie 
wynikało. Orzeł czekał na swo-
je okazje i mógł dobić rywali.  
W 57. minucie po bardzo dobrej 
akcji Orzeł strzelił drugiego gola, 
niestety sędzia boczny uniósł 
chorągiewkę ku górze. Była to 
kontrowersyjna decyzja arbitra. 
Kilkanaście minut później swoją 
szansę miał Mariusz Trakul, któ-
ry zmienił w 60. minucie Suta. 
Doświadczony napastnik po mi-

nięciu obrońcy strzelił mocno, 
jednak daleko od bramki. W 74. 
minucie meczu po dośrodkowa-
niu z rzutu wolnego bliski szczę-
ścia był Maciej Perzyna, ale piłka 
po uderzeniu głową obrońcy Orła 
zatrzymała się na słupku bram-
ki Milczarka. Pilica miała dwie 
szanse na gole. Najpierw strzał 
Jończyka z rzutu wolnego obro-
nił bez trudu Przybylski, a chwi-
lę później golkiper Orła wygrał 
pojedynek sam na sam z Danie-
lem Szymczykiem. Orzeł chwi-
lę później mógł strzelić drugie-
go gola, ale w świetnej sytuacji 
pomylił się Tomasz Rembowski.  
W końcówce było nieco nerwów 
ale Orzeł ostatecznie dowiózł 
korzystny wynik do ostatniego 
gwizdka sędziego.

Już w niedzielę 8 listopada  
o godzinie 11:00 zagra w Bełcha-
towie z rezerwami pierwszoligo-
wego GKS-u. Spotkanie odbędzie 
się prawdopodobnie na głównej 
płycie PGE Areny.    ever

o meczu, po meczu: 
 Dawid Sut, grający tre-

ner Orła: Cieszymy się bar-
dzo ze zwycięstwa. Po pierw-
sze punkty były nam potrzebne 
jak rybie woda, a po drugie wy-
graliśmy bo dobrej grze. Przede 
wszystkim w obronie graliśmy 
konsekwentnie, bez głupich błę-
dów. Trzymanie się planu na 
ten meczu pozwalało nam stwa-
rzać sporo okazji bramkowych. 
Szwankowała niestety skutecz-
ność bo już w pierwszej poło-
wie powinniśmy prowadzić 3:0 
i było by po meczu. Należy po-
chwalić młodego Kubę Przybyl-
skiego, który debiutował w IV li-
dze i zachował czyste konto. Nie 
miał wiele pracy, ale w kluczo-
wych momentach nie zawiódł. 
W Piotrkowie pokazaliśmy się 
już z dobrej strony, teraz po raz 
drugi zagraliśmy dobry mecz. 
Jedziemy teraz na bardzo trudny 

teren do Bełchatowa, ale na pew-
no tam się nie położymy.  

 LKS Orzeł Nieborów – Pilica 
Przedbórz 1:0 (1:0); br.: Dawid 
Sut (45+1)

Orzeł: Jakub Przybylski – Rado-
sław Domińczak, Przemysław Po-
mianowski, Maciej Perzyna, Michał 
Plichta – Rafał Trakul (85 Konrad 
Wisiński), Bartłomiej Tkacz (68 
Marcin Kosiorek), Roman Periżok, 
Radosław Kuciński, Tomasz Rem-
bowski (72 Łukasz Wierzbicki) – 
Dawid Sut (60 Mariusz Trakul). 

 Pozostałe wyniki: MKP Boruta 
Zgierz – RKS Mechanik Radom-
sko 1:2, Zjednoczeni Bełchatów 
– Omega Kleszczów 1:0, Mazo-
via Rawa Mazowiecka – Zawisza 
Rzgów 1:3, Stal Głowno – Polonia 
Piotrków Trybunalski 4:3, GLKS 
Andrespolia Wiśniowa Góra – RTS 
Widzew Łódź 0:2, MKS Zjednocze-
ni Stryków – LKS Zawisza Pajęczno 
2:0, MKS Jutrzenka Warta – LKS 
Astoria Szczerców 2:0, Włókniarz 
Zelów – GKS ii Bełchatów 0:4, LKS 
Rosanów – KS Paradyż 0:2.

tabela iV ligi:
1. KS Paradyż (1) 16 40 41-14

2. GKS ii Bełchatów (2) 16 36 41-13

3. LKS Zjednoczeni B. (3) 16 32 31-23

4. RTS Widzew Łódź (5) 15 28 21-9

5. Pilica Przedbórz (4) 16 26 22-15

6. MKS Jutrzenka Warta (8) 16 26 20-14

7. Polonia Piotrków Tryb. (6) 15 25 29-22

8. Zjednoczeni Stryków (10) 16 24 19-25

9. LKS Omega Kleszczów (7) 16 23 28-23

10. ZKS Włókniarz Zelów (9) 16 22 23-27

11. Andrespolia Wiśniowa (11) 16 20 21-29

12. LKS Orzeł Nieborów (14)  16 20 28-35

13. LKS Rosanów (12) 16 19 19-27

14. LKS Astoria Szczerców (13) 16 18 17-19

15. Mechanik Radomsko (17) 16 18 27-37

16. Zawisza Rzgów (18) 16 17 32-33

17. Stal Głowno (19) 16 16 28-43

18. MKP Boruta Zgierz (15) 16 15 14-22

19. LKS Zawisza Pajęczno (16) 16 15 13-24

20. Mazovia Rawa Maz. (20) 16 10 18-38

Rafał trakul zaliczył udany występ przeciwko Pilicy.

Piłka nożna | Zapowiedź weekendowych meczów

Drużyny wracają do gry
Po tygodniowej 
przerwie  
w rozgrywkach 
ligowych  
do rywalizacji wracają 
zespoły z klasy 
okręgowej, A klasy 
oraz B klasy. 

Bardzo ciekawie zapowiada się 
mecz w Skierniewicach, gdzie li-
der tabeli Unia Skierniewice za-
gra w sobotę 7 listopada z Olim-
pią Chąśno. Zespół Sylwestra 
Knery z pewnością stać na spra-
wienie niespodzianki w meczu 
z Unią, jednak potrzebna jest do 
tego konsekwentna gra od pierw-
szej do ostatniej minuty. Unia jak 
na razie nie zaznała smaku po-
rażki, a nawet w tym sezonie nie 
zremisowała. Podopieczni Kami-
la Sochy z kompletem punktów 
jak na razie przewodzą stawce  
w okręgówce. Ciekawie będzie 
też w Wejscach, gdzie spotkają 
się dwa zespoły, które są w du-
żym kryzysie. Korona zagra bo-
wiem z Vagatem Domaniewice. 
To mecz o przysłowiowe „sześć 
punktów”. Obie drużyny gra-
ją ostatnio bardzo słabo, jednak 
szkoleniowcy obu zespołów zda-
ją sobie sprawę jak ważne jest to 
spotkanie w kontekście utrzyma-
nia się w lidze okręgowej. Ła-
twego meczu nie będzie miał 
także Pelikan II Łowicz, który  

w niedzielę zagra w Lipcach Rey-
montowksich z zawsze groźną 
i grającą siłowy futbol Jutrzen-
ką Drzewce. Zespół Piotra Gaw-
lika jest faworytem, jednak Ju-
trzenka na pewno tanio skóry nie  
sprzeda.

W klasie A ważny mecz przed 
Zrywem Wygoda, który po ostat-
niej porażce musi punktować 
w ostatnich kolejkach tej rundy. 
Zryw jak wiadomo chce awan-
sować do klasy okręgowej i tym 
razem będzie rywalizował o trzy 
punkty przed własną publiczno-
ścią z Miedniewiczanką Miednie-
wice. 

Ciekawie będzie w Bielawach, 
gdzie Victoria zagra z Olimpią 
Niedźwiada. Czarni Bednary po 
dwóch wygranych z rzędu będą 
chcieli zatrzymać liderującą Sie-
rakowiankę Sierakowice na jej te-
renie. Punktów szukać musi tak-
że Dar Placencja. Prezes Dariusz 
Szymanik nie miałby nic prze-
ciwko, żeby zdobyć pełną pulę  
w Grabicach, tam z pewnością 
gracze Daru nie mogą liczyć na 
dobrą murawę, ale na zwycięstwo 
jak najbardziej tak. Potrzebne jest 
do tego zaangażowanie i skutecz-
ność.

Problemem z wygraną nie po-
winien mieć w klasie B Start Zła-
ków Borowy, który zagra w Kier-
nozi z tamtejszym Kopernikiem. 
Faworytem w derbach Gminy 
Kocierzew są z pewnością gracze 
Korony II Wejsce.   ever

 7 listopada (sobota), go-
dzina 14:00: unia Skiernie-
wice – Olimpia Chąśno:  Obie 
drużyny mierzyły się już w tym 
sezonie i w Pucharze Polski lep-
sza okazała się Unia. W starciu li-
gowym faworyt jest jeden i są to 
gospodarze. Goście z Chąśna jeśli 
zagrają w pełnym składzie i z peł-
nym zaangażowaniem stać ich na 
korzystny rezultat. Olimpia liczy 
z pewnością na Ievegniija Riab-
czuka, który jest motorem napę-
dowym akcji ofensywnych. Nasz 
typ: Remis.  

 7 listopada (sobota), go-
dzina 14:00: Pelikan ii Łowicz 
– Laktoza Łyszkowice: Mecz 
dwóch słabych drużyn, inaczej 
się tego nie da opisać. Zarówno 
Korona jak i Vagat walczy o byt 
w skierniewickiej klasie okręgo-
wej. Ten mecz jest dlatego tak 
ważny. Za Koroną przemawia 
atut własnego boiska, Vagat z ko-
lei ma w swoich szeregach choć-
by Przemysława Imiołka, który 
może przechylić szalę zwycię-
stwa na korzyść domaniewic-
kiej drużyny. Ciężko wytypować 
zwycięzcę tego meczu. Nasz typ: 
Remis.  

 7 listopada (sobota), go-
dzina 14:00: Laktoza Łyszko-
wice – Orlęta Cielądz: Lakto-
za po porażce w Łowiczu będzie 
chciała się odegrać. W Łowi-
czu gracze trenera Artura Dziuby 

nie pokazali nic ciekawego, teraz 
przyjdzie im rywalizować z Cielą-
dzem, który jest z pewnością ze-
społem ułożonym i zgranym. To 
goście z Cielądza są faworytem. 
Czy młody zespół Laktozy za-
trzyma Orlęta? To się okaże. Nasz 
typ: Orlęta. 

 8 listopada (niedziela), go-
dzina 11:00: Pogoń Bełchów 
– Macovia Maków: Pogoń tak 
jak pisaliśmy w poprzednich nu-
merach NŁ jest bez formy. Mimo 
kilku ciekawych zawodników w 
składzie, drużyna trenera Marci-
na Rychlewskiego słabo punktu-
je. Teraz przyjdzie im rywalizo-
wać z Macovią Maków. Chyba nie 
ma lepszego momentu na przeła-
manie jak mecz przed własną pu-
blicznością z Macovią Maków. 
Nasz typ: Pogoń. 

 8 listopada (niedziela), go-
dzina: 14:00 Astra zduny – Ju-

venia Wysokienice: Ten mecz 
także zapowiada się interesują-
co. Podopieczni grającego trenera 
Mykoli Dremluka znają swoje bo-
isko od podszewki, jednak Juve-
nia w tym sezonie jest groźna. Ze-
spół „Juve” minimalnie przegrał z 
Unią czy Pelikanem II. Ostatnio 
zremisował z Chąśnem. Czeka 
nas ciekawe widowisko, skłania-
my się ku wynikowi remisowemu. 
Nasz typ: Remis.

 8 listopada (niedziela), go-
dzina: 14:00 Jutrzenka Drzew-
ce – Pelikan ii Łowicz: Jutrzen-
ka to niewygodny rywal i chyba 
większość zespołów z okręgówki 
o tym wie. Młodzi gracze Pelika-
na II muszą nastawić się na wal-
kę w ręcz od pierwszych minut 
bo Andrzej Perski i spółka będzie 
walczył do ostatnich sił. Pelikan II 
ma lepszy zespół, jest faworytem 
ale bez walki nie wygra tego me-
czu. Nasz typ: Pelikan II.  

A KLASA:  
7 listopada: 
 Zryw Wygoda – Miedniewiczan-
ka Miedniewice (14:00) 

8 listopada:
 Victoria Bielawy – Olimpia Niedź-
wiada (11:00)
 Sierakowianka Sierakowice – 
czarni Bednary (11:15)
 LKS Grabice – Dar Placencja 
(14:00)

B KLASA:
8 listopada:
 KS Ostrowiec – Korona ii Wejsce 
(11:00)
 Kopernik Kiernozia – Zjednocze-
nie Bobrowniki Dzierzgów (11:00)
 Fenix Boczki – WKS Meteor Re-
czyce (14:00)
 Start Złaków Borowy – Naprzód 
Jamno (14:00)
 Jutrzenka Mokra Prawa – Victoria 
Zabostów Duży (14:00)
 Pauza: Płomień Piotrowice.

Meteor Reczyce zagra w niedzielę z Fenixem Boczki.
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Piłka nożna | Przed 15. i 16. kolejką iii ligi

Wytężony tydzień ligowców, 
ale nie wszystkich

W związku z tym, że piłkarze 
mogli liczyć na wolne pierwsze-
go listopada, to natychmiast mu-
szą nadrobić zaległości. Po me-
czach, które rozegrają w sobotę  
i niedzielę czeka ich ligo-
wa kolejka w środku tygodnia.  
W Święto Niepodległości odbę-
dzie się pięć meczów, bowiem 
niektóre z nich zostały rozegra-
ne awansem.

Najbliższy weekend będzie 
stał pod znakiem meczów dru-
żyn z dołu tabeli z tymi z górnej 
połówki. Wyjątkiem może być 
spotkanie Lechii Tomaszów Ma-
zowiecki z mocno zawodzącą  
w bieżących rozgrywkach Bro-
nią Radom. Ważny dla układu 
sił w dole tabeli mecz odbędzie 
się w Przysuchej, gdzie tamtej-
szy Oskar podejmie czerwoną 
latarnię ligi – Energię Kozienice.

15. kolejka iii ligi:
 Oskar Przysucha – energia Ko-
zienice / sob 07.11.2015 r., godz. 
11:00
 Legia ii Warszawa – Warta 
Działoszyn / sob 07.11.2015 r., 
godz. 12:00
 Pilica Białobrzegi – świt 
Nowy Dwór Mazowiecki / sob 
07.11.2015 r., godz. 13:00
 ŁKS Łódź – Ner Poddębice / 
sob 07.11.2015 r., godz. 13:00
 Sokół Aleksandrów Łódzki – 
Błękitni Raciąż / sob 07.11.2015 
r., godz. 13:00
 Pogoń Grodzisk Mazowiecki – 
ursus Warszawa / sob 07.11.2015 
r., godz. 13:30
 Start Otwock – Polonia War-
szawa / sob 07.11.2015 r., godz. 
14:00

 Lechia tomaszów Mazowiecki 
– Broń Radom / nd 08.11.2015 r., 
godz. 11:00
 Pelikan Łowicz – Warta Sie-
radz / nd 07.11.2015 r., godz. 11:15

Dużo ciekawiej zapowiadają 
się środowe mecze, chociaż zo-
stanie rozegrane ich mniej. Hi-
tem będzie starcie Lechii To-
maszów Mazowiecki z Sokołem 
Aleksandrów Łódzki. Po czter-
nastej serii gier oba kluby oku-
powały pierwsze dwa miejsca  
w ligowym zestawieniu, a alek-
sandrowianie mieli na koncie 
punkt więcej. Dojdzie również 
do stołecznych derbów. W stoli-
cy Ursus zagra z rezerwami Le-
gii. Interesująco powinno być 
również w Radomiu, gdzie Broń 
podejmie Wartę Sieradz.  mlis

16. kolejka iii ligi:
 świt Nowy Dwór Mazowiecki – 
ŁKS Łódź 2:0 (0:0)
 energia Kozienice – Pilica Bia-
łobrzegi 2:1 (1:0)
 Ner Poddębice – Start Otwock 
/ wt 03.11.2015 r., godz. 19:00
 Polonia Warszawa – Po-
goń Grodzisk Mazowiecki / śr 
04.11.2015 r., godz. 20:00
 Lechia tomaszów Mazowiecki 
– Sokół Aleksandrów Łódzki / śr 
11.11.2015 r., godz. 11:00
 Błękitni Raciąż – Oskar Przysu-
cha / śr 11.11.2015 r., godz. 13:00
 ursus Warszawa – Legia ii 
Warszawa / śr 11.11.2015 r., godz. 
13:00
 Warta Działoszyn – Pelikan Ło-
wicz / śr 11.11.2015 r., godz. 13:30
 Broń Radom – Warta Sieradz / 
śr 11.11.2015 r., godz. 14:00

Piłka nożna | 16. kolejka iii ligi

Nie wszyscy odpoczywali
Nie dla wszystkich III-ligow-

ców koniec października oraz 
początek listopada był okresem 
na odpoczynek od meczów ligo-
wych. Część zespołów rozegrała 
mecze awansem z 16. serii gier. 
Wszystko po to, aby w przyszłym 
tygodniu nie grać systemem sobo-
ta-środa-sobota. Ta kolejka plano-
wo wypada 11. listopada, a więc  
w najbliższą środę.

W piątek drugi mecz z rzędu, 
a już piąty w tym sezonie, prze-
grał Łódzki Klub Sportowy. Pod-
opieczni Marka Chojnackiego 
wracali bez punktów z Nowego 
Dworu Mazowieckiego. Pierwsza 
połowa była wyrównana, a oba 
zespoły postawiły na atak i sporo 
roboty mieli bramkarze. Obaj spi-
sywali się bez zarzutu. Tuż przed 
przerwą to goście powinni objąć 
prowadzenie. Wymarzoną okazję 
miał Adam Patora, który dobijał 
strzał partnera na niemal pustą 
bramkę, ale uderzył za wysoko. 
Zamiast tego dziesięć minut po 
zmianie stron prowadzenie objął 
Świt, a błąd defensywy wykorzy-
stał Rafał Maciejewski. W kolej-
nych minutach tempo meczu nie-
co spadło, a za ciosem starali się 
pójść gospodarze. Brakowało im 
jednak wykończenia. Pogrążyli 
gości jednak w doliczonym cza-
sie gry, gdy Rafał Pachelski prze-
skoczył dwóch obrońców i wy-
korzystał dośrodkowanie z rzutu 
wolnego.

Dzień później mieliśmy mecz 
na ligowym dnie. Energia Kozie-
nice odniosła trzecie zwycięstwo 
w tym sezonie i ograła 2:1 Pilicę 

Białobrzegi. Tym samym Kozie-
niczanie wygrali po raz pierwszy 
od 3. października, ale wciąż znaj-
dują się na dnie ligowej tabeli.

We wtorek oraz środę rozegra-
ne zostaną kolejne mecze awan-
sem z 16. serii gier. Najpierw 
Ner Poddębice podejmie Start 
Otwock, a dzień później Polonia 
Warszawa zmierzy się z Pogonią 
Grodzisk Mazowiecki.

 Mateusz Lis

Mecze rozegrane awansem  
z 16. serii gier:
 świt Nowy Dwór Mazowiecki – 
ŁKS Łódź 2:0 (0:0)
1:0 – Rafał Maciejewski (56), 2:0 – 
Rafał Pachelski (90+2).
 energia Kozienice – Pilica Bia-
łobrzegi 2:1 (1:0)
1:0 – Damian Stanisławski (2), 2:0 
– Eugeniusz Kołodziejczyk (56), 
2:1 – Kamil Ziemnicki (90).

1. Sokół Aleksandrów Łódzki 14 31 23-7

2. Lechia Tomaszów Maz. 14 30 31-13

3. Świt Nowy Dwór Maz. 15 27 26-15

4. Legia ii Warszawa 14 27 27-17

5. Polonia Warszawa 14 24 25-10

6. ŁKS Łódź 15 24 23-20

7. Pelikan Łowicz 14 22 24-17

8. ursus Warszawa 14 20 17-17

9. Warta Sieradz 14 19 20-15

10. Broń Radom 14 18 21-27

11. Pogoń Grodzisk Maz. 14 17 20-21

12. Błękitni Raciąż 14 15 13-29

13. Warta Działoszyn 14 15 12-22

14. Start Otwock 14 14 17-31

15. Oskar Przysucha 14 13 23-35

16. Ner Poddębice 14 13 15-27

17. Pilica Białobrzegi 15 13 17-25

18. Energia Kozienice 15 12 18-24

Piłka nożna | Mecz sparingowy rocznika 2004

Widok jeszcze za mocny
Mimo zakończonych rozgry-

wek w skierniewickiej klasie 
okręgowej nie próżnują gracze Pe-
likana Łowicz z rocznika 2004. 
Zespół trenera Bernarda Wudkie-
wicza rozegrał mecz sparingowy 
z Widokiem Skierniewice, który 
podobnie jak Pelikan przewodzi 
stawce w lidze okręgowej. Młodzi 
gracze ze Skierniewic występu-
ją jednak w łódzkiej klasie okrę-
gowej.

Trenerzy obu zespołów zde-
cydowali się, że rozegrają mecz  
w czterech kwartach, każda po 20 
minut. Po pierwszych dwudziestu 
minutach więcej powodów do za-
dowolenia mieli goście ze Skier-
niewic, którzy prowadzili 2:1. Wi-
dok wyszedł na prowadzenie 2:0 
po dwóch golach Eryka Gros-
sa. Kontaktowego gola dla „Bia-
ło-Zielonych” strzelił tuż przed 
końcem pierwszej tercji Bartosz 
Terenowicz. Ambitna postawa ło-
wickiego zespołu przyniosła efekt 
w drugich 20 minutach, w któ-
rych łowiczanie okazali się lepsi, 
wygrali 1:0 dzięki samobójczemu 
trafieniu gracza Widoku i po 40 

minutach był remis 2:2. W trze-
ciej kwarcie gra była wyrównana, 
gracze Pelikana mieli swoje oka-
zje strzeleckie, jednak zawodziła 

skuteczność. Rywale dzięki trafie-
niu bardzo dobrze prezentującego 
się Eryka Grossa wyszli na pro-
wadzenie 3:2. W ostatniej kwar-

cie Widok opanował sytuację na 
boisku i był drużyną lepszą, strze-
lając „Ptakom” trzy gole w ostat-
nich dwudziestu minutach.

Mecz był ciekawy, obie druży-
ny stworzyły dobre piłkarskie wi-
dowisko w którym lepsi okaza-
li się gracze Widoku. Pamiętając 
poprzednie mecze między tymi 
drużynami widać, że Pelikan zbli-
żył się do Widoku i gdyby zagrał 
skuteczniej wynik mógł wyglądać 
inaczej. Z drugiej strony w me-
czach sparingowych sam wynik 
nie jest sprawą najważniejszą… 
 ever

 MuKS Pelikan-2004 Łowicz – 
Widok Skierniewice 2:6 (1:2, 1:0, 
0:1, 0:3); br.: Bartłomiej Terenowicz 
(20) i samobójcza (28) – Eryk Gross 
3 (9, 19 i 56), Mikołaj Klimczyk (65), 
igor Ślawski (75) i Jan Winciarek (78)
MuKS Pelikan: Jakub Firak – Kac-
per Zygmunciak, Aleksander Sokół, 
Piotr Strycharski, Bartosz Wudkie-
wicz, Patryk Rygacki, Antoni Kne-
ra, Kacper Stępień, Jakub Oblicki, 
Dominik Kwintal, Bartłomiej Tereno-
wicz i Kacper Jasiński.

Gracze Pelikana i Widoku w akcji.

Piłka nożna | 13. kolejka i ligi wojewódzkiej trampkarzy c1

Zimny prysznic od Mazovii
Zespół trenera  
Pawła Kutkowskiego  
z rocznika 2001 rozegrał 
31 października awansem 
mecz 13. kolejki  
I ligi wojewódzkiej 
trampkarzy.

Rywalem Pelikana była Ma-
zovia Tomaszów Mazowiecki  
i faworytem tego meczu byli ło-
wiczanie, którzy przed tym me-
czem mieli aż dziesięć punktów 
przewagi nad swoimi rywalami.

Mazovia będąca gospodarzem 
tego meczu od pierwszych mi-
nut pokazała, że postawi łowicza-
nom wysoko poprzeczkę. Pelikan 

nieco zaskoczony obrotem sytu-
acji grał słabo, a rywale potrafi-
li wykorzystać słabszą dyspozy-
cję Pelikana. W zasadzie już po 
pierwszej połowie było jasne, że 
zawodnicy trenera Kutkowskiego 
nie zdobędą punktów w Toma-
szowie Mazowieckim. Mazovia 
w pierwszej odsłonie nie pozosta-
wiła „Biało-Zielonych” złudzeń  
i zasłużenie prowadziła aż 4:0, co 
było sporym zaskoczeniem.

W drugiej odsłonie meczu 
tempo gry spadło. Pelikan za 
sprawą Jakuba Lisa zdołał w 51. 
minucie strzelić gola dającego ja-
kieś nadzieję na dogonienie ry-
wali, jednak nadzieja łowickiej 
drużyny nie potrwała długo. Gra-
cze Mazovii strzelili kolejne dwa 

gole i odebrali cień szansy gra-
czom pelikana na dobry rezultat. 
Można rzec, że Mazovia w sobo-
tę 31 października zdeklasowała 
łowicki zespół. Nie zawsze ma 
się dobry dzień i przekonali się 
o tym gracze Pelikana z rocznika 
2001. Do każdego meczu trzeba 
podchodzić z zaangażowaniem, 
nie można lekceważyć rywala. 
Ambitnie grająca Mazovia zasłu-
żenie wygrała i to aż 6:1. Porażka 
nie zmieniła sytuacji w tabeli ło-
wickiej drużyny. Gdyby Pelikan 
wygrał w Tomaszowie minął by 
w tabeli Ceramikę Opoczno, ale 
tak się nie stało.

W następnej kolejce spotkań 
Pelikan 2001 zagra przed własną 
publicznością z ostatnim w tabeli 

Mechanikiem Radomsko. Mecz 
odbędzie się w sobotę 7 listopa-
da o godzinie 14:30 na stadionie 
OSiR.   ever

 Mazovia tomaszów Mazowiec-
ki – MuKS Pelikan-2001 Łowicz 
6:1 (4:0); br.: Stanisław Lasota (10), 
Wiktor Dunajski 3 (11, 38 i 72), Da-
mian Grochowski (17) i Kacper Kuta 
(63) – Jakub Lis (51)
Pelikan: hubert Duda – hubert Ka-
łużny, Maciej Grotkowski, Mateusz 
Kardas (70 Tomasz Bednarek), Mi-
łosz Kępka – Oskar Sadowski, Olaf 
Andrzejewski (25 Jakub Lis), igor 
Tomaszewski (50 hubert Matyjas, 
75 Piotr Siekiera), Jan Sejdak, Kry-
stian Tabara (60 Krystian Białas) – 
Patryk Papuga.
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PROGNOzA POGODy | 5.11.2015 – 11.11.2015

SytuACJA SyNOPtyCzNA:
Pogodę kształtuje układ wyżowy.  
Napływa wilgotna masa powietrza.

CzWARteK – PiąteK:
Pochmurno, ale bez opadów. 
Widzialność umiarkowana, zamglenia, 
początkowo słaba mgły.
Wiatr południowy i południowo-wschodni,  
słaby, 1-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 7 st. c do + 9 st. c.
Temp. min w nocy: + 4 st. c do + 2 st. c.

SOBOtA – NieDzieLA:
Zachmurzenie duże, okresami umiarkowane, 
lokalnie możliwy słaby opad deszczu. 
Widzialność umiarkowana, zamglenia.
Wiatr południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 12 st. c do + 14 st. c.
Temp. min w nocy: + 7 st. c do + 5 st. c.

PONieDziAŁeK – WtOReK – śRODA:
Zachmurzenie duże, okresami umiarkowane, 
miejscami opady deszczu. 
Widzialność umiarkowana, zamglenia.
Wiatr południowo-zachodni,  
słaby i umiarkowany, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 11 st. c do + 13 st. c.
Temp. min w nocy: + 7 st. c do + 5 st. c.

BiuRO METEOROLOGicZNE cuMuLuS

PROGNOzA BiOMeteOROLOGiCzNA 
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. Osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna.
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(Wieści z Głowna i Strykowa), też kontrolowanym 
przez ZKDP: 11.160 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna | Przed meczami Pelikana z Wartą Sieradz oraz Działoszyn

Dwukrotnie przeprawić się przez Wartę
Terminarz tak się ułożył, że Pe-

likan w odstępie trzech dni dwu-
krotnie zagra z „Wartami”. Teo-
retycznie, trudniejszy wydaje się 
ten pierwszy mecz. Łowicza-
nie podejmą u siebie sieradzan,  
a oba kluby dzielą w tabeli zaled-
wie trzy oczka. Kilka dni później 
podopieczni Bogdana Jóźwiaka 
zagrają z jej imienniczką z Dzia-
łoszyna.

Mówiąc o spotkaniu z Wartą 
Sieradz trzeba oczywiście wspo-
mnieć o osobie trenera. Bogdan 
Jóźwiak, nim rozpoczął pracę  
w Pelikanie, pełnił funkcję szko-
leniowca właśnie w Sieradzu.  

O tym, że miejsca na sentymen-
ty nie będzie niech świadczą wy-
niki z poprzednich rozgrywek. 
Wówczas biało-zieloni zwyciężali 
dwukrotnie. W Łowiczu wygrali 
2:0 (po bramkach Michała Adam-
czyka oraz Bartosza Narożnika),  
a na terenie rywala zwyciężyli 2:1 
(gole dla Pelikana: Robert Kowal-
czyk oraz Bartosz Narożnik, dla 
Warty – Mikael Idzikowski).

Sieradzanie zawsze uchodzi-
li za solidnego III-ligowca, który 
groźny jeszcze przede wszystkim 
na domowym obiekcie. Aktualnie 
ten bilans jest dużo bardziej wy-
równany i nie ma za dużej różnicy 

pomiędzy meczami rozgrywanym 
przed własną publicznością czy na 
terenie rywala. Trenerem zespołu 
od 18. czerwca tego roku jest Piotr 
Kupka. W kadrze Warty jest wie-
lu doświadczonych zawodników, 
którzy nie zrobili w futbolu jed-
nak zawrotnych karier i od wielu 
sezonów występują na tym bądź 
nieznacznie wyższym szczeblu 
rozgrywkowym. Kibice Ptaków 
mogą doskonale kojarzyć trzech 
piłkarzy z kadry najbliższego ry-
wala Ptaków. Rzadko, bo tylko 
czterokrotnie w tym sezonie, na 
III-ligowe boiska wybiegał 37-let-
ni Michał Łochowski – piłkarz Pe-

likana w latach 2008-2012. Wię-
cej, bo jedenaście meczów w tych 
rozgrywkach rozegrał Łukasz Mi-
tek. Do tego dołożył jedno trafie-
nie. Z Pelikanem związany był je-
sienią 2011 roku. Z Łowicza do 
Warty trafił także Bartosz Naroż-
nik. Do tej pory zagrał 14 meczów 
w III lidze i zdobył w nich jedną 
bramkę. Defensorzy biało-zielo-
nych szczególną uwagę muszą 
zwrócić na Marcina Kobierskiego 
– autora już 10 bramek dla siera-
dzan w tym sezonie.

Rywalizacja Pelikan Łowicz  
z Wartą Sieradz rozpocznie się  
o typowej dla Łowicza porze –  

w niedzielę o godzinie 11:15. Kil-
ka dni później, 11. listopada, piłka-
rzy Ptaków czeka starcie z imien-
niczką sieradzan z Działoszyna. 
Początek tego spotkania zaplano-
wany został na godzinę 13:30.

Działoszynianie to na tę chwi-
lę jeden z najlepszych beniamin-
ków. Wyżej w tabeli, spośród dru-
żyn grających w zeszłym sezonie  
w IV lidze, plasowali się tylko 
Błękitni. Po czternastu ligowych 
kolejkach Działoszynianie mie-
li na koncie 15 punktów. Ich bo-
lączką była gra na wyjazdach, 
bowiem na obcym terenie zdoła-
li zdobyć do tamtego czasu tylko 

jeden punkt. Bilans meczów do-
mowych także nie był rewelacyj-
ny, chociaż na terenie beniamin-
ka kompletu punktów nie potrafił 
zdobyć ŁKS Łódź.

W kadrze Warty grają przede 
wszystkim piłkarze z okolic, któ-
rzy za wiele w futbolu jeszcze nie 
osiągnęli. Można się spodziewać, 
że już nie zdążą, bowiem od kilku 
sezonów grają w niższych ligach 
polskich. Na tym tle wyróżnia się 
40-letni Krzysztof Kukulski ma-
jący na koncie 44 spotkania oraz  
5 zdobytych bramek w ekstrakla-
sie (w barwach GKS Bełchatów 
oraz Piasta Gliwice).  Mateusz Lis

Piłka nożna| Zabawa dla najmłodszych

Maluchy trenują w Soccer Kids
Już niemal dwa miesiące dzie-

ci z roczników 2008, 2009, 2010, 
2011, a nawet 2012 trenują w Soc-
cer Kids w Łowiczu, Domaniewi-
cach i Nieborowie.

Projekt ten skierowany jest do 
najmłodszych adeptów piłki noż-
nej. Przypadł do gustu i wzbudził 
zainteresowanie zarówno dzieci 
jaki rodziców, którzy coraz czę-
ściej wysyłają swoje pociechy na 
treningi piłki nożnej. W Łowiczu 
dzieci trenują w okresie zimowym 
w sali Szkoły Podstawowej nr 4 
przy ulicy Stanisławskiego. Zaję-
cia piłkarskie odbywają się dwa 
razy w tygodniu (poniedziałki  
i środy) i przyciągają sporą rzeszę 
chętnych. Dzieciaki na treningach 
w świetny sposób łączą dobrą za-
bawę, koordynację ruchową z za-
bawą z piłką. 

Najwięcej radości bez wątpie-
nia sprawia im strzelanie goli, 
wtedy uśmiech nie schodzi im  

z twrzy. Młodzi podopieczni 
uczą się również współpracować 
w grupie. – W Łowiczu zaczęli-
śmy działać i tutaj mamy najwię-
cej dzieciaków. Łącznie w dwóch 
grupach trenuje około 40 młodych 
piłkarzy. Najważniejszy dla nas 
jest fakt, żeby dzieci wychodziły 
z zajęć zadowolone. Do treningów 
zachęcamy także dziewczynki – 
powiedział Dawid Sut, założyciel 
Soccer Kids. Zadowoleni mogą 
być także rodzice, którzy już po 
miesiącu treningów zdecydowali 
się na zakup strojów piłkarskich.

– Sam pomysł takich treningów 
jest bardzo dobry. Od razu posła-
łem swoich chłopaków bo uwa-
żam, że ruch w młodym wieku 
jest bardzo potrzebny dzieciom. 
Zarówno starszy syn jak i młod-
szy bardzo chętnie uczestniczą  
w zajęciach – mówi Piotr Gawlik, 
tata 7-letniego Szymona i 3-let-
niego Adriana. Zarówno Szymon 

jak i Adrian świetnie radzą sobie 
w zajęciach, a Adrian mający za-
ledwie trzy lata nie odstaje od star-
szych kolegów. 

Oprócz zajęć w Łowiczu Soc-
cer Kids szkoli młodych zawodni-
ków również w Domaniewicach 
i Nieborowie. – Jestem pozy-
tywnie zaskoczony liczbą trenu-
jących osób w Domaniewicach  
i bardzo się z tego cieszę ponie-
waż z tej miejscowości pochodzę. 
Na pierwszym treningu było aż  
27 dzieciaków. Trenujemy regu-
larnie dwa razy w tygodniu i już 
widać pierwsze efekty – dodał 
Sut. Treningi Soccer Kids odby-
wają się w następujące dni: ponie-
działek, środa (Łowicz), wtorek, 
piątek (Domaniewice), czwartek, 
sobota (Nieborów). Wszyscy za-
interesowani rodzice wraz ze swo-
imi pociechami mogą przyjść na 
zajęcia treningowe i zapoznać się 
z filozofią Soccer Kids.   ever

zawodnicy chętnie trenują w Domaniewicach.

Koszykówka | 3. kolejka Woj.j Ligi Juniorów Starszych u-20  

Włocławek dał lekcję basketu
Dobrą lekcję basketu dosta-

li podopieczni trenera Piotra Rut-
kowskiego z rocznika 1996-1999 
od juniorów z Włocławka. W 
czwartek, 29 października 2015 
roku, UMKS Księżak Łowicz po-
dejmował w hali OSiR nr 2 TKM 
Włocławek i przegrał 45:115. 

Koszykarze z Włocławka po-
kazali bardzo wysokie umiejęt-
ności i potwierdzili swoją klasę.  
W ubiegłym sezonie zespół ten 
został mistrzem województwa 
kujawsko-pomorskiego i obecnie 
jest liderem w gronie ekip z junio-
ra starszego (do 20 lat). 

W czwartkowym pojedynku 
nasz rywal zaczął bardzo mocno. 
Łowiczanie chyba nieco się prze-
straszyli renomowanego rywala  
i zagrali bardzo bojaźliwe. Po 5. 
minutach przegrywali już 0:21,  
a po pierwszej kwarcie 7:31. Tre-
ner rywali miał szeroki skład 
i dokonywał hokejowych zmian.  
W drugiej odsłonie gra się wyrów-
nała, ale po zmianie stron znów 
zdecydowanie dominowała ekipa 
TKM, wygrywając 115:46. 

W 5.kolejce juniorzy starsi 
UMKS Księżak grają w piątek 
6 listopada  w Łowiczu z  ekipą 

ŁKS Szkoła Gortata II Łódź o go-
dzinie 17:00 w hali OSiR nr 2.  zł

 uMKS Księżak Łowicz – tKM 
Włocławek 46:115 (7:31, 12:17, 
6:29, 21:38)

Księżak: Szymon Aniszewski 12 
(1x3), Michał Rokicki 10 (2x3), Mi-
chał Zdunkiewicz 10 (1x3), Patryk 
Kacperski 7 i Jakub Szkup 5 (1x3) 
oraz Kamil Branicki 2, Eryk Waw-
rzyn, Kacper Płacheta, Mariusz 
Dobrzyński, Stanisław Kucharski  
i Norbert Nowysz.

5. kolejka strefowej ligi koszy-
kówki juniorów starszych u-20: 
Novum Astoria Bydgoszcz – uMKS 
Piotrcovia Piotrków Trybunalski 
77:54, KKS Pro-Basket Kutno – ŁKS 
Szkoła Gortata i Łódź 90:58. Pauza: 
ŁKS Szkoła Gortata ii Łódź. 

1. Novum Astoria (2) 4 8 335-218

2. TKM Włocławek (1) 3 6 291-148

3. KKS Pro-Basket (5) 4 6 280-235

4. ŁKS Szkoła Gortata ii (3) 4 6 245-252

5. ŁKS Szkoła Gortata i (6) 4 5 238-351

6. uMKS Księżak (4) 4 5 188-339

7. uMKS Piotrcovia (7) 3 3 164-198 

Koszykówka |  ii liga koszykówki gr. B

Księżak w fotelu lidera
Nadal rewelacyjnie w II lidze 

koszykówki spisuje się zespół 
Księżaka Łowicz. Po pięciu 
kolejkach kibice koszykówki  
z naszego miasta mogą z dumą 
patrzeć na tabele, bo tam w fo-
telu lidera nadal ich drużyna.   
W 5. kolejce łowiczanie  pokona-
li w swojej hali BKS Tur Bielsk 
Podlaski 95:53. 

Gorąco zapowiadał się mecz  
w Przemyślu, gdzie zmierzyły się 
dwie niepokonane drużyny. AZS 
UŁ Szkoła Gortata Łódź nie zdo-
łał jednak na wyjeździe pokonać 
MCS Daniel Gimbaskets 2. Go-
spodarze wygrali 76:68 i razem  

z Księżakiem są niepokonani w 
tym sezonie. Z pozostałych spo-
tkań najciekawiej zapowiadał się 
mecz w Warszawie, gdzie Klub 
Koszykarski podejmował 4. w ta-
beli AZS UMCS Lublin. Stołecz-
na ekipa wygrała 78:61 i awanso-
wała na 7. miejsce w tabeli. 

Warto odnotować pierwsze 
zwycięstwo Polonii Warszawa. 
Młody team pokonał w Radomiu 
rezerwy Rosy 74:60.  zł

 5. kolejka ii ligi koszykówki mę-
skiej – klasa B: Księżak Łowicz 
- BKS tur Bielsk Podlaski 95:53, 
Rosa Sport Radom – Polonia War-

szawa 60:74, McS Daniel Gimba-
skets2 Przemyśl – AZS uŁ Szkoła 
Gortata Łódź 76:68, MKS Start SA 
Lublin – KS Shmoolky Warszawa 
73:84, Klub Koszykarski Warszawa 
- domlublin.pl AZS uMcS Lublin 
78:61, Sokół Ostrów Mazowiecka – 
ZKS Stal Stalowa Wola 75:70. 

1. Księżak Łowicz (2) 5 10 382-283

2. McS Daniel Przemyśl (1) 5 10 422-352

3. AZS uŁ Szkoła Gortata (3) 5   9 396-353

4. Sokół Ostrów Maz. (5) 5   8 349-345

5. AZS uMcS Lublin (4) 5   7 332-339

6. KS Shmoolky W-wa (9) 5   7 407-415

7. Klub Kosz. W-wa (10) 5   7 336-350

8. MKS Start SA Lublin (7) 5   7 359-384

9. Rosa Sport ii Radom (6) 5   7 383-408

10. ZKS Stal St. Wola (8) 5   6 334-352

11. Polonia Warszawa (12) 5   6 316-348

12. BKS Tur Bielsk P. (11) 5   6 340-427
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Juniorzy starsi uMKS Księżak nie mieli powodów do radości.
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Drużyny wracają
do gry
Weekend piłki nożnej. str. 37

Widok Skierniewice
za mocny
dla Pelikana 2004. str. 38

Koszykówka | 5. kolejka ii ligi męskiej

Pewne zwycięstwo z Turem 
Pewne zwycięstwo 
w rozgrywkach 
II ligi koszykówki 
w 5. kolejce odniosła 
ekipa łowickiego 
Księżaka.

Podopieczni trenera Rober-
ta Kucharka w sobotę 31 paź-
dziernika podejmowali w hali 
OSiR nr 2 na ulicy Topolowej 
zespół BKS Tur Bielsk Podla-
ski. Łowiczanie byli fawory-
tem tego pojedynku i nie za-
wiedli. Zwyciężyli pewnie
i bardzo wysoko z outsiderem ta-
beli 95:53 i są nadal niepokona-
ni w tym sezonie. Mamy lepszy 
bilans koszów od ekipy z Prze-
myśl, która również nie prze-
grała jeszcze żadnego spotkania 
i zasiadamy w fotelu lidera.

Nasz zespół zaczął ten mecz 
bardzo mocno i skutecznie. Po 
3. minutach prowadziliśmy już 
10:0, a po pierwszej odsłonie 
było 34:5, zatem rywal nie ist-
niał. Cieszyła dobra gra w obro-
nie i skuteczność w rzutach „za 
trzy”. Cztery „trójki” w pierw-
szej kwarcie zaliczył Michał 
Świderski, który już w sparin-
gach pokazywał, że lubi trafi ać 
z dystansu. W drugiej odsłonie 
gra się wyrównała. Goście nieco 
się odnaleźli w meczu i zaczęli 
częściej trafi ać do kosza. Trener 
Kucharek dużo „rotował” skła-
dem, jednak to nie odbiło się na 
powiększeniu przewagi. 

Drugą kwartę zremisowali-
śmy 21:21, ale wynik 55:26 do 
przerwy i przewaga 29 oczek 
dawała pełny spokój o końcowy 
wynik. Po zmianie stron Księża-
cy w pełni kontrolowali sytuację 
na boisku i powoli zwiększali 
dystans. Ostatecznie nasi koszy-
karze wygrali 95:53. Po meczu 
tradycyjnie były podziękowania 
dla najwierniejszych fanów ba-
sketu z naszego miasta.  

W przerwie meczu odbywa-
ły się konkursy, a do wygrania 
były gadżety ufundowane przez 
sponsora Bank Spółdzielczy 
Ziemi Łowickiej. Przypomnij-
my, że do wygrania na każdym 
meczu w Łowiczu jest nagroda 
za celny rzut z połowy. W tam-

tym sezonie nikomu nie uda-
ło się trafi ć. Czy teraz trafi  ktoś 
z polowy boiska. Szansa taka 
będzie już 14 listopada na meczu 
z KS Shmoolky Warszawa. zł

 Księżak Łowicz – BKS tur 
Bielsk Podlaski 95:53 (34:5, 
21:21, 17:12, 23:15)
Księżak: Michał Świderski 24 
(5x3), Mariusz Wójcik 17 (4x3), Łu-
kasz Fąfara 16, Maciej cukierda 14 
i Bartosz Włuczyński 4 oraz hubert 
Makuch 12, Maciej Piątek 4, Maciej 
Siemieńczuk 2, Michał Zdunkie-
wicz 2 i Szymon Aniszewski.
Najwięcej dla turu: Łukasz Ku-
czyński 19 (1x3) i Arkadiusz Za-
bielski 11.
Widzów: 200. 

Koszykówka |  O meczu po meczu 

Nie lekceważyliśmy rywala
trener Księżaka 
Robert Kucha-
rek: Prze meczem 
nie lekceważyli-
śmy przeciwnika. 
Liczyliśmy na zwy-

cięstwo i tak się stało. To nie była 
aż tak łatwy mecz jak się wydawało
z boku. Zagraliśmy od pierwszych 
minut maksymalnie skoncentro-
wani. Była bardzo dobra obrona
i  wysoki procent skuteczności. To 
szybko się przełożyło na wysokie 
prowadzenie. cały czas jednak na-
szą bolączką są proste straty przy 

dużym prowadzeniu. Musimy takich 
błędów popełniać mniej. 

Michał świder-
ski (Księżak, 
24,34 min., 24 
punkty (5x3),  eval 
– 19): Byłem zdzi-
wiony moją formą 

strzelecką. Ostatnio nie czuję rzutu 
i byłem mocno zaskoczony, że tak 
wpadało. Miałem pozycję to rzuca-
łem i mam nadzieję, że będzie tak 
dalej, Rywal też może nie był najlep-
szy, ale ważne, że wygraliśmy.  zł 

Koszykówka | zapowiedź 5. kolejki ii ligi koszykówki    

Teraz wyjazd do Lublina
W niedzielę 8 listopada 
ekipa trenera 
Roberta Kucharka jedzie 
walczyć o ligowe punkty 
do Lublina. Naszym 
rywalem będzie zespół 
Domlublin.pl 
AZS UMCS.

Akademicy radzą sobie w 
tym sezonie bardzo dobrze i to 
będzie trudny mecz. Miejscowi 
na pewno mocno zmobilizują 

się na lidera z Łowicza i będą 
chcieli pokazać się przed swoją 
publicznością. My oczywiście 
liczymy na zwycięstw. 

Wicelider z Przemyśla zagra u 
siebie też z ekipa z Lublina. Jed-
nak chyba będzie miał łatwiejsze 
zadanie, bo zespół MKS Start 
SA Lublin jest teoretycznie słab-
szy. 

Po zwycięstwo do Radomia 
jedzie AZS UŁ Szkoła Gor-
tata Łódź, ale tu zespół miej-
scowych, po porażce z Polonią 

może się będzie chciał zrehabili-
tować i powalczyć o wygraną. zł

 5. kolejka ii ligi koszykówki 
męskiej – grupa B:  Domlublin.
pl AZS uMcS Lublin – Księżak Ło-
wicz, Polonia Warszawa – ZKS Stal 
Stalowa Wola, BKS Tur Bielsk Pod-
laski – Sokół Ostrów Mazowiecka, 
KS Shmoolky Warszawa – Klub Ko-
szykarski Warszawa, McS Daniel 
Gimbaskets2 Przemyśl - MKS Start 
SA Lublin, Rosa Sport Radom – 
AZS uŁ Szkoła Gortata Łódź. 

Księżak pewnie i wysoko pokanał w sobotę Tura Bielsk Podlaski.

Po meczu koszykarze Księżaka podziękowali kibicom.
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CzWARteK, 5 LiStOPADA:
 10.00 – hala OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. 
Topolowa 2; Powiatowa Gimnazjada 
Szkolna w piłce ręcznej chłopców;

PiąteK, 6 LiStOPADA:
 17.00 – hala OSiR nr 2 w Łowiczu, 
ul. Topolowa 2; 6. kolejka strefowej 
ligi koszykówki juniorów starszych 
u-20: uMKS Księżak Łowicz – ŁKS 
SMS Szkoła Gortata i Łódź;
 19.00 – Pub Krokody-Leg w Łowi-
czu, ul. K. Baczyńskiego 9; 10. edycja 
XVii Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w dartcie 501 d.o.;
 19.30 – hala OSiR nr 2 w Łowiczu, 
ul. Topolowa 2; charytatywny mecz 
koszykówki w ramach akcji #zapal-
siedodzialania: KS Księżak – Druży-
na Kasi Cieślak; 

SOBOtA, 7 LiStOPADA:
 9.00 – Stadion sportowy OSiR im. 
10 Pułku Piechoty w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; 8. kolejka skierniewickiej 
ligi piłki nożnej okręgowej młodzi-
ków D1: MuKS Pelikan-2003 Ło-
wicz – Olimpia Chąśno;
 11.00 – Stadion sportowy OSiR im. 
10 Pułku Piechoty w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; 11. kolejka ii ligi piłki noż-
nej kobiet: Pelikan Łowicz – Dargfi l 
tomaszów Mazowiecki;

NieDzieLA, 8 LiStOPADA:
 10.00 – hala sportowa OSiR nr 2 
w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 5. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki kade-
tów u-16 – grupa A: uMKS Księżak 
Łowicz – KKS Pro-Basket ii Kutno;
 11.00 – Stadion OSiR im. 10 PP
 w Łowiczu, ul. JP ii 3; 12. kolejka 
i ligi woj. piłki nożnej juniorów młod-
szych B2: MuKS Pelikan-2000 Ło-
wicz – Sport-Perfect Łódź;
 11.15 – Stadion Miejski w Łowiczu, 
ul. Stefana Starzyńskiego 6/8; 15. 
kolejka iii ligi piłki nożnej: Pelikan 
Łowicz – Warta Sieradz;
 14.00 – Stadion OSiR im. 10 PP 
w Łowiczu, ul. JP ii 3; 12. kolejka i ligi 
wojewódzkiej piłki nożnej trampka-
rza C1: MuKS Pelikan-2001 Łowicz 
– RKS Mechanik Radomsko;
 16.00 – Pub Krokody-Leg w Łowi-
czu, ul. K.K. Baczyńskiego 9; 5. kolej-
ka ii ligi Łódzkiego Stowarzyszenia 
Darta: Krokody-Leg Łowicz – Dar-
tallica Łódź; 

PONieDziAŁeK, 9 LiStOPADA:
 10.00 – hala OSiR nr 1 w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła ii 3; Miejskie iMS 
w piłce ręcznej dziewcząt;

śRODA, 11 LiStOPADA:
 12.00 – Stadion OSiR im. 10 PP
w Łowiczu, ul. Jana Pawła ii 3; 9. kolej-
ka iii ligi piłki nożnej kobiet: Pelikan 
ii Łowicz – uLKS MOSiR Sieradz 
 14.30 – Stadion OSiR im. 10 Pułku 
Piechoty w Łowiczu, ul. Jana Pawła ii 
3; 8. kolejka ii ligi wojewódzkiej pił-
ki nożnej juniorów młodszych B1: 
MuKS Pelikan-1999 Łowicz – Po-
goń zduńska Wola.  Gogo


